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 Skončil rok 2011 a tím třetí, zároveň však také poslední rok mé práce na kolínské 
městské kronice. Tak, jako v každé předchozí kronice, kterou jsem zpracoval, jsou 
nejpodstatnějšími zápisy UDÁLOSTI. Ty jsou rozděleny na události v Kolíně, kterých je 
158 stránek, České republice 153 stránek a ve světě 157 stránek. Vytištěny a svázány jsou 
ve třech samostatných knihách. Naprostá většina textů událostí je jako vždy doprovázena 
ilustrativními fotografiemi, které samozřejmě zvětšují jejich rozsah. Nicméně bez fotografií 
by to nebylo ono. Čtvrtá kniha kroniky města Kolína se nechá nazvat jako „ostatní“ a 
obsahuje tématické texty z oblastí sportu, historie, průmyslu, připomínek osobností apod. 
Celkem tedy bude mít kronika města Kolína za rok 2011 více jak 600 stran. Nedílnou 
součástí kroniky jsou také dvě fotoalba o rozměrech 50 x 35 cm. Ta i s doprovodnými texty 
obsahují cca 280 fotografií o rozměrech 13 x 18 cm zachycujících a ilustrujících nejen 
události popsané v textech kroniky, nýbrž i některé události z let předchozích.  
 K událostem v Kolíně je zapotřebí zde v úvodu uvést některé další skutečnosti, které 
nejsou zachyceny v chronologických zápisech událostí, případně provést opravy nebo 
doplnění některých záznamů z kronik let předcházejících.  
 
Jako první uvádím statistiku Městské policie za rok 2011: 
 
Počet zaměstnanců obce zařazených do OP/MP celkem    43 
 z toho strážníků        40 
 z toho čekatelů            0 
 z toho ostatních zaměstnanců          3 
 
Věková struktura čekatelů a strážníků      40 
 21 až 30 let            2 
 31 až 40 let        20 
 41 až 50 let        16 
 51 až 60 let            2 
 
Celkový počet přestupků projednaných v blokovém řízení    5014 
 z toho přestupků proti bezpečnosti a plynulosti provozu na  
 pozemních komunikacích  (vyjma překročení nejvyšší dovolené rychlosti) 4265 
 z toho přestupků spáchaných překročením nejvyšší dovolené rychlosti     62 
 z toho přestupků na úseku ochrany před alkoholismem a toxikomaniemi      5 
 z toho přestupků proti veřejnému pořádku      208 
 z toho přestupků proti občanskému soužití          1 
 z toho přestupků proti majetku       467 
 z toho ostatních            6 
 
Celkový počet podezření ze spáchání přestupků oznámených přísl. orgánům  3380 
 z toho přestupků proti bezpečnosti a plynulosti provozu na  
 pozemních komunikacích  (vyjma překročení nejvyšší dovolené rychlosti)  2862 
 z toho přestupků spáchaných překročením nejvyšší dovolené rychlosti    450 
 z toho přestupků na úseku ochrany před alkoholismem a toxikomaniemi       1 
 z toho přestupků proti veřejnému pořádku        13 
 z toho přestupků proti občanskému soužití           1 
 z toho přestupků proti majetku           2 
 z toho ostatních     
 
Celkový počet důvodných podezření ze spáchání trest. činu oznámených Policii ČR    100 
Celkový počet obyvatel obce ke konci kalendářního roku                 31442 
Počet rozhodnutí o odstranění vozidla         217 
Počet osob převezených do záchytné stanice           47 
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Počet zjištěných osob řídících pod vlivem alkoholu           4 
Počet předvedených hledaných a pohřešovaných osob          9 
Počet nalezených odcizených vozidel            2 
Počet odchycených zvířat         114 
Počet použití TPZOV podle § 17a zákona o obecní policii                 2085 
 TPZOV = technické prostředky k zabránění odjezdu vozidla 

 
Celková výše pokut v Kč uložených v blokovém řízení strážníky        2.882.600 
 
 S obcemi Ovčáry a Červené Pečky byly podle ustanovení § 3a zákona o obecní policii uzavřeny 
veřejnoprávní smlouvy, na jejichž základě vykonávala kolínská městská policie úkoly stanovené zákonem o 
obecní policii na území výše uvedených obcí. 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Následuje statistika Městského divadla v Kolíně za rok 2011 
 
Počet předplatitelů celkem     2.506 
Počet odehraných představení           151 
Počet diváků celkem                           67.173 
Průměrná návštěvnost                                                 91 %  
 z toho  předplatné                                               92 % 
   volné kasy                                  92 % 
   rodiče, děti                                 91 % 
   školy                                  73 % 
   malé scény                                 85 % 
Počet instalovaných výstav                                    8  
 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 Kolínská automobilka TPCA se vloni potýkala s poklesem výroby. Oproti roku 
2010, kdy ze zdejších linek sjelo 295 000 vozů, klesla za rok 2011 výroba na necelých 
271 000 aut modelů Toyota Aygo, Peugeot 107 a Citroën C1. ------ „Výsledky výroby 
ovlivnil pokles prodejů malých vozů na klíčových trzích západní Evropy,“ uvedl mluvčí 
automobilky Radek Kňava. Nejprodávanějším modelem TPCA na domácím trhu byl 
Peugeot 107. „V roce 2012 nás ovlivní přetrvávající nejisté vyhlídky evropské ekonomiky a 
nedůvěra trhů, která se odráží v prognózách automobilového průmyslu. Konkurence 
v segmentu malých vozů bude přitvrzovat,“ sdělil prezident společnosti Satoši Tačihara. 
 
 
 
 
 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 Kolínský obchvat se posunul do dalšího dějství. Nedávno byla zprovozněna silnice 
na Pašinku a předtím na Polepy. Většinou jsou lidé se změnou spokojeni, i když výhrady se 
najdou. O těch hovořil první místostarosta Kolína Tomáš Růžička. 
 * Na novou zprovozněnou část obchvatu poblíž kolínské hasičské stanice se 
vyskytly různé názory, například že jsou silnice úzké a cyklostezky široké. 
 Máte pravdu, že vždy se budou prezentovat různé úhly pohledu a vždy budou 
názorové odlišnosti. Uvnitř je přece naše společnost různorodá a diskuze může někdy 
přinést i novou energii k dalšímu hledání nových řešení. Zda je cyklostezka zbytečně široká 
nebudu hodnotit, protože pro vytvoření názoru doporučuji každému úsek aktivně projet na 
kole nejlépe v době, kdy cyklostezku budou užívat i chodci. 
 
 

-  2  -  



 * Co říkáte zúžení nájezdu na Pašinku? 
 Samozřejmě, že směrem na obec Pašinka je silnice po výjezdu z přeložky II/125 
užší, to je bohužel realita. Do samotné stavby obchvatu obecně nelze zahrnout rozšíření 
této silnice až do obce, jak by mohlo být přínosné, neboť se samotnou stavbou nesouvisí 
a není v moci města Kolína tuto skutečnost změnit. Samozřejmě pokud by byla vůle 
a finanční prostředky Ministerstva dopravy ČR a Středočeského kraje... Takto jsou řidiči 
pouze po sjezdu na obec Pašinka vyrozuměni výstražnou značkou A6a („Zúžená 
vozovka“). A pokud se někomu zdá nová stezka pro pěší a cyklisty od obce Pašinka 
zbytečně široká... Je tak alespoň v budoucnu zvýšena bezpečnost chodců, dětí a cyklistů, 
kteří na této komunikaci mají vytvořen společný dopravní prostor. Škoda, že v našem městě 
již není tolik potřebného místa na zřízení dostatečně širokých cyklostezek. 
 * Jak bude stavba pokračovat?  
 Pro informace k hlavní trase obchvatu doporučuji se obrátit také přímo 
k Ředitelství silnic a dálnic ČR, které konkrétní informace určitě poskytne. Aktuálně jsme 
vyrozuměni, že práce pokračují a komplikace vzniklé v lokalitě Šťáralka, důsledek 
nezprovoznění III. a IV. úseku do konce letošního roku, se daří řešit. Obchvat bude 
zprovozněn do 31. prosince 2012 v celé délce, pokud samozřejmě nenastane další 
nepředvídatelná událost na stavbě nebo na ministerstvu dopravy. Všechny související 
komunikace se stavbou obchvatu šířkově odpovídající platným normám.   

Výstavba dopravního obchvatu města 
pokračovala s různými problémy 
samozřejmě i v roce 2011. Několikrát 
je o této „stavbě století“ zmínka 
v kolínských událostech. Velký prostor 
je jí pak věnován ve fotokronice. Díky 
dobré spolupráci s vedením této stavby 
bylo kronikáři umožněno za odborného 
doprovodu hlavního stavbyvedoucího 
Eduarda Macha a Ing. Martina Bureše 
několikrát projet celou trasu obchvatu 
a fotografovat tak postup prací.   
 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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V kronice za rok 2010 psal kronikář o 
prezidentských návštěvách v Kolíně, avšak nikoliv 
vyčerpávajícím způsobem. Ve spolupráci s Jar. 
Pejšou ze Státního okresního archivu se podařilo 
vyhledat zápisy a některé fotografie z návštěv 
Klementa Gottwalda a Antonína Zápotockého 
v Kolíně. Zápis na předchozí straně je z městské 
kroniky z roku 1954. Další návštěva tehdejšího 
prezidenta Antonína Zápotockého se uskutečnila 
určitě v roce 1957. Smůla je, že v uvedeném roce 
nebyla městská kronika sepsána. Vlevo umístěná 
fotografie zachycuje Antonína Zápotockého při 
projevu na nějakém shromáždění na dnešním 
Karlově náměstí, určitě před rokem 1948. Důkazem 
je nápis Legiobanka nad hlavou řečníka. Zápotocký 
zde tedy řečnil nejspíše v roli předsedy vlády, 
protože prezidentem ČSR se stal 21. března 1953, 
týden po Gottwaldově smrti. Posledně jmenovaný je 
pak zachycen na další fotografii na tribuně umístěné 

před budovami dnešního Úřadu 
práce a Obchodní akademie 
v Kutnohorské ulici. Místo, kam 
byla tato tribuna situována, je 
netradiční, protože komunistická 
shromáždění se zpravidla konala 
na dnešním Karlově náměstí. Co 
to tedy bylo za sešlost, Bůh suď. 
Nicméně davy byly správně 
rozjásané!! 
 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Velkou investiční akcí, která v Kolíně probíhala po většinu roku 2011 a na kterou se už 
dlouho čekalo, byla revitalizace bahnem a nejrůznějšími sedimenty zaneseného a spoustou 

náletových dřevin vpravdě zasekaného levého 
ramene Labe u Kmochova ostrova. Odborně 
formulováno se revitalizací vodních toků 
rozumí matematické modelování ustáleného 
proudění vody v korytech, pasportizace 
vodních toků, posouzení kapacity vodních toků, 
splaveninového režimu, vyhodnocení 
hydromorfologických analýz a návrh 
jednotlivých opatření zaměřených na úpravy 
vodních toků. Výstupem jsou studie, investiční 
záměry a projektové dokumentace všech úrovní 
podrobnosti. V rámci úpravy vodních toků jsou  

navrhována opatření vedoucí ke zkapacitnění koryta, ke stabilizaci dna a břehů a 
k omezení erozní činnosti včetně návrhu objektů na tocích (tůně, stupně ve dně, odběrná 
místa, měrné profily, propustky). Dále jsou řešeny opravy koryt vodních toků poničených 
v důsledku povodňových situací.  
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 Na celém toku Labe patří Kmochův ostrov k nejznámějším, ale kvůli nánosům se 
pozvolna začal spojovat s pevninou, a tak dlouhá desetiletí hrozilo, že ostrovem být 
přestane. Kdy a zda vůbec se v minulosti provádělo nějaké čištění levého labského ramene 
není známo. Avšak v zápise z jednání 3. plenární schůze Městského národního výboru 
v Kolíně ze dne 29. dubna 1954 byl dokonce vznesen návrh na zasypání tohoto ramene. Lze 
tedy mít za to, že pravděpodobně od konce 2. světové války se spíše než z čištěním počítalo 
s jeho likvidací. Okresní orgány KSČ daly koncem 80. let 20. století dokonce souhlas 
k tomu, aby se do vtoku levého ramene začaly ukládat, spíše však vhazovat nepotřebné 
panely z tehdy bourané části kolínské hasičárny. To samozřejmě průtočnost vody citelně 
snížilo. Bahno se tak postupem doby stalo líhní komárů, což návštěvníkům znepříjemňovalo 
život, stejně jako zápach. Za nižšího stavu vody tudy neprojela ani pramice. A tak k tomu, 
aby se rameno stalo organickou součástí řeky Labe, bude potřeba odtěžit 30 tis. m3 
nánosů, což si spolu s dalšími pracemi vyžádá náklad ve výši cca 61 mil. Kč. Po zajištění 
těchto financí z Evropského fondu pro regionální rozvoj a ze Státního fondu životního 

prostředí ČR začala v březnu 2011 s revitalizací 
firma Labská, strojní a stavební společnost s.r.o. 
Pardubice. Postup prací je podrobně zachycen na 
několika desítkách snímků ve fotoalbu č. 2. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 
 V roce 2009 jsem v kronice uveřejnil stať o kolínském básníkovi Polabí, Karlu 
Legerovi, která byla z převážné části sestavená z podkladů paní Dobromily Lebrové 
z Prahy. Nyní ke zmíněnému textu přikládám fotografie statku rodiny Legerových z konce 
19. století (vlevo) a samotného Karla Legera z konce 20. let 20. století. Na pravém snímku 
sedí u hostinského stolu vlevo. Fotografie jsem získal od p. Vladimíra Serbuse, zaníceného 
sběratele minulosti Kolína ve fotografiích. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 Co napsat závěrem? V domácích a zahraničních událostech, tedy ve svazcích, které 
jim jsou věnovány, jsem jak ve vlastním obsahu, tak v přehledu událostí u každého měsíce, 
zvýrazněným červeným textem označil ty události, u kterých jsem měl za to, že si ono 
zvýraznění zaslouží nebo že jej potřebují. Neznamená to však, že ostatní zaznamenané 
události jsou podřadné. Prostě ty zvýrazněné jsou přeci jen o něco významnější, případně, 
eufemisticky napsáno, výživnější. Jejich výběr je také samozřejmě subjektivní, konečně jiný 
ani být nemůže. U kolínských událostí i u ostatních kronikářských zápisů žádné zvýraznění 
není, protože všechny se výrazně týkají života našeho města tak, jak se v roce 2011, u 
ostatních i v letech předchozích, staly. 
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 Nedílnou součástí kroniky roku 2010 jsou i dvě fotoalba o rozměrech 50 x 35 cm, 
kde je umístěno celkem 266 fotografií – 135 v prvém a 131 v druhém albu. Tématické 
zaměření fotografií, tak jak jsou umístěny albech, je popsáno v níže uvedených seznamech. 
 

První fotoalbum 
 
 První mimino roku a Valný sněm skautů v Kolíně    str. 1 – 2  
 Den záchranářů a Všeobecná kolínská výstava    str. 3 – 6  
 Hydroelektrárna pod Masarykovým mostem     str. 7 
 Sraz historických nákladních vozů Tatra     str. 8 
 48. ročník festivalu Kmochův Kolín     str. 9 – 14 
 Dopravní zácpy v Kutnohorské ulici     str. 15 
 Lehkoatletické závody juniorů Visegrádské čtyřky    str. 16 – 17  
 Kolínský zámek a zbytky pivovaru      str. 18  
 750 let města Kolína       str. 19 
 Prohlídka budov a prostor radnice      str. 20 – 21  
 Závody dračích lodí       str. 22 – 24  
 Pietní připomínka Otakara Moravce     str. 25  
 VII. zasedání Zastupitelstva města       str. 26  
 2. ročník Gurmánfestu na Karlově náměstí     str. 27 – 29  
 Kolínské Alíkoviny       str. 30 – 32 
 93. výročí vzniku Československa      str. 33 – 34 
 Zatýkání na Karlově náměstí      str. 35  
 Výsadba nových stromů na náměstí Svobody    str. 36  
 Dvacet let od vzniku Městské policie v Kolíně     str. 37  
 7. základní škola v Masarykově ulici     str. 37  
 Některé prosincové události roku 2011 v Kolíně    str. 38 – 39   

Vzpomínka na komunisty popraveného Borise Volka      str. 29 
Fotografie z města       str. 40 – 43   
Leninova socha na kolínském sídlišti     str. 43 – 44   

 Nákupní centrum (galerie) Futurum     str. 45    
 Kolínský korfbal a sledge hokej      str. 46  
 Fotografie z Havlíčkovy ulice      str. 47 – 48  
 
 

Druhé fotoalbum 
 
 Vodárenská věž        str. 1 – 3  
 Někdejší kino Jas na Zálabí      str. 4 – 5  
 Kino 99         str. 6 – 7  
 Domov důchodců v Kolíně      str. 8 – 9  
 Zvony chrámu sv. Bartoloměje      str. 10 – 11  
 Fotografie z města od Josefa Čáslavy     str. 12 – 14  
 Dopravní obchvat – silnice I/38      str. 15 – 26  
 Bytový dům Planets       str. 27 – 28  
 Železniční zastávka Kolín Zálabí      str. 29  
 Přechod pro pěší za mostem T. G. Masaryka    str. 30 
 Opravený dům na rohu ulic Kutnohorská a Karlova    str. 31 
 Začátek výstavby elektrárny Bioenergo – Komplex    str. 32 
 Revitalizace levého ramen Labe u Kmochova ostrova   str. 33 – 47  
 Jaselská ulice        str. 48 
 
 
 
 
 
V Kolíně dne 27. července 2012    Pavel  P o b ř í s l o 
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OBSAH: 1) První kolínské miminko, 2) 7. schůze Rady města, 3) Konflikt dvou pacientů v nemocnici, 4) 
8. schůze Rady města, 5) Úbytek telefonních automatů, 6) Odvolání ředitele SMSK z funkce, 7) 110. let 

existence Pekařství Jan Hankovec, 8) 9. schůze Rady města, 9) Stav budování dopravního obchvatu 
města, 10) Problémy s neplatiči nájemného, 11) Síťová nákupní taška (síťovka), 12) Nové sídlo 

společnosti AVE Kolín na Třídvorské ulici, 13) Asistenční služba PB Help asistent, 14) 10. schůze Rady 
města, 15) II. zasedání Zastupitelstva města, 16) Lednová nezaměstnanost, 17) Počasí měsíce ledna. 

 
 Prvním miminkem  je Kolíňák Jakub Vondráček. Narodil se osm minut po 
silvestrovské půlnoci, a stal se tak prvním miminkem roku 2011 nejen na Kolínsku, 
ale i v celém Středočeském kraji. S kyticí a dárečky přispěchali v neděli 2. ledna za 
prvním středočeským novorozencem do Kolína i hejtman David Rath, středočeský 
zastupitel Marek Semerád a ředitel nemocnice Petr Chudomel. Malý Kuba Vondráček, 
který při narození vážil 3 430 gramů a měřil 52 centimetrů, dostal do vínku 10.000 Kč    

 

 

 

Starosta města Mgr. Vít Rakušan a maminka Jana 
Vondráčková spolu s Jakubem Vondráčkem, 

prvním miminkem narozeným v Oblastní nemocnici 
v Kolíně 

 

 

 

a balíček s praktickými věcmi typu plenek, olejíčků, teploměru a čisticích ubrousků, 
které se mamince Janě jistě budou hodit. „Moc mě potěšilo, že se první miminko 
narodilo právě v Kolíně,“ řekl hejtman David Rath. „Této nemocnici věnujeme velkou 
pozornost, jdou do ní nemalé peníze, považuji ji za jednu z nejdůležitějších v kraji. 
A prvním miminkem se jistě zase trochu zviditelní,“ popsal s tím, že z novoročního 
novorozence měl radost dvojnásobnou i proto, že se narodil v oblastní nemocnici a v 
jeho poslaneckém volebním obvodu. „Rád bych, aby Kolíňáků přibývalo, proto jsem 
hned mamince říkal, aby nezůstali jen u jednoho potomka,“ smál se hejtman. „Byl jsem 
také moc rád, když si pochvalovala personál nemocnice,“ dodal hejtman David Rath. 
 V pondělí 3. ledna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 7. schůze Rady města Kolína, první v letošním roce. Na schůzi, 
kterou řídil starosta města Mgr. Vít Rakušan, bylo  přítomno všech devět členů rady. 
Schůze se dále zúčastnil tajemník a čtyři vedoucí odborů městského úřadu. Na schůzi 

bylo pod čísly 86/2011 – 95/2011 přijato celkem deset usnesení. Prvním 
rada jednohlasně schválila změnu dopravního režimu na Masarykově 
mostě tak, že dosavadní jednosměrný provoz se změní na provoz 
obousměrný. Spolu s tím se změní i dopravní značení a režim na 
přilehlých komunikacích. Dále rada schválila a) cenu za nakládání 
s komunálním odpadem pro fyzické osoby ve výši 498 Kč za rok, b) 

třináct výpovědí z nájmu v bytech, které jsou majetkem města, z důvodu neplacení 
nájemného. V dalším usnesení rada doporučila zastupitelstvu města schválit Obecně 
závaznou vyhlášku (OZV) č. 1/2011, kterou se ruší předchozí OZV o místních poplatcích  
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a následně zastupitelům doporučila schválit dalších pět OZV o místních poplatcích: a) 
za provozovaný výherní hrací přístroj, b) za užívání veřejného prostranství, c) ze psů, d) 
z ubytovací kapacity, e) ze vstupného. Posledním usnesením byl odvolán stávající a 
jmenován nový člen komise rady města pro hospodaření s byty a nebytovými prostory. 
Na úplný závěr byl vysloven souhlas s podpisem dvou smluv o dílo. Schůze rady byla 
ukončena v 15.30 hod. 
 Policie České republiky vyšetřuje případ, který se stal ve čtvrtek 6. ledna po 
osmé hodině ranní v Oblastní nemocnici Kolín. Těžko říct, co čtvrtečnímu rannímu 
konfliktu předcházelo. Jisté je jenom jedno. Devětašedesátiletý pacient ležící na 
interním oddělení kolínské nemocnice zaútočil na svého pětadevadesátiletého 
spolupacienta. Vražednou zbraní se přitom měl stát naprosto nevinný předmět. Polštář. 
Seniora začal jeho skoro o třicet let mladší spolupacient dusit. Co bylo důvodem? Že by 
se špatně vyspal? To ukáže až další vyšetřování. Mluvčí kolínské nemocnice pouze 
potvrdila, že na interním oddělení došlo k neobvyklé situaci. Agresivní pacient byl po 
útoku převezen do psychiatrické léčebny, kde se podrobí vyšetření. Napadený senior už 
není naštěstí v ohrožení života. Jeho zdravotní stav byl stabilizovaný.  
 V pondělí 10. ledna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 8. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, bylo po většinu schůze přítomno všech devět členů rady. Dva 
z členů byli na část jednání řádně omluveni. Schůze se dále zúčastnil tajemník a tři 

vedoucí odborů městského úřadu. Na schůzí bylo pod čísly 96/2011 – 
108/2011 přijato celkem třináct usnesení. Prvním rada schválila přidělení 
zakázky na dodávku „Digitalizace DCI Kina 99 v Kolíně“ firmě ALTEI 
s.r.o. Praha. Dále rada schválila a) zrušení jedné nájemní smlouvy na byt 
v majetku města z důvodu neplacení nájemného, b) prodej několika 
bytových jednotek z majetku města formou dobrovolné dražby, c) 

pronájem několika pozemků v majetku města pro stánek rychlého občerstvení 
a k zemědělskému využití. Dále rada doporučila zastupitelstvu města schválit a) výkup 
a prodej dvou malých pozemků, b) bezúplatný převod tří pozemků z vlastnictví ČR do 
majetku města, c) rozpočet města na rok 2011. Posledním usnesením  rada schválila 
prodloužení platnosti smluv na nakládání se separovaným odpadem pro osoby 
podnikající v oblasti pohostinství. K podpisu byly schváleny tři smlouvy a projednány 
byly tři informativní zprávy – přehled žádostí o granty z fondů Středočeského kraje, 
čerpání dotačních prostředků na zlepšení tepelnětechnických vlastností budov 
mateřských a základních škol a úpravy jízdních řádů autobusové dopravy.   
 Telefonních automatů po Kolíně stále ubývá. ČR ale obecně v hustotě 
automatů přesto vede, když počet jednotek na sto obyvatel přesahuje obvyklou hustotu 
v Evropě. Obecně však automaty z ulic pomalu mizí. Ale ne docela. Společnost 

Telefónica O2 provozuje v Kolíně celkem padesát tři 
telefonních automatů. Z toho 36 je v kabinách, 2 jsou 
v plexiboxech a 15 je umístěno přímo na zdi. Takové 
číslo ale není rozhodně definitivní, počet telefonů se 
bude do budoucnosti jenom snižovat. To je jasné i 
v tuto chvíli, stejně jako předběžná čísla. Nic ale 
nenapovídá tomu, že by se měly časem telefonní 
automaty zrušit úplně. Ba naopak, na určitých místech 
s námi budou ještě určitě dlouhou a dlouhou dobu, 

protože telefonní budky mají ve světě komunikace stále své místo. V objemu komerčních 
volání jsou tyto přístroje nenahraditelné při voláních na tísňové linky a v obdobích 
krizových situací. Stačí jenom ztracený nebo vybitý mobil a člověk si rázem uvědomí,  
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jak je telefonní budka ve městě nepostradatelným bodem. Použití předplacené karty 
může být v tísňové situaci spíše přítěží. Možná proto vedou co do počtu mincové 
přístroje. V Kolíně jsou na karty jen tři automaty, mincových je dvacet pět 
a kombinovaných také dvacet pět. Největší zájem o telefonní budky se dá datovat mezi 
roky 1993 až 2002. Poslední roky již provoz klesá. Je to určitě přirozený proces, protože 
stále více lidí vlastní mobilní telefon.  
 Rozhodnutím nového představenstva akciové společnosti Správa městských 
sportovišť Kolín (SMSK) byl 14. ledna odvolán za své funkce ředitel Vilém Gruml. 
Přitom ještě těsně před zasedáním představenstva jeho předseda Václav Kmoch 
prostřednictvím našeho deníku sdělil, že konkrétně s obsazením funkce Viléma Grumla 
se prozatím žádné změny dít nebudou. „V Kolínském deníku vyšel 
rozhovor, ve kterém jsem jasně řekl, že ředitel SMSK, Ing. Vilém 
Gruml (foto), má mou důvěru a počítal jsem s ním i nadále pro 
výkon této funkce,“ řekl Václav Kmoch. „Na schůzi 
představenstva SMSK však předložil jeden z členů návrh na jeho 
odvolání. O návrhu proběhla delší diskuze a pak se přistoupilo k 
hlasování. Návrh byl většinou hlasů přijat. Byl jsem tedy 
přehlasován. Tak to ale v demokracii je a já výsledek hlasování 
musím respektovat a respektuji,“ dodal Václav Kmoch. Jaký je 
důvod odvolání ředitele SMSK? „Žádný mi nesdělili,“ řekl Vilém Gruml. „Nic jsem 
předem nevěděl, ještě jsem připravoval materiály pro představenstvo. Pak si mě 
zavolali a řekli, že končím,“ popsal. „Byla to rána z čistého nebe, ale politika je holt 
taková,“ dodal.  
 Firma Pekařství Jan Hankovec, kterou v roce 1901 založil dědeček současných 
majitelů, letos oslavuje 110 let své existence. Od svého vzniku se výroba vyznačovala 
širokým sortimentem kvalitního běžného a sladkého čerstvého pečiva. Z malého 

pronajatého krámku na rohu Pražské ulice a výrobních 
prostor umístěných ve sklepních prostorách domu 
postupně vznikl obchodní dům se zaměřením na prodej 
potravinářských výrobků. Těsně před začátkem první 
světové války byla výroba přesunuta do nově postavené 
výrobní budovy v ulici na Valech. Toto umožnilo rozšířit 
sortiment i výrobu. V těchto prostorách peče firma 
dodnes. Rozvoj rodinného podniku přerušilo znárodnění 
v roce 1949. Počínaje dnem 1. října 1991 provozují 
pekařství vnuci zakladatele firmy – Ing. Marie Blažková, 
rozená Hankovcová, a Jan Hankovec, kteří pokračují v 
tradici založené svým dědečkem. Nosným programem 
firmy zaměstnávající přes pět desítek lidí je výroba 
a rozvoz pečiva zákazníkům v Kolíně a jeho širokém 
okolí. Vlajkovou lodí je firemní prodejna v Pražské ulici, 
která doznala v poslední době značných změn a úprav, 
kterými převyšuje obchody stejného zaměření nejen v 
ČR, ale i v celé evropské a světové úrovni. V současné 
době nabízí Pekařství Hankovec svým zákazníkům sedm 
dnů v týdnu běžné a tmavé celozrnné pečivo (balené i 

nebalené), které rozváží čtyřikrát denně po městě Kolíně a jednou až třikrát po okolních 
okresech moderními vozy. Firem se stoletou tradicí není v okrese Kolín mnoho. 
Současný tým lidí vedený ředitelem firmy Romanem Nádvorníkem udělá jistě vše pro to,  
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aby ta další stovka neudělala ostudu té první. Na tomto místě je nutné připomenout 
velký dík dědovi a babičce současných majitelů za jejich pracovitost, smělost a velké 
obchodní schopnosti, které zásadně přispěly k dobrému jménu firmy.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 Jak bylo uvedeno již výše, od 1. října 1991 provozují pekařství vnuci zakladatele 
firmy Jan Hankovec a Ing. Marie Blažková, rozená Hankovcová. O tom, co je nového, 
jsme si povídali s ředitelem firmy Romanem Nádvorníkem a spolumajitelem Janem 
Hankovcem. 
 * Co chystáte při příležitosti 110. výročí? 
 Nádvorník: V pondělí 17. ledna bude otevřen nový rozšířený úsek kavárny. Pro 
zákazníky je připraveno mnoho překvapení a také si budou moci tento den koupit kvalitní 
Hankovcův rohlík za symbolickou 1 korunu. Tímto krokem chceme vyjít maximálně vstříc našim 
zákazníkům. 
 Hankovec: V kavárně bude více stolů. Exkluzivní zákusky a dorty vyráběné tradičním 
způsobem (bez použití zlepšujících přípravků), které budeme nabízet pouze u nás. Bude rozšířen 
sortiment rychlého občerstvení. Za bezkonkurenční cenu si můžete dát kávu Dallmayr.  
 * Nedávno jste zákazníky oslovili dotazníkem. Co Kolíňáci chtějí?  
 Hankovec: Z dotazníku vyplynulo, že jsou spokojeni. Oslovených 250 respondentů se na 
tom shodlo, ale my chceme jít dál a naše služby zákazníkům neustále zlepšovat. 
 * V dnešní době není jednoduché obstát na trhu. I v Kolíně přibývá pekáren. Jak 
vypadá situace?  
 Nádvorník: Maloobchod je na tom velice špatně. Kupní síla se zmenšuje, což bylo znát 
hlavně v posledních dvou měsících. Celkem máme 250 odběrních míst. 
 * A vy dodáváte pečivo i do supermarketů?  
 Hankovec: Spojení s obchodními řetězci Billa či Jednota nám poskytuje dobrý prostor. 
Situace se totiž obrátila, dnes lidé z venkova nakupují spíš ve městech v obchodních řetězcích. 
 * Sázíte na kvalitu mouky. Pozná to vůbec zákazník?  
 Nádvorník: Určitě. Ve firmě máme vedoucí výroby, která za 30 let praxe okamžitě 
pozná kvalitu. Mlýny si vybíráme.  
 * Kolik máte zaměstnanců a jak vypadá jejich pracovní doba?  
 Nádvorník: Napřed bych chtěl tímto všem našim zaměstnancům poděkovat za dobrou 
práci. Stálých máme 45 a pak také brigádníky. Prodavačky veřejnost zná a ti, kteří nejsou vidět, 
pracují od 20 hodin večer do 13 hodin odpoledne na dvě směny.  
 V pondělí 17. ledna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 9. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Ing. Bc. Jan Pospíšil, MBA, bylo přítomno všech devět členů rady. Schůze rady se dále  
 

-  4  -  



zúčastnil tajemník a šest vedoucích odborů měst. úřadu. Na schůzí bylo pod čísly 
109/2011 – 119/2011 přijato celkem jedenáct usnesení. V úvodu schůze rada schválila 
personální rozšíření komise pro připojené městské části a použití znaku města na titulní 
stranu mapy Kolína. Dále rada zrušila a současně i schválila po jedné smlouvě na 

nájem bytu v majetku města. V oblasti financí bylo schváleno VI. rozpočtové 
opatření k rozpočtu města na rok 2010 a změna směrnice o pravomocech a 
postupech při finančních výdajích z rozpočtu města nad 180 000 do 500 000 
Kč. Další čtyři usnesení obsahovala souhlas rady se zřízením věcného 
břemene na majetku města ve prospěch firem ČEZ Distribuce a.s a 

Telefonica O2 a.s. V posledním usnesení rada doporučila zastupitelstvu města zrušit 
usnesení téhož orgánu č. 443 z loňského roku o poskytnutí záruk za závazek SMSK o 
finanční službě při financování výstavby multifunkční haly. K podpisu byly schváleny tři 
smlouvy a s kladným výsledkem byla projednána žádost o zateplení dvou bytových domů 
na pozemcích ve vlastnictví města. Schválen byl záměr na pronájem budovy gymnázia a 
stažen z projednávání byl naopak záměr na umístění busty Josefa Sudka do ulice Na 
Hradbách. Projednáno bylo také pět informativních zpráv – úklidové a telekomunikační 
služby městského úřadu, vyřazování majetku a pohledávek z evidence, průběh 
výběrových řízení na zateplení dvou školních objektů v majetku města, úprava a rušení 
některých spojů autobusové dopravy. Zamítnuta byla žádost na snížení nájemného 
nebytových prostor společnosti DI DIO s.r.o. v Kouřimské ulici. Schůze byla ukončena 
v 16.20 hod. 
 Konec roku 2012. To je po desítkách odkladů, posunů a problémů zatím 
poslední pevně daný termín, kdy by se mělo udát to, na co Kolín čeká čtyřicet let – 
zprovoznit obchvat města. Řadě Kolíňáků to možná přijde jako další termín, který se 
nakonec nedodrží a zase se stanoví nějaký další – vzdálenější. V tomto případě ovšem  

 
 
 
 

stavba utěšeně pokračuje, staví se na několika místech současně a budovat se začaly už 
i klíčové části trasy. A s datem prosinec 2012 jako s termínem zprovoznění obchvatu 
počítá i Ředitelství silnic a dálnic ČR i dodavatelská firma. Na postup prací výstavby 

obchvatu se bylo podívat i nové vedení 
města Kolín. „Kolíňáci se na trasu 
obchvatu až tak často nedostanou, 
možná je pro někoho až překvapivé, jak 
pokročilá už stavba je – skutečně 
schovaná za městem a za hromadami a 
valy,“ komentoval situaci starosta města 
Vít Rakušan při návštěvě staveniště 
v pondělí 17. ledna. I v zimním období se 
na obchvatu Kolína pracuje na všech 
etapách. „Před dokončením je druhý 
nejvyšší most přes Polepské údolí, kde 
probíhají práce na římsách, izolacích a 

zádržném systému. Most by měl být kompletně hotov během dvou až tří měsíců,“ řekli 
pánové Jakub Svoboda a Eduard Mach z dodavatelské společnosti. Díky pokroku při 
vykupování pozemků už také začaly práce na výstavbě mostu přes Štítarské údolí. Právě  
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tento objekt je limitující pro zprovoznění obchvatu. Koncem minulého roku se začalo 
s výstavbou, probíhají práce na základech mostních pilířů a opěr, tedy provedení 
vrtaných pilot a železobetonových základových bloků. Práce na konstrukcích vozovek 
budou znovu zahájeny na jaře. Stavbu podle Jakuba Svobody komplikuje fakt, že trasa 
obchvatu prochází zvodnělým územím a je nutné provést oproti původním 
předpokladům rozsáhlou sanaci podloží a počítat s delší dobou pro konsolidaci násypů. 
Přestože celou trasu obchvatu si budou moci řidiči projet až koncem roku 2012, 
v závěru tohoto roku by měl být dokončen a zprovozněn zhruba šestikilometrový úsek 
mezi napojením obchvatu na silnici I/38 ve směru na Kutnou Horu a stávající 
komunikací II/125 od Uhlířských Janovic. Stavbu zdržely výkupy pozemků i smlouvy 
s majiteli pozemků o věcných břemenech. Investorovi stavby, Ředitelství silnic a dálnic, 
trvalo téměř čtyři roky, než vykoupil všechny potřebné pozemky. Proběhlo 27 
vyvlastňovacích řízení se 40 majiteli. 
 Problémy s neplatiči nájemného. Nesnáz, se kterou se potýká prakticky každé 
město a která v důsledku probíhající ekonomické krize jistě ještě dlouho nepomine. I 
na kolínské radnici však vědí, že ne vždy jde o lidi, kteří se do finanční tísně dostali 
výjimečně a bez vlastní viny. Nezřídka se jedná o takříkajíc notorické neplatiče, a právě 
proti nim chce město zakročit rázně. „Pokud člověk dluží na nájemném, vždy je mu 
písemně zaslána upomínka. Takže o dluhu ví. Až když na nájemním dluží déle než tři 
měsíce a v rámci upomínky nereaguje, nemá 
snahu domluvit se na splátkovém kalendáři, 
vyhýbá se převzetí pošty a podobně, teprve 
pak následuje výpověď z nájmu bytu. Dluh 
by se jinak zkrátka stále nabaloval,“ 
předeslal místostarosta Tomáš Růžička. 
Během tohoto a následujícího měsíce hodlá 
město odeslat výpovědi z nájmu několika 
desítkám nájemníků. Toho času je případů 
více než tříměsíčního neplacení nájemného 
kolem 250. Je však samozřejmé, že každou výpověď z nájmu bytu musí schválit rada 
města. Ve výsledku by ale počet výpovědí nemusel být až tak vysoký. Zabrat by totiž 
mohlo pravidlo, že když dlužníci, kteří jsou schopni platit, avšak platbám se různě 
vyhýbají, uvidí rázný postup vůči dalším neplatičům, své dluhy nakonec uhradí. 
 Síťovka, oblíbená taška našich babiček, vstává z mrtvých. Původní český 
vynález Vavřína Krčila z počátku minulého století nebyl patentově chráněn, a tak si 
ho nechal zaregistrovat kolínský podnikatel Zdeněk Červinka (foto dále). Napadlo ho, 
že síťovky by se mohly stát náhradou neekologických igelitek. Teď už v Číně vyrábí 

statisíce síťovek a brzy chce výrazně 
zvednout výrobu. „Právě jednáme 
s nizozemskou firmou Ahold o 
dodávce deseti milionů tašek,“ říká 
Červinka. Ahold je nadnárodní 
řetězec, který v Evropě provozuje 
supermarkety Albert. Zájem o síťovky 
je podle Červinky i v USA. U 
znovuzrození síťovky stála přitom 
náhoda. „Jel jsem asi před rokem 
autem a lidé v rádiu odpovídali na 

anketní otázku: Co jim chybí z dřívější doby? Jedna z posluchaček si posteskla, že prý 
síťovka,“ říká podnikatel. Jakmile dojel domů, volal mamince, zda má ještě nějakou  
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síťovku z dřívějších dob. Po půlhodině hledání ji našla. I Jaroslava Červinková si 
posteskla, že jí při nákupech chybí taška, kterou snadno schová v dlani a přitom se do ní 
vejde spousta věcí. Podnikatel už nepotřeboval další argumenty a začal jednat: ve 
Žďáru nad Sázavou, kde se tašky dříve vyráběly, našel na smetišti šest pletacích strojů. 
Ty mu opravil jejich někdejší údržbář Josef Janotka. Stroje odvezl do Číny a tam nyní 
dělníci české síťovky vyrábějí. Se získáním celosvětového patentu na síťovky neměl 
podnikatel Zdeněk Červinka nejmenší potíže, protože patentový úřad konstatoval, že 
síťovka i její průmyslový vzor jsou autorsky volné, tak si ji jako patent přihlásil a může 
ji teď vyrábět pouze on. Na šesti pletacích strojích ze Žďáru nad Sázavou pracuje 
v Číně trvale jen sedm dělníků. Kvůli rostoucímu zájmu o síťovky si nyní bere úvěr na 
moderní pletací stroj s měsíční kapacitou 1,5 milionu tašek. Skutečným vynálezcem 
síťovky je český podnikatel Vavřín Krčil (1895–1968). Lidé si jeho nákupní tašky rychle 
oblíbili kvůli skladnosti, lehkosti a nízké ceně. Krčilovi však podle všeho scházely v roce 
1926 peníze, aby získal mezinárodní patent na svůj autorský návrh, v té době zcela 
převratný. Za pár let se proto české síťovky začaly vyrábět ve Švýcarsku či v Itálii a 
zaplavily celý svět. Sám Krčil je vyvážel do Kanady, Francie, Švýcarska, Německa, 
Rakouska i do zemí severní Afriky. Oblíbené síťovky ustoupily nakonec igelitkám, které 
kupující dostávají zdarma. Ty síťové však neřekly poslední slovo: stamiliony tun 
vyhozených igelitek, které zamořují přírodu, takže jen u pobřeží Kalifornie plují 
vyhozené odpady o rozloze státu Texas, dávají síťovkám novou šanci. Jen v České 
republice se v prodejnách Albert a Hypernova rozdá ročně 60 milionů igelitek. Jejich 
roční celosvětová produkce pak dosahuje 180 milionů tun. Pod narůstajícím tlakem 
ekologů se proto k síťovkám vracejí i světové obchodní řetězce. Podle atestů, které si 
nechal Červinka vypracovat, nahradí jedna síťovka svou životností až 200 plastových 
tašek. V ČR je navíc připravena novela zákona o odpadech, podle něhož se igelitky už 
nebudou moci dávat v obchodech zdarma. Síťovka přijde na 30 korun, ale zákazníci si 
prý nestěžují.  
 Muzeum síťovek, věnované historii a současnosti populární nákupní tašky, je 
otevřeno od listopadu v Kolíně, a to zásluhou Zdeňka Červinky. Expozice se nachází 
v sále nad informačním centrem v ulici Na Hradbách, vstup je zdarma. Zdeněk 
Červinka je mužem, který dokázal vzkřísit celosvětový zájem o síťovky a vyvinul 
vylepšený model této praktické tašky, který dnes vyváží na několik kontinentů. Výstava 
představuje na starých fotografiích vynálezce síťovky Vavřína Krčila (1895 – 1968) ze 
Žďáru nad Sázavou i archivní snímky míst, kde žil. Část z těchto dokumentů Zdeněk 
Červinka předtím již využil na světové výstavě EXPO 2010 v Šanghaji, kde síťovka 
reprezentovala český důmysl. To, co návštěvníky muzea potěší však asi nejvíc, jsou 
stovky síťovek, které byly ve 20. století vyráběné v mnoha variantách a materiálových 
obměnách. Zdeněk Červinka tašky získal od stovek příznivců z celé republiky, kteří mu 
je začali posílat poté, co jeho nápad pronikl do televize a na stránky novin. Dopisů mu 
přišlo už přes 500 a přicházejí další. V muzeu lze vidět, jaký objem nákupu vylepšená 
síťovka z Kolína unese, tašku zde možno koupit, nechybí ani videoprezentace, v níž 
Zdeněk Červinka objasňuje mimo jiné i ekologický rozměr svého podnikání. Podle něj 
by síťovky mohly vytlačit tašky igelitové, na které část světa již nahlíží s despektem. 
 Z areálu prakticky v centru města se do nového sídla v Třídvorské ulici 
přestěhovala společnost AVE zajišťující pro Kolín nakládání s odpady, údržbu zeleně 
i komunikací v zimě a další služby. Stalo se tak poté, co firmě k poslednímu dni 
loňského roku vypršela nájemní smlouva na městský areál v Kmochově ulici, který 
radnice hodlá prodat.  Slavnostní otevření nového sídla se konalo ve středu 19. ledna 
a kvůli němu sem přijeli nejvyšší představitelé mezinárodní společnosti. „Kolínské sídlo 
je dnes tím nejnovějším z celkového počtu 1 560 v devíti zemích,“ řekl generální ředitel  
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AVE Energie AG Umwelt Helmut Burger. Nové sídlo společnosti AVE v Třídvorské ulici 
vyrostlo za velmi krátkou dobu, a to během osmi měsíců. „V rekordně krátkém čase jste 
vybudovali opravdu reprezentativní prostory,“ gratuloval včera starosta Vít Rakušan. 
Jednatelka AVE Kolín Věra Suchomelová připomněla, že v roce 2008 při koupi 75% 
obchodního podílu tehdejších TSMK se AVE CZ městu zavázala opustit areál 
v Kmochově ulici do konce roku 2010. Administrativní budova v Kmochově ulici je 
nevyhovující jak po stránce technické, tak z hlediska potřeb společnosti. Jednou 
z hlavních slabin celého prostoru bývalých TSMK byla nedostatečná kapacita 
parkovacích míst pro všechny mechanismy a také nemožnost  

 

 
 
 

Jednatelka firmy AVE Kolín Mgr. Věra 
Suchomelová a starosta města Mgr. Vít 

Rakušan. 
 

 

 

 

skladování potřebného materiálu například pro zimní údržbu. V novém sídle je kolem 
sedmi tisíc čtverečních metrů zpevněných ploch, pět tisíc čtverečních metrů zelených 
ploch, během jara by zde měl začít fungovat sběrný dvůr a areál obíhá  540 metrů plotu. 
Po dvoupodlažní budově a areálu je rozvedeno zhruba 10 kilometrů kabelů na 
slaboproud. Výstavba nového sídla vyšla celkem na 55,8 milionu korun. Nepoužívají se 
v ní klíče, všichni zaměstnanci mají osobní karty. V souvislosti s přestěhováním do 
nového sídla otevřelo AVE zákaznické centrum v Zámecké ulici. Zákazníci si tak mohou 
pohodlně v centru města vyřídit administrativu spojenou s hrazením poplatků, odvozem 
odpadu a dalšími službami. Otevřeno je každý všední den od 7 do 15 hodin, do března 
pak v pondělí a ve středu do 18 hodin. 
 Asistenční služba PB Help asistent, která loni pomáhala handicapovaným 
lidem s odvozem v Kolíně, od Nového roku zanikla. Fungovalo to dobře. Klienti byli se 
službou spokojeni. Řidiči dodržovali časy a hlavně byli laciní, což bylo nejdůležitější.  
Auto vozilo např. obyvatele z penzionu pro důchodce ve Slovenské ulici k lékaři, na 
hřbitov, z divadla a při dalších příležitostech zhruba rok. Nešlo jen o handicapované 
občany, ale i o seniory či nemocné a matky s dětmi. Další stálí klienti pocházeli i z řad 
lidí pod křídly pečovatelské služby. „V Kolíně jsme měli dva řidiče. Ti byli předtím 
v registru uchazečů o práci na Úřadu práce, který každému přispíval na jejich mzdu 
10 700 korun měsíčně. My jsme z tržby za jízdné platili provoz vozidla, což jsou náklady 
na benzin, pojištění, údržbu a další. Lze říci, že jsme byli nakonec na nule,“ popisuje 
zakladatel neziskové organizace PB Help Pavel Brychca. Podle něho klientů přibývalo, 
v prosinci jich bylo v Kolíně 5 až 6 denně. Stejná služba stále funguje v Příbrami a 
v Berouně. Klienti byli spokojeni, protože zpočátku stál kilometr 7 korun a po zdražení 
pohonných hmot 9 korun. Od 1. ledna ale Úřad práce v Kolíně přestal na službu 
v Kolíně přispívat. Auto nyní nejezdí a řidiči jsou opět nezaměstnaní. „Bral jsem to jako 
startovací příspěvek. Běžně podepisujeme dohody, kdy na mzdy přispíváme po určitou 
dobu a když se činnost rozeběhne, společnost zaměstnance platí sama. Jinak vám mohu 
říci, že na počátku roku řešila sociální a zdravotní komise žádosti o podporu asi 15 
organizací a všechny žádosti obsahovaly příspěvky na dopravu. Přitom v okrese Kolín  
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se rozdělí na příspěvcích na péči 160 miliónů korun ročně. Z těchto peněz by měly přece 
být hrazeny i výdaje na dopravu,“ řekl ředitel Úřadu práce v Kolíně Josef Blecha. 
Pavel Brychca chce službu v Kolíně zachovat. „Mrzí to nás i klienty. Nyní jsme 
připravili podpisovou akci k znovuobnovení této služby. Pokusíme se jednat s vedením 
města, zda by nemělo zájem s námi uzavřít smlouvu. Jednalo by se o příspěvek 256 tisíc 
korun ročně, což by se mu vrátilo například v přízni voličů,“ uzavírá zakladatel 
společnosti PB Help. --------- Jiří Červín Kolínský pres 18. ledna 2011  
 V pondělí 24. ledna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 10. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, bylo přítomno všech devět členů rady. Schůze rady se dále zúčastnil 
tajemník, sedm vedoucích odborů městského úřadu a velitel městské policie. Na schůzí 

bylo pod čísly 120/2011 – 140/2011 přijato celkem dvacet jedna  usnesení. 
Prvním usnesením rada schválila přidělení zakázky malého rozsahu 
„Ofsetový tisk a následné knihařské zpracování periodika Zpravodaj města 
Kolína“ firmě Decibel production s.r.o. Dále byli osloveni uchazeči 
o realizaci zakázky malého rozsahu „Vytvoření a provozování webových 

stránek města Kolína“, provedena byla personální změna na místě člena a předsedy 
likvidační komise, kam byl místo MUDr. Evy Matějkové jmenován Petr Král a dále bylo 
zastupitelstvu města doporučeno schválit dodatek k rozpočtu na rok 2011. Rada města 
dále projednala a schválila: a) příplatky za vedení a zvláštní příplatky ředitelům škol 
zřizovaných městem Kolín, b) mimořádnou odměnu ředitelce MŠ v Bachmačské ulici 
710, c) pronájem pozemků o velikosti 95 m2 Ředitelství silnic a dálnic ČR ve Štítarech, 
které souvisejí s výstavbou dopravního obchvatu města na dobu určitou, d) pronájem 
115 ha zemědělské půdy na dobu určitou Zemědělskému obchodnímu družstvu Zálabí. 
V průběhu dalšího jednání rada zrušila výběrové řízení uchazečů o zakázku malého 
rozsahu na akci „Technický dozor pro projekt Rekonstrukce ČOV Kolín.“ V osmi 
usneseních pak rada schválila celkem 51 smluv týkajících se úpravy práv při vzájemné 
směně bytů, prodloužení smluv na dobu určitou se zaměstnanci TPCA a uzavření smluv 
na dobu určitou, vše na byty v majetku města. V deseti případech rada schválila 
zpětvzetí žalob jednostranných výpovědí z nájmu v městských bytech. Schválen byl také 
pronájem nebytových prostor ve Smetanově ulici čp. 764 paní Lence Mouchové na dobu 
neurčitou. Zastupitelstvu města bylo doporučeno: a) zrušit své usnesení č. 397 ze dne 
22. března 2010 a schválit odměny neuvolněným členům ZM za výkon konkrétních 
funkcí. Dále byly k podpisu předloženy dvě smlouvy, projednány tři žádosti, dva záměry 
města, čtyři informativní zprávy a zápisy z jednání komisí školské a mládeže, 
hospodaření s byty a nebytovými prostory, zdravotní a sociální a dopravy. Schůze rady 
byla ukončena v 17.30 hod. 

Komentář k této schůzi rady města – Decibel: Neuvěřitelně přizpůsobivá firma 
 Zpravodaj města Kolína bude i nadále tisknout a knihovat společnost Decibel 
Production bratrů Plašilů a Romana Pekárka. V nové soutěži, jíž se zúčastnilo 15 zájemců, 
nabídla nejnižší částku za uvedené služby. Zajímavé je, jak se tiskárna během roku dokázala 
přizpůsobit novým poměrům a jak vlastně město v uplynulých letech mrhalo obecními 
prostředky. Zatímco dosud, do ledna 2011, město té samé tiskárně platilo za tisk zpravodaje při 
20 stranách 74 250 korun (všechny ceny jsou bez DPH) a při 24 stranách 81 750 korun, nyní 
bude Decibel tisknout zpravodaj o 20 stranách za 42 750 korun a o 24 stranách 48 750 korun. 
Soutěže se zúčastnilo 16 firem, z toho 4 byly pro neúplnost nabídek vyřazeny. Po Decibelu dala 
nejlepší nabídku zlínská firma, za 20 stran zpravodaje nabídla cenu 48 150 korun a za 24 stran 
50 100 korun. Poslední a nejvyšší cena byla 75 450 korun za 20 stránek a 88 350 korun za 24 
stran. Přihlásily se firmy nejen z Kolína a z okolí, tedy z Poděbrad, Kutné Hory, Prahy, ale 
třeba i ze Zlína, Litomyšle nebo Velkého Meziříčí. (Kolínský Pres 1. února2011) 
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V pondělí 31. ledna se od 15 00 hod konalo v saloncích č. 1, 2 a 3 Městského 
společenského domu II. zasedání Zastupitelstva města Kolína ve volebním období 
2010 – 2014. Přítomno bylo všech dvacet pět členů zastupitelstva, dva byli řádně 
omluveni. Jednání, které řídil starosta města Mgr. Vít Rakušan, projednalo a přijalo za 

přítomnosti tajemníka, vedoucích odborů a oddělení městského úřadu, 
ředitelů městských organizací a veřejnosti dvacet jedna usnesení pod čísly 
26/210 – 46/2011. Na úvod jednání oznámil starosta města, že Kolín si na 
řádně schválený rozpočet musí bohužel ještě počkat. Jeho návrh totiž 
nevisel 15 dnů před projednáním 31. ledna na úřední desce, což 

předepisuje zákon o obcích. Podle starosty Mgr. Víta Rakušana je na vině vedoucí 
finančního odboru Ing. Petr Villner, jemuž za to nechal strhnout osobní ohodnocení. 
Petr Villner se osobně zastupitelům a občanům omluvil. Totéž učinil i starosta a navíc 
událost označil za závažné pochybení. Opoziční zastupitelé vzali tento nedostatek klidně 
na vědomí, nikdo se k němu nevyjádřil. Rozpočet byl hned druhý den vyvěšen na úřední 
desku a podle starosty by se zastupitelé měli kvůli rozpočtu sejít 16. února.   

Kandidátka ČSSD na starostku Klára Zubíková bude i nadále členkou 
zastupitelstva města. O jejím možném střetu zájmů ve funkci vedoucí krajského odboru 
kultury zapochyboval na prosincovém jednání tohoto městského orgánu její stranický 
kolega Karel Molnár. Vyjádření Kláry Zubíkové: „Samozřejmě jsem ráda, že jsem 
mohla zůstat v zastupitelstvu. Celé to chápu jako uměle vytvořený problém. Učinila 
jsem opatření, abych nevykonávala úsek státní správy pro obec Kolín a vyvarovala se 
tak střetu zájmů. Je na to na krajském úřadu vyčleněná moje kolegyně. Toto potvrzení 
vydalo vedení Krajského úřadu Středočeského kraje a podle městského právníka 
Tomáše Kasala je to akceptovatelné.“  

V dotazech a připomínkách občanů města  vystoupil s kritikou práce firmy AVE 
Kolín s.r.o. ve věcech špatného zimního úklidu, nepořádku v ulici Na Hradbách a 
nedostatečné péče o veřejnou zeleň p. Pech. Odpovídala mu Mgr. Věra Suchomelová, 
jednatelka kritizované firmy. Přijat byl návrh MUDr. Chudomela, aby byla kontrolním 
výborem přezkoumána smlouva mezi městem a firmou AVE Kolín s.r.o.  

Před zahájením vlastního jednání byla ještě schválena technická připomínka 
k tomu, že nebudou čteny nezměněné texty návrhů na usnesení. Poté se již přistoupilo 
k projednání schváleného programu:  

Usnesení č. 26/2011 – byl schválen výkup pozemku o výměře 33 m2 z vlastnictví 
Jaroslavy Teplé do majetku města za celkovou kupní cenu 13 530 Kč.   
 Usnesení č. 27/2011 – zastupitelstvo schválilo prodej pozemku o výměře 304 m2 
z vlastnictví města Kolína do majetku stavební firmy Petr Košťál za 304 000 Kč.  
 Usnesení č. 28/2011 – zastupitelé schválili prodej pozemků o rozloze 5 m2 z majetku 
města do  vlastnictví Společnosti Telefonica O2 za celkovou kupní cenu 7 500 Kč.  
 Usnesení č. 29/2011 – byl schválen prodej pozemku o výměře 1 m2 z majetku města do  
vlastnictví společnosti ČEZ Distribuce za celkovou kupní cenu 2 000 Kč.  
 Usnesení č. 30/2011 – zastupitelé schválili uzavření smlouvy o budoucí smlouvě kupní 
na prodej pozemku o výměře 18 m2 z majetku města do  vlastnictví Miroslava Pleskače za  cenu 
18 000 Kč.  
 Usnesení č. 31/2011 – zastupitelé schválili bezúplatný převod pozemkové parcely 
o výměře 541 m2 z vlastnictví České republiky do majetku města Kolín.   
 Usnesení č. 32/2011 – zastupitelé schválili další bezúplatný převod pozemkové parcely 
o výměře 149 m2 z vlastnictví České republiky do majetku města Kolín.   
 Usnesení č. 33/2011 – zastupitelé schválili další bezúplatný převod pozemkové parcely 
o výměře 326 m2 z vlastnictví České republiky do majetku města Kolín.   
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 Usnesení č. 34/2010 – zastupitelé zrušili usnesení č. 271 ze dne 26. ledna 2009 
a současně schválili bezúplatný převod pozemkových parcel o celkové výměře 9 859 m2 
z vlastnictví České republiky do majetku města Kolína.  
 Usnesení č. 35/2011 – bylo schváleno vzájemné darování pozemků mezi Středočeským 
krajem (Střední prům. škola strojírenská a Jazyková škola) a městem Kolín.  
 Usnesení č. 36/2011 – zastupitelstvo schválilo zvýšení ceny vodného o 1,13 Kč/m3 od 
1. února 2011 na celkovou cenu 31,06 Kč/m3 (bez DPH) podle cenové kalkulace firmy Vodos. 
 Usnesení č. 37/2011 – zastupitelstvo schválilo zvýšení ceny stočného o 1,20 Kč/m3 od 
1. února 2011 na celkovou cenu 32,96 Kč/m3 (bez DPH) podle cenové kalkulace firmy Vodos. 
 Usnesení č. 38/2011 – zastupitelé zrušili obecně závaznou vyhlášku (OZV) č. 1/2011 
o zrušení OZV č. 4/2005 a č. 4/2006 o místních poplatcích. 
 Usnesení č. 39/2011 – zastupitelstvo schválilo OZV č. 2/2001 o místním poplatku za 
provozovaný výherní hrací přístroj nebo za jiné technické herní zařízení povolené MF ČR podle 
jiného právního předpisu. 
 Usnesení č. 40/2011 – zastupitelstvo schválilo OZV č. 3/2001 o místním poplatku za 
užívání veřejného prostranství. 
 Usnesení č. 41/2011 – zastupitelé schválili OZV č. 4/2001 o místním poplatku ze psů. 
 Usnesení č. 42/2011 – zastupitelstvo schválilo OZV č. 5/2001 o místním poplatku 
z ubytovací kapacity. 
 Usnesení č. 43/2011 – zastupitelstvo schválilo OZV č. 6/2001 o místním poplatku ze 
vstupného. 
 Usnesení č. 44/2011 – zastupitelstvo zrušilo své usnesení č. 443 ze dne 28. června 2010, 
kterým ve smyslu ustanovení § 303 obchodního zákoníku schválilo poskytnutí ručení za závazek 
Správy městských sportovišť Kolín a.s. vzniklý ze smlouvy o finanční službě pro financování 
stavby Multifunkční sportovní haly v areálu Vodního světa v Masarykově ulici. 
 Usnesení č. 45/2011 – zastupitelé stanovili odměny a příplatky neuvolněným členům 
zastupitelstva města s účinností od 1. ledna 2011 
 Usnesení č. 46/2011 – zastupitelstvo delegovalo starostu Mgr. Víta Rakušana jako 
zástupce města na jednání valné hromady společnosti AVE Kolín s.r.o.  
  
 V diskuzi vystoupil zastupitel města Kolín a senátor Parlamentu ČR 
MUDr. Pavel Lebeda s upozorněním na nepříjemnou situaci týkající se Studijního 
nadačního fondu (SNF), která vznikla porušováním některých zákonných norem. 
Zejména to byl fakt, že SNF nebyla schopná se usnášet při schvalování finančních 
operací fondu, protože nebyla po tříletém funkčním období provedena nová volba členů 
správní rady a vedle toho nedocházelo a nedochází ke zveřejňování účetních závěrek 
SNF, když poslední výroční zpráva včetně účetní závěrky byla zveřejněna v roce 2005. 
Reakce starosty Mgr. Rakušana a místostarosty Ing.  Bc. Pospíšila MBA – tato fakta 
jsou městu známa – existují však dva výklady – v nedávné době se uskutečnila schůzka 
právních zástupců města a SNF. O výsledcích tohoto jednání bude informována jak 
rada, tak posléze i zastupitelstvo města.  
 Z další diskuze: trnem v oku je zastupitelstvu, a to napříč politickým spektrem, 
rámcová dohoda, kterou s AVE uzavřelo bývalé vedení města. Zastupitel Petr Chudomel 
navrhl nechat smlouvu zrevidovat kontrolním výborem. Nikdo z přítomných zastupitelů 
nebyl proti, dvacet tři hlasovalo pro, dva se zdrželi. Zastupitel a senátor Pavel Lebeda 
charakterizoval smlouvu jako potupnou. „Smlouva na 25 let na 65 milionů, ať dělají, 
nebo nedělají. A nelze ji odvolat,“ vyjmenoval a navrhl zveřejnit její autory, ať občané 
vidí, kdo smlouvy podporoval. Totéž také se smlouvou mezi městem a firmou Vodos 
s.r.o.  
 Předseda kontrolního výboru Martin Škorpík však připomněl, že kontrolní výbor 
kontroluje zákonnost. Výsledkem přezkoumání bude konstatování, že smlouvy jsou 
v souladu se zákonem. „Zajímají mě podmínky, výpovědní podmínky, lhůty. Výbor by  
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měl zvážit, zda je smlouva pro město výhodná,“ reagoval Petr Chudomel. „Jste si jistí, 
že bude vše v souladu se zákonem? Když smlouvu nelze vypovědět? Co zákon o správě 
svěřeného majetku?“ nadhodil senátor Pavel Lebeda.  
 Zcela jiný tón a ve výsledku do jisté míry přeměnu z kritiky na sebekritiku 
naladil zastupitel a radní Jan Hora. „Kolín je zasviněný, to bez diskuze, ale není 
v silách AVE bojovat proti vandalismu,“ předeslal. „Mládež, která jde z lázní, cestou 
vysype všechny koše na trase směrem na sídliště. Na Hradbách je nepořádek strašný, 
ale ten nápor se nedá zvládnout. Děti scházející se kolem takzvaného krmelce a 
pojídající své nudle odhazují všechno, kelímky, tácky, všechno končí na zemi. Poblíž 
pizzerie na náměstí je doslova hnojník. AVE není služka, která má po někom uklízet,“ 
popsal své postřehy a navrhl tvrdší postup pro ty, kteří nepořádek dělají. -------- 
Jednání zastupitelstva bylo ukončeno v 18.45 hod. 
 Nárůst lidí v produktivním věku bez práce na Kolínsku neustává. Zatímco na 
konci roku 2010 jich Úřad práce v Kolíně evidoval 5 537, tak ke 31. lednu jich 
napočítal 5 632! Míra nezaměstnanosti vzrostla během měsíce z 10,4 % na 10,6 %. 
O jedno pracovní místo se na Kolínsku oficiálně ucházelo 26 lidí. V žebříčku okresů 
podle míry nezaměstnanosti si Kolín pohoršil na 37. místo od nejpostiženějšího 
Jesenicka, které se potýká s nezaměstnaností ve výši 21 %. Nejnižší mírou 
nezaměstnanosti se tradičně chlubí Praha-východ, jež oznámila 4,1 % (ke 31. lednu 
4,2 %). Středočeský kraj zaznamenal 7,9 % (7,7 %) a Česká republika 9,7 % (9,6 %). 
Město Kolín evidovalo míru nezaměstnanosti ve výši 11 %. 
 Počasí prvé lednové dekády nebylo typicky zimní, bylo zachmuřené a ve 
své druhé polovině uplakaně dešťové. Obloha byla převážně zatažená a od 6. do 
9. ledna pršelo, přičemž nejhorším dnem byla v tomto smyslu sobota 8. ledna, kdy 
pršelo celý den. Noční teploty se celou dekádu pohybovaly pod bodem mrazu, nejníže 
pak – 5 °C. Denní teploty se v prvých dnech dekády pohybovaly okolo nuly, v druhé půli 
pak přeskočily do kladných hodnot, a to až k až 5 °C. Za těchto relativně vyšších 
teplotních hodnot velmi rychle mizel sníh. Kronikář musel konstatovat, že v sobotu 
8. ledna skoro všechen sníh již roztál a na mnoha místech města tak zůstal jen 
nepořádek. Povětrnostní podmínky byly v prvé lednové dekádě mírné, většinou vládlo 
bezvětří.  
 Druhá dekáda v mnohém kopírovala počasí té prvé. Přesto však byly i citelné 
výjimky. V sobotu 15. a v neděli 16. ledna vládlo jasné a slunečné počasí s teplotami, 
které byly v noci nad nulou a přes den se vyšplhaly až k 12 °C. V pátek 14. ledna celý 
den pršelo a obyvatele města ještě i v již zmíněnou sobotu 15. probudil k ránu prudký 
a vydatný liják. Po dvou krásných dnech bylo hezky i v pondělí 17. ledna dopoledne, ale 
odpoledne téhož dne padla na Kolín inverze spolu s mlhou. V ostatních dnech se noční 
teploty pohybovaly okolo nuly a denní pak dosahovaly hodnot do 5 °C. Ochladilo se 
v závěru dekády, kdy místy i poletoval sníh. Ten však téměř hned roztával. Stejně jako 
v prvé dekádě vládly i ve druhé dekádě mírné povětrnostní podmínky. Nejvíce dosáhl 
vítr podle Beauforta hodnoty „čerstvý.“  
 Ve třetí dekádě se do středy 26. ledna drželo počasí na úrovni většiny 
předcházejících lednových dnů. Tedy obloha byla zatažená, noční teploty klesaly mírně 
pod nulu a denní dosahovaly hodnot do 5 °C. S výjimkou 25. ledna, kdy místy foukal 
nepříjemný studený vítr, vládlo prakticky bezvětří. Od čtvrtka 27. ledna se však výrazně 
ochladilo. Při většinou polojasné až jasné obloze začaly noční teploty klesat až k – 
10 °C, denní pak dosahovaly hodnot – 5 až – 3 °C. Srážky nebyly v těchto dnech žádné a 
povětrnostní podmínky byly opět velmi mírné, vládlo tedy mrazivé avšak bezvětrné 
počasí.  
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 Zpráva z Kolínského presu: Změna pro Kolín otevře kancelář zastupitelů. 
„Vážení občané města Kolína, dovolte mi oznámit zahájení činnosti Kanceláře 
zastupitelů města Kolína za sdružení Změna pro Kolín. Plníme tak předvolební slib 
o založení této kanceláře k 1. únoru 2011. Od činnosti tohoto zařízení si slibujeme 
zlepšení komunikace mezi zastupiteli a občany města Kolína. Kancelář je financována 
ze soukromých zdrojů zastupitelů sdružení, není tak zatěžován rozpočet města. Navštivte 
nás každou středu počínaje 9. únorem od 16 do 18 hodin na adrese Václavská 4, Kolín 
III. Každý týden se můžete připravit na diskuzi s jedním ze zastupitelů našeho sdružení, 
kteří se budou v kanceláři pravidelně střídat. Na první setkání s občany, na jejich 
návrhy, podněty a připomínky se těší zastupitelka Pavlína Havlíková.“  
 Od počátku roku je na sídlišti v ulici Rimavské Soboty v Kolíně v provozu 
Denní stacionář pro seniory. Občanské sdružení Centrum pro seniory Kolín jej 
otevřelo z důvodu v současné době scházejícího zařízení denní péče o občany 
seniorského věku, u kterých je v různém stupni rozvinuta demence. Zařízení pro až 20 
uživatelů je vhodné pro seniory, kteří nemohou zůstat sami doma bez dohledu v době, 
kdy se o ně jejich rodinní příslušníci nemohou postarat vzhledem k jiným úkolům. 
„Řada seniorů zůstává po celý den osamocena v bytě, což vede k velmi nežádoucí 
sociální izolaci s negativním dopadem na zdravotní stav těchto spoluobčanů. Sdružení 

si klade za cíl udržování sociálních 
kontaktů, pomoc a podporu při 
samoobsluze a udržení soběstačnosti 
tak, aby byl uživatel schopen pobývat 
co nejdelší dobu v přirozeném 
prostředí v okruhu svých nejbližších,“ 
doplňuje ředitelka sdružení Michaela 
Málková. Stacionář, jenž v tuto chvíli 
využívají 2 klienti, je nyní otevřen od 7 
do 17 hodin s tím, že není nutné 
absolvovat docházku každý den, lze se 
přizpůsobit individuálním potřebám 
uživatele a jeho rodiny. (Ve výhledu je 
také otevření týdenního stacionáře, což 

znamená v podstatě nepřetržitý provoz, tedy i přes noc.) Poskytování této sociální 
služby je uživatelem hrazeno, většinou z příspěvku na péči. Platby od klientů však 
nestačí na pokrytí provozních nákladů. Proto je sdružení provozující stacionář závislé 
na finančních příspěvcích mnoha dárců. Aktuálně sdružení potřebuje pro vybavení 
stacionáře pračku, sušičku, myčku na nádobí, deky, polštáře, lůžkoviny, drobné 
kuchyňské vybavení, polohovací křesla, konferenční židle, pracovní stoly, skříně 
a uzamykatelné skříně.  Michal Černý, Kolínský pres,15. února 
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 Podle poslední analýzy kriminality na Kolínsku za roky 2008 až 2010 policisté 
ČR řešili loni 3 860 případů, z nichž 1 346 objasnili. Proti roku 2009 klesla 
objasněnost z 39 na 35 procent. Nejvíce trpí náš region majetkovou trestnou činností. 
Proti předloňským 2 169 případům loni narostl počet majetkových deliktů na 2 557. 
Tradičně se majetková kriminalita vyskytuje nejčastěji v obchodních centrech a na 
parkovištích. V samotném Kolíně se řešilo 1 392 majetkových deliktů, 341 případů 
hospodářské trestné činnosti a 291 ostatních činů v rozporu se zákonem jako výtržnictví, 
sprejerství, přechovávání drog ad. Ostatní trestná činnost jako 
násilná či mravnostní není tak četná. Pachatelé jsou ze značné 
části recidivisté. Málo páchají trestnou činnost ženy, loni se 
jednalo o 157 případů oproti předloňským 193. Nejvyšší 
objasněnost případů v regionu má oddělení Kouřim (43 %) a 
nejnižší Kostelec nad Černými lesy (26 %), Kolín je se 33 % v 
regionálním průměru. Celkem se na Kolínsku řešilo loni 445 
dopravních nehod proti předloňským 538. V minulém roce při nich zemřelo 13 osob, 
předloni 7. Klesl počet těžkých zranění na 37 (51 v roce 2009) a stoupl počet zranění 
lehkých 211 (181). U viníků dopravních nehod byl alkohol zjištěn v 36 případech 
(předtím 56). Při kontrolách přistihli policisté loni 532 řidičů s alkoholem v krvi. Jedná 
se o určitý nárůst oproti předloňským 508 pijákům za volantem. Přímo ve městě Kolíně 
bylo řešeno 115 dopravních nehod. Dva lidé při nich zemřeli, 6 se zranilo těžce a 53 
lehce.   V roce 2010 zasahovali hasiči na Kolínsku v 869 případech, z toho bylo 187 
požárů, 197 dopravních nehod nebo 47 úniků nebezpečných chemických látek. Co do 
četnosti požárů Kolínsko obsadilo 8. místo z 12 okresů.   
 V pondělí 7. února se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 11. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, bylo přítomno osm členů rady, jeden byl z části schůze omluven. 
Schůze rady se dále zúčastnil tajemník a šest vedoucích odborů městského úřadu. Na 

schůzi bylo pod čísly 141/2011 – 155/2011 přijato celkem šestnáct usnesení. 
Ve čtyřech usneseních se rada zabývala věcnými břemeny a schválila je ve 
prospěch ČEZ Distribuce a.s. a RWE GasNet s.r.o. Rada také souhlasila 
s žádostí BC Kolín o svolení s použitím znaku města v propagačních 
materiálech a na dresech hráčů.  Zastupitelstvu města pak rada doporučila 

schválit bezúplatný převod pozemkových parcel o výměře 1 553 m2 z vlastnictví České 
republiky do majetku města. Rada dále projednávala prodloužení 22 nájemních smluv  
na byty v majetku města. Rada také schválila podmínku, že nájemní smlouvy na byty 
v majetku města budou uzavírány na dobu určitou jednoho roku s tím, že ve smlouvě 
bude sjednáno právo nájemce a povinnost pronajímatele nájemní smlouvu při splnění 
sjednaných podmínek prodloužit vyjma bytových jednotek postavených s podílem 
veřejných prostředků, u kterých bude zapracována stejná podmínka, ale s uzavřením 
smlouvy na dobu určitou 2 let. Rada též stanovila povinnost složit před podpisem 
nájemní smlouvy na byt v majetku města určitou finanční zálohu (kauci), jejíž výše se 
bude odvíjet od velikosti pronajímaného bytu. V oblasti bytového hospodářství rada 
schválila ještě dvě usnesení: a) prodej bytové jednotky v ulici Antonína Kaliny formou 
dražby s vyvolávací cenou 1 mil. Kč, b) zvýšení nájemného za m2 o 1,5 % roční míry 
inflace u bytů určených pro zaměstnance příjemců investičních pobídek (TPCA). 
V závěru schůze rada vzala na vědomí podpisy dvou smluv, projednala pět žádostí, šest 
zápisů z jednání komisí rady (výstavby a rozvoje města, bezpečnostní, kulturní, pro 
připojené městské části, pro občanské záležitosti a pro místopis, cestovní ruch a 
propagaci) a osm informativních zpráv. Předsedající ukončil schůzi v 17.40 hod. 
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 Kolín 8. února – Na čtyři stovky malých žáčků nastoupí letos do sedmi 
kolínských základních škol a odloučeného pracoviště ZŠ Ovčárecká v Sendražicích. 
Je to nejvíc prvňáčků za posledních 12 let. Přes 50 dětí má odklad školní docházky. 
Nárůst počtu prvňáčků ve srovnání s loňským rokem vykazují podle informací 
nahlášených městskému odboru školství, kultury a sportu všechny základní školy 

v Kolíně, pokles má pouze ZŠ Bezručova a ZŠ 
Prokopa Velikého, ale i tam jde o malý pokles, 
konkrétně o sedm žáčků. Na ZŠ Lipanská vloni 
nastoupilo 71 prvňáčků, letos zapsali 90 dětí a dalších 
15 má odklad. Velký nárůst prvňáčků má letos také 
například ZŠ Ovčárecká (z 16 na 28) nebo ZŠ 
Mnichovická (z 36 na 60 dětí). A dodatečně se ještě 
dvě přihlásily. Ačkoli počet prvňáčků stoupá, vedoucí 
odboru školství, kultury a sportu Městského úřadu 

Kolín Karel Kárník se neobává, že by měl za pár let Kolín pro své děti málo škol. 
„Kapacita základních škol je dostatečná, ani v budoucnu nebude problém,“ soudí. 
S mateřskými školami už je to podle jeho slov o něco horší. „Čím dál častěji se na nás 
obrací rodiče z okolních vesnic a domnívají se, že jsme povinni dítě umístit podobně 
jako u základních škol, ale opak je pravdou,“ poznamenal. A budování nové školky? 
Jedna, jejíž vznik je pod taktovkou občanského sdružení Prostor, by v budoucnu měla 
vyrůst v lokalitě Kolárka.   
 Nejdůležitější technologické vylepšení za poslední léta bylo instalováno 
v kolínském Kině 99 tento měsíc. Jedná se o digitální projektor, konkrétně o unikátní 
zařízení Sony 4K. Ředitel kina Ivan Martinec uvádí, že zařízení má nejvyšší možné 
rozlišení, které se ve světě používá. Podobnou kvalitou ostrosti se prý může zatím 
pochlubit pouze 5 kin v České republice. Návštěvníky kina čeká brilantně ostrý obraz a 
nekompromisně dynamický zvuk, ovšem i zhruba o 20 
korun vyšší vstupné, které diktují filmoví distributoři. 
Digitální projektor byl nainstalován již 29. ledna, víc 
než týden se ještě dolaďovaly technické detaily. 
Prvním filmem promítaným v Kolíně digitálně se stal 
11. února americký snímek Černá labuť. Černý 
digitální projektor Sony (foto) nyní trůní přímo 
uprostřed promítací kabiny, ve stěně bylo pro jeho 
velký objektiv vyříznuto nové okénko. Velikostí 
srovnatelné původní promítací přístroje v kabině 
zůstaly, a to nejen jako záloha. Některé starší filmové 
snímky v digitální podobě neexistují a digitálně se 
v Kině 99 může promítat pouze ve velkém sále. Jaké 
jsou výhody nové technologie? Pokrok z hlediska 
diváků: Filmový obraz ani titulky se netřesou, barvy 
jsou vyvážené, žádné škrábance či nečistoty nejsou 
vidět. Pokrok pro promítače: Místo velkých a těžkých filmových kotoučů nyní stačí 
spojit s projektorem film dovezený na harddisku o velikosti běžné knihy. Promítač 
nemusí hlídat výměnu filmových dílů ani nastavení ostrosti a jasu. Pokrok pro 
dramaturgii kina: Premiéry budou v Kolíně uváděny ve stejný den jako ve všech 
prestižních kinech. Ivan Martinec si nemyslí, že se návštěvnost kina díky kvalitnímu 
projektoru nějak výrazně změní. Obrat v zájmu diváků podle něho nastane až po 
instalaci systému 3D pro projekce s iluzí prostorové hloubky, k níž dojde letos na 
jaře. (Vladimír Sládek, Kolínský pres, 22. února) 
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 Na 180 obyvatel Kolína využilo v sobotu 12. února dopoledne možnost podívat 
se do budovy radnice trochu jinak. Konal se zde totiž den otevřených dveří. Průvodci 
byli starosta a místostarostové, kteří si vzali v každou celou hodinu každý vždy po jedné 
skupince a v malých odstupech vyrazili na průvodcovský okruh. „Akce byla úspěšná, 
předem jsme řekli, že chceme radnici otvírat. Myslím, že k naší práci krom jiného patří i 
to, abychom ukazovali radnici občanům i malinko jinak. Tato akce k tomu jednoznačně 
sloužila. I podle zájmu lidí je vidět, že je to věc, která v Kolíně chyběla, a my v tom 
hodláme pokračovat. Akci zopakujeme a přemýšlíme už také, že by nebylo špatné 

připravit pro občany i jakousi prohlídku 
města Kolína,“ shrnul starosta Vít Rakušan. 
Vedení města chtělo radnici ukázat nejen 
jako spleť kanceláří, kde sedí někdy 
usměvavý, někdy méně usměvavý úředník, 
ale právě i jako historickou budovu. Kromě 
mnoha jiných věcí mohli návštěvníci vidět 
i architektonicky hrůzostrašné připojení 
Městského společenského domu přímo 
k budově radnice. „To je skutečně něco, co 
se jen tak nevidí. Existuje přímo průchod 
z radnice do kulturního domu, což svědčí, že 

se podařilo udělat jeden veliký objekt, který architektonicky vykazuje značnou 
roztříštěnost,“ popisoval Vít Rakušan, Po původních dřevěných schodech se pak 
návštěvníci přemístili do prvého patra radnice, kde jsou umístěny pracovny starosty 
a místostarostů. Starosta ve své pracovně upozornil na obří pohár starosty města ze 
závodů dračích lodí a nabídl posazení do starostenské židle. Malá návštěvnice, byť 
rodiči přemlouvána, tvrdošíjně odmítala. „A já se jí nedivím,“ glosoval starosta. 
  V pondělí 14. února se od 13.30 hod uskutečnila v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 12. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Ing. Bc. Jan Pospíšil, MBA, bylo přítomno sedm členů rady. Jeden z členů rady byl 
omluven na celý její průběh a další na její část. Schůze rady se dále zúčastnil tajemník, 
šest vedoucích odborů městského úřadu a notář JUDr. Jiří Nosek. Na schůzí bylo pod 

čísly 156/2011 – 169/2011 přijato celkem čtrnáct usnesení. V prvém 
usnesení rada schválila vyjmutí (zrušení) linek městské hromadné dopravy č. 
7 a 8 z veřejných jízdních řádů z důvodu neekonomičnosti jejich provozu. 
Druhým usnesením rada schválila mimořádnou odměnu ředitelce 6. ZŠ 
Ovčárecká ulice. Další dvě usnesení řešila personální otázky. Rada pověřila 

Ing. Ivetu Horákovou dočasným vedením Odboru regionálního rozvoje a územního 
plánování za Ing. Martina Jírovského, který se funkce vedoucího odboru vzdal. 
Obdobně rada pověřila Mgr. Martina Špinku dočasným vedením Odboru správy 
bytových a nebytových prostor za Kamila Špinku, který se funkce vedoucího tohoto 
odboru rovněž vzdal. Dále rada schválila pronájem pozemku Ředitelství silnic a dálnic 
ČR v katastrálním území Štítary na dobu určitou a zřízení věcného břemene na Zálabí 
ve prospěch firmy ČEZ Distribuce a. s. Dalších šest usnesení schválených radou řešilo 
nájemní smlouvy na pronájem bytů v majetku města. Dále rada za konkrétních 
podmínek schválila pronájem budovy gymnázia v Žižkově ulici na dobu neurčitou 
s výpovědní lhůtou šesti měsíců. Za asistence notáře JUDr. Jiřího Noska byl pak 
schválen návrh na jmenování členů správní rady Stipendijního nadačního fondu města 
Kolína příslušným soudem. V závěru schůze byla k podpisu schválena jedna smlouva a 
projednány byly: a) jedna žádost, b) dva záměry města, c) zápisy z jednání tří komisí 
rady města, d) dvě informativní zprávy. Schůze byla ukončena v 15.55 hod. 
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 Kolínská atletka Kateřina Šafránková získala v pondělí 14. února potřetí v 
řadě prestižní ocenění „Sportovec města Kolína“. Mladá a nadějná kladivářka za 
sebou nechala cyklistu Tomáše Peška a střelce Jakuba Fitzbauera. Mezi mládežníky se z 
prvenství radoval Tomáš Paprstka. Už se pomalu stává tradicí, že když se volí nový král 
kolínského sportu, stane se jím Kateřina Šafránková. Ta jde tak ve šlépějích své bývalé 
kolegyně běžkyně Renaty Hoppové, která se z celkového prvenství radovala šestkrát. 
A jak podotkla, celkové umístění ji překvapilo. „Abych se přiznala, vůbec jsem to 
nečekala. Myslela jsem si, že budu někde uprostřed. Ale když postupně říkali jména 

a moje tam pořád nebylo, tak jsem si říkala, 
že by to mohlo být do nejlepší trojky. A ono 
to nakonec bylo první místo. Vzhledem k 
tomu, že jsem nevyhrála ani mistrovství 
republiky, tak je to pro mě opravdu 
překvapení,“ dodala. O propastných 156 
bodů skončil na druhém místě cyklista 
Tomáš Pešek. „Pro mě je to premiérové 
umístění na stupních vítězů. V kolínském 
divadle jsem totiž poprvé,“ přiznal plzeňský 
rodák. Třetí místo obsadil střelec Jakub 
Fitzbauer, který v loňském roce sbíral 

úspěchy především na poli akademickém. „To už je minulost. Vysokou školu už 
nestuduji. Bohužel to nějak nedopadlo,“ vyznal se Fitzbauer. Stejně jako v kategorii 
dospělých, tak i mezi mládežníky měl vítěz luxusní víc než stobodový náskok. Hlavní 
cenu získal mistr světa v cyklokrosu Tomáš Paprstka. „To bylo v kategorii juniorů. 
Letos jsem poprvé jel v kategorii do 23 let a moc to nedopadlo. Takže mým cílem je 
zlepšit se na mistrovství světa a dobře odmaturovat,“ konstatoval Paprstka. Ten za 
sebou nechal oddílovou kolegyni Karolínu Kalašovou, která se může chlubit 
olympijským vítězstvím. Zatím pouze na hrách mládeže, jež proběhly v Singapuru. Ani 
v této kategorii nechyběl na pomyslných stupních vítězů zástupce královny sportu. Třetí 
místo obsadil výškař Matyáš Dalecký. „Můj cíl je jediný, skočit 209 cm a splnit limit 
pro šampionát ve Francii,“ řekl jasně. Mezi družstvy se radovali z vítězství v kategorii 
dospělých mistři republiky, sledge hokejisté Draci Kolín, a mezi mládeží taktéž mistři 
republiky, mladší žáci oddílu kolínského hokejbalu. (Kolínský deník, 15. února 2011) 

 Kolín 15. února – Z kolínské radnice odcházejí k datu 28. února 2011 dva 
vedoucí pracovníci. Kamil Špinka, vedoucí Odboru správy bytových a nebytových 
prostor, a Ing.  Martin Jírovský, vedoucí Odboru regionálního rozvoje a územního 
plánování. Oficiálním důvodem bylo rozvázání pracovního poměru dohodou mezi 
oběma stranami. Kamil Špinka nehodlal situaci nijak zvlášť komentovat. „Zatím, do 
konce měsíce, jsem v roli zaměstnance, budu profesionální do poslední minuty. Pak už 
budu na opačné straně barikády a případně sdělím stanovisko. Na 14 let se nedá jen tak 
zapomenout,“ řekl. Bez komentáře nechával nastalé události i Martin Jírovský, který 
bude v zaměstnání naposledy v pátek 18. února s ohledem na dobírání dovolené. „Těžko 
v této situaci něco říct, vím to krátce,“ řekl. Kdo bude novými vedoucími? „Pouze bych 
to nechal na tom stavu, že již bývalí vedoucí skončili,“ řekl Vít Rakušan, starosta 
Kolína. Odbory zatím povedou zástupci.  
 Návrh rozpočtu města Kolína pro letošní rok počítá s příjmem 973,4 miliony 
korun, s výdaji 971,7 milionů a rezervou 1,6 milionu korun. Celých 110 milionů korun 
letos půjde na splátky a úroky z dluhů! Největší investicí je dlouho plánovaná a stále 
problémy sužovaná rekonstrukce čistírny odpadních vod za 120 milionů, jež ovšem bude 
hrazena většinou z EU. Na straně příjmů počítá rozpočet s příjmem z prodeje pozemků   
 

-  17  -  



v průmyslové zóně Kolín-Ovčáry ve výši přes 23 milionů korun společnosti Amesbury 
(skladovací prostory) a prodejem nemovitostí po Technických službách Kolín v ulicích 
Kmochova a Václavská přibližně ve stejné výši. V dražbách bytů počítá s příjmem 
3 miliony korun a z prodeje bytů více jak s 5 miliony. Město hodlá vydat na údržbu 
a čištění komunikací 37,5 milionu korun, na svoz tuhého komunálního odpadu 
18,8 milionů, na separaci odpadu 15 milionů, na údržbu veřejné zeleně přes 11 milionů, 
na dopravní obslužnost Městskou autobusovou dopravou Kolín 19 milionů a na okresní 
linky 2,6 milionu a na údržbu čistírny odpadních vod 2 miliony. Provoz mateřských škol 
by měl městskou pokladnu stát 8,6 milionů, základních škol 23,5 milionů, základní 

umělecké školy 1,3 miliony, jeslí cca 3 miliony, divadla 7 milionů (o 110 tisíc méně), 
Kina 99 2,6 milionu (o 86 tisíc méně), knihovny 6,3 miliony (o 200 tisíc méně), 
společenského domu 3,95 milionu (o 150 tisíc méně), infocentra 1 milion (o 50 tisíc 
méně), ubytovny pro osoby bez přístřeší 1,85 milionu, domova důchodců přes 2 miliony, 
penzionu pro důchodce 1,5 milionu, městské policie 19,86 milionů a třeba do 
chátrajícího kamerového systému chce město vložit 650 tisíc korun. Dále se město 
chystá dotovat soukromou školku Klubíčko částkou 25 tisíc korun, školku při Dívčí 
katolické střední škole stejnou sumou, Klub pro obnovu Kolínské řepařské drážky 200 
tisíci a festival Kmochův Kolín 900 tisíci (tedy totožnou sumou jako loni), Kašparův 
memoriál 120 tisíci, Městskou hudbu Františka Kmocha 570 tisíci, Oregon dětem 40 
tisíci, festival Otevřeno 50 tisíci, přehlídku World film 30 tisíci, Fest blues 90 tisíci, 
opravy chrámu ssv. Bartoloměje 500 tisíci, psí útulek 1,05 milionu (o 300 tisíc méně) 
a Den záchranářů 200 tisíci (o 100 tisíc méně než loni). Nově je pamatováno na 
Společnost Václava Morávka 20 tisíci korunami, zato s propagací bitvy u Kolína se 
nepočítá, neboť akci letos hodlá miliony podpořit Středočeský kraj. Sportovní komise 
při Radě města Kolína bude moci rozdělit podle kritérií 2,09 milionů korun (o 200 tisíc 
méně), na úhradu ledové plochy má město vydat 3,76 milionu korun, na mládež FK 
Kolín 1,91 milionu, mládež SC Kolín 2,03 milionu, BC Kolín 3,05 milionu, mládež BC 
Kolín 450 tisíc, SK Volejbal Kolín (na úpravu sportoviště) 220 tisíc, muži HC Kolín A 
190 tisíc + pronájem haly 30 tisíc, HBC Kolín 450 tisíc. Atletika si oproti ostatním 
výrazně polepší ze 700 na 970 tisíc korun, gymnastika Sokol Kolín má získat 
z městského rozpočtu 145 tisíc korun, Scott Scania Team na pořádání závodu Toi Toi 
Cup Kolín 95 tisíc, Scott Apache Team Kolín 380 tisíc, sledge hokejový tým Draků na 
úhradu ledové plochy 170 tisíc a sníží se suma na Kolínskou olympiádu ve výši 200 tisíc 
(loni 250 tisíc). ------ V předehře projednávání rozpočtu požadoval občan Pavel 
Neruda, aby jeho projednávání bylo odloženo, jak se stalo už jednou 31. ledna, když 
rozpočet nebyl 15 dnů předem na úřední desce vyvěšen vůbec. I tentokrát podle jeho  
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názoru město postupovalo protizákonně, když na 24 hodin přístupné úřední desce 
nezveřejnilo celý rozpočet (učinilo tak ale na internetu a na úřední desce uvnitř 
radnice), ale pouze odkaz na místo, kde si jej mohou občané kompletně prohlédnout. 
Podle něho mělo město porušit zákon číslo 250/2000 Sb. Stejný názor měl i zastupitel za 
ČSSD Lubomír Nymburský. Za postup města se ale postavili starosta Vít Rakušan 
a právník Boris Jančák. Hana Malá z tiskového odboru ministerstva vnitra k této 
problematice sdělila redakci Kolínského presu toto: „Zákon číslo 250/2000 Sb. stanoví, 
že návrh rozpočtu musí být na úřední desce a v elektronické podobě způsobem 
umožňujícím dálkový přístup zveřejněn vhodným způsobem a ve vhodném rozsahu. 
V důvodové zprávě k návrhu zákona bylo uvedeno mj. – protože rozpočet je – zejména 
ve velkých městech a u krajů – značně obsáhlým dokumentem, nelze jednotně zákonem 
upravit způsob jeho zveřejňování. Dává se tu proto možnost uplatnění místních 
podmínek. V daném případě občané (mající i ze zákona o obcích právo vyjádřit se 
k návrhu rozpočtu) možnosti seznámit se s návrhem tedy zcela zbaveni nebyli.“ 
Stanovisko nám poskytl i zástupce tiskového mluvčího ministerstva financí Jakub Haas: 
„Podle našeho právního názoru se předmětná otázka vztahuje k tomu, zda usnesení 
zastupitelstva obce, kterým byl schválen rozpočet obce, není v rozporu se zákonem. 
Dozor nad vydáváním a obsahem obecně závazných vyhlášek obcí a usnesení, 
rozhodnutí a jiných opatření orgánů obcí v samostatné působnosti vykonává podle 
ustanovení paragrafu 123 a 124 zákona číslo 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, Ministerstvo vnitra. Zákon číslo 250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, nestanoví, 
že zastupitelstvo obce nesmí projednat a schválit návrh rozpočtu v případě, že tento 
návrh rozpočtu nebyl nějakým způsobem či částečně zveřejněn.“ Z těchto vyjádření tedy 
vyplývá, že město se nijak proti výše uvedeným paragrafům zákonů, jak jej vykládají 
ministerstva vnitra a financí, neprovinilo.  
 Zastupitelstvo města Kolína usnesením č. 47/2011 ze dne 16. února 2011 
schválilo na svém III. zasedání rozpočet města na rok 2001 většinou osmnácti z dvaceti 
sedmi, respektive dvaceti šesti přítomných hlasů. 
 V pondělí 21. února se od 13.30 hod uskutečnila v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 13. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, bylo přítomno šest členů rady. Další tři členové byli řádně omluveni 
z celého průběhu schůze. Vedle tajemníka se schůze ještě zúčastnili dva vedoucí odborů 

a jeden vedoucí oddělení městského úřadu. Na schůzí bylo pod číslem 
170/2011 přijato toliko jedno usnesení. Tím rada schválila změnu některých 
ustanovení ceníku Městské autobusové dopravy (MAD) a zvýšení jízdného 
na linkách MAD od 1. března. Dále rada schválila záměr podpořit zápis 
Městské hudby Františka Kmocha do seznamu nemateriálních statků 

tradiční a lidové kultury ČR. Projednán byl zápis z jednání dopravní komise, schválena 
byla informativní zpráva o instalaci dopravního kontrolního zařízení „Detekce jízdy 
vozidel na červenou“ a na vědomí byla vzata další informativní zpráva o prozatím 
neúspěšných pokusech o prodej pozemků a staveb v areálu bývalých Technických služeb 
města. Schůze byla ukončena ve 14.53 hod. 
 O jednu korunu se od 1. března navýší cena jízdného městské hromadné 
dopravy v Kolíně, když rada změnu tarifu již schválila (viz výše). Vyšší jízdné bude 
také u čipových karet, v případě platby v hotovosti podraží měsíční i čtvrtletní jízdné. 
Občanské jízdné tak odpovídá ceníku Středočeské integrované dopravy (SID), v případě 
zlevněného jízdného, zejména od věku 65 let, dochází k menšímu nárůstu u měsíčního a 
čtvrtletního jízdného než u SID. Celkové náklady na městskou hromadnou dopravu se 
město snaží udržet zhruba na výši loňského roku s malým navýšením, aby cenový skok  
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nebyl tak velký, už například vzhledem k ceně nafty, která stoupá a stoupat nejspíš ještě 
bude. Můžeme mluvit o ropném šoku nebo o nepokojích v arabském světě, dopad na 
cenu nafty to však určitě bude mít. Letos se očekává 833 tisíc kilometrů ujetých na 
linkách MHD. Letos by měl ke stávajícím dvěma přibýt další nízkopodlažní autobus. 
Vloni přepravily autobusy po kolínských linkách 1,9 milionu cestujících. 
 
Jednotlivé jízdné v kolínské hromadné dopravě od 1. března: 
Jednotlivé občanské jízdné čipová karta    10,– Kč 
Jednotlivé občanské jízdné hotově     12,– Kč 
Zlevněné jízdné 65 – 70 let čipová karta    10,– Kč 
Zlevněné jízdné 65 – 70 let hotově     12,– Kč 
Zlevněné jízdné 70 – 80 let čipová karta      5,– Kč 
Zlevněné jízdné 70 – 80 let hotově      6,– Kč 
Žáci, studenti denního studia 15 – 23 let čipová karta       5,– Kč 
Žáci, studenti denního studia 15 – 23 let hotově        6,– Kč 
Děti 6 – 15 let čipová karta          5,– Kč 
Děti 6 – 15 let hotově           6,– Kč 
Zavazadlo, pes čipová karta i hotově         6,– Kč 
Měsíční a čtvrtletní jízdné od 1. března: 
Občanské jízdné na 30 dní      300,– Kč 
Občanské jízdné na 90 dní      760,– Kč 
Zlevněné jízdné 65 – 70 let na 30 dní     160,– Kč 
Zlevněné jízdné 65 – 70 let na 90 dní     405,– Kč 
Zlevněné jízdné 70 – 80 let na 30 dní     160,– Kč 
Zlevněné jízdné 70 – 80 let na 90 dní     405,– Kč 
Žáci, studenti denního studia 15 – 23 let na 30 dní   150,– Kč 
Žáci, studenti denního studia 15 – 23 let na 90 dní   380,– Kč 
Děti 6 – 15 let na 30 dní      150,– Kč 
Děti 6 – 15 let na 90 dní      380,– Kč 
 
 Kronikář zařazuje do tohoto letopisu větší část rozhovoru, který uskutečnili 
redaktoři Kolínského presu Michal Černý a Vladimír Sládek s předsedou Lékařského 
odborového klubu v Oblastní nemocnici Kolín a primářem endoskopického oddělení 
Petrem Volšanským o tom, co říká o dohodě mezi lékařskými odboráři a vládou. Názor 
kronikáře je pod rozhovorem. 
 * Jak ve středu 23. února hodnotíte výsledek akce „Děkujeme, odcházíme“?  
Hodnotím ji jako vítěznou, přestože jsme chtěli dosáhnout lepšího výsledku a naše požadavky 
byly splněny jen na 20 procent. Nejen finanční. S úlevou přesto vítám její konec, bylo to pro nás 
náročné. Byli jsme vystaveni tlaku, který jsme sice čekali, ale zdaleka ne takový, jak brutální 
byl. Bylo nám vyčítáno, že jsme si najali agenturu a přitom jsme odolávali útoku několika 
agentur a mediální smršti, která se nás snažila ukázat jako vrahy a vyděrače. Ale věřím, že to, 
jak jsme se zachovali v závěru, by mohlo aspoň rozumnou část veřejnosti přesvědčit o tom, že 
žádní vrazi nejsme a že jsme nikdy nikomu nechtěli ublížit. To nebyl náš cíl ani prostředek.  
 * Vysvětlete veřejnosti, čeho jste dosáhli.  
 Mladí lékaři dostanou 5 tisíc korun navíc a plně kvalifikovaní lékaři se všemi atestacemi 
8 tisíc korun navíc k základnímu platu.  
 * Akce se, aspoň to tak vypadá při pohledu zvenku, smrskla na slogan „Děkujeme, 
zůstáváme“ a na peníze. Jaké systémové změny se vlastně stanou, třeba i ve prospěch lékařů?  
Chci zdůraznit, že se to scvrklo na peníze jednoznačně vinou protistrany. Protistrana lidem 
vnutila, že doktoři chtějí jen prachy. Opomenula však, že naše požadavky směřovaly i na změny 
ve zdravotním systému. Celou dobu jsme o tom mluvili, ale sdělovací prostředky a veřejnost to 
nechtěly slyšet. V memorandu je prohlášení, že se dál bude pracovat například na změně 
systému vzdělávání, který se podařilo předminulému vedení ministerstva zdravotnictví totálně 
rozvrátit a nyní je velmi obtížné nějakého lékaře vzdělat v oboru, protože platí neskutečně  
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 špatné podmínky, které ho staví do role otroka a nic se v něm nenaučí. Doufám, že se 
rovněž podaří co nejvíce minimalizovat ve zdravotnictví velmi rozbujelou korupci. 
A memorandum obsahuje celou řadu dalších témat, která mají přispět k lepším poměrům ve 
zdravotnictví. 
 * A nepatří náhodou ke korupčnímu jednání, když lékař jede na kongres do nějaké 
exotické země a nechá si přinejmenším cestu a pobyt zaplatit farmaceutickou firmou?  
 To je úsměvné, považovat to za korupci. Je sice pravda, že farmaceutické firmy platí 
lékařům účasti na zahraničních kongresech, ale to není žádná dovolená. Lékaři by za 
normálních okolností vyjet na kongres do ciziny většinou vůbec nemohli, protože nemocnice na 
to nemají. Jde o vzdělávání, které zpětně slouží pacientům. Přece nikdo chce, aby lékaři seděli 
v ordinacích a dále se nevzdělávali. Vzdělávání lékařům neplatí stát ani provozovatelé 
nemocnic a jde jen o několik desítek milionů korun v součtu, zatímco při korupci u veřejných 
zakázek jde o miliardy, které však někdo ukradne. V případě omílaných cest lékařů na kongresy 
jde o vzdělávání. Pokud to někdo z nich zneužije, má být řádně označen a potrestán. Jsem 
přesvědčen, že jde o výjimky. A na závěr, každá firma, která chce mít perspektivu, svým 
zaměstnancům vzdělání platí. V medicíně je bohužel vzdělání, které si naši pacienti přeji, 
bohatstvím. Proto musíme do světa, abychom jim ho přivezli.  
 * Tvrdíte, že systém rozdělování peněz ve zdravotnictví je nespravedlivý, Co by se mělo 
udělat, aby spravedlivý byl?  
 V první řadě jsme tuhle akci měli udělat před 20 lety a nastavit si mzdy jako právníci. 
Máme srovnatelné vzdělání. 20 let jsme sponzorovali systém, už to nešlo vydržet. Ale k věci. Měl 
by se jinak nastavit systém úhrady péče za zdravotní služby. I to je v memorandu. V současnosti 
je v tom naprostý bordel. Za stejný výkon totiž každá nemocnice dostane jinak zaplaceno. 
Zjednodušeně řečeno, třeba nemocnice Na Homolce dostane za operaci žlučníku dvakrát víc než 
kolínská nemocnice a třikrát víc než čáslavská nemocnice. To je nespravedlivé a hlavně není za 
tohoto systému rozdělování peněz jasné, co je ekonomicky správné. Přece všichni chceme za co 
nejmenší peníze nejlepší služby. Zdánlivě to tedy vypadá, že nemocnice Na Homolce je lepší, ale 
když dostává dvakrát tolik peněz? To umí každý. Takže se pak říká, že malé nemocnice jsou na 
zavření. To jistě jsou, když dostávají méně peněz než privilegované nemocnice.  
 * Pokud není tolik peněz na takové množství nemocnic, nebylo by ekonomicky 
správné zrušit malé nemocnice?  
 Podle mě není správné nemocnice jen tak od stolu kohokoli zrušit. Správné by bylo začít 
systémovou změnou. Peníze mají jít za pojištěncem. Ten by si měl vybrat nemocnici, a to 
takovou nemocnici, kde si myslí, že ho budou léčit nejlépe. Pokud ho bude nemocnice léčit 
dobře, měla by za to dostat normálně zaplaceno. Takto to ale nefunguje. Například mé oddělení 
mělo loni o 30 procent vyšší produkci než v předcházejícím období, ale dostali jsme od 
pojišťoven stejně peněz jako předtím. Nemáme tedy žádnou motivaci, protože jsme za vyšší 
pracovní nasazení byli ještě potrestáni. Navíc nemocnice dostane trest a musí vrátit peníze 
pojišťovně, protože jsme překročili rozpočet za léky. Naprostá blbost. Laici vůbec nevědí, v jak 
hloupém systému žijeme, a nechápou, proč jsme tak naštvaní.  
 * Lze v této chvíli už říct, kolik lékařů opravdu chtělo odejít z kolínské nemocnice?  
 Lékaři během akce „Děkujeme, odcházíme“ prošli několika fázemi. Když byl tlak na 
lékaře největší, tak skutečně zvažovali, že odejdou. Naopak když se to teď uklidnilo a blížilo se 
to k dohodě, tak od odchodu upouštěli. Ani po dohodě žádné nadšení mezi lékaři nepanuje. 
Berou to jako vítězství, ale neslavili, protože jde o dílčí vítězství, které bude, jak doufáme, 
naplněno až za dva roky.  
 * Jak jste se dohodli s ředitelem nemocnice? Mohou zůstat všichni lékaři, kteří 
výpověď podali?  
 Ano, všichni lékaři z kolínské nemocnice, kteří dali výpověď v rámci akce „Děkujeme, 
odcházíme“, mohou zůstat. My jsme samozřejmě po celou dobu trvání akce dbali na slušnou 
komunikaci s vedením nemocnice. Jistě, chvílemi to jiskřilo, ale nakonec jsme si uchovali určitý  
stupeň slušnosti. Postoj ředitele kolínské nemocnice, na rozdíl od jeho některých kolegů v jiných 
nemocnicích, je korektní. Stejně jako náš. Všechno je o komunikaci.  
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 * Jak je to vlastně s výpověďmi? Diskutovalo se, jestli lze stáhnout jednostranně 
výpověď.  
 Výpověď je jednostranným aktem. Stažení výpovědi ve dvouměsíční lhůtě je možné, ale 
už jde o dvoustranný akt. Ředitel nemocnice musí souhlasit s tím, že lékař může zůstat. Je na to 
jednoduchý formulář. K dnešnímu dni, 24. únoru, tak učinilo 38 ze 44 lékařů.  
 * Kolik lékařů v kolínské nemocnici chce zůstat a kolik jich skutečně odejde jinam? 
Jak jsem uvedl výše, drtivá většina zůstane a nemocnici to provozně nepostihne.  
 * Jak se vůbec daří kolegům, kteří odešli již dříve pracovat na Západ? Tvrdí se, že je 
to tam těžké, když se nenaučíte řeč, že nemáte šanci a že o naše lékaře ani nestojí ...  
 Nevím o nikom, kdo si stěžuje. Fakt je, že vůbec není problém pro českého lékaře najít 
v Německu, ve Švédsku ani ve Velké Británii práci. Třeba primář Nováček z ARO pracoval ve 
Velké Británii. Říkal mi, že kvalita péče je s tou naší rozhodně srovnatelná, ale bral větší mzdu 
za méně stresu. Jiný můj kamarád, se mnou stejně starý chirurg, odešel před dvěma roky do 
Německa, aniž by uměl německy. Nemocnice mu uhradila tříměsíční kurz němčiny, dodnes tam 
pracuje, sem dojíždí za rodinou a nestěžuje si. Odejít do zahraničí za prací sice určitě znamená 
stres, málokomu z nás by se ven chtělo, ale kdyby to bylo nutné, tak by to nebyl pro lékaře 
nepřekonatelný problém. Medicína je všude stejná a lékařů je v celé Evropské unii málo.  
 * Vy sám jste prý výpověď nepodal. Proč?  
 Protože jsem byl jako primář ve složité situaci. Kdybych deklaroval odchod, tak by 
musel ředitel nemocnice okamžitě vypsat výběrové řízení na mé místo a pro oba by to nebylo 
z pochopitelných důvodů jednoduché. V jednu chvíli to nebylo ani po ostatní lékaře ve výpovědi 
jednoduché, ale nakonec mě podpořili v mém rozhodnutí. Dál to už nechci komentovat. 
 * Co říkáte Petičnímu protestu proti kapitulantství před nátlakem lékařských odborů, 
který iniciovala skupina novinářů z Reflexu společně s dalšími občany a jenž podepsalo už 
přes 35 tisíc lidí?  
 Já jsem si toho ani nevšiml. Vím, že Reflex psal nějaké články proti lékařům, ale mně to 
nevadí. Nevím, kdo stál za jejich obsahem, jestli to byl Boris Šťastný a Marek Šnajdr. Pak by 
bylo jasné, že my jim vezmeme peníze, které si plánovali ukrást. Obecně má každý právo na svůj 
názor, stejně jako lékaři mají právo podat výpověď. Chci zdůraznit, že proti signatářům té 
petice nic nemám. Mají na to právo.  
 * Nebojíte se ztráty prestiže u občanů, kterou lékaři podle průzkumů uveřejněných 
v médiích ztratili? Myslíte, na základě vaší osobní zkušenosti, že lidé pochopili, proč jste 
hrozili odchody? 
 Mně se líbí citát, nevím teď, a za to se stydím, kdo ho řekl, že pravda se nedá zjistit 
hlasováním. Nedá se hlasovat o zvýšení daní, protože by si to lidé neodhlasovali. Stejně tak 
nejde hlasovat o platech lékařů, neboť zvyšování platů jiným lidi rozčiluje. Když se někoho 
zeptáte, jestli se má doktorům nebo novinářům přidat, tak lidé budou samozřejmě proti. Já 
myslím, že většina našich občanů je inteligentní a že pochopila, že jsme rozhodně neměli 
v úmyslu nechat umírat děti v inkubátoru, jak se psalo. Možná, že jsme na chvíli trochu o prestiž 
přišli, ale je úkolem každého lékaře přesvědčit veřejnost svým osobním, ale hlavně profesním 
životem, že si vysokou prestiž zaslouží. Naše místo ve společnosti se nemění. Vždy budeme ti, ke 
kterým půjdeme, až nám bude nejhůř. Záměrně používám 1. osobu, protože i my jsme a jistě 
budeme pacienti.  
 V pondělí 28. února se od 13.30 hod uskutečnila v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 14. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, bylo přítomno osm členů rady. Jeden byl řádně omluven z celého 

průběhu schůze. Vedle tajemníka se schůze ještě zúčastnili dva vedoucí 
odborů, dva dočasně pověření vedením odborů a jeden vedoucí oddělení 
městského úřadu. Na schůzí bylo pod čísly 171/2011 – 187/2011 přijato 
sedmnáct usnesení. Ve dvou usneseních rada doporučila zastupitelstvu 
města schválit: a) obecně závaznou vyhlášku o školských obvodech 

základních škol na území města, b) bezúplatné převzetí Masarykova mostu a dalších 
objektů do majetku města. V rámci své působnosti rada dále schválila: a) uzavření nebo  
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prodloužení osmi nájemních smluv v bytech s pečovatelskou službou, b) jedno umístění 
do Penzionu pro důchodce, c) celkem 136 smluv k uzavření či prodloužení; ve dvou 
případech i zrušení nájemních smluv na byty v majetku města pro zaměstnance TPCA, 
d) výzvu se zadávacími podmínkami a opětné oslovení uchazečů pro výkon TDI při akci 
„Rekonstrukce ČOV Kolín“, e) stanovení počtu zaměstnanců městského úřadu 
s platností od 1. března na 206, f) pořadí firem ucházejících se o zhotovení zakázek 
malého rozsahu při zlepšení tepelně technických vlastností objektů Mateřská škola 
Bezručova ulice a objektů 7. základní školy Masarykova ulice. Schváleny byly také 
personální změny (odvolání) dvou členů komisí městské rady. K podpisu bylo dále 
schváleno devět smluv. Ze dvou předložených žádostí byla radou jedna schválena a 
jedna zamítnuta, schváleny byly čtyři záměry města, vesměs na prodej nebo pronájem 
majetku. Ze čtyř předložených informativních zpráv byly tři vzaty na vědomí a jedna 
schválena. V závěru schůze byly projednány zápisy z jednání komisí rady města pro 
připojené městské části a zdravotní a sociální. Tato schůze rady města byla ukončena 
v 16.15 hod. 
 Počet lidí v produktivním věku bez práce klesl na Kolínsku po měsíci z 5 632 
na 5 583 osoby. Zatímco ke 31. lednu míra nezaměstnanosti vystoupala k 10,6 %, ke 
28. únoru činila 10,4 %. Kolínsku tak patří 37. příčka ze 77 regionů. Nejnižší mírou 
nezaměstnanosti se tradičně chlubí Praha-východ, jež oznámila 4,1 % (ke 31. lednu 
4,1 %). Mladoboleslavsko evidovalo rovných 5 % (5,2 %), Benešovsko 6,5 % (6,4 %), 
Pardubicko 6,9 % (7 %), Kutnohorsko 9,9 % (10,1 %) a Nymbursko 10,7 % (10,9 %). 
Středočeský kraj zaznamenal 7,8 % (7,9 %) a ČR 9,6 % (9,7 %). Na Kolínsku se nejnižší 
míře nezaměstnanosti těší obce Krychnov se 4,4 %, Vrátkov s 5,1 %, Tatce se 6,9 %, 
Toušice se 7,1 % a Kšely se 7,8 %, nejvyšší Ohaře se 27 %, Libenice se 24,8 %, 
Církvice s 22,2 %, Grunta s 20,9 % a Žabonosy s 19,1 %.  
 Obloha byla ve většině dnů prvé únorové dekády polojasná až jasná 
a slunečná. V některých dnech místy drobně pršelo. Vítr byl citelnější. Většinou 
dosahoval podle Beauforta hodnot slabého větru, 6. února pak v nárazech foukal až 
prudký vítr (50 – 61 km/hod). Teploty byly na únor příznivé. Noční se pohybovaly okolo 
nulové hodnoty, denní se pak v rozmezí 5 až 10 °C.  
 Prvá poloviny druhé dekády se v počasí překrývala s dekádou první. Od 15. 
února se však začalo ochlazovat. Noční teploty klesaly až k – 7 °C. Mrzlo i přes den, 
teploty byly do – 3 °C. Nepršelo ani nesněžilo ani moc nefoukal vítr.  
 Mrazivé a předchozím dnům podobné počasí, tedy beze srážek a s jen mírným 
větrem, vládlo až do 25. února. V posledních únorových dnech se přes den udělalo vždy 
opravdu hezky, i když zima moc nepovolila. Byly to opravdu krásné slunečné dny, kdy 
počasí „vyhnalo“ v sobotu 26. února kronikáře k zimnímu pochodu stezkou Antonína 
Dvořáka okolo Nelahozevse, tedy skladatelova rodiště a Kralup. Celou třetí dekádu 
nepršelo a povětří dosahovalo maximálně hodnot slabého až mírného větru.  
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 Ředitelem Správy městských sportovišť Kolín (SMSK) se na základě 
výběrového řízení stal Jan Širc z Kolína. Do funkce nastoupí v průběhu měsíce března 
po předání své funkce u stávajícího zaměstnavatele, jímž je firma Colognia press, svému 
nástupci. Vilém Gruml zůstává ředitelem SMSK do konce března. „Z celkem 48 nabídek 
s životopisy, které byly přijaty na podkladě zveřejněného výběrového řízení, určil jeden 
každý z členů představenstva SMSK v tajné volbě své pořadí do jím sestavené užší 
skupiny kandidátů. Jednoduchým bodovým ohodnocením pořadí v těchto individuálních 
výběrech byl určen okruh pozvaných k přijímacím pohovorům před výběrovou komisí. 
V ní zasedli starosta Vít Rakušan, oba jeho zástupci, Tomáš Růžička a Jan Pospíšil, a 
členové představenstva SMSK. Po pohovorech bylo opět bodovým ohodnocením v tajné 
volbě určeno definitivní pořadí. Jan Širc byl na prvním místě,“ komentoval výběr 
předseda představenstva SMSK Václav Kmoch.   
 V pondělí 7. března se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 15. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Ing. Bc. Jan Pospíšil, MBA, bylo přítomno osm členů rady. Jeden člen byl řádně 
omluven. Schůze rady se dále zúčastnil tajemník, šest vedoucích odborů městského 
úřadu, velitel Městské policie a předseda představenstva a.s. SMSK. Na schůzí bylo pod 

čísly 188/2011 – 204/2011 přijato celkem sedmnáct usnesení. Prvním 
usnesením rada schválila finanční příspěvek ve výši 10 000 Kč Junáku – 
svazu skautů a skautek ČR na částečnou úhradu nákladů spojených s valnou 
hromadou Junáka, která se bude konat v Kolíně. Další tři návrhy na 
poskytnutí finančního příspěvku byly z jednání rady staženy a jeden byl 
zamítnut. Dalším usnesením rada schválila pořadí uchazečů na realizaci 

zakázky malého rozsahu na služby“Vytvoření a provozování webových stránek města 
Kolína“ na prvém místě skončila firma Lexart cz. s.r.o. z Frýdku – Místku. Rada města 
pověřila p. Viktora Prokeše, ředitele Městské policie v Kolíně jednáním v pracovně 
právních vztazích čekatelů, strážníků a dalších zaměstnanců obce zařazených do 
městské policie. Dále rada schválila: 1) tři zpětvzetí žalob jednostranných výpovědí 
z nájmu bytů v majetku města, 2) čtrnáct výpovědí z nájmu bytů z důvodu neplacení 
nájemného a úhrad za služby za období delší tří měsíců, 3) tři usnesení na uzavření pěti 
nájemních smluv na byty v majetku města. V dalším programu schůze byla schválena 
usnesení, kterými členové rady doporučili zastupitelstvu města schválit prodej několika 
pozemků z majetku města do vlastnictví soukromých osob, zadání změny č. 2 územního 
plánu města Kolín a I. rozpočtové opatření k rozpočtu města na rok 2011. Dále bylo 
projednáno a schváleno: a) zřízení věcného břemene na pozemku ve vlastnictví města ve 
prospěch firmy ČEZ Distribuce a.s., b) návrh oslovení firem pro zhotovení zakázky 
malého rozsahu „Oprava a výměna oken a dveří na severní  
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a západní fasádě západního křídla zámku v Kolíně“, c) vyřazení šesti položek drobného 
dlouhodobého majetku města a způsob jeho likvidace, Ve čtyřech usneseních se rada 
zabývala věcnými břemeny a schválila je ve prospěch ČEZ Distribuce a.s. a RWE 
GasNet s.r.o. Dále rada zrušila usnesení na uzavírání nájemních smluv na byty 
v majetku města na období jednoho roku a současně schválila podmínky nové, kde je 
např. zakotvena i podmínka složení finanční kauce při uzavírání nových nájemních 
smluv. Posledním usnesením rada jmenovala p. Ladislava Zimu členem své komise 
tělovýchovy a sportu. V závěru svého jednání rada projednala několik informativních 
zpráv (o chodu a.s. SMSK, o činnosti Městské policie Kolín za rok 2010, o vypracování 
rozpočtového výhledu apod.), žádostí (prodej a odkoupení několika pozemků, povolení 
k prodloužení doby hudební produkce) a zápisu  jednání komise pro hospodaření s byty 
a nebytovými prostory. Schůze byla ukončena v 17.15 hod. 
 Dosluhující technická památka pod starým mostem. Při hospodářském 
rozmachu ve 20. letech rostla v Kolíně nejen zajímavá moderní architektura, ale 
vznikaly i neméně zajímavé a ve své době špičkové technické provozy. Patřila k nim i 
hydroelektrárna umístěná v jednom z polí Masarykova mostu. Část jejího původního 

vybavení funguje dodnes. Pro kolínské 
patrioty je důležitou technickou 
památkou, právem byla v posledních 
letech zařazena mezi objekty 
navštěvované širokou veřejností ve 
dnech Evropského kulturního dědictví. 
Nyní, v době, kdy se mluví o tom, že 
původní vodní elektrárna během 
několika týdnů zanikne, si dovolujeme 
připomenout něco z její historie. 
Stavba Masarykova mostu v Kolíně 
byla započata v roce 1923 
a navazovala na vpravdě gigantické 

budovatelské dílo – splavnění a regulaci toku Labe. Pro navýšení hladiny řeky byl 
vybudován jako součást kolínského mostu jez, na kterém vznikl rozdíl hladin 230 
centimetrů. Energie tohoto spádu byla využita pro výrobu elektřiny. Hydroelektrárna 
obsadila druhé nejširší z pěti mostních polí. Její návrh a výrobu provedly společně dvě 
renomované firmy. Turbíny, jejich 
ovládání, regulaci a převody dodala fa 
„Prokop a synové, Pardubice“, 
generátory, jejich buzení a další 
elektrické části vyrobila „ČKD 
Praha“. Nadčasová hydroelektrárna 
byla uvedena do provozu v roce 1931. 
K hydroelektrárně přiléhá široký 
náhon se soustavou hrubých a 
jemných česlí zachycujících četné 
dřeviny a odpadky nesené k turbínám 
řekou. Francisovy turbíny jsou pod 
mostem čtyři. Největší z nich má 
průměr kola s lopatkami tři metry. Hřídele turbín končí o pět metrů výše ve strojovně, 
která je srdcem hydroelektrárny. V sále o rozměrech basketbalového hřiště je stálý hluk, 
na kterém se společně podílejí roztočené masivní převodovky a generátory s pracovním 
napětím 3 000 voltů. Plný výkon elektrárny (710 kilowatt) by mohl rozsvítit 7 tisíc  
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100 wattových žárovek. Elektřina z hydroelektrárny je přenášena vysokonapěťovým 
kabelem do elektrárny Dalkia k vlastni spotřebě nebo k transformaci na vyšší napětí 
a prodeji do sítě. Původní zařízení hydroelektrárny bylo z části zmodernizováno, co 
však ze starých časů zůstalo, dokazuje vysokou úroveň českého strojírenství 20. let, 
vynikající funkčnost, tvarovou ladnost i úctu k detailům. Výtečně zachovalé je zejména 
soustrojí navazující na největší turbínu. Převodovka s třímetrovým kolem má unikátní 
šípové ozubení. Nádherným muzeálním kouskem je i hydraulický regulátor otáček 
a výkonu navržený a vyrobený firmou Prokop. Je schopen dodnes udržet soustrojí na 
přesných otáčkách a díky němu je zařízení schopno ještě po osmdesáti letech (526 260 
hodinách provozu) vyrábět přibližně 190 kilowat elektřiny. Na hřídelích výkonových 
osmipólových generátorů zůstala dosud i původní budící dynama. Nebyla demontována 
zřejmě z úcty k technické památce, byť jejich funkci dnes zajišťují polovodičové budiče. 
Majitelem a provozovatelem hydroelektrárny je Dalkia Kolín a.s. Díky vstřícnosti 
společnosti mohly unikátní zařízení v posledních letech vidět při exkurzích stovky 
zájemců, zejména žáků kolínských škol.  (Jaroslav Nečesaný a Vladimír Sládek, Kolínský pres) 
 

 

 V pondělí 14. března se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 16. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, bylo přítomno všech devět členů rady. Schůze rady se dále zúčastnil 
tajemník, šest vedoucích odborů a vedoucí jednoho oddělení městského úřadu a ředitel 

o.s. Prostor, p. Petr Steklý. Na schůzí bylo pod čísly 205/2011 – 215/2011 
přijato celkem jedenáct usnesení. Ve čtyřech usneseních rada schválila 
finanční příspěvky Okresní hospodářské komoře, Skupině historického 
šermu Páni z Kolína, o.s. Ostrof a Českému červenému kříži. Další tři 
usnesení se zabývala otázkou bytů. Byly schváleny jak výpovědi pro 

neplacení nájemného, tak prodlouženy některé stávající a uzavřeny nové nájemní 
smlouvy. Další dvě usnesení obsahovala doporučení zastupitelstvu města schválit a) 
bezúplatné nabytí pozemků, b) podpisy smluv o dílo s vítězným uchazečem výběrového 
řízení na realizaci stavby „Rekonstrukce ČOV Kolín.“ Posledním usnesením rada 
pověřila Odbor regionálního rozvoje uzavíráním smluv na pronájem movité věci – 
typového dřevěného stánku. Dále bylo k podpisu schváleno sedm smluv, další dvě byly 
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z jednání staženy. Z žádostí adresovaných radě města byly čtyři schváleny (povolení 
přesahu při zateplení bytových domů, pronájem pozemků a udělení výjimky z tržního 
řádu Českému svazu chovatelů) a jedna zamítnuta. Projednány, schváleny nebo vzaty 
na vědomí byly dva záměry města, zápisy z jednání pěti komisí Rady města a dvě 
informativní zprávy. Schůze byla ukončena v 17.25 hod. 
 Téměř dvě desítky vzrostlých topolů padlo v rámci asanace, která posílá do 
konce března v Kolíně k zemi celkem 139 podle odborníků nebezpečných stromů. 
Obyvatelé ulice Dělnická v Kolíně se v několika případech rozčilují, že jim z blízkosti 
bydliště mizí zeleň. To ale není jediný názor, se kterým se radnice setkává. Je totiž 
skupina lidí, která se kácení dožadovala. „Stromy byly suché nebo obyvatelům stínily. 
Nikdy se nelze zavděčit všem,“ zní z městského úřadu, který zároveň odmítá, že by se 
kácely zdravé stromy. Stromy určené ke kácení jsou označeny kvalifikovanými 
odborníky jako nebezpečné. Jsou buď proschlé, přestárlé nebo ve špatném zdravotním 

stavu, třeba napadené houbou. Na každý strom určený 
k odstranění existuje rozhodnutí z odboru životního 
prostředí a zemědělství. Musí být respektováno odborné 
stanovisko, jinak by radnice riskovala škody na zdraví 
a majetku občanů, což si samozřejmě nemůže dovolit. 
Topoly v Kolíně dosluhují. Podle expertů jsou přestárlé, 
nemocné a ohrožují své okolí. Předpokládaná částka za 
pokácení 139 stromů se pohybuje podle radního 
Martina Slavíka kolem 750 tisíců korun. Co se týká 

topolů, ty v Kolíně značně přesluhují. Obecně se dá říct, že topoly v Kolíně jsou 
přerostlé a přestárlé. Nejsou úplně vhodné do zastavěných částí města, protože hrozí 
větší pravděpodobnost pádu stromu za nepříznivého počasí. Když jsou přestárlé, 
pravděpodobnost zlomení se velmi zvyšuje. Akce kácení stromů ale neznamená, že by 
sídliště zůstalo holé. Za pokácené stromy bude provedena náhradní výsadba 
vhodnějšími druhy dřevin. Kromě průběžné výsadby městem tu je i několik dalších 
subjektů, často stavitelů, kteří pomáhají vysazovat novou zeleň. 
 Prádelna ministerstva vnitra v Kolíně končí. Známou se prádelna stala poté, 
co jejího provozovatele, a.s. Dočista, kritizoval ministr vnitra Radek John a sdělovací 
prostředky za to, že firma provozovala prádelnu pro ministerstvo vnitra za údajně 
nevýhodných podmínek pro stát. Tříletou zakázku na praní policejního prádla měl 
svému známému, majiteli firmy Dočista Tomáši Paclíkovi, dohodit bez výběrového 
řízení bývalý ministr vnitra Ivan Langer. Hospodářské noviny upozornily, že prádelna  
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prala za dvojnásobek cen běžných na trhu a za necelé 3 roky vydělala 54 milionů korun. 
Zařízení služeb pro ministerstvo vnitra přitom nechalo firmu Dočista v areálu za nájem 
symbolických 5 tisíc měsíčně, když dva znalci obvyklou hodnotu nájmu stanovili na 
téměř padesátinásobek – v rozmezí 200 až 250 tisíc korun měsíčně. Před pár dny se 
ministerstvo vnitra rozhodlo, že se již veškeré prádlo nebude dovážet do Kolína, ale 
bude se prát i v jiných prádelnách. Spolu s prádelnou se uzavřou i ostatní provozy jako 
oblíbená chemická čistírna, krejčovna, úpravna oděvů, sedlářství a brašnářství. Lidé si 
mají veškeré oděvy, které si nechali ve firmě Dočista opravit nebo vyčistit, vyzvednout 
do 18. března. Zrušení prádelny označil zástupce společnosti Dočista Roman Beneš za 
politickou záležitost. Paclíkova firma se brání tím, že uzavření smluv týkajících se 
prádelny Kolín předcházelo výběrové řízení administrované poradenskou společností 
KMPG. Prý uzavřela v dobré víře kupní smlouvu na koupi celého areálu prádelny 
Kolín, a to za cenu 33,6 milionu korun. Jedinou podmínkou nabytí účinnosti této 
smlouvy byl souhlas Ministerstva financí ČR s převodem nemovitostí. Tato cena přitom 
převyšovala odhadní cenu nemovitostí, stanovenou na základě znaleckého posudku, 
který si Zařízení služeb ministerstva vnitra (ZSMV) nechalo vypracovat. Nájemní vztah 
byl požadován ze strany ZSMV pouze na časově omezené přechodné období, kdy 
společnost Dočista byla na základě uzavřené smlouvy povinna poskytovat služby (praní) 
ZSMV, aniž by stala současně vlastníkem areálu. Společnost Dočista jako kupující měla 
zajištěno financování koupě nemovitostí dle podmínek soutěže, avšak ZSMV jako 
prodávající nebylo schopno zajistit jejich převod za těchto podmínek. Výše nájemného 
odpovídá tomu, že společnost Dočista je po dobu trvání nájmu povinna zabezpečovat 
ostrahu celého areálu a jeho údržbu, přičemž provoz prádelny je přitom umístěn pouze 
přibližně v jedné desetině areálu. Část movitých věcí vykazovala podstatné vady a byla 
nefunkční, což bylo konstatováno znaleckým posudkem. Na základě této skutečnosti byly 
tyto věci vráceny ZSMV jako prodávajícímu a společnost Dočista musela koupit nové 
stroje, aby byla schopna plnit své závazky z titulu poskytování služeb vůči ZSMV. Cena 
(za praní) je výsledkem výběrového řízení. Tato cena vycházela z nákladů ZSMV na 
praní, neboť nový poskytovatel této služby byl povinen převzít veškeré zaměstnance, 
zastaralé technologie s vysokými náklady na provoz a údržbu a původní systém logistiky 
a distribuce. Tato cena zahrnuje kromě vlastní ceny praní rovněž náklady na rozvoz 
prádla po celém území ČR a opravy a údržbu prádla, jak bylo požadováno ZSMV. 
Společnost Dočista si není vědoma žádného pochybení při uzavírání dotčených smluv se 
ZSMV. Ze strany společnosti Dočista byly a jsou všechny smlouvy řádně plněny v dobré 
víře, že budou splněny v plném rozsahu i ze strany ZSMV, a to včetně prodeje 
nemovitostí v areálu prádelny Kolín za dohodnutou cenu.“ 
 V pondělí 21. března se od 15.00 hod konalo v saloncích č. 1, 2 a 3 Městského 
společenského domu, IV. zasedání Zastupitelstva města Kolína ve volebním období 
2010 – 2014. Přítomno bylo dvacet čtyři členů zastupitelstva, tři byli řádně omluveni. 
Jednání, které řídil starosta města Mgr. Vít Rakušan, projednalo a přijalo za 

přítomnosti tajemníka, vedoucích odborů a oddělení městského úřadu, 
ředitelů městských organizací a veřejnosti osm usnesení pod čísly 48/2011 – 
55/2011. V diskuzi občanů vystoupil MUDr. Peychl s tím, že ve městě je 
nepořádek, který se  postupem času bohužel neustále zhoršuje a podle něho 
souvisí s prodejem někdejších TSMK soukromému subjektu, firmě AVE 

Kolín s.r.o. MUDr. Peychl dále vznesl návrh, aby zastupitelé ze své iniciativy svolali 
v dubnu úklidovou akci. Starosta p. Peychlovi odpověděl, že město podobnou akci 
zvažuje. Uskutečnit by se mohla po dohodě s firmou AVE a ve spolupráci s místními 
školami a dětskými oddíly. Poté se již přistoupilo k projednání schváleného programu.  
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Usnesení č. 48/2011 – zastupitelstvo schválilo Obecně závaznou vyhlášku č. 7/2011, 
o školských obvodech základních škol ve městě Kolín.    
 Usnesení č. 49/2011 – zastupitelstvo schválilo zrušení usnesení č. 397 ze dne 22. března 
2010, kterým bylo schváleno splácení 70 % kupní ceny za prodej bytové jednotky s maximální 
lhůtou splatnosti pět let žadatelům, paní Vandě Malinové a panu Antonínu Malinovi. 
 Usnesení č. 50/2011 – zastupitelé schválili bezúplatný převod dvou pozemkových parcel 
o celkové výměře 1 553 m2 z vlastnictví České republiky do majetku města.  
 Usnesení č. 51/2011 – byl schválen prodej pozemku o výměře 19 a 18 m2 z majetku 
města do  vlastnictví společnosti pp. Jaroslava Soušky, resp. Josefa Branta za cenu 37 000 Kč 
 Usnesení č. 52/2011 – zastupitelé schválili uzavření smlouvy o budoucí smlouvě kupní 
prodeje pozemku o výměře 20 m2 z majetku města do vlastnictví Miloše Hladíka za 20 000 Kč.  
 Usnesení č. 53/2011 – zastupitelstvo schválilo zadání č. 2 územního plánu města Kolín 
po již provedené úpravě.    
 Usnesení č. 54/2011 – zastupitelé schválili 1) podpis smlouvy o dílo s vítězným 
uchazečem výběrového řízení na realizaci stavby „Rekonstrukce ČOV Kolín“ s firmou Geosan 
– Group a.s., 2) podpis dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo s vítězným uchazečem výběrového řízení 
na realizaci stavby „Rekonstrukce ČOV Kolín“ s firmou Geosan – Group a.s. 
 Usnesení č. 55/2011 – zastupitelé schválili I. rozpočtové opatření k rozpočtu města na 
rok 2011. 
 Předseda kontrolního výboru (KV) Zastupitelstva města Ing. Martin Škorpík 
přednesl žádost o odsouhlasení následujících oblastí kontroly, které si stanovili členové 
kontrolního výboru na svém zasedání 20. 01. 201 – 1. kontrola práce členů výborů 
(finančního, kontrolního) v plnění funkce člena výboru. (Tento návrh byl předložen na 
základě podnětu týkajícího se neúčasti člena finančního výboru v minulém volebním 
období, který za výkon této funkce pobíral odměnu – projednat vrácení finanční 
odměny.), 2. dodržování termínů dle správního řádu jednotlivými odbory městského 
úřadu, 3. kontrola plnění usnesení městského zastupitelstva a městské rady, 4. kontrola 
nesouladu v činnosti stacionáře pro seniory, který je v pronájmu v městském zařízení 
a přitom dostává dotaci z městského rozpočtu, 5. fakturace JUDr. Zvolského v minulém 
volebním období a dodatečné fakturování za období od r. 2004, 6. činnost městské 
policie, informace o porouchaném záznamovém zařízení kamerového systému, prevenci 
kriminality, vytvoření rajonů. Schváleno hlasováním zastupitelstva 23 – 0 – 0. 
 Stanovisko kontrolního výboru ke smlouvě města s firmou VODOS Kolín: 
Kontrolní výbor neshledal, že by uvedená smlouva neodpovídala zákonům ČR. Při 
projednávání jednotlivých bodů členové KV nevyjadřovali nesouhlas s touto uzavřenou 
smlouvou, ale tuto smlouvu brali jako sice ne dobře sepsanou, ale zároveň 
nepoškozující zájmy města a jeho občanů. Protože na konci volebního období bude 
nutné připravit novou soutěž pro výběr provozovatele kanalizace ve městě, doporučují 
členové KV vedení města zaměřit se na přípravu této soutěže. Členové KV dále 
doporučují vedení města: 1) provést kontrolu plateb firmou VODOS za celé období se 
zaměřením na roky 1997 – 1998, 2001 – 2004, 2006 – 2009 s přihlédnutím k podivným 
slevám nestanovené ceny, 2) zavést jasné kontrolní mechanismy uzavíraných dodatků, 
3) provést kontrolu kalkulací cen stočného se zaměřením na dodržování kalkulace cen, 
4) dohledat, zda byly dodatky ke smlouvám schváleny městem. 
 Stanovisko kontrolního výboru ke smlouvě se spol. AVE Kolín s.r.o.: Kontrolní 
výbor neshledal, že by uvedená smlouva neodpovídala zákonům ČR. Při projednávání 
jednotlivých bodů členové KV vyjadřovali nesouhlas s touto uzavřenou smlouvou jako 
nemorální a nevyváženou v neprospěch města Kolína s vědomím, že ten, kdo se za město 
Kolín podílel na tvorbě této smlouvy, nepostupoval s nejlepším vědomím zastupovat 
zájmy města a jeho občanů. Členové KV doporučují zveřejnit konkrétní osoby z vedení 
města, z právního zastoupení města a jejich podíl na projednávání této smlouvy tak, aby  
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se občané města dozvěděli, kdo by měl nést politickou odpovědnost za takto nevýhodnou 
smlouvu. Členové KV jsou si vědomi, že smlouva je podepsaná, ale přesto doporučují 
vedení města připravit se na jednání se společností AVE a navrhnout pozměnění bodů 
této smlouvy, které zcela znevýhodňují město Kolín, a to především: 1) řešení sporů 
rozhodčím soudem při Hospodářské komoře ČR, 2) celková doba trvání smlouvy, 
3) odstranění ujednání o tom, že město nesmí samostatně provádět práce související 
s předmětem smlouvy, 4) odstranění bodu smlouvy na tvorbu jednotkové ceny při 
menším objemu plnění dodávky, 5) úpravy cen vzhledem k inflaci a k nárůstu cen 
vstupních druhů energií, 6) upravit dobu záruky za prováděné jednotlivé služby a práce 
...... Členové KV doporučují vedení města plně využívat této smlouvy a důsledně 
provádět kontrolu kvality prováděných prací nejen pracovníky ORR, ale i příslušnými 
odbory, včetně zápisů o předání těchto prací s uvedením vad a nedodělků a využíváním 
záručních termínů. Dále doporučují zaměřit se na cenovou tvorbu jednotkových položek 
a technologických postupů provádění odborných prací.  
 Rada města Kolína schválila bezúplatné převzetí Masarykova mostu, jenž 
dosud byl v majetku Středočeského kraje. „K převodu de facto dochází z důvodu 
vyřazení části původní silnice II/328 (ulice Legerova, Politických vězňů, Mostní 
a Antonína Kaliny) ze silniční sítě ČR. Silnice II/328 se stala místní komunikací,  kterou 
musí ze zákona vlastnit město. Je nutno ještě uvést, že správní orgán rozhodl o změně 
v silniční síti na podkladě projednání této věci a po souhlasu správců či vlastníků 
komunikací,“ řekl místostarosta Tomáš Růžička. Ke zdůvodnění je třeba přidat pár slov 
z minulosti. S ohledem na zvyšující se frekvenci dopravy byl v 80. letech minulého 
století Masarykův most (uveden do provozu 4. června 1927) jako jediný silniční most 
přes Labe v Kolíně posouzen z hlediska dopravní kapacity již jako poměrně 
nedostačující. Proto pak bylo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

rozhodnuto o výstavbě dalšího mostu. Ten byl vybudován na přelomu 80. a 90. let. Nový 
most převzal zejména pro nákladní dopravu význam hlavního dopravního mostu přes 
řeku Labe. Masarykův most byl tehdy následně logicky vyřazen ze silniční sítě ČR, 
protože pozbyl svého širšího dopravního významu. Stal se tak místní komunikací, která 
je vlastnictvím obce a dnes slouží pro místní osobní dopravu. S ohledem na probíhající 
majetkoprávní vypořádání mezi původním (Středočeský kraj) a novým vlastníkem mostu 
(město Kolín) jde již o pouhou formální záležitost, protože o vyřazení mostu ze silniční 
sítě ČR bylo rozhodnuto Ministerstvem dopravy rozhodnutím z 11. října 1993. 
Masarykův most město Kolín převezme prostřednictvím předávacích dokumentů, které 
bude možné podepsat po projednání zastupitelstvem města. Stát by se tak mohlo 
v květnu, pokud bude samozřejmě zastupitelstvo zasedat a souhlasit. Co to bude pro  
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město v případě souhlasu znamenat? „Pro město to znamená zajišťovat správu a údržbu  
mostního objektu spočívající například v provádění jeho pravidelných a předepsaných 
prohlídek v souvislosti s vlastnictvím mostu. Zajišťování prohlídek, údržby a oprav 
mostu je upraveno právními předpisy,“ uvedl Tomáš Růžička.  
 Středa 23. března - Kolínská automobilka TPCA loni vykázala zisk 
1,4 miliardy Kč, tedy zhruba stejně jako rok předtím. Tržby jí klesly o 14 % na 
44 miliard korun. Firma vyrobila 295 712 aut, což byl meziročně pokles o 11 %. Nižší 
obrat a tržby ve srovnání s rokem 2009 byly způsobeny poklesem výroby. „Podařilo se 
nám udržet dobré finanční výsledky, přestože počet vyrobených vozů klesl o 11 %. 
Meziroční snížení objemu výroby je důsledkem velkých výkyvů v poptávce v uplynulých 
dvou letech, které byly způsobeny zejména šrotovným,“ uvedl prezident společnosti 
Satoši Tačihara. Podle něho by se automobilka měla k růstu výroby vrátit v příštím 
roce. V roce 2009 automobilka vyrobila 332 489 vozů. Malé městské vozy Toyota Aygo, 
Citroën C1 a Peugeot 107 z Kolína se loni nejlépe prodávaly ve Francii, Itálii, 
Německu, Velké Británii a Nizozemsku. V těchto zemích skončilo 81 % produkce. 
Automobilka navýšila v segmentu malých vozů podíl na evropském trhu na 21 %. TPCA 
je společný podnik Toyota Motor Company a PSA Peugeot Citroën. Výrobu zahájil 
v únoru roku 2005 a v současnosti zaměstnává 3.600 lidí. 
 Kolín 26. března - Tajemník Městského úřadu v Kolíně Jiří Krumich končí. 
Na úřední desce už visí podmínky výběrového řízení, z něhož by měl vzejít nový 
tajemník. „Pan tajemník podal k 30. dubnu vzdání se funkce. Do té doby bychom rádi, 

aby proběhlo výběrové řízení a od 1. května již nastoupil 
nový tajemník,“ shrnul starosta Vít Rakušan.„Je to jakýsi 
důsledek změn, které měla zřejmě Změna pro Kolín ve svém 
programu,“ naznačil odstupující tajemník nepřímo možnost, 
že odchod z funkce možná nebude až tak úplně jeho 
iniciativou. V poslední době již opustili či právě opouštějí 
zaměstnání na městském úřadě například dřívější vedoucí 

odborů Martin Jírovský a Kamil Špinka. Ke změně došlo také na postu ředitele 
v městem stoprocentně vlastněné společnosti Správa městských sportovišť Kolín, kde 
dosavadního Viléma Grumla nahradil Jan Širc. 
 Kolín 26. března - O řadu měsíců se posunulo zahájení prací na modernizaci 
čističky. Jeden z účastníků soutěže se odvolal, a město tak čekalo na výrok Úřadu pro 
ochranu hospodářské soutěže. Ten nyní padl a zní „v pořádku“. Úředně je tedy 
posvěceno, že soutěž proběhla podle zákona vítěz, společnost Geosan, může 12. dubna 
převzít staveniště. Zastupitelstvo schválilo dodatek ke 
smlouvě (která zní na částku 138 milionů korun) o 
termínu dokončení. Hotovo podle něj musí být do 1. 
října 2012, a to kvůli sankcím, které by městu hrozily po 
Silvestru příštího roku. Do 31. prosince 2012 totiž platí 
výjimka, kterou nyní Kolín na čističku má. Na 
modernizaci získalo město již v roce 2008 dotaci ve výši 
zhruba 80 milionů. Čistička se rozšiřuje kvůli kapacitě, 
která již nestačí, ale i kvůli tomu, že dnes již neplní 
některé parametry, které požaduje legislativa. Podle Městského úřadu je v částce 138 
milionů rezerva 12 milionů. Je to pro případ, že by se třeba v podloží našlo něco, s čím 
se nepočítalo, rezerva je plánovaná také na pokrytí patentního poplatku (v řádu několik 
set tisíc korun) či na pokuty, které pravděpodobně dorazí, protože v době stavby bude 
čistička vypouštět kal, který nebude splňovat normy.  
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 V táboře kolínských sledge hokejistů je veselo. Na výhru 3:1 ze Zlína navázali  
v sobotu 26. března domácím vítězstvím 4:3 a zlato je jejich. Běží poslední minuta 
utkání. Zlín stahuje gólmana a vyráží v šesti do útoku. Prohrává o gól a vzdát se 
nechce. Zlínští navíc vědí dobře, že nemají co ztratit. Jestli prohrají o gól či dva, je 
jedno. Třetí zápas finálové série by jim vynutila jen výhra. A tak Kolínské v závěru 

zápasu pěkně prohánějí. Jenže ti se nedají. Své 
úzké vedení drží až do konce a vítězí. Zvedají ruce 
nad hlavu, slaví, získali titul mistrů republiky. Už 
podruhé v řadě. Cesta za druhým skalpem Zlína 
nebyla však úplně jednoduchá. Kolín sice rychle 
otevřel skóre utkání a ještě před zvukem první 
sirény zvýšil na 2:0, ale ve druhé třetiny se děly 
věci. Hned v jejím úvodu snížil kapitán hostů 
trefou do šibenice. Když pak Kolín rychle využil 
přesilovku, tak Zlín vrátil stejnou mincí a opět se 

domácím gólově nalepil na záda. A aby toho nebylo málo, když Kolín sedmdesát vteřin 
před koncem druhého dějství po třetí v zápase odskočil na rozdíl dvou branek, hosté 
opět stačili snížit. A to devatenáct vteřin před koncem. Zkrátka, nebyl to lehký boj, ale 
Draci ho vyhráli.  
 Jen několik málo hodin trvalo, aby byl do posledního místa vyprodán koncert 
první dámy českého šansonu Heny Hegerové (foto níže), který se v kolínském 
Městském divadle uskutečnil 28. března. Špičková kapela Petra Maláska navodila 
hned v jeho úvodu atmosféru vtipně zaranžovanou směsí největších hitů zpěvačky, ta 
záhy přišla podpíraná francouzskou holí. Celý večer poté 
vtipkovala na účet svého zdravotního stavu a toho, že 
zapomíná texty a potřebuje je od muzikantů nahazovat. 
Přitom zpívala nejen své více i méně známé hity, u těch z 
posledního CD Mlýnské kolo v srdci mém si sice pomohla 
papírem, ale došlo i na angličtinu či francouzštinu. 
Neváhala rázně přerušit skladbu, když někdo z publika 
opakovaně fotografoval bleskem, to pak těžko navazovala 
ztracenou textovou nit, i přesto se stejná blesková drzost 
opakovala po chvíli znovu. Levandulovou tradičně 
zlehčila i kapela, po tradičně poslední koncertní skladbě, 
titulní z alba Petra Hapky a Michala Horáčka Potměšilý host, následoval potlesk 
vestoje a květiny na jeviště – s tou největší kyticí růži přišel i sám ředitel divadla Luboš 
Růžička. Pak už jen závěrečné slovenské Čerešně a před šatnou fronta těch, kteří chtěli 
ještě podpis např. na obal vinylové desky.                          (Zdeněk Hejduk, Kolínský deník).  
 V pondělí 28. března se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 17. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, bylo přítomno všech devět členů rady. Schůze rady se dále zúčastnil 
tajemník, šest vedoucích odborů, vedoucí jednoho oddělení městského úřadu a zástupce 

firmy Česká inkasní s.r.o. Na schůzí bylo pod čísly 216/2011 – 233/2011 
přijato celkem osmnáct usnesení. Ve dvou usneseních rada schválila 
finanční příspěvky Skupině historického šermu Páni z Kolína na výstavu 
Zbraně v průběhu staletí (20 000 K4) a TJ Agro Kolín na Světový festival 
sportu ve Vídni (10 000 Kč).  Rada dále schválila: a) odvolání Jany 

Jeřábkové z funkce členky komise tělovýchovy a sportu, b) rozšíření účelu nájmu 
provozování ordinace praktické lékařky MUDr. Hany Zinkové, c) zpětvzetí dvou žalob  
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jednostranných výpovědí z nájmu bytů, d) uzavření osmi smluv na prodloužení nájmu 
bytů v majetku města, e) pořadí uchazečů na zakázku malého rozsahu „Technický dozor 
pro projekt Rekonstrukce ČOV Kolín“. V dalších čtyřech usneseních rada doporučila 
zastupitelstvu města schválit prodeje nebo směnu pozemků. Nejpodstatnější je 
doporučení k prodeji pozemku v průmyslové zóně Kolín – Ovčáry o výměře 57 242 m2 
firmě Amesbury za 23 869.220 Kč. Dále rada schválila tři pronájmy pozemků a jednoho 
nebytového prostoru (WC na Jiráskově náměstí) v majetku města. Zrušeno bylo 
usnesení na zřízení věcného břemene v plánované akci Obnova tribuny po požáru – 
AFK Kolín. Naopak bylo schváleno zřízení věcného břemene v rámci stavby 
„Podtlaková kanalizace a vodovod v Sendražicích“. --------- Z předložených šesti 
žádostí byly tři schváleny, např. o poskytnutí dřeva z pokácených stromů Klubu pro 
obnovu Kolínské řepařské drážky, jedna stažena z jednání a dvě zamítnuty, např. o 
možnosti občasného využití Městské policie Kolín v Červených Pečkách. --------- 
K podpisu byly schváleny dvě smlouvy. --------- Schválen byl záměr města na převedení 
Psího útulku z péče SMSK do správy Městské police Kolín. --------- Projednány byly 
zápisy ze schůzí komisí školské a mládeže a zdravotní a sociální. --------- V závěru 
schůze vzala rada na vědomí tři informativní zprávy a samostatné informace o 
aktuálním stavu v areálu v Raisově ulici čp. 57 a o zajištění udržovacích prací na 
centrálním dětském hřišti. Schůze rady byla ukončena v 17.50 hod. 
 Na kolínské potkany si v těchto dnech (29. března) vyšlápli deratizátoři. To 
znamená, že potkani skoro panicky prchají z otráveného prostředí ven ve snaze přežít. 
„Každý člověk má svého jednoho potkana,“ cituje deratizátor Jan Hübschmann jedno 
z přísloví své profese. „Tady to je ale trochu jinak, v Kolíně má každý minimálně tři,“ 
dodává, když narážíme na dětské hřiště, které je podle vstupních děr doslova 
podtunelované. Sídliště se podle deratizátorů stává rájem potkanů z jednoho prostého 
důvodu, mají tady dostatek potravy. „Lidé jsou zvyklí, že třeba polévku spláchnou do 
záchodu, takže potkan se dostává k ohromnému zdroji jídla,“ říká Jan Hübschmann. Se 
stejným problémem se setkávají i u krmítek pro ptáčky, kterými je sídliště doslova 

přecpané. „To by se mělo na chvilku omezit. 
Stejně jako když tamhle někdo nechal misku pro 
kočku – tím vším se potkani živí,“ popisuje Jan 
Hübschmann. Vymýtit potkany úplně by ale bylo 
nemoudré. Třebaže roznáší sami choroby, jejich 
absence by podle deratizátorů Hübschmannových 
znamenala propuknutí úplně jiných chorob. „Je 

dokázané, že kdyby potkani nečistili kanalizaci požíráním různých zbytků, tak by se 
ucpala, což by způsobilo neskutečné komplikace,“ popisuje Jan Hübschmann. „Potkan 
je tvor, který se naučil žít s člověkem. Když jdete spát, tak potkan vylézá a vlastně 
pomáhá,“ dodává. Divoce žijící potkan má ale do roztomilosti průměrného křečka 
docela daleko. Už jenom proto, že můžete chytnout vážné i smrtelné choroby. Kromě 
tularémie a boreliózy se potkání močí přenáší Weilova žloutenka neboli Weilova nemoc. 
Velkým problémem je to, když se hlodavci přemnoží v blízkosti dětských hřišť. „Potkani 
potom lezou po dětských hračkách nebo pískovištích. Pak se dítě škrábne nebo má 
oděrku a neštěstí je na světě,“ popisuje možné děsivé scénáře Filip Hübschmann. Podle 
čeho se pozná, že se potkani přemnožili? Odpověď odborníka: „Tito hlodavci trpí 
neofobií, to znamená, že mají strach ze všeho nového ve svém teritoriu.“ Znamená to, že 
pokud se v jejich prostředí objeví návnada, správně by si jí neměli týden všímat, než by 
se s novým objektem „skamarádili“. „Tady to ale mizí hned, neofobie nefunguje. To 
znamená, že jich je skutečně hodně,“ vysvětlil deratizátor.  
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 Otevřeno. To by mělo od nynějška (31. března) platit pro tzv. katr, tedy dveře 
ve vstupních prostorách městského úřadu, které se v mimoúředních dnech zavíraly. 
Otevřené by teď měly být stále, tedy nejen v úředních dnech. Přijít tak na městský úřad 
mohou lidé kdykoli. Vzhledem například k místním šetřením a jiným pracím v terénu se 
však může stát, že bez předchozí telefonické domluvy by zájemci úředníka nemuseli 
zastihnout. „Dveře budeme zavírat snad jen v době konání akcí typu trhu,“ poznamenal 
starosta Vít Rakušan. Nová je i cedulka s pracovní dobou úřadu: pondělí 7 – 17 hodin, 
úterý 7 – 15 hodin, středa 7 – 17 hodin, čtvrtek 7 – 15 hodin, pátek 7 – 13.30 hodin.  
 S výjimkou dvou dnů první dekády měsíce března, čtvrtků 3. a 10., vládla nad 
Kolínem jasná a slunečná obloha, v některých dnech kvalifikovaná kronikářem 
dokonce jako překrásně jasná. Téměř nepršelo. Výjimku představoval čtvrtek 10., kdy 
drobně pršelo ráno a dopoledne. Noční teploty se v tomto období pohybovaly okolo nuly 
nebo těsně pod bodem mrazu. Přes den pak teploty dosahovaly rozpětí od 5 do 10 °C za 
bezvětří nebo maximálně slabého větru, kterému Francis Beaufort stanovil rychlost 
v rozmezí 6 – 11 km/hod. 
 V druhé březnové dekádě se počasí několikrát citelně měnilo. Dekáda začala 
spíše polojasnou oblohou s teplotami pohybujícími se v noci okolo nuly, přes den pak do 
10 °C. V pondělí 14. a v úterý 15. března zavládlo počasí s jasnou oblohou a denními  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 teplotami, které za praktického bezvětří dosahovaly až k 15 °C. Pak se počasí 
pokazilo, obloha byla zatažená. 16. a 17. března sice drobně, ale vytrvale pršelo. 
Dramatická změna přišla v pátek 18. března, kdy dokonce začal padat sníh! Dlouho se 
sice neudržel, hned roztával, nicméně v poznámkách kronikáře je uvedeno, že ten den 
odpoledne ... „padal místy sníh opravdu hustě“ (viz foto)  ... Noční teploty se v těchto 
dnech pohybovaly klasicky okolo nuly a přes den od 5 do 10 °C s tím, že v již 
vzpomenutý pátek klesly ke 3 °C. V sobotu 19. března začínala jarní fotbalová sezona 
a panovala obava z podmáčeného hřiště, a tedy i z možnosti odkladu zápasu. Hlavní 
hřiště FK Kolín se však ukázalo jako kvalitní a zápas s Náchodem se bez problémů 
odehrál. Přesto však byl závěr druhé dekády nepříjemný, větrný a chladný. Noční 
teploty skoro již tradičně okolo nuly, denní pak maximálně do 7 °C za dosti čerstvého 
větru o rychlosti 29 – 38 km/hod. Předtím, ve středu 16. března, dosahoval vítr rychlosti 
39 – 49 km/hod, což je podle Beaufortovy stupnice už silný vítr. 
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 Třetí dekáda začala jasnou a slunečnou oblohou, bezvětřím, beze srážek 
a denními teplotami pohybujícími se od 10 do 15 °C. Od pátku 25. do pondělí 
28. března převládala polojasná až zatažená obloha s občasnými drobnými dešťovými 
přeháňkami. Vítr v těchto dnech kolísal od bezvětří až k dosti čerstvému větru. Opravdu 
nádherné počasí přišlo v úterý 29. a ve středu 30. března. Vládla krásná a jasná obloha, 
panovalo bezvětří a denní teploty sahaly na slunci určitě až k 20 °C, ne-li více. Poslední 
březnový den se počasí poněkud pokazilo. Bylo polojasno, k večeru pršelo a teploty 
klesly až k 10 °C. Vál čerstvý vítr (29 – 38 km/hod). Noční teploty se během třetí 
březnové dekády pohybovaly od bodu mrazu k 5 °C.   
 Úřad práce v Kolíně napočítal ke 31. březnu 5 389 nezaměstnaných. Lidí bez 
práce v produktivním věku tak oproti konci února, kdy bylo hlášeno 5 583 osob, 
ubylo. Míra nezaměstnanosti držící se po několik měsíců nad 10 % spadla na 9,9 %. 
Před měsícem dosahovala 10,4 %. Kolínsko přesto patří do té horší poloviny 
v porovnání s ostatními okresy v republice. Nejnižší mírou nezaměstnanosti se tradičně 
chlubí Praha - východ, jež oznámila 3,9 % (ke 28. únoru 4,1 %). Středočeský kraj 
zaznamenal 7,5 % (7,8 %) a Česká republika 9,2 % (9,6 %). Příznivější čísla ovlivnilo 
lepší počasí a začátek některých sezónních prací.  
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 Kolín 1. dubna – Smlouva, kterou nelze vypovědět a která je pro město 
nevýhodná. Tak se dají v kostce shrnout závěry kontrolního výboru, který se zabýval 
smlouvou mezi městem Kolín a společností AVE uzavřenou za minulého vedení 
radnice. Ostré kritiky se dostává například případným pokutám, které jsou podle 
kontrolního výboru pro společnost AVE směšně nízké. Naopak město si práce stanovené 
ve smlouvě nesmí objednat jinde, i kdyby je jiná firma udělala desetkrát levněji. Pokud 
by tak učinilo, hrozí mu pokuta milion korun. Trnem v oku je kontrolnímu výboru také 
to, že AVE má smlouvou prakticky garantovaný 55 milionový zisk od města, a pokud by 
si město objednalo méně prací, vyjde ho to vlastně ještě dráž. Kontrolní výbor rovněž 
poukázal na krátké záruční lhůty či na způsob, jakým je ve smlouvě zakotveno 

 

 
 
 
 

Při kontrole pořádku ve městě odleva: Ing. Iveta 
Horáková, Pavel Mareš z firmy AVE, Ing. Martin 

Tichý a starosta města Mgr. Vít Rakušan. 
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zohlednění inflace. „Pokusíme se v souznění s těmito závěry vést s AVE jednání. Ale jak 
již i kontrolní výbor řekl, smlouva je poměrně dobře napsaná, je nějakým způsobem 
formulovaná a my se v rámci co nejsolidnějších vztahů s AVE pokusíme dílčí záležitosti 
vyplývající ze závěrů výboru nějakým způsobem posunout. O co nejsolidnější vztahy se 
pokoušíme, protože smlouva tady je a my potřebujeme, aby služby fungovaly,“ říká 
starosta Vít Rakušan. „Nemůžeme si dovolit otevřenou válku,“ řekl. „Jako zastupitelé 
jsme hlasovali pro to, aby smlouvu přezkoumal kontrolní výbor. Jsme rádi, že z toho 
máme výstupy, máme podklady k jednání. Ale v zájmu města by bylo kontraproduktivní 
vést válku. Měli jsme inspekční cestu po čistotě Kolína spolu s pracovníky AVE, viděli 
situaci ve městě, chceme s nimi o tom neustále mluvit a jednat o dílčích věcech, kde 
doufáme v úspěch,“ dodal. Posunutím dílčích záležitostí se podle místostarosty Jana 
Pospíšila myslí zejména přesun prací. „Jde o to, zda některé práce, které jsou ve  
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smlouvě napsané, potřebujeme, či zda struktura prací bude jiná. Jedná se o jednotkové 
náklady, ale smlouva tu je a musíme s ní pracovat v podobě, v jaké je. Objem peněz by 
zkrátka zůstal stejný, ale čerpaly by se za ně jiné služby,“ popsal místostarosta a jako 
příklad uvedl současné kácení stromů. Provádí ho jiná firma, kterou si AVE 
objednalo. Už tady je 10 procent rozdíl oproti tomu, kdybychom si ji objednali sami. Je 
tedy potřeba si říct, co za daný finanční obnos potřebujeme udělat,“ upřesnil. Smlouva 
je podle jeho slov dobrovolná. „Společnost AVE není na té špatné straně. Město s ní 
chtělo uzavřít smlouvu, tak ji uzavřelo,“ dodal. Jednatelka AVE Kolín Věra 
Suchomelová připomněla, že město je pro společnost obchodním partnerem, má ve 
společnosti svého jednatele, majoritu v dozorčí radě společnosti včetně svého předsedy. 
„Pravidelně se scházíme na jednáních valných hromad a dozorčích radách, město má 
přístup k veškerým informacím týkajícím se společnosti AVE Kolín. Do dnešního dne 
jsme nezaznamenali žádné podobné připomínky. Ve smlouvě má město Kolín 
zakomponovány možnosti kontrolních mechanismů, na základě kterých může přebírat a 
kontrolovat naši práci,“ říká s tím, že si nemyslí, že je smlouva nevyvážená, neboť 
v sobě zahrnuje veškeré právní aspekty zohledňující potřeby obou smluvních stran 
v dané době. „Smlouva obsahuje řadu ustanovení, která chrání obě smluvní strany před 
nekorektním postupem druhé strany,“ dodala s tím, že smlouva je obsahově obdobná 
jako jiné smlouvy na služby tohoto typu. Společnost AVE CZ zaplatila městu Kolín za 
dnes již 90% obchodní podíl společnosti, jehož součástí byla i zmíněná smlouva, 
investovala do obnovy zastaralého a někdy také již nefunkčního vozového a strojového 
parku potřebného pro zajištění služeb, do sponzorských příspěvků pro sport, kulturu 
a školství. „Po sečtení to čítá kolem 240 milionů korun. Město Kolín je 10 % obchodním 
partnerem a má stejný podíl na zisku společnosti, který mu je pravidelně vyplácen. Dále 
je třeba připomenout, že investicí v hodnotě cca 57 milionů do výstavby nového sídla 
společnosti došlo také ke zhodnocení tohoto podílu,“ připomněla Věra Suchomelová 
s tím, že společnost AVE byla, je a bude vždy přístupna jakýmkoliv jednáním s městem.  
 

Mohutné javory, které byly do začátku měsíce 
dubna přírodní dominantou zálabského náměstí 
Svobody, byly vykáceny. Stromy pamatující ještě 
I. světovou válku byly proschlé v korunách a při 
několika vichřicích minulého roku padaly shůry i 
větve tlusté jako stehno. Poškozeno tehdy bylo 
několik aut parkujících na náměstí. Na podzim 
letošního roku se na náměstí uvažuje s výsadbou 
pěti až šesti jírovců maďálů červenokvětých. 
Červenokvěté byly doporučeny, protože nebývají 
napadány klíněnkou jírovcovou. Na prosvětleném 
náměstí nyní vyniká zdobná Semíkova vila, 
kterou si dal postavit architekt Čeněk Křička 
v roce 1897. Byl to pravděpodobně i on, kdo 
nechal vysázet alej javorů k brance svého sídla. 
Pravá strana aleje byla vykácena v 60. letech 
v souvislosti s rozšířením Ovčárecké ulice.  
 

 V pondělí 4. dubna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 18. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Ing. Bc. Jan Pospíšil, MBA, bylo přítomno osm členů rady. Jeden člen byl řádně  
omluven.  
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Schůze rady se dále zúčastnil tajemník, čtyři vedoucí odborů městského úřadu 
a předseda představenstva a. s. SMSK. Na schůzí bylo pod čísly 234/2011 – 247/2011 
přijato celkem čtrnáct usnesení. První dvě schválená usnesení se týkala nájemních 

smluv na byty v majetku města a třetí směrnice, kterou byla stanovena 
pravidla pro přidělování bytových jednotek. Následující dvě usnesení 
doporučila zastupitelstvu města schválit prodej jednoho menšího pozemku 
a zřízení věcného břemene ve prospěch a.s. ČEZ Distribuce. V dalších 
sedmi usneseních rada schválila tyto finanční příspěvky: a) Základní 

a mateřské škole Kutnohorská 179 ve výši 20 000 Kč, b) Územní organizaci vojenského 
sdružení rehabilitovaných v Kolíně (7 000 Kč), c) závodnímu týmu Blood Elites Cool 
Team (9 500 Kč), d) Veteran Car Clubu Kolín (19 500 Kč), e) o.s. Klub železničních 
cestovatelů (20 000 Kč), f) Line production s.r.o. (20 000 Kč), g) Handball Clubu Kolín 
(20 000 Kč). Dalším usnesením rada odvolala p. Ladislava Zimu z funkce člena komise 
pro hospodaření s byty a nebytovými prostory a do této uvolněné funkce následně 
jmenovala p. Michala Jeřábka. V posledním usnesení pak rada schválila oslovení čtyř 
firem pro zhotovení zakázky malého rozsahu „Úklid prostor Městského úřadu Kolín“. --
------- Rada města dále schválila pět žádostí, jednu žádost stáhla z programu jednání 
a k žádosti Apoštolské církve ve věci pořádání pouličního evangelizačního shromáždění 
a veřejného čtení Bible zaujala rada stanovisko, že tato akce by se neměla konat na 
Karlově náměstí. Jako důvod byl uveden nízký zájem veřejnosti v předchozích dvou 
letech.  --------- Projednán a schválen byl zápis z jednání komise tělovýchovy a sportu. -
-------- V závěru vzala rada na vědomí dvě informativní zprávy. --------- 18. schůze Rady 
města Kolína, byla ukončena v 17.30 hod. 

 V pondělí 11. dubna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 19. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, bylo přítomno všech devět členů rady. Jeden člen byl řádně omluven.  
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Schůze rady se dále zúčastnil tajemník, pět vedoucích odborů městského úřadu 
a předseda AFK Kolín, Ing. Jaroslav Němec. Na schůzí bylo pod čísly 248/2011 – 
266/2011 přijato celkem devatenáct usnesení. Prvním usnesením rada jmenovala 

p. Pavla Balšánka členem komise rady města pro připojené městské části. 
Dale byl pan Luboš Křivánek jmenován do funkce člena komise tělovýchovy 
a sportu. Pí. Bc. Monice Šafránkové, ředitelce Mateřské školy v Jeronýmově 
ulici, schválila rada mimořádnou odměnu. Dále rada schválila: 
a) devadesát pět smluv na pronájem bytových jednotek ve vlastnictví města, 

b) zpětvzetí čtyř žalob jednostranných výpovědí z nájmu městských bytů, c) oslovení čtyř 
projektantů na zpracování změn č. 2 územního plánu města, d) pořadí devatenácti firem 
ucházejících se o zakázku zhotovení zadávacích podmínek a zajištění kompletního 
výběrového řízení na zhotovitele stavby akce „Odkanalizování příměstské části 
Zibohlavy a kanalizační přivaděč k ČOV“, e) doporučení zastupitelstvu města k prodeji, 
výkupu i k využití předkupního práva u některých pozemků, f) zřízení tří věcných břemen 
na pozemcích v majetku města. Schválen byl také pronájem pozemku o výměře 267 m2 
Českému zahrádkářskému svazu v Kolíně. --------- Zamítnuta byla žádost p. Synka 
o narovnání obchodního vztahu, schváleny byly dva záměry města, zápisy z jednání 
komisí tělovýchovy a sportu a pro připojené městské části a na vědomí rada vzala dvě 
informativní zprávy. V závěru schůze byla vyslechnuta informace o Amatérském 
fotbalovém klubu Kolín (AFK), kterou přednesl jeho předseda, Ing. Jaroslav Němec. 
Rada vzala tuto informaci na vědomí. --------- 19. schůze rady města byla ukončena 
v 16.20 hod.  
 Oblastní nemocnice v Kolíně otevřela v úterý 12. dubna nový lůžkový pavilon 
označený písmenem F. Maximálně dvě lůžka na pokoji, velká okna vpouštějící do 
místnosti dostatek denního světla, vzduchotechnika, takže se v létě neupečete, barva stěn 
nepřipomínající ani příliš nemocniční pokoj. Stavěl se rok a čtvrt, začátkem tohoto 
měsíce proběhla kolaudace, v úterý se přestřihla páska, nyní začíná stěhování a v pátek 
by měl být nový šestipodlažní objekt už plně funkční. Kolínská nemocnice se podle slov 
hejtmana Středočeského kraje, MUDr. Davida 
Ratha, posouvá novým pavilonem na evropskou 
špičku. „Konečně vidíme, jak má vypadat moderní 
lůžkové oddělení pro pacienty. Pokoje pro menší 
počet pacientů, pokoje, které příliš nepřipomínají 
nemocnici, ale mohly by sloužit téměř jako 
hotelové pokoje, mají své sociální zařízení. 
Skutečně standard je vysoký a odpovídá tomu, co 
známe z Německa, Rakouska či Švýcarska, tedy 
z nejvyspělejších a nejbohatších zemí Evropy. 
„Těžko mě bude tady v Kolíně někdo podezírat, že 
své proslovy konzultuji s panem hejtmanem, ale 
pravděpodobně se ve většině bodů shodneme,“ 
navázal starosta Vít Rakušan. „Jsem rád, že 
nezávisle na tom, jaké je zrovna politické vedení 
kraje, jaké je vedení nemocnice, je zde vědomí, že 
kolínská nemocnice je skutečně jednou z páteřních 
nemocnic Středočeského kraje a v posledních 15 
letech se zde stále buduje. Jako Kolíňáci můžeme být na nemocnici pyšní. Osobně jako 
rodilý Kolíňák jsem pacientem této nemocnice a stejně jako celá moje rodina sem 
chodíme s důvěrou.“ dodal. Ředitel nemocnice Petr Chudomel připomněl návaznost 
přechodu suchou nohou na srdce nemocnice, tedy centrální operační sály, kde jsou  
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moderní přístroje potřebné k záchraně života pacientů. „Dílo bylo postaveno bez 
navýšení dohodnuté ceny,“ podotkl k ekonomické stránce akce a poděkoval za práci 
projektanta, díky němuž nemocnice dostává ucelený architektonický ráz.  
 Brno 12. dubna (ČTK) - Nejvyšší správní soud (NSS) zprostil kárné obžaloby 
kolínského okresního státního zástupce Milana Hrubého. Za Hrubým loni přišel 
tehdejší starosta Jiří Buřič (ODS) s nahrávkou, podle níž si bývalý místostarosta Roman 
Pekárek (ODS) řekl o úplatek za převod pozemků. Hrubý si nahrávku neposlechl a nijak 
nejednal. Kauzu, jež vyvrcholila odstoupením Buřiče a Pekárka z kandidátky pro 
komunální volby, začali vyšetřovatelé řešit až později kvůli anonymnímu podání a zájmu 
médií. Podle NSS nelze zpětně zjistit, co se přesně odehrálo na setkání Hrubého 
a Buřiče. Schůzka se uskutečnila bez svědků. Nepodařilo se prokázat, že v jejich 
rozhovoru skutečně zazněly informace, které by si vyžadovaly okamžitou reakci státního 
zástupce. Středočeský krajský zástupce Martin Staněk navrhl pro Hrubého snížení platu 
o 20 % na šest měsíců. Podle Staňka postupoval Hrubý nedbale a nejednal v souladu s 

povinnostmi státního zástupce. 
Nabízenou nahrávku si 
nenechal ani neposlechl, o 
setkání nepořídil žádný záznam. 
Buřiče jen poučil o tom, jakým 
způsobem má podat trestní 
oznámení. "Panu starostovi 
jsem sdělil, že se tou nahrávkou 
budeme zabývat třeba ihned, 
pokud podá trestní oznámení, 
ale že neposkytujeme takové 

služby, že bych ji (nahrávku) nějak hodnotil předtím, než to trestní oznámení bude 
podáno," vysvětlil dnes soudu Hrubý. Měl prý pocit, že starosta po něm žádá nějaké 
dobrozdání, aniž by chtěl přijmout zodpovědnost. Hrubý se také podle vlastních slov 
nechtěl stát součástí případné předvolební politické hry. "Do toho jsem nechtěl být 
vtažen a odmítl jsem si tu nahrávku poslechnout," řekl Hrubý. Nejvyšší správní soud 
dnes vyjádřil pochybnost, zda měl Buřič vůbec v úmyslu trestní oznámení podat a 
nechtěl se návštěvou státního zástupce jen určitým způsobem "jistit". "Návštěva mohla 
sloužit jako alibi svého druhu," uvedla předsedkyně senátu Milada Tomková. Jiří Buřič 

dnes vypovídal jako svědek. Hrubý mu prý řekl, aby dal dohromady všechny dokumenty 
týkající se případu, přiložil k nim nahrávku a podal trestní oznámení. Později ale Buřič 
po konzultaci s jistým právníkem údajně dospěl k závěru, že rozhovorem s okresním 
státním zástupcem učinil svým povinnostem zadost. Domníval se, že státní zastupitelství  
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začne kauzu samo nějak řešit. „Bylo mi podivné, že se nic nedělo, nebyl jsem nikým 
kontaktován,“ uvedl Buřič. Jeho dnešní výpověď podle NSS nebyla natolik 
důvěryhodná, aby se mohla stát podkladem pro kárné potrestání Hrubého. Jednání 
trvalo celý den. Kárný senát kromě Hrubého a Buřiče vyslechl jako svědky také 
náměstka okresního státního zástupce Petra Siblíka a policistu z Útvaru odhalování 
korupce a finanční kriminality Jiřího Pokorného. Krajský st. zástupce Staněk požadoval, 
aby soud kárnou žalobou řešil za zavřenými dveřmi bez účasti veřejnosti. NSS návrhu 
nevyhověl. Někdejší místostarosta Pekárek si podle nahrávky, o níž informovala MF 
Dnes, údajně řekl jednateli stavební firmy o milion korun za výhodný odprodej 
městských pozemků. Zda peníze skutečně převzal, není zřejmé. Kvůli aféře přišel o místo 
na kandidátce ODS nejen on, ale i Buřič. Oba politici obvinění odmítají. Případ stále 
vyšetřuje policie. Aféra s údajným úplatkem pro Pekárka připravila ODS v Kolíně 
o výsadní postavení na radnici. Její volební zisk se v podzimních volbách výrazně 
propadl a občanští demokraté přišli o místa ve vedení města. V Kolíně nyní vládne 
koalice tvořená Změnou pro Kolín, Kolíňáky a TOP 09. Jiří Buřič je nezaměstnaný, celá 
kauza jej prý poškodila. „Těžko se s tím vyrovnávám až do této chvíle,“ řekl soudu. 
 Junáci z celé republiky zaplnili od pátku 15. do neděle 17. dubna především 
kolínský Městský společenský dům, kde se konal jejich v pořadí již osmnáctý valný 
sněm, ale i tělocvičny místních škol, v nichž byli bratři a sestry ubytováni. Před 6 lety 
se valný sněm zabýval Chartou 21. století skautingu, ve které se přihlásil k silné vizi, 
moderní, přitažlivé a kompetentní organizaci, která nabízí rodičům pomoc při výchově 
dětí a zábavným způsobem připravuje mladé lidi na smysluplné prosazení ve 
společnosti. Na minulém sněmu v Havířově proto skauti představili tzv. Nový program, 
který reflektuje potřeby dnešních dětí a zároveň už sto let staví na demokratických 
hodnotách. „Do Kolína se sjelo na pět set zástupců skautů a skautek z celé republiky, 

aby rozhodli o dalším směřování celé organizace 
i o zvolení jejího vedení na další tři roky. 
Hodnotili také nový program, který představili 
na minulém sněmu,“ vypíchl základní úkol 
setkání Jan Žáček, tiskový mluvčí sněmu. Tento 
sněm je nejvyšším orgánem organizace, svolává 
se jednou za tři roky a delegáti na něm volí svůj 
management stojící pak v mezidobí v jejím čele. 
„Snažíme se kraje a města konání střídat, minule 
jsme byli v Havířově, před tím v Třebíči. 

Kolínský Městský společenský dům nám poskytl odpovídající zázemí,“ shrnul Žáček. 
Delegáti sněmu se sjížděli již od pátečního odpoledne, již večer se volily komise a do 
třiadvacáté hodiny noční se jednalo. Slavnostní zahájení pak všechny přítomné čekalo 
v sobotu ráno. „Jsem rád, že tento skvost totalitní architektury ožije mladými lidmi. 
Původním povoláním jsem učitel a nemůžu říct, že by členové skautských oddílů byli 
vždy nejhodnější nebo že by nevyrušovali. Vždy ale ctili hodnoty, byli kreativní a dalo se 
s nimi pracovat na nějaké úrovni,“ pronesl v úvodu sobotního zahájení starosta města 
Kolína Vít Rakušan, který zároveň vyzdvihl boj členů Junáka za všech totalitních 
režimů. Sněm pozdravili i další hosté, kromě jiných Pascale Vandersmissen, zástupkyně 
Evropské skautské organizace, či Eva Bartoňová, náměstkyně ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy. Dlouhotrvající potlesk vestoje sklidil později spisovatel a skaut 
Jiří Stránský, který z rukou starosty Junáka Josefa Vyprachtického převzal nejvyšší 
skautské vyznamenání Řád stříbrného vlka. „Těchto vyznamenání může být uděleno 
maximálně dvanáct kusů, Jiří Stránský je jedenáctým, který jej nyní vlastní,“ upřesnil 
Žáček. O organizaci celého sněmu se starali mladí i starší členové kolínských oddílů.  
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Přestože se účastníci stravovali přímo v areálu společenského domu v místní restauraci, 
old skauti nabízeli ještě nápoje, chlebíčky, zákusky nebo třeba za pětikorunu chleba 
namazaný sádlem a posypaný cibulí. Že skautská organizace není zkostnatělá parta 
s krabičkou poslední záchrany v kapse hledající v lese směr podle lišejníku na stromech, 
potvrdil nejen notebook na klíně téměř každého delegáta, ale i slova starosty organizace 
Josefa Vyprachtického: „Mladý člověk stále v oddíle najde prostředí fair play 
a kamarády, co mají chuť táhnout za jeden provaz. To vše ale zažije v atraktivním obalu 
– při hledání pokladu za pomocí GPS, při natáčení filmu či na táboře v zahraničí. 
Změna našeho programu ukázala, co je pro skauty a skautky důležité, a zároveň 
zajímavě nabízí teenagerům něco aktuálního.“ Skautské hnutí, které má na celém světě 
přes 40 milionů členů a jímž prošlo přes půl miliardy lidí, oslavilo v roce 2007 sto let 
od začátku své existence. (Zdeněk Hejduk, Kolínský deník) 
 V pondělí 18. dubna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 20. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, bylo přítomno osm členů rady, jeden byl řádně omluven. Schůze se 
dále zúčastnil tajemník, čtyři vedoucí odborů městského úřadu a Ing. Michalčík, 

vybraný uchazeč na místo vedoucího Odboru správy bytových a nebytových 
prostor. Na schůzí bylo pod čísly 267/2011 – 287/2011 přijato celkem 
dvacet jedna usnesení. Prvním rada schválila členy a náhradníky komisí pro 
otevírání obálek a posouzení nabídek podaných do veřejné soutěže 
„Technologie pro technologické centrum“. Dále rada schválila: a) nařízení 

1/2011 o placeném stání silničních motorových vozidel na místních komunikacích ve 
vymezených oblastech města Kolína, b) sazby za vystavení některých parkovacích karet 
pro období od 01. 05. do 31. 12. 2011, c) pronájem některých pozemkových parcel ve 
vlastnictví města Kolína  Českému svazu chovatelů, ZO Kolín, na dobu neurčitou, za 
roční nájemné 53 300 Kč, d) pronájem některých pozemků v okolí Psího útulku 
v Borkách Zemědělskému obchodnímu družstvu Zálabí, e) ukončení nájemní smlouvy 
mezi městem a firmou Kompres Kolín s.r.o., f) zřízení dvou věcných břemen na majetku 
města. Zastupitelstvu města rada ve třech případech doporučila schválit výkup i prodej 
některých pozemků, stejně tak jako bezúplatný převod. V oblasti bytového hospodářství 
rada schválila úpravu práv nájemců při vzájemné směně některých bytu a šest smluv na 
pronájem bytů v majetku města. V oblasti nebytového hospodářství pak rada schválila 
tři pronájmy - pro opravnu kol (Družstevní ulice), lékařskou ordinaci (Smetanova ulice) 
a klubovnu (Zengrova ulice). Další dvě usnesení obsahovala jmenování Ing. Josefa 
Michalčíka vedoucím Odboru správy bytových a nebytových prostor a Ing. Martina 
Tichého vedoucím Odboru regionálního rozvoje a územního plánování. Závěrečným 
usnesením byl František Martínek jmenován do komise pro místopis, cestovní ruch 
a propagaci města. --------- Dále byly projednány dvě žádosti, veřejné čtení Bible na 
Karlově náměstí a v Kutnohorské ulici bylo zamítnuto, tři záměry města, zápisy 
z jednání bezpečnostní komise a komise pro hospodaření s byty a nebytovými prostory 
a tři informativní zprávy. V závěru schůze se diskutovalo o nabídce rakouského 
investora na koupi pozemků po Technických službách města v Kmochově ulici. Schůze 
byla ukončena v 19.15 hod. 
 Obrovská tragédie. Jinak nelze nazvat událost, která se stala 
v pondělí 18. dubna krátce před polednem v Kolíně. Z doposud neznámých příčin 
vypadla ještě ne osmnáctiletá dívka z okna panelového domu na kolínském sídlišti. Na 
místo samozřejmě ihned vyjela i záchranná služba. „Měli jsme tam dvě vozidla. Na 
pomoc byl přivolán i vrtulník. Bohužel se ani přes dlouhou resuscitaci nepodařilo 
mladou ženu zachránit. Lékař musel pouze konstatovat smrt,“ uvedla Tereza Janečková 
ze středočeské záchranky. Za jakých okolností k tragédii došlo, zatím není jasné. 
Případem se začala zabývat policie. 
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 Výběrová řízení na obsazení funkcí vedoucích odboru regionálního rozvoje 
a územního plánování a odboru správy bytových a nebytových prostor jsou u konce. 
Noví pracovníci je povedou od 1. května. „Uchazečů bylo dost, výběrové komise z jedné 
třetiny tvořili úředníci městského úřadu, byli v nich i zástupci vedení města,“ popsal 
starosta Vít Rakušan s tím, že komise posuzovaly uchazeče velmi zodpovědně i v rámci 
širších souvislostí, zkrátka aby odbory  fungovaly a jejich činnost nebyla narušena. 
O pozici vedoucího odboru regionálního rozvoje a územního plánování se ucházelo 
celkem 11 zájemců. Zvítězil dosavadní vedoucí oddělení správy městského majetku 
tohoto odboru Martin Tichý. Do role vedoucího odboru správy bytových a nebytových 
prostor přichází nový člověk, jednačtyřicetiletý Josef Michalčík, který zvítězil 
v konkurenci dalších 12 uchazečů. Pochází z Krkonoš, vystudoval ekonomiku řízení 
lidských zdrojů, do konce loňského roku pracoval v resortu ministerstva obrany. 
V Kolíně ve Štítarech žije s rodinou od roku 1988. „Považujeme se již za Kolíňáky a líbí 
se nám tu,“ dodal. V současné době probíhá ještě výběrové řízení na obsazení funkce 
tajemníka městského úřadu. Vítěz zatím vybrán není, přišlo 12 přihlášek. 
 Medvědům od Kolína někdo v neděli 24. dubna ukradl pamětní destičku. 
Hovada, blbci ...... Takové byly reakce většiny lidí, kteří se dozvěděli, že někdo ukradl 
desku na památníků medvědů od Kolína v Borkách. Vandal, nebo někdo, kdo chtěl 
nevelkou destičku naivně zpeněžit ve sběrných surovinách? „Je odlita z umělé hmoty 
s imitací bronzu, jednak to vyšlo levněji a pak ji snad nikdo neukradne,“ vylíčil 
výtvarník Pavel Rajdl, který je autorem desky, při slavnostním odhalení památníku, 
které za účasti více než tisícovky lidí proběhlo začátkem září. Inu, destička vydržela na 
svém místě něco přes sedm měsíců. „Nejdřív jsem tomu nevěřil,“ řekl František 
Martínek, který s nápadem vybudovat medvědům od Kolína pomník přišel. „Prodat 
desku do sběru se nikomu nemůže vyplatit. Její výrobní hodnota je deset tisíc, umělecká 
nevyčíslitelná,“ popsal. --------- Že za desku ve sběru moc nedostane, zjistil patrně 
i zloděj. Odhodil ji totiž nedaleko v lese. Tam ji našli náhodní kolemjdoucí a odnesli do 
přilehlé restaurace. Je ale poškozená a nápis téměř nečitelný.  
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 Kolín 24. dubna – Ze třech stran Kolína se v současné době naplno rozeběhly 
práce na výstavbě obchvatu. Podle Niny Ledvinové, mluvčí investora, tedy Ředitelství 
silnic a dálnic, práce probíhají podle schváleného harmonogramu.  „K 31. 12. 2011 
se předpokládá zprovoznění úseku od napojení na silnici II/125 na Uhlířské Janovice až 
do konce stavby, tj. k napojení na stávající trasu silnice I/38 za čtvrtí Šťáralka,“ 
popsala s tím, že zprovoznění celé trasy obchvatu je plánováno o rok později, tedy 

k poslednímu prosinci příštího 
roku. Termín dokončení stavby je 
stanoven k datu 28. červnu 2013. 
Jako nejdůležitější stavbu 
obchvatu Kolíňáci často označují 
obří přemostění Štítarského 
údolí. Podle Niny Ledvinové se 
nedá říci, že most přes Štítarské 
údolí je nejdůležitější, protože v 
trase obchvatu se nachází 12 
mostů a tři mimoúrovňová 
křížení, ale je nejdelším mostem 
v celé trase obchvatu a jeho 
výstavba bude trvat cca 
18 měsíců. „V současné době 

jsou vybudovány dvě opěry, kompletně jsou provedeny čtyři pilíře a tři pilíře jsou 
provedeny z jedné poloviny,“ popsala aktuální situaci. Most je založen na hlubinných 
velkoprůměrových pilotách. Bude mít délku úctyhodných 410,8 metru, výška mostu nad 
terénem je proměnná a pohybuje se v rozmezí od 8,5 do 15 metrů. „Most bude 
oboustranně opatřen pět metrů vysokými protihlukovými stěnami, které jsou řešeny 
v horní, cca 3 m vysoké části, jako průhledný polotunel. Do současné doby bylo pro 
stavbu spotřebováno cca 3 570 m3 betonu,“ upřesnila. 
 Těžko uvěřitelný případ lidské zrůdnosti řeší nyní kolínská policie. Podle všeho 
zatím neznámý pachatel utýral zhruba ročního irského setra vyhladověním. Zvíře, jež 
mělo vážil kolem 30 kilogramů, mělo v době smrti šest kilo. Zvíře našla náhodná 
kolemjdoucí v příkopě u cyklistické stezky poblíž Hradištka I. „Je jasné, že se tam 
nemohl dostat svými silami - byl vyhozen. Jeho žalostný stav odpovídal dlouhodobému 
týrání, a to naprosto nelidským způsobem. 
Nedokázal se vůbec postavit a sotva dokázal 
zvednout hlavu - naprosté vysílení organismu,“ 
popsali pracovníci psího útulku, kam jej 
nálezkyně odvezla. Veterinární lékařka po 
prohlídce zkonstatovala, že jeho zdravotní stav je 
neslučitelný se životem a diagnostikovala „skoro 
smrt“ vyhladověním. Nebyla jiná možnost, než 
pejska uspat a tím ukončit jeho trápení. Zvíře 
mělo úplně bílé sliznice, zvětšené srdce, játra, 
atrofované svaly. Infekční onemocnění, které by 
mohlo váhovou ztrátu způsobit, bylo lékařkou vyloučeno. „Poznali jsme už v útulku 
všelicos, ale takovouhle zrůdnost jsme ještě neviděli,“ komentovala vedoucí Alice 
Kubíčková. Zvíře bylo nalezeno ve čtvrtek 21. dubna večer. Policie žádá případné 
svědky, kteří by mohli poskytnout informace například k pohybu podezřelého vozidla či 
možnému majiteli psa, aby se obrátili na Obvodní oddělení PČR v Kolíně.  
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 Kolín 27. dubna – Návštěvy politiků ...... stisky rukou, ujišťování o spolupráci 
a podpoře, plácání po ramenou ...... Tohle už známe nejen z dob před listopadem 
1989. Ale návštěva politiků v čele s ministrem financí Miroslavem Kalouskem v Kolíně 
měla, zdá se, do tlachání daleko. Z jednání, na něž přijeli také poslanci Jan Smutný či 
Helena Langšádlová, se rýsují hmatatelné výsledky.  „Paní poslankyně už při své první 

návštěvě vloni na podzim přislíbila, že se na 
žádost místostarosty Jana Pospíšila pokusí 
zprostředkovat na ministerstvu financí pro Kolín 
pomoc,“ předeslal starosta Vít Rakušan. Jedná 
se o návratnou finanční výpomoc ve výši 
37 milionů. „To znamená, že se nám podaří 
umořit jeden ze dvou úvěrů a dostaneme se tak 
z nešťastného sevření dvou bank, které nás tu 
sužuje od začátku,“ popsal starosta  tím, že poté 
Kolínu zbyde jen jeden úvěr, u něhož se pokusí 
jednat o restrukturalizaci, jinými slovy o snížení 

úroků. Státu samozřejmě bude město muset splácet, ovšem bezúročně. „To Kolínu 
uspoří nemalé peníze. Pokud by se nám povedlo domluvit i lepší úrokovou sazbu 
v rámci druhého úvěru, byly by to další úspory,“ dodal starosta. „Návratná výpomoc je 
nám už pevně ministrem přislíbena. Sám se vyjádřil, že s příjezdem do Kolína čekal na 
chvíli, kdy bude moci přijet s konkrétním návrhem,“ řekl starosta a vyjádřil poděkování  
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za to, že po dlouhé době přichází z vrchních pater politiky pomoc, která je reálná, 
hmatatelná a něco Kolínu přináší. Peníze by měly do Kolína přijít už zhruba během 
měsíce. Promítnou se tedy s největší pravděpodobností již do rozpočtového opatření, jež 
bude schvalovat zastupitelstvo na svém dalším zasedání 23. května 2011. Fotografie na 
předchozí straně odleva: ministr financí ČR Miroslav Kalousek, starosta města Vít 
Rakušan a místostarosta Tomáš Růžička. 
 Městská knihovna Kolín ve čtvrtek 28. dubna slavnostně představila projekt Po 
stopách Davidovy hvězdy, který byl v grantovém programu TPCA Partnerství pro 
Kolínsko podpořen částkou ve výši 100 000 korun. Akce se v zcela zaplněné synagoze 
účastnilo mnoho vzácných hostů. Součástí projektu byla i vernisáž výstavy „Židovské 
památky Kolína a okolí“, fotografa Romana Šulce, kterou zahájil hudebním 
vystoupením sbor Církve bratrské z Kolína. Výstavu zahájil ředitel Městské knihovny 

v Kolíně Bc. Pavel Kárník, který přivítal 
zástupce TPCA v čele s výkonným 
viceprezidentem, jímž je Bernard Million-
Rousseau. K řadě těch, kteří ocenili přínos 
celého projektu, se poté přidal starosta 
města Kolína Vít Rakušan, který se 
vernisáže účastnil i se svými místostarosty 
Tomášem Růžičkou a Janem Pospíšilem. 
I partnerská města měla své zastoupení 
a svou účastí podpořili autory projektu 
starosta Kutné Hory Ivo Šanc a starosta 

Poděbrad Ladislav Langr. Novou knihu „Moje město Kolín – Židé v Kolíně“ představil 
společně se spoluautorem knihy Ladislavem Jouzou z Regionálního muzea v Kolíně 
i další vzácný host, jímž byl kolínský rodák, bývalý ministr obrany, kancléř prezidenta 
Havla a bývalý velvyslanec v Rusku, pan Luboš Dobrovský. Z grantu pořízené 
2 počítače s dotykovými obrazovkami jsou umístěny v dřevěných informačních kioscích 
a jejich velmi zajímavý obsah bude sloužit turistům z celého světa při návštěvě kolínské 
synagogy. Synagoga je rovněž ozvučena a nový projektor bude pomáhat při mnoha 
dalších chystaných akcích.  
 Ze zdi domu v ulici Politických vězňů v Kolíně zmizela pamětní bronzová 
deska připomínající, že v domě žil Otakar Moravec – Robur, italský legionář 
z 1. světové války, popravený v září 1943 nacisty v Drážďanech za svou účast v odboji. 

Po desce, pořízené roku 2003, zůstaly ve zdi pouze díry a malá 
plastová tabulka s textem pod nimi. Dům je označený jako sídlo 
Policie ČR a zcizení bronzové desky je bezpochyby hozenou 
rukavicí kolínským policistům. Chceme lepší důkaz, že z policie si 
zloději velkou hlavu nedělají? Tolik zpráva z Kolínského presu.---
------ Upřesnění. Ve zmiňované budově 
skutečně sídlí Policie ČR, je to však 

detašované pracoviště pražské kriminální policie, kde není 
stálá služba. Zde se pracuje jako např. na úřadech, tedy cca od 
07.00 do 17.00 hod. Večer a v noci zde tedy mají vandalové 
dost možností ke své pro slušné lidi těžko pochopitelné činnosti. 
Pamětní bronzová deska zmíněná v úvodu této zprávy nebyla 
pamětní deskou v pravém slova smyslu. Byla to bronzová 
symbolika dvou k přísaze zdvižených prstů s textem „Věrni zůstaneme“. Společnost 
Václava Morávka se ve spolupráci s městem de facto zavázala k nápravě tohoto 
vandalství. Pokud vše vyjde tak, jak je plánováno, měla by se nová symbolika  
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přísahajících prstů, tentokráte však zhotovená z umělého bronzu, objevit na domě 
č. 109/20 v ulici Politických vězňů do 10. září 2011. O náklady na její výrobu se oba 
výše uvedené subjekty, tedy město Kolín a Společnost Václava Morávka, podělí na 
rovným dílem.  
 Na základě intervence Městského úřadu se Správa železniční dopravní cesty 
Praha (SŽDC) znovu vyjádřila k možnosti oficiálně schválit využití železničního 
mostu v Kolíně pro pěší. Místostarosta Tomáš Růžička nám poskytl závěrečné resumé 

SŽDC: „Využití železničního mostu pro umístění lávky 
pro pěší určené pro veřejnost  mělo být požadováno 
městem Kolín u investora stavby železničního mostu 
Ředitelství vodních cest již v době vzniku projektové 
dokumentace. V současné době již neexistuje řešení, 
které by umožnilo využití chodníku na mostě pro 
veřejnost.“ Dopis dále vysvětluje nemožnost instalace 
bezpečnostních prvků (zábradlí) a další technické 
a bezpečnostní podrobnosti. Zdá se, že tento úřední 

dopis bude tečkou za spravedlivým bojem Kolíňáků, kteří chtěli oficiálně využívat 
služební lávku při mostě.  
 Městu Kolín se podařilo pro tento rok vyjednat nižší finanční spoluúčast, 
kterou se spolupodílí na provozu autobusových spojů na okrese. Letos na ně vydá jen 
1,8 milionu korun, přitom loni částka činila 2,5 milionů korun. K omezení služeb ze 
strany společnosti Okresní autobusová doprava Kolín nedojde. O šetření finančních 
prostředků města se zasloužil místostarosta Tomáš Růžička, který má oblast dopravy 
pod dohledem. Ten například zjistil, že město léta hradilo provoz 
linky, která vůbec Kolínem neprojížděla. Nyní její financování utnul. 
OAD Kolín v dubnu přišla s návrhem na spoluúčast až do výše 3,2 
milionu korun. Po dalším jednání se suma snížila na 2,1 milionu 
korun a ve finále na výše zmíněných 1,8 milionu korun. „Dal jsem si 
práci a rozpitval náklady na provoz dotčených okresních linek. Zjistil jsem si orientační 
srovnání v rámci republiky a při zachování určitého přiměřeného zisku i pro případné 
investice na obnovu jsme se společně dohodli na konečné a odpovídající částce. Ve 
výsledku město zaplatí na provoz méně než v uplynulých letech,“ řekl Tomáš Růžička.  
 Úřad práce v Kolíně zaznamenal na konci dubna 5 132 nezaměstnaných. To je 
o 257 méně, než kolik jich bylo měsíc předtím. Číslo potvrzuje pokračující trend, který 
s nástupem teplého počasí sleduje celá republika. Míra nezaměstnanosti tak na 
Kolínsku od 31. března do 30. dubna klesla z 9,9 % na 9,7 %. Tradičně nejlépe si ze 
sousedících okresů v tomto směru vede Praha-východ, kde koncem dubna zaregistrovali 
míru nezaměstnanosti ve výši 3,8 % (před měsícem 3,9 %). Následují Mladoboleslavsko 
se 4,8 % (4,9 %), Benešovsko s 5,4 % (6,1 %), Pardubicko se 6,1 % (6,6 %), 
Kutnohorsko s 8,9 % (9,8 %) a Nymbursko s 9,7 % (10,4 %). Středočeský kraj evidoval 
7 % (7,5 %) a Česká republika 8,6 % (9,2 %).  
 Počasí 1. dekády dubna bylo až na pondělí 4. dubna, kdy vládla zatažená 
obloha, charakterizováno oblohou polojasnou až jasnou s častým slunečním svitem. 
Noční teploty se pohybovaly v intervalu od 3 do 6 °C, když pak v závěru dekády klesly 
až k nule. Ve dne pak teploty dosahovaly hodnot okolo 20 °C a stejně jako teploty noční, 
klesly ve dnech 9. a 10. dubna k 15 °C. Vůbec nepršelo a vítr také nebyl nijak výrazný. 
Nejvíce větrno bylo ve čtvrtek 7. dubna, kdy v nárazech vál až prudký vítr (50 – 61 
km/hod). --------- Až závěrečné dny 2. dubnové dekády přinesly hezké jarní počasí 
s jasnou a slunečnou oblohou, bezvětřím, bez deště a s  teplotami okolo 20 °C. Zbylé  
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dny, tedy většina dekády, vykazovaly spíše zataženou oblohu s častými dešťovými 
přeháňkami nebo i vytrvalým deštěm (čtvrtek 14. dubna) a s nízkými teplotami. Ty se 
v nočních hodinách pohybovaly od 0 k 5 °C, ve dne pak okolo 10 °C. Oteplovat se 
začalo až koncem dekády. Vítr nebyl nijak výrazný až na středu 13. dubna, kdy vál 
opravdu silný vítr, takže, jak mám zapsáno v poznámkách ...... odpoledne nešlo ve větru 
použít deštník, opravdu strašně foukalo. --------- První polovina třetí dubnové dekády 
byla charakterizována hezkým a teplým jarním počasím bez srážek a s výjimkou 
23. a 24. dubna, kdy foukal dosti čerstvý vítr, i bezvětřím. Noční teploty se v tomto 
období pohybovaly okolo 5 a denní pak okolo 20 °C. Druhou polovinu závěrečné 
dubnové dekády charakterizovalo citelné ochlazení a deštivé počasí. Nebylo dne, aby 
nepršelo. V úterý 26. a v sobotu 30. dubna pršelo celý den, 29. dubna se pak v podvečer 
přehnal nad Kolínem prudký liják. Noční teploty vykazovaly hodnoty okolo 5 °C, denní 
pak klesaly až k 15 °C. Panovalo však téměř bezvětří. Z tohoto zápisu je patrné, že 
letošní dubnové počasí se proti minulým dvěma letům výrazně zhoršilo.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

I v Kolíně byl duben doprovázen častým deštěm 
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 Skoro již tradičně oslavily na Karlově náměstí v neděli 1. května dopoledne 
svátek práce zhruba dvě stovky členů či příznivců Komunistické strany Čech a 
Moravy.  S výjimkou tří mladíků s praporem Komunistického svazu mládeže a portrétem 
kubánského revolucionáře Che Guevary, který na Kubě zavedl popravčí čety a 

koncentrační tábory, byla valná většina 
ostatních přítomných v důchodovém věku. 
O náladu se opět tradičně postarala dechová 
kapela Starostova 12. Po reprodukované státní 
hymně pozval předseda místní organizace 
František Švarc k mikrofonu poslance 
Evropského parlamentu Miloslava Ransdorfa, 
který jako správný člen opoziční strany 
zkritizoval na současné vládě úplně všechno 
od cukru přes státní maturity až po samotné 

politiky. „Když zasedá poslanecká sněmovna, je to ohrožení naší země,“ pronesl mimo 
jiné. Oficiální část pak zakončila reprodukovaná Píseň práce. V jediném stánku se 
prodávaly suvenýry strany včetně letošního kalendáře, rozdával stranický tisk Haló 
noviny, odevzdávaly dobrovolné příspěvky a podepisovala petice, která žádala, aby třetí 
odboj nebyl na úrovni toho protinacistického. Pivo ani párky v nabídce nebyly, přesto 
alespoň jednu mobilní toaletu to na náměstí postavit chtělo, snad by ten postarší 
soudruh ke své potřebě použil ji a ne bránu do Městského společenského domu hned 
pod úřední deskou města.   (Zdeněk Hejduk, Kolínský deník) 

 
  
 

 
 
 

Komunisté na 
Karlově 
náměstí 

v neděli 1. 
května 2011 
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 Dva noví strážníci posílí ještě letos řady kolínské městské policie (MP). 
Důvodem je plánované spuštění nové koncepce městské policie s názvem Bezpečný 
Kolín – strážníci do ulic, tedy rozdělení Kolína na pět okrsků. „Přijati by měli být 
právě strážníci, kteří budou vykonávat činnost okrskáře, tzn. jakéhosi styčného 
důstojníka, který by měl mapovat jednotlivé části Kolína v denních hodinách a být i na 
telefonu. Obyvatelé dané lokality by měli znát číslo jeho mobilního telefonu, měli by mít 
možnost zavolat mu v případě zjištění nějaké nekalosti,“ shrnul starosta Vít Rakušan. 
Nové posily pro městskou policii jsou podle něj nutností, protože v současném 
personálním stavu by MP okrskovou činnost jednoznačně nezvládla. S jejich nástupem 
se počítá letos na podzim. 
 K poslednímu dubnu skončila smlouva tajemníkovi městského řadu, 
Mgr. Jiřímu Krumichovi. Od 1. května měl tedy do funkce nastoupit jeho nástupce. 
Ale nestalo se. Vedení města si ze zájemců, jichž rozhodně nebylo málo, žádného 
nevybralo. Radnice tak zůstala zatím bez tajemníka. „Někteří kandidáti ne úplně 
splňovali předpoklady, které jsme dali podmínkami výběrového řízení. Někteří nám ne 
úplně seděli svým projevem nebo tím, jak se zde prezentovali, a přece jen, vybíráme si 
nejbližšího spolupracovníka,“ předeslal starosta Vít Rakušan. Třetí skupinu 
odmítnutých pak podle něj tvořili ti, kteří byli na výběrové řízení až překvapivě 
nepřipraveni. „Zástupce krajského úřadu se ptal na zákonné normy související 
s výkonem funkce tajemníka, ptal se na zákon o obcích apod. Někteří neznali základní 
fakta. U člověka, který se hlásí na funkci tajemníka a má řídit úřad, jež čítá přes 200 
lidí, bychom tyto znalosti očekávali,“ shrnul starosta. Nakonec tak nezvítězil nikdo 
a radnice vypisuje výběrové řízení znovu. Podmínky jsou víceméně stejné, jen trochu 
umírněnější, zmizela výhoda znalosti druhého cizího jazyka, odpadl požadavek na 
zkušenost s projektovou činností a žádáním dotací od Evropské unie.  
 V pondělí 2. května se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 21. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Ing. Bc. Jan Pospíšil MBA, bylo přítomno všech devět členů rady. Schůze se dále 
zúčastnilo šest vedoucích odborů městského úřadu, velitel městské policie a předseda 

komise pro místopis, cestovní ruch a propagaci města. Na schůzi bylo pod 
čísly 288/2011 – 310/2011 přijato celkem dvacet tři usnesení. Prvním 
usnesením rada schválila navýšení personálního stavu Městské policie 
Kolín o dva zaměstnance z celkového počtu 43 na počet 45 zaměstnanců. 
Dále rada schválila pořadí uchazečů o zakázku malého rozsahu na úklid 

prostor Městského úřadu Kolín a Zastupitelstvu města doporučila schválit pojmenování 
několika nových ulic ve Štítarech a v Sendražicích. V dalších sedmi usneseních rada 
schválila finanční příspěvky: a) Regionálnímu muzeu Kolín (50 000 Kč), Klubu přátel 
Františka Kmocha (50 000 Kč), České tábornické unii (20 000 Kč), pěveckému sboru 
Privatissima (20 000 Kč), společnosti Sicco (35 000 Kč), občanskému sdružení Prostor 
(30 000 Kč) a Základní umělecké škole Kolín (45 000 Kč). V dalších třech usneseních 
bylo schváleno sedm smluv na pronájem bytů v majetku města. Rada dále projednala a 
schválila: a) prodej jedné bytové jednotky formou dražby, b) pronájem pozemku pod 
novinovým stánkem a dalšího pozemku v Polepské ulici, c) pronájem části objektů 
a několika pozemků na umístění jednostranných reklamních billboardů, d) zřízení čtyř 
věcných břemen na majetku města ve prospěch firem ČEZ Distribuce a.s. a Araldo s.r.o. 
-------- K podpisu byly schváleny dvě smlouvy, stejně tak jako byly schváleny dvě žádosti 
o povolení přesahu při zateplování bytových domů. Schváleny byly také dva záměry na 
pronájem nebytových prostor v ulici Antonína Kaliny a prodej části pozemku v Kolíně 
V. Na vědomí rada vzala zápisy ze schůzí komisí dopravy, kulturní a školské a mládeže. 
V závěru schůze bylo s různými výsledky projednáno pět informativních zpráv, které se 
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týkaly požadavků na vystavení parkovacích karet, Dne záchranářů a akcí pořádaných 
k výročí 750 let od prvního písemného záznamu o městě Kolín. 21. schůze Rady města 
byla ukončena v 17.05 hod. 
 Revitalizace levého ramene Labe. Bujná vegetace mizí od konce dubna z břehů 
levého ramene Labe u kolínského Kmochova ostrova. A nejenom to. V rámci 
revitalizace ramene zmizí i zbytky někdejší plovárny (jako funkční a využívanou ji lze 
pamatovat z dob první republiky), budou odstraněny sedimenty z řeky, břehy se 
částečně opevní panely. Celkem vyjdou práce na revitalizaci labského ramene na téměř 
61 milionů korun. Povodí Labe se na akci podařilo získat dotaci z Evropské unie, jež 

pokryje 95% této částky. Hotovo by 
mělo být na konci září příštího roku. 
Minulý měsíc začaly první práce na 
mýcení břehů, nyní se přistoupilo 
k postupnému odstranění zbytků 
plovárny u vtoku. Bourají se betony 
a rozebírá se pláž vytvořená 
z kamenů. „V těchto místech se proud 
řeky velmi zpomaluje. Po odstranění 
zábran by se měl vtok rozšířit, tudíž se 
také přestat zanášet,“ vysvětlil Petr 
Marek, vedoucí střediska Povodí Labe 
v Kolíně, důvody, proč se za několik 

desetiletí dostalo rameno Labe do dnešní neutěšené podoby. Technika se nyní činí 
z pravé strany lávky ve směru na Kmochův ostrov. Následně se přesune na druhou 
stranu, kde se nánosy budou těžit taktéž z lodě. Na Polandě, tedy u výtoku levého 
ramene Labe do hlavního toku řeky, bylo v těchto dnech dokončeno budování 
mezideponie, kam budou v prvé fázi ukládány vybagrované sedimenty k odvodnění 
a alespoň částečnému vysušení. Teprve poté budou odváženy na příslušné skládky nebo 
k jinému zpracování. Viz též zápis č. 6 v kronice z června 2010. 
 Převrácený valník zablokoval průtah Kolínem. K havárii traktoru s valníkem 
došlo ve středu 4. května po osmé hodině ranní u velkého kruhového objezdu 
v Kolíně. Dopravní kolony a vůně venkova. Tak by se dala charakterizovat nehoda 
traktoru, který táhl valník. Vezl na skládku folie ze siláže, ale na kruhovém objezdu se 
obrátil a svůj náklad vysypal. Řidič traktoru jel směrem od nového mostu a uhýbal 
směrem na Prahu. Podle jeho slov mu však na přechod vběhly bez rozhlížení dvě dívky. 
Rychle šlápl na brzdu a následně dostal smyk. Zraněn nikdo nebyl, ale valník skončil na 
boku, jeho náklad pak rozsypaný po celé silnici. Na místo okamžitě přijela další těžká 
technika, aby vysypaný odpad mohla posbírat a položený ohromný valník vrátit zpět na 
svá kola. Situaci komplikovali zmatení řidiči, kteří projížděli přes zátarasy dopravních 
kuželů a snažili se dostat na silnici směrem na Prahu. Valník se ale po úklidu silnice 
podařilo během několika minut vrátit na kola, aby mohl pokračovat ve své cestě.  
 Bilaterální porota vybrala 5. května Osobnost roku 2010. Z osmičky 
nominovaných porotci vybrali Miroslava Horáčka, vedoucího a zakladatele skupiny 
historického šermu a dobové hudby Páni z Kolína. Porotci z řad dosavadních laureátů 
a členů městské rady a spolkového předsednictva ocenili jeho záslužné počiny 
realizované v loňském roce. „Především jeho podíl na uspořádání ukázky z historické 
bitvy křižáků u Grünwaldu za kolínskou jízdárnou,“ dodal spolkový předseda Aleš 
Zahajský s tím, že shodou okolností nyní probíhá v Městském společenském domě jeho 
výstava zbraní. Miroslav Horáček podle svých slov ocenění nečekal. „Spíš jsem si 
myslel, že jsem mezi nominovanými takříkajíc do počtu. Potěšila mě důvěra lidí, ale  
 

-  51  -  



rozhodně se necítím být osobností. A pokud 
jsem ocenění získal, je to ocenění práce celé 
naší skupiny,“ řekl. Jeho tipem na vítěze byl 
František Martínek za památník medvědům 
od Kolína. „Nebo Vojta Klouček, Zdeněk 
Hejduk a další, to jsou lidé, kteří jsou 
všeobecně kulturně činní,“ dodal.  
  
 
Miroslav Horáček  
 
 

 Jako každý rok i letos se v Kolíně uskutečnil v neděli 8. května Den 
záchranářů, který byl již patnáctým v řadě. Celá akce probíhala od časného rána, kdy 
v osm hodin vyrazila kolona historických a současných vozidel ze stanice Záchranného 
hasičského sboru v Polepské ulici na spanilou jízdu po Kolínu. Po průjezdu městem se 
technika přesunula na Karlovo náměstí na statickou ukázku. Zde byla pro nejmenší 
návštěvníky připravena velká řada her. Mezitím na kolínské radnici proběhlo slavnostní 
zahájení celého dne, po kterém následovalo položení květin a uctění památky obětí 
hrdinů, bojovníků a obětí 2. světové války u pomníku padlých v Sokolské ulici. Předtím 
ještě položil starosta města Vít Rakušan s oběma místostarosty a společně se zástupci 
Společnosti Václava Morávka květiny pod pamětní desku generála Antonína Pavlíka na 
budově okresního soudu v Kmochově ulici. Během deváté hodiny byla na Kmochově 
ostrově zahájena výstava (přehlídka) historických stříkaček, mezi nimiž nechyběla ani 
praktická ukázka parní stříkačky. Dále zde byla k vidění současná technika Policie ČR 
a Zdravotní záchranné služby. Pro malé 
návštěvníky zde byla připravena velká řada 
soutěží a her o nejrůznější, hlavně pak 
sladké ceny. Zhruba okolo jedenácté hodiny, 
byla pro diváky připravena ukázka záchrany 
osob z potopeného vozidla, kdy bylo vozidlo 
před zraky diváků shozeno z pontonu do 
Labe a následně pak posádka potápěči 
zachráněna. Při průzkumu byl ve vozidle 
nalezen barel s nebezpečnou látkou, který 
byl vytažen a odvezen na břeh hasiči 
v chemických oblecích. Až po té následovalo 
vytažení vozidla na břeh. Další akce opět následovaly na ostrově, zde policejní 
zásahová jednotka předvedla zásah proti nebezpečnému pachateli, následovalo zadržení 
pachatele pomocí policejních psů. Krátce po půl třetí přišla na řadu další ukázka složek 
IZS v amfiteátru Kmochova ostrova. Byla zde provedena komentovaná ukázka 
spolupráce všech složek u dopravní nehody a divákům bylo podrobně vysvětleno, co 
která složka u nehody dělá a zajišťuje. Stejná ukázka následovala i v šestnáct hodin. 
V průběhu celého dne probíhal i program v areálu Tři Dvory. Zde byla k vidění hlavně 
vojenská technika. Přítomní návštěvníci si zde mohli nakoupit ARMY věci, popřípadě se 
nechat svézt ve vojenské technice. Díky pěknému počasí se tato akce velice povedla 
a přilákala i velké množství diváků. ------ Již po páté se tradičně otevřely v rámci 
nedělního Dne záchranářů brány Kolínské všeobecné výstavy v Městském společenském 
domě. Své výrobky, služby či alternativní zdroje energie nabízelo více než  čtyřicet 
firem. Kromě velkých a známých členů hospodářské komory se představilo i město  
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Kolín,a to nejen propagačními výrobky nabízenými prostřednictvím informačního 
centra ale vtipnými hláškami typu starosta je Rakušan, ale umí česky. K vidění byli 

 baráčníci, Aero klub, kolínští basketbalisté 
nebo občanská sdružení Volno a Ovečka – 
Montessori. „Mottem letošního setkání je 
slovo otevřeno. I my bychom chtěli být 
otevření, a to nejen případným investorům,“ 
řekl mimo jiné starosta města Vít Rakušan 
(foto), který společně s předsedou Okresní 
hospodářské komory Vítem Kosinou, 
místostarostou Tomášem Růžičkou 
a krajským radním Karlem Molnárem  
výstavu po deváté hodině dopolední zahájil. 

Scházející se návštěvníky pozdravil i prezident hospodářské komory Petr Kužel. Celý 
den byl završen slavnostním ohňostrojem. 
 Na nově zrekonstruovaném atletickém stadiónu v Kolíně se v neděli 8. května 
sešly téměř tři stovky mladých českých atletů na 3. ročníku mítinku s názvem Youth 
athletics – Sokol Grand Prix a Světový atletický den 2011. Ředitel závodu Antonín 
Morávek dokázal v řadě disciplín přilákat na start výbornou konkurenci, ale připravil 
také velice zajímavý rámec mítinku. Jeho ambassadorkami byly totiž mistryně světa 
a držitelka světového rekordu v běhu na 800 m Jarmila Kratochvílová a letošní halová 
mistryně Evropy v běhu na 400 m Denisa Rosolová, které předávaly ceny vítězům 
a umožnily mladým atletům získat na autogramiádě velice cenný podpis. Na stadiónu se 
na zahájení objevil i bývalý světový rekordman v desetiboji a současný šéftrenér české 
reprezentace Tomáš Dvořák. Lesk mítinku dodali svou účastí také starosta města Kolína 

Vít Rakušan a místostarosta Jan Pospíšil, stejně jako zástupce České obce sokolské 
Josef Těšitel. A na atletickém oválu se žáci, dorostenci i junioři v příjemném atletickém 
počasí v celkem 55 disciplínách činili. Vrcholem mítinku byl splněný limit na mistrovství 
světa do 17 let, který předvedla v běhu na 100 m překážek Karolina Hlavatá z SK ZŠ  
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Jeseniova Praha, když vyhrála časem 13,89 s. Do řady dalších výborných výkonů se 
zařadili i kolínští závodníci. Nejkvalitnější výkon předvedla juniorka Petra Andrejsková, 
která vyhrála hod oštěpem juniorek v novém kolínském rekordu 46,47 m.  
             (Jiří Tuček, Kolínský deník) 
 V pondělí 9. května se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 22. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, bylo přítomno všech devět členů rady. Schůze rady se dále zúčastnili 
čtyři vedoucí odborů městského úřadu, předseda představenstva a.s. SMSK a ředitel 

této akciové společnosti. Na schůzí bylo pod čísly 311/2011 – 325/2011 
přijato celkem patnáct usnesení. Prvním usnesením rada schválila oslovení 
uchazečů pro zhotovení zakázky malého rozsahu týkající se výměny oken 
v některých domech v Benešově ulici na sídlišti. Dále bylo třemi usneseními 
schváleno uzavření nebo prodloužení celkem osmnácti nájemních smluv na 

byty v majetku města. Schválen byl také pronájem pozemku v katastrálním území 
Ovčáry firmě ČEZ Distribuce. Starostu města rada zmocnila k úkonům souvisejícím 
s obnovou katastrálního operátoru v části katastrálního území Štítary. V dalších šesti 
usneseních rada schválila zřízení věcných břemen na majetku města. Zastupitelstvu 
města rada doporučila schválit: a) II. rozpočtové opatření k rozpočtu města na letošní 
rok, b) podání žádosti na MF ČR o poskytnutí bezúročné návratné finanční výpomoci 
městu Kolínu ve výši 37,4 mil. Kč. V posledním usnesení bylo schváleno poskytnutí 
finančních darů starostovi města i oběma místostarostům. ------ K podpisu byly 
schváleny tři smlouvy. Projednány a schváleny byly: a) dvě žádosti; k projednání 
Zastupitelstvu města pak byla postoupena žádost firmy Echelon týkající se jejích 
možných aktivit v průmyslové zóně Kolín – Ovčáry, b) dva záměry města na pronájem 
nebytových prostor a prodej některých pozemků v Sendražicích. Radě byl předsedou 
představenstva a.s. SMS Kolín představen její nový ředitel, Ing. Jan Širc. V závěru 
schůze rada posuzovala možnosti prodeje areálu bývalých Technických služeb města 
Kolín v Kmochově ulici. Následně byla schůze rady ukončena v 16.05 hod. 
 Zájem o průmyslovou zónu Kolín – Ovčáry projevil v posledních dnech 
americký investor, který by koupil zhruba 10 hektarů. Místostarosta Jan Pospíšil 
naznačil, že v případě uskutečnění prodeje této společnosti by v zóně měly vzniknout 
nejen výrobní prostory, ale i provozovny vývoje a výzkumu. Jde o artikl leteckého 
průmyslu. Dalším zájemcem o plochu v zóně je francouzská společnost zabývající se 
chladicími technologiemi. Jako jednoznačně nejhůře zpracovanou PR strategii označil 
starosta Vít Rakušan současný stav prezentace zóny poté, co se vrátil z konference 

pořádané za účasti ministra průmyslu, ředitele 
Czech Investu a mnoha investorů. „Musím 
bohužel říct, že existuje pět strategických zón 
v České republice a ta naše je na to nejhůř. 
Jednoduše ji neprodáváme,“ řekl starosta, proti 
čemuž se ostře ohradil bývalý starosta Jiří Buřič. 
Podle svých slov starosta Vít Rakušan hovořil 

s vysoce postavenými zástupci Czech Investu, kteří mu řekli, že poslední tři roky město 
Kolín v oblasti prodeje pozemků v průmyslové zóně nekomunikovalo, že mělo vlastní 
záměr, který sázel pouze na energetiku, a že tu skutečně nebyl zájem účastnit se různých 
možností, jak zónu prezentovat.„Zájemci, kteří byli Czech Investem posíláni, v podstatě 
nebyli ani přijímáni. Neměl jsem dobrý pocit z toho, když jsem viděl, jak konkurenční 
zóny mají zpracované super profesionální prezentace, propagační filmy, letáky v mnoha 
jazycích atd.,“ řekl starosta. „My jsme přišli do stavu, kdy jsme narychlo vytvářeli 
jakousi prezentaci. To je teď úkol pro nového vedoucí odboru regionálního rozvoje, aby  
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připravil koncepci, jak zónu propagovat, a řekl, zda to jde vlastními silami, či budeme 
muset najmout externí firmu. Konkurence je veliká a některé zóny mají i nižší cenu za 
metr,“ dodal Vít Rakušan. --------- Bývalý starosta Jiří Buřič podobné myšlenky 
označuje jako vtip po jaru. Možná způsobený zimní únavou. „Ve skutečnosti byl zájem 
vedení města stejný jako Czech Investu, vždy se postupovalo ve spolupráci s ním. 
Předchozí vedení města rozhodlo o zřízení průmyslové zóny, ano, stát přenesl na město 
velkou zodpovědnost, ano. I minulé vedení se snažilo pozemky prodat. Je to jedna 
z pouhých dvou variant, jak dostat zpět vynaložené peníze. Absolutně nemá logiku, aby 
se o to někdo nesnažil,“ řekl.„To, že poslední varianta ve smyslu prodeje celé volné 
plochy ve prospěch fotovoltaiky nebyla naplněna, bylo proto, že nakonec chyběl podpis 
končícího ministra a věc nepodepsal ani následující ministr Martin Kocourek. Přitom 
mezirezortní komise s tímto záměrem souhlasila. (Jana Martínková, Kolínský deník, 09.05.2011) 
 V pátek 13. května se v nákupním centru Futurum odehrál casting (výběr) do 
modelingové soutěže Elite model look, která hledá nové tváře. „Naším úkolem je 
vybrat semifinalistky a následně finalistky do soutěže, která probíhá v šedesáti zemích 
světa,“ řekl jeden z organizátorů, Sáša Jány. Vybírat modelky ale nelze metodou 
„kouknu a vidím“, je to mnohem složitější proces. Kromě jasných pravidel ohledně 

minimálního věku třinácti let a výšky sto sedmdesát 
centimetrů jde o předem daný typ budoucí modelky. 
Kolínského castingu se zúčastnilo zhruba šedesát 
děvčat. „Takový počet jsme očekávali, souvisí to 
s velikostí města, navíc nám nejde o kvantitu, ale 
kvalitu. Už ale teď vidím minimálně čtyři děvčata, 
která mají na postup,“ odhadl Sáša Jány. Kolín byl 
jednou z mnoha zastávek v mnoha zemích. „Jsme 
zhruba v polovině castingů,“ naznačil organizátor 
dlouhou cestu, kterou před sebou ještě mají. Celkem 

se klání zúčastní přes tři sta padesát tisíc děvčat. „Jde o největší soutěž na celém světě. 
Finále se odehraje v listopadu v Hongkongu, kde modelky bojují o kontrakty a ceny,“ 
naznačil. Prý nejde o „vytvoření“ korunky na jeden rok, ale o dlouhou modelingovou 
kariéru. Postup při castingu je následný: dívka jde k pohovoru, kde se jí ptají na 
základní informace: věk, váha, výška, ale také třeba na to, kde studuje. Pokud je 
vybrána, věnuje se jí tým maskérů, kadeřníků, kteří provádí změnu vizáže do modelky. 
Některé dívky, které nejsou na tuto změnu vybrané, se tváří smutně ......  
 V pondělí 16. května se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 23. schůze Rady města Kolína. Ze schůze, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, byl řádně omluven jeden člen, přítomno tedy bylo dalších osm členů 

rady. Schůze rady se dále zúčastnilo pět vedoucích odborů městského 
úřadu. Na schůzí bylo pod čísly 326/2011 – 345/2011 přijato celkem dvacet 
usnesení. Prvních pět usnesení, která rada schválila, byla z oblasti bytového 
hospodářství a týkala se jak zrušení, tak uzavření některých smluv na nájem 
bytů v majetku města nebo na úpravu práv nájemců při vzájemné směně 

bytů. Zastupitelstvu města rada doporučila ve dvou usneseních schválit prodej malé 
části pozemku a výkup některých pozemků pod komunikacemi v Sendražicích. Další dvě 
usnesení, která byla schválena, se týkala zřízení věcných břemen na majetku města. 
Dále rada schválila poskytnutí finančních příspěvků: Malému divadlu Kolín (20 000 
Kč), Regionálnímu muzeu v Kolíně (12 000 Kč), Aeroklubu Kolín (20 000 Kč) 
a komornímu souboru Atlantis Collegium (8 000 Kč). Dále pak rada projednala 
a schválila: a) pronájem pozemků v okolí psího útulku Zemědělskému obchodnímu 
družstvu Zálabí, b) personální změnu v kulturní komisi, c) dvě smlouvy na nájem bytů  
 

-  55  -  



v domech s pečovatelskou službou a jedno umístění do Městského penzionu pro 
důchodce, d) změnu systematizace dvou funkčních míst ve struktuře městského úřadu, 
e) pověření Mgr. Jiřího Krumicha k výkonu interního auditu MěÚ Kolín. --------- 
K podpisu rada schválila šest smluv, projednala sedm žádostí, jeden záměr města, jednu 
informativní zprávu a zápisy z jednání svých čtyř komisí. 23. schůze rady města byla 
ukončena v 16.50 hod. 
 S novým dirigentem a mnoha novými tvářemi za notovými pultíky se ve středu 
18. května večer představila opět v Městském divadle na svém tradičním Jarním 
koncertu Kolínská filharmonie. Zahájila tak svoji sto šestou sezonu. „Robert Kružík 
pochází z Brna, z hudební rodiny. V šesti letech nastoupil v základní umělecké škole do 
oborů klavír a violoncello. Ve čtrnácti letech začal soukromě studovat dirigování a na 

konzervatoři nastoupil do dirigentské třídy,“ představila 
nového dirigenta Jana Kašparová, která převzala 
moderátorské žezlo večera po Haně Zrůstové. Robert 
Kružík, nyní student pražské AMU, obor dirigování, vybral 
s vedením filharmonie pro jarní koncert díla českých 
autorů. Celý večer zahájila Slavnostní předehra Bedřicha 
Smetany, tomuto skladateli patřila i následující polka D-dur 
Našim děvám. Pětivětá Česká suita Antonína Dvořáka, jenž 

se narodil před sto sedmdesáti lety, pak vyplnila čas před přestávkou. Po ní zazněla 
selanka Zdeňka Fibicha V podvečer a Lašské tance č. 6 Pilky Leoše Janáčka, jehož 
vzorem byl právě Antonín Dvořák. Úplnou tečkou za premiérou dirigenta i několika 
muzikantů v orchestru pak byl výběr ze Slovanských tanců Antonína Dvořáka.  
(Zdeněk Hejduk, Kolínský deník) 
 Policisté z Útvaru odhalování korupce a finanční kriminality obvinili ve středu 
18. května Romana Pekárka (foto) z kolínského sdružení ODS z požadování úplatku 
milion korun a zneužití pravomoci veřejného činitele, stavaře Petra Ličku pak 
z podplácení. Protikorupční policie stíhá bývalého kolínského místostarostu Romana 
Pekárka a brněnského podnikatele Petra Ličku proto, že oba muži jsou podezřelí 
z domluvy  prodeje obecních pozemků za výrazně nižší cenu 
než určuje trh. Pekárek si v té souvislosti měl říct o milion 
korun. Kolín kvůli jejich komplotu údajně přišel o 26 
milionů korun. Novináři však zjistili, že pozemky, které 
Lička od města koupil za 15 milionů, měly podle znalce 
najatého policií cenu 41 milionů korun. A právě za 
prosazení obchodu za výrazně nižší cenu si podle 
kriminalistů bývalý místostarosta na silničním odpočívadle 
za městem řekl o úplatek. Jeho slova potvrzuje nahrávka, kterou zveřejnila media. Její 
autenticitu potvrdil Lička s tím, že ale neví, kdo ji pořídil. Zatím není jasné, zda 
podnikatel Pekárkovi milion opravdu dal. „Do ukončení vyšetřování k tomu informace 
podávat nebudeme,“ řekl krajský státní zástupce Petr Jirát. Romana Pekárka stála 
kauza místo dvojky na kandidátce občanských demokratů v loňských komunálních 
volbách. Spolu s ním se z ní musel poroučet i tehdejší starosta Jiří Buřič, protože 
záznam ze schůzky dostal, ale Pekárka kryl.  
 Prostě a jednoduše nevěříte svým očím. Tady se asi někde stala chyba na 
matrice – první logické vysvětlení, které napadlo redaktorku Janu Martínkovou 
z Kolínského deníku při pohledu na paní Květoslavu Mališevskou, která v sobotu 
21. května oslavila sté narozeniny. Žena, která celý svůj život prožila v Kolíně, stále 
výborně vaří a peče, chodí do Klubu důchodců, vypravuje anekdoty a je naprosto 
soběstačná. A tajný, nebojím se říct kouzelnický návod, jak toho dosáhnout? Člověk prý 
nesmí počítat roky. K jubileu přišel přát také starosta Mgr. Vít Rakušan.  
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Jubilantka Květa Mališevská a gratulant, starosta 

města Mgr. Vít Rakušan 
 

 
 
 
 
 

 
 Pěkného slunečního dopoledne v sobotu 21. května využili Kolíňáci povětšinou 
k odpočinku či jiným aktivitám, než je úklid svého okolí. Na akci vyhlášenou městem 
pod hlavičkou Pojďme pomoci uklidit Kolín se 
davy zájemců zrovna nehrnuly, na některých 
místech srazu bylo takřka pusto, nicméně na 
několik skupinek obyvatel, jimž nepořádek 
v místě, kde žijí, není lhostejný, se narazit dalo. 
Na jednání Zastupitelstva města, které proběhlo 
v pondělí 23. května vznesl zastupitel JUDr. Karel 
Molnár žádost o zhodnocení výše zmíněné akce. 
Odpověď starosty měst Mgr. Víta Rakušana – 
v příměstských částech města se na úklidu 
podílelo více občanů než v částech sídlištních, posbíráno bylo celkem 51 pytlů 
s odpadem. Byla to pilotní akce, kterou město zamýšlí napříště uskutečnit znovu, avšak 
za větší propagace, případně i ve spojení s kulturním programem. 
 Už po třiapadesáté se postavili v neděli 22. května v 10.00 hod dopoledne běžci 
na start populárního běhu Kolín – Velký Osek – Kolín. Dvacetikilometrovou trať 
tentokrát muselo všech 74 závodníků a závodnic absolvovat za velkého vedra, které se 

také podepsalo na úrovni dosažených časů.  Vítězem 
letošního ročníku se tak stal v čase jen těsně pod 
1 hodinu 13 minut odchovanec kolínské atletiky 
a mnohonásobný vítěz Drozdova lesního běhu 
i Silvestrovského krosu Jiří Miler, běhající v dresu 
AC Mladá Boleslav. Velkou výdrž a houževnatost 
prokázal i starosta města Kolína Vít Rakušan, který 
i přesto, že jeho pracovní vytížení neumožňuje 
kvalitní vytrvalecký trénink, dorazil do cíle závodu 
v čase jen lehce nad 1 hodinu a 40 minut! „Touto 

cestou bych chtěl poděkovat všem lidem a sponzorům, kteří se podíleli na hladkém 
průběhu akce,“ uvedl ředitel závodu Václav Miler. 
 V pondělí 23. května se od 15.00 hod konalo v saloncích č. 1, 2 a 3 Městského 
společenského domu, V. zasedání Zastupitelstva města Kolína ve volebním období 
2010 - 2014. Přítomno bylo dvacet čtyři členů zastupitelstva, tři byli řádně omluveni 
z části a jeden zastupitel z celého zasedání. Jednání, které řídil starosta města Mgr. Vít 

Rakušan, projednalo a přijalo za přítomnosti vedoucích odborů, ředitelů 
městských organizací a veřejnosti dvacet čtyři usnesení pod čísly 56/2011 – 
79/2011. V úvodu jednání, v diskuzi a připomínkách občanů vystoupili tři 
pánové. 1) Pan Ing. Hlubocký vystoupil se stížností na  práci kolínského  
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městského úřadu, kde podle něho dochází ke korupci, diskriminaci a k porušování 
zákonů. Jako příklad uvedl vybudování veřejné cesty pro jednoho občana, která se však 
nachází na pozemcích soukromých osob. Úřad je podle p. Hlubockého již několik let 
nečinný a nedbá ani rozhodnutí v oblasti státní správy nadřízených orgánů, 
tj. krajského úřadu. V odpovědi poukázal starosta města Mgr. Rakušan na složitou 
problematiku tohoto případu a vedoucí stavebního úřadu přislíbil písemnou odpověď 
stěžovateli do 15 dnů. 2) Pan Ing. Heincl kritizoval některé činnosti a chování městské 
policie. Uspokojivým způsobem mu odpověděl jak starosta města, tak i velitel městské 
policie. 3) Pan Pech poděkoval za řešení situace ve věci smlouvy města s firmou AVE 
Kolín. Současně upozornil na nedostatek odpadkových košů, nedostatečný svoz odpadů 
a na dezolátní stav některých hřišť pro děti a stav herních prvků, které jsou zde 
instalovány. Odpovídal starosta města, který také slíbil písemné vyjádření k nastíněné 
problematice. Poté již zastupitelé přistoupili k projednání schváleného programu: 

 
Usnesení č. 56/2011 – zastupitelstvo schválilo pojmenování nových ulic, v Sendražicích 

„Sehnalova“ a „K Náhonu“ a ve Štítarech „Větrná“. 
 Usnesení č. 57/2011 – zastupitelstvo zrušilo část usnesení č. 14/2010 o prodeji pozemku  
č. 4996/5 o výměře 18 m2 z majetku města p. Jiřímu Francovi za cenu 18 000 Kč a schválilo 
prodej pozemku č. 4996/5 o výměře 18 m2 z majetku  města pí Libuši Francové za 18 000 Kč. 
 Usnesení č. 58/2011 – zastupitelé schválili prodej pozemku č. 4999/7 o výměře 18 m2 
z vlastnictví města Tomáši Havránkovi za cenu 18 000 Kč a stejně tak prodej pozemku č. 3973/5 
o výměře 18 m2 z vlastnictví města Oldřichu Kobylákovi za cenu 18 000 Kč.  
 Usnesení č. 59/2011 – byl schválen prodej části pozemku č. 941/1 o výměře 2.132 m2  
a pozemku č. 941/3 o výměře 243 m2 z vlastnictví města Kolína do majetku pí Lenky Mizerové za 
kupní cenu 36 450 Kč.  
 Usnesení č. 60/2011 – zastupitelé schválili prodej pozemku o výměře 1,5 ha v prům. 
zóně Kolín – Ovčáry z vlastnictví města Kolína do majetku spol. DIRAC Industries s.r.o. za cenu 
410 Kč/m2 a náklady na vyhotovení geometrického plánu a uzavření smlouvy.  
 Usnesení č. 61/2011 – zastupitelstvo schválilo směnu pozemků o celkové výměře 15 097 
m2 ve vlastnictví RNDr. Bedřicha Žerta a pí Olgy Voldanové a pozemků o výměře 15 102 m2 ve 
vlastnictví města Kolína a uzavření směnné smlouvy bez finančního vyrovnání. 
 Usnesení č. 62/2011 – zastupitelé schválili bezúplatné převzetí Masarykova mostu 
z dosavadního vlastnictví Středočeského kraje do vlastnictví města Kolína. 
 Usnesení č. 63/2011 – zastupitelé schválili bezúplatný převod sedmi pozemkových 
parcel o celkové výměře 12 809 m2 z vlastnictví České republiky do majetku města Kolína. 
 Usnesení č. 64/2011 – zastupitelé schválili: 1) bezúplatný převod tří pozemků o celkové 
výměře 1 237 m2 z vlastnictví společnosti STAFIKO Poděbrady, spol. s r.o., do vlastnictví města 
Kolína, 2) výkup stavby komunikace, dešťové a splaškové kanalizace na pozemcích 
v Sendražicích  z majetku společnosti STAFIKO Poděbrady, spol. s r.o., do vlastnictví města 
Kolína za celkovou kupní cenu 1 000 Kč a DPH. 
 Usnesení č. 65/2011 – zastupitelstvo schválilo: bezúplatné nabytí pozemků č. 687/107 
o výměře 842 m2 a č. 687/108 o výměře 1 760 m2 z majetku ČR do vlastnictví města Kolína. 
 Usnesení č. 66/2011 – zastupitelstvo schválilo: výkup čtyř parcel o celkové výměře 756 
m2 z vlastnictví  p. Ing. Bohumila Kurky, p. Víta Kurky a pí Libuše Kurkové do vlastnictví města 
Kolína za dohodnutou kupní cenu 128 742 Kč. 
 Usnesení č. 67/2011 – zastupitelstvo schválilo: výkup pozemku č. 1881/28 o výměře 
236 m2 z vlastnictví Všeobecné zdravotní pojišťovny ČR do vlastnictví města Kolína za 
dohodnutou kupní cenu 47 554 Kč. 
 Usnesení č. 68/2011 – zastupitelé schválili: zřízení věcného břemene odpovídajícího 
právu umístění, provozování a údržby zařízení distribuční soustavy na devíti pozemcích ve 
vlastnictví města, kde budoucím povinným bude město Kolín a budoucím oprávněným a.s. ČEZ 
Distribuce. Úhrada za zřízení věcného břemene bude ve výši cca 81 000 Kč a DPH.  
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 Usnesení č. 69/2011 – zastupitelé neschválili: vydání souhlasného a závazného 
stanoviska města Kolína k umístění výrobny el. energie a tepla o instalovaném elektrickém 
výkonu 48 650 kW na bázi spalování zemního plynu na pozemku č. 637/10 o výměře cca 2 ha, 
v průmyslové zóně Kolín – Ovčáry společnosti ECHELON a.s. Praha 1. 
 Usnesení č. 70/2011 – zastupitelé schválili zmocnění Mgr. Víta Rakušana, starosty 
města, v rámci probíhajícího řízení u Katastrálního úřadu pro Středočeský kraj, týkajícího se 
obnovy katastrálního operátu novým mapováním na části katastrálního území Štítary u Kolína, 
ke všem úkonům nezbytným k naplnění všech práv a povinností města Kolín jako vlastníka 
dotčených povinností v rámci citovaného řízení. 
 Usnesení č. 71/2011 – zastupitelé schválili: podání žádosti na Ministerstvo financí ČR 
o poskytnutí bezúročné návratné finanční výpomoci ve výši 37,4 mil. Kč 
 Usnesení č. 72/2011 – zastupitelé schválili: II. rozpočtové opatření rozpočtu města 
Kolína na rok 2011. 
 Usnesení č. 73/2011 – zastupitelé delegovali starostu Mgr. Víta Rakušana jako zástupce 
města na jednání řádné valné hromady akciové společnosti Vodohospodářská společnost 
Vrchlice-Maleč Kutná Hora.  
 Usnesení č. 74/2011 – zastupitelé schválili celoroční hospodaření a Závěrečný účet 
Vodohospodářského sdružení Kolín (VHS) za rok 2010 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření VHS Kolín za rok 2010, a to bez výhrad. Zastupitelé vzali na vědomí: prohlášení 
VHS Kolín o provedení nápravy zjištěného nedostatku uvedeného ve Zprávě o výsledku 
přezkoumání hospodaření VHS Kolín za rok 2010 špatným přeúčtováním pozemků. 
 Usnesení č. 75/2011 – zastupitelé delegovali starostu Mgr. Víta Rakušana jako zástupce 
města na nejbližší valnou hromadu společnosti Městské tepelné hospodářství Kolín a zároveň 
ho zmocnili ke všem úkonům, ke kterým je město Kolín oprávněno.   
 Usnesení č. 76/2011 – zastupitelé schválili, aby jimi delegovaná osoba, jakožto 
zástupce akcionáře ve společnosti spol. Městské tepelné hospodářství Kolín, s. r. o., na valné 
hromadě této společnosti navrhla a následně hlasovala: a) pro odvolání MUDr. Evy Matějkové 
z funkce člena dozorčí rady společnosti, b) pro zvolení MUDr. Václava Navrátila do funkce 
člena dozorčí rady společnosti 
 Usnesení č. 77/2011 – zastupitelé delegovali starostu Mgr. Víta Rakušana jako zástupce 
města Kolín na nejbližší valnou hromadu společnosti AVE Kolín, s.r.o., a zároveň ho zmocnili 
ke všem úkonům, ke kterým je město Kolín jako majitel 10 % obchodního podílu společnosti 
AVE Kolín, s. r. o., oprávněno.  
 Usnesení č. 78/2011 – zastupitelé zmocnili zástupce města delegovaného na jednání 
valné hromady AVE Kolín, s.r.o., k tomu, aby činil veškeré úkony, které budou v souladu s tímto 
usnesením zastupitelstva, tj. aby navrhl a následně hlasoval: a) pro odvolání následujících osob 
z funkcí členů dozorčí rady společnosti: 1. JUDr. Milana Janouška, 2. Mgr. Ondřeje Plašila, 
3. MUDr. Václava Navrátila, b) pro zvolení následujících členů dozorčí rady společnosti: 
1. Petra Krále, 2. JUDr. Borise Jančáka, 3. Bc. Pavla Kárníka. 
 Usnesení č. 79/2011 – zastupitelé uložili Radě města pověřit příslušné vedoucí odborů 
vypracováním důkladné analýzy rozpočtových položek souvisejících s činností AVE Kolín za rok 
2010 a uplynulé období roku 2011, detailně překontrolovat účtované počty jednotek, získat 
informace o jednotkových cenách výkonů obdobných firem v okolních městech a porovnat je 
s položkovým ceníkem AVE, zajistit systematickou, pravidelnou a účinnou – věcnou kontrolu 
výkonu AVE a vytvořit si tak podmínky k přesné likvidaci jejich fakturace, při této činnosti 
konzultovat problémy a postupy s určenými členy finančního výboru. 
 
 Z programu jednání zastupitelstva byl stažen návrh na prodej pozemku č. 637/43 
v průmyslové zóně Kolín–Ovčáry z vlastnictví města Kolína do majetku společnosti AMESBURY 
– PZS, s.r.o. 
 Informativní zpráva starosty města Mgr. Víta Rakušana k situaci v záležitosti 
rekonstrukce ČOV, která vznikla v posledních dnech ......... Úřad pro ochranu hospodářské 
soutěže vydal loni usnesení, že se správní řízení zastavuje, a poučení, že pokud některá ze stran 
do 15 dnů ode dne doručení tohoto usnesení nepodá rozklad, bude možné s vybraným  
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 zhotovitelem, tj. s firmou Geosan Group, a. s., podepsat smlouvu o dílo. Protože 
smlouva musela být podepsána v podobě, v jaké byla vysoutěžena v rámci výběrového řízení, 
byl vytvořen dodatek č. 1 ke zmíněné smlouvě, kde byl upřesněn termín dokončení díla, 
tj. nejdéle do 01. 10. 2012. Tento termín byl stanoven s ohledem na rozhodnutí Krajského úřadu 
Středočeského kraje ze dne 15.12.2008, kterým byla vydána změna v souvislosti s rekonstrukcí 
ČOV Kolín – povolení k nakládání s vodami, a to k vypouštění městských odpadních vod ze 
zdroje znečištění prostřednictvím ČOV Kolín do vod povrchových – do řeky Labe. Platnost 
tohoto povolení byla stanovena do 31.12.2012. Od roku 2013 by městu hrozily pokuty až do 
výše 5 mil. Kč pro vypouštění odpadních vod nad limit 15 mg/l. Z tohoto důvodu musí být ČOV 
zrekonstruována do konce roku 2012. Město Kolín uzavřelo dne 22. 03. 2011 smlouvu o dílo 
včetně dodatku č. 1 se zhotovitelem stavby firmou Geosan Group, a.s. Smlouva o dílo je jedním 
z podkladů, které musí žadatel o dotaci předložit fondu. Dne 07. 04. 2011 došlo k předání 
staveniště. Dne 01. 04. 2011 město předalo první část podkladů včetně smlouvy se zhotovitelem 
pro vydání Rozhodnutí o poskytnutí dotace na SFŽP. V současné době dochází k doplňování 
podkladů na základě požadavků fondu. Dne 21. 04. 2011 proběhla na Ministerstvu životního 
prostředí ČR schůzka se zástupci města Kolína. Na jednání byly vysloveny obavy, že 
ministerstvo jako řídící orgán Operačního programu životního prostředí (OPŽP) koncept 
vyjímání ČOV ze stávajících provozních smluv neobhájí před Evropskou komisí, a tak nebude 
možné uzavřít smlouvu o poskytnutí podpory ze SFŽP. V současné době město zvažuje 
jednotlivé možnosti a následné kroky, jak danou situaci řešit. 
 
 Starosta města Mgr. Vít Rakušan všem přítomným poděkoval za účast na 
V. zasedání zastupitelstva města a jednání ukončil v 17.50 hodin. 
 
 

 

 
 

Finále ČKE: VKC Kolín – KCC Sokol České Budějovice 18:16 (8:7) 
 Sestava KCC Sokol ČB: J. Bláha, V. Krejčí, E. Boorová (K. Berná), V. Bínová (útok), I. Kracík, 
P. Pešák, V. Dušáková (J. Nejedlá), M. Jindrová (obrana) 
 Sestava VKC Kolín: T. Sládek, M. Kubíček, R. Břízová, K. Motáková (útok), T. Martínek (L. 
Filip), K. Königsmark, R. Čermáková, T. Paďouková (obrana) 
  
 O zlatý hattrick se v sobotu 28. května snažil v Havířově KCC Sokol České 
Budějovice. Soupeř z Kolína však přijel velmi dobře připravený. První bod utkání se 
zapsal na jihočeské konto, ale následujících 10 minut padaly koše jen na kolínské 
straně, a tak se Kolín dostal do vedení 6:1. Obhájci titulu reagovali na pětibodový 
rozdíl střídáním. Střídání jim pomohlo, protože začali velmi rychle dotahovat. Kolín 
sice využíval sebemenších chyb českobudějovické obrany, ale na více než na dva další 
koše neměl síly. České Budějovice stáhly náskok na poločasových 8:7 pro VKC Kolín. 
Druhý poločas pokračoval ve vysokém tempu a tým Budějovic se poprvé dostal do 
vedení 12:10. Středočeši však nechtěli připustit žádnou změnu a během několika minut 
dokázali vyrovnat a znovu se dostat do vedení. Závěrečné dvě minuty byly napjaté, 
avšak k překvapení nedošlo. VKC Kolín porazil KCC Sokol České Budějovice 18:16 
a stal se absolutním vítězem České korfbalové extraligy 2010/2011.  
 Z internetových stránek o korfbalu --------- První mezi prvními. Kolín = korfbal. Nelze 
se nezmínit o kolínském korfbalu, pokud se mluví o historii tohoto sportu. Bratři Königsmarkové 
a spol. přišli o něco později než úplní průkopníci, ale vše brzy dohnali. Kolín má dnes ve své 
výkladní skříni nejvíc pohárů, získal nejvíc titulů, vyhrál nejvíc turnajů. Kolín dosáhl také na 
největší klubový úspěch – 3. místo na Eurocupu ve Španělsku. 
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Přijetí kolínských 
korfbalistů starostou 

města Mgr. Vítem 
Rakušanem v obřadní 

síni radnice 
 
  
 
 
 
 

 
 V pondělí 30. května se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 24. schůze Rady města Kolína. Z části schůze, kterou řídil 
místostarosta Ing. Bc. Jan Pospíšil MBA, byl řádně omluven jeden člen, přítomno tedy 

bylo dalších osm členů rady. Schůze rady se dále zúčastnilo sedm vedoucích 
odborů městského úřadu, městský architekt a starosta městyse Červené 
Pečky, Mgr. Jan Dvořák. Na schůzí bylo pod čísly 346/2011 – 367/2011 
přijato celkem dvacet dva usnesení. Ve třech usneseních rada doporučila 
zastupitelstvu města schválit: a) dodatek ke smlouvě o úvěru č. 60/09/LCD 

s Českou spořitelnou, b) změnu přílohy č. 1 Zřizovací listiny ZŠ Masarykova ul. č. 412, 
c) změnu přílohy č. 1 Zřizovací listiny ZŠ Bezručova ul. č. 980. Dále rada projednala 
a schválila poskytnutí finančního příspěvku Střední průmyslové škole ve výši 25 000 Kč, 
pořadí firem pro zhotovení zakázek malého rozsahu na akce, a) Oprava a výměna oken  
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a dveří na severní a oprava a výměna oken na západní fasádě západní budovy zámku 
v Kolíně I., b) Oprava střešního pláště tělocvičny sportovní haly BIOS u ZŠ Prokopa 
Velikého č. 633, Kolín III. Rada též souhlasila se zřízením věcného břemene 
v katastrálních územích Sendražice a Ovčáry ve prospěch firmy ČEZ Distribuce a.s. 
V dalších dvanácti usnesení rady bylo schváleno celkem 125 smluv, týkajících se rušení, 
uzavření, prodloužení, prodeje nebo výpovědi z nájmu v bytových a nebytových 
prostorách města. Dále rada schválila nové vnitřní uspořádání Odboru regionálního 
rozvoje a územního plánování a celkový počet zaměstnanců – systemizovaných 
funkčních míst Městského úřadu Kolín na počet 202. K podpisu bylo schváleno devět 
smluv, projednány a schváleny byly tři žádosti občanů a dva záměry města. --------- 
Dále rada projednala a vzala na vědomí zápisy z jednání komisí dopravy, tělovýchovy a 
sportu, školské a mládeže, bezpečnostní a pro hospodaření s byty a nebytovými 
prostory. --------- Projednáno, na vědomí vzato nebo schváleno bylo též pět 
informativních zpráv. Následně byla schůze rady ukončena v 17.40 hod. 
 V sobotu 28. května se po celodenním turnaji v minivolejbalu, který se konal 
na volejbalových kurtech TJ Agro Kolín v Borkách, uskutečnilo od 17 hodin 
v prostorách restaurace na zimním stadionu slavnostní shromáždění Středočeského 
volejbalového svazu k výročí 90 let existence českého volejbalu. Vedle řady pamětníků, 
současných hráčů a mnohých hostů se shromáždění zúčastnili: předseda Českého 
volejbalového svazu (ČVS) Zdeněk Haník, předseda Stč. volejbalového svazu Jiří Sloup, 
člen Rady a Zastupitelstva Středočeského kraje Karel Molnár, místostarosta Kolína 
Tomáš Růžička a zástupce pojišťovny UNIQA, generálního sponzora ČVS. V oficiální 
části oslav byly předsedou Stč. svazu Jiřím Sloupem vzpomenuty začátky volejbalu ve  

 
 

 
 
 
 
 

Volejbalové mužstvo 
Sokola Kolín, mistři 
Československa 1949. 

Odleva: Emil Vokál, Josef 
Reicho, Josef Tesař, Karel 
Růžička, Jaroslav Fučík a 

Stanislav Linke. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Středočeském kraji, mistři republiky ze Středočeského kraje v kategorii dospělých – 
muži Sokola Kolín (2x), Dukla Kolín (3x), Aero Odolena Voda (6x), Odolena Voda (2x), 
Volleybal.cz Kladno (1x), i řada úspěchů, kterých středočeská družstva dosáhla 
v dorosteneckých a žákovských kategoriích. V rámci oslav byli oceněni medailí 
Dr. Otakara Koutského za práci pro volejbal jubilanti, kteří se v letošním roce dožívají 
významného životního výročí: pan Jan Hudousek (85 let), pan František Vidner (75 let) 
a pan Jiří Řebíček (70 let). K jubileu 90 let volejbalu v Čechách byl svazem mimo jiné 
vydán i hezky zpracovaný almanach. V části almanachu, kde se připomínají hráčské 
osobnosti jednotlivých desetiletí, jsou za 40. léta minulého století zařazeni dva hráči  
 

-  62  -  



kolínského Sokola: Jaroslav Fučík a Josef Reicho. Pro kolínský volejbal, Sokol a 
v neposlední řadě i pro město je to jistě velká pocta. Jaroslav Fučík, ač se narodil 
v Mladé Boleslavi, spojil svůj osobní i volejbalový život s Kolínem. Jako vůdčí osobnost 
týmu Sokola Kolín jej dovedl v letech 1948 a 1949 k titulu mistra Československa. Spolu 
s Josefem Tesařem, dalším hráčem kolínského Sokola a osobností českého volejbalu, 
tentokrát z období 50. let minulého století, se rozhodujícím způsobem zasloužili o to, že 
v roce 1957 přešel z Prahy do Kolína armádní volejbalový klub, který se v dalším 
desetiletí proslavil jako Dukla Kolín. Jaroslav Fučík kolínskou Duklu trénoval a stal se 
s ní třikrát mistrem Československa v letech 1960, 1962 a 1963. Josef Reicho byl 
odchovancem pražského volejbalu. Do kolínského Sokola jej na podzim roku 1947 
přivedl právě Jaroslav Fučík. Josef Reicho v Kolíně odehrál dvě mistrovské sezony 
a pak se vrátil zpátky do Prahy. Stanislav Linke, dnes poslední žijící hráč slavné éry 
kolínského sokolského volejbalu, vzpomíná na oba zmiňované jako na zcela mimořádné 
hráče. Reichovi prý již tenkrát nedělalo žádný problém smečovat třeba z poloviny 
hřiště. Připočteme-li k Jaroslavu Fučíkovi, Josefu Reichovi, Josefu Tesařovi 
a Stanislavu Linkemu ještě Karla Růžičku, Emila Vokála, Jaroslava Synka nebo Jiřího 
Mateka, vyjde nám téměř neporazitelná sestava volejbalového družstva Sokola Kolín, 
které kralovalo československému volejbalu v letech 1948 a 1949. V neposlední řadě je 
nutné připomenout i fakt, že Jaroslav Fučík, Josef Reicho, Josef Tesař a Stanislav Linke 
tvořili páteř reprezentačního družstva Československa, které v roce 1948 zcela 
suverénně vyhrálo v Římě I. mistrovství Evropy ve volejbale.  
 S pokračujícím příznivým počasím klesá míra nezaměstnanosti v celé zemi i na 
Kolínsku. Zde se ke 31. květnu snížila o další 0,2 % na 9,5 %. Úřadu práce v Kolíně 
tak během měsíce ubylo 138 klientů, když na konci dubna registroval 4 994 žadatelů. 
Ovšem všechny sousední okresy si vedou lépe. Praha – východ ohlásila míru 
nezaměstnanosti 3, 6 % (ke 30. dubnu 3, 8 %), Mladoboleslavsko 4,7 % (4,8 %), 
Benešovsko 5 % (5,4 %), Pardubicko 5,7 % (6,1 %), Kutnohorsko 8,4 % (8,9 %), 
Nymbursko (9,4 % (9,7 %), Středočeský kraj 6,8 % (7 %) a Česká republika 8,2 % 
(8,6 %). Samotné město Kolín pak zaznamenalo nezaměstnanost ve výši 10,2 %. 
 Květnové počasí: první dekáda začala polojasnou až zataženou oblohou 
s deštivým a nijak zvlášť teplým počasím, kdy se noční teploty pohybovaly okolo 5 a 
denní mezi 10 až 15 °C. Dosti čerstvý vítr, to byly maximální hodnoty větru v této fázi 
dekády. Zlom nastal začátkem druhé poloviny prvé dekády, kdy se obloha vyjasnila na 
krásné slunečné počasí. Noční teploty vystoupily na 10 °C, denní se pohybovaly okolo 
25 °C a na slunci dosahovaly hodnot okolo 30 °C. V sobotu 7. května jsem byl za 
opravdu překrásného jarního počasí na pochodu brdskými lesy. --------- V první 
polovině druhé květnové dekády vládlo opět hezké počasí, prokládané však občasnými 
dešťovými přeháňkami. Teploty přeci jen poněkud klesly, přesto však dosahovaly 
příjemných hodnot, v noci nad 10 a ve dne mezi 20 až 25 °C. Ve dnech 15. a 16 května 
se počasí poněkud pokazilo, hlavně pak v nižších hodnotách teplot, nicméně do konce 
dekády pak opět vládlo téměř letní počasí. Ve čtvrtek 19. května byl kronikář večer na 
závodech ploché dráhy ve Mšeně. Krátce po zahájení závodu se zde strhla nevídaná 
průtrž mračen, která na více jak hodinu závod přerušila. --------- Po většinu třetí 
květnové dekády bylo opět hezky. Sem tam sice pršelo, v pátek 27. května většinu dne, 
sem tam foukal silnější vítr, v závěru dekády pak čerstvý, v nárazech až silný vítr, 
teploty však byly stále příznivé. V noci během celé dekády dosahovaly teploty hodnot 
okolo 10, ve dne pak 20 až 25 °C. Charakteristickým znakem většiny dnů třetí květnové 
dekády bylo krásné, teplé a slunečné počasí. 
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20) Úspěch fotbalové přípravky FK Kolín, 21) Atleti Sokola Kolín na Mistrovství ČR dorostu a juniorů, 
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Podpis prezidenta České republiky 
získali do své kroniky při slavnostním 
otevírání pražské Zlaté uličky ve středu 
1. června členové skupiny historického 
šermu Páni z Kolína, kteří zde tvořili 
prezidentskou gardu. Pro Václava Klause 
si připravili láhev speciální, tzv. rytířské, 
medoviny, smíchané ze čtyř ingrediencí 
pouze pro tuto skupinu. 
 

  
 Bývalý tajemník Městského úřadu Kolín Jiří Krumich nezůstal po svém 
odchodu na konci dubna mimo radnici dlouho. Rada města ho od 1. června pověřila 
výkonem interního auditu. Starosta Vít Rakušan Krumichovo pověření, které znamená 
stálou pracovní pozici na městském úřadu, odůvodnil tím, že město nezákonně 
neobsadilo od roku 2007 místo interního auditora. „Nikdy jsme neřekli, že pan Krumich 
dostane výpověď. My si ho vážíme a nikdy jsme ho nechtěli propustit,“ řekl starosta. 
Město nemuselo na pozici interního auditora vypsat výběrové řízení. Jinak ale vedení 
města Kolína pokračuje ve snižování počtu zaměstnanců městského úřadu.  
Důvodem pro zeštíhlování jsou peníze. Například stát každým rokem snižuje příspěvky 
na zaměstnance pracujících na radnicích pro státní správu (odbory výstavby, dopravy, 
obrany a krizového řízení, sociálních věcí a zdravotnictví a živnostenský) a město na ně 
musí doplácet ze svého rozpočtu. Vít Rakušan dodává, že se těmto zaměstnancům ale 
nebudou krátit platy jen proto, že se stát chová nezodpovědně.  

Ve čtvrtek 2. června se v obřadní síni kolínské 
radnice sešla porota, aby rozhodla, kterému z 
nominovaných stavebních děl udělí výroční 
cenu pro Stavbu roku 2010, realizovanou na 
území města Kolína. Zasedání řídil tradiční 
triumvirát sestávající z úřadujících postů 
gremiálního prezidenta, ředitele školy a 
starosty města.  Letos si pro certifikát výroční 
ceny přijdou zástupci investora, stavební firmy 
a další zainteresovaní na stavbě 

mimoúrovňové křižovatky na západní straně obchvatu Kolína. První hlasování v 
kategorii dopravních staveb řídil průmyslník Pavel Kolář (na foto vpravo), druhé 
hlasování v kategorii pozemních staveb ředitel střední odborné školy stavební Jindřich  
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Synek (na foto na předchozí straně vlevo) a finální hlasování starosta Vít Rakušan. Mezi 
téměř třemi desítkami porotců nechyběl předseda finančního výboru zastupitelstva 
města Václav Kmoch, hygienička Marta Havlíčková, předseda stavební komise rady 
města Jozef Pittel, starosta Sokola Josef Těšitel, požární specialistka Blanka Kopáčková 
ani zástupci Středočeského kraje – radní Karel Molnár a zastupitel Josef Polák. Porotci 
tentokrát vybírali z devíti nominovaných staveb, které dříve do některé z kategorií 
zařadil organizační výbor sestávající z vrcholných představitelů obchodního grémia 
Kolín, města Kolín a Střední odborné školy stavební s učilištěm v Kolíně. V kategorii 
pozemních staveb dostalo nejvíce hlasů nové sídlo AVE v lokalitě Na Háníně. 
V kategorii dopravních staveb pak mimoúrovňová křižovatka za Kolínem. Právě 
křižovatka na západním úseku obchvatu nakonec získala s převahou devíti hlasů hlavní 
výroční cenu. Opět se tak potvrdil rostoucí vliv dopravních staveb na vnímání obyvatel. 
Také v loňském roce prestižní ocenění v Kolíně získalo dílo z kategorie dopravních 
staveb – železniční nadchod u zastávky – a např. za rok 2006 visutá lávka přes Labe. 
 V pátek 3. června byla slavnostně otevřena nově zrekonstruovaná vila 
v kolínské Heverově ulici číslo 249. „O stavební povolení ke stavbě této vily zažádal 
4. června 1910 Josef Petřík, 10. června zasedala stavební komise, povolení ke stavbě 
bylo vydáno 15. června 1910 a stavba byla započata 20. června 1910,“ přečetl 
moderující houslista kapely Kapři Eustach Čéška 
historii vzniku objektu a rychlost tehdejších úřadů 
vykouzlila přítomným na tváři úsměv. Vila byla 
dokončena 30. dubna 1911 a ještě rozestavěnou ji 
od kolínského stavitele Josefa Petříka koupil Jan 
Brich z Čáslavi, který ji 2. srpna 1911 
zkolaudoval a se svou manželkou Marií 
a služebnou Františkou Moravcovou zde bydlel. 
Kromě něj v ní žily ještě tři další rodiny. Dnes je 
vila majetkem soukromé firmy, která si v ní 
vybudovala sídlo a školící prostory. Slavnostního otevření do posledního detailu 
zrekonstruovaného objektu se zúčastnilo mnoho hostů a partnerů majitelů, veřejně 
promluvil starosta města Vít Rakušan, ředitel kolínského Úřadu práce Josef Blecha 
a ředitel kolínské nemocnice Petr Chudomel. Po oficiálním aktu se prostory otevřely 
veřejnosti, partneři i nakupující však do těchto míst chodili i během rekonstrukce.  
 V pondělí 6. června se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 25. schůze Rady města Kolína. Ze schůze, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, byli řádně omluveni dva členové, přítomno tedy bylo dalších sedm 

členů rady. Této schůze se dále zúčastnilo šest vedoucích odborů městského 
úřadu. V pořadu schůze bylo pod čísly 368/2011 – 385/2011 přijato celkem 
osmnáct usnesení. Prvním usnesením rada schválila finanční příspěvek 
Městskému divadlu na nákup zařízení (sluchátek) pro špatně slyšící 
návštěvníky divadla, druhým pak návrh na oslovení firem pro zhotovení 

veřejné zakázky malého rozsahu s názvem „Technický dozor investora pro projekt 
Stavební úpravy sociálního zařízení pavilonu č. 2 a 3 MŠ Masarykova 891, Kolín 2.“ 
Celkem šest smluv na pronájem bytů v majetku města bylo schváleno v dalších dvou 
usneseních. V následujících čtyřech usneseních byly schváleny pronájmy části některých 
pozemků pro umístění billboardů. Věcná břemena pak byla schválena v dalších třech  
usneseních, kdy oprávněnými byly: obec Polepy, Telefonica O2 a RWE Gasnet s.r.o. 
Následovala tři usnesení, kterými rada doporučila Zastupitelstvu města schválit: 
a) celoroční hospodaření města Kolín v roce 2010 a Závěrečný účet města Kolín za rok 
2010 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření města Kolín za rok 2010,  
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b) prodej pozemku o výměře 56 m2 a c) souhlasná specifická prohlášení ke stanovení 
výlučného vlastnictví některých pozemků. Dále rada schválila: a) oslovení firem pro 
zhotovení veřejné zakázky malého rozsahu na zhotovení projektové dokumentace 
parkoviště pro osobní vozidla v Žižkově ulici, b) nápravná opatření vyplývající ze 
Zprávy o výsledcích přezkoumání hospodaření za rok 2010 zpracované firmou AV-
AUDITING, spol. s r.o., c) způsob provedení kontroly hospodaření města Kolína za rok 
2011 auditorskou firmou a d) změnu organizačního řádu, týkající se funkční příslušnosti 
ORR MěÚ Kolín. ------ K podpisu byly schváleny čtyři smlouvy. ------ Schválena byla 
taktéž jedna žádost, týkající se slevy na nájemném ve dvou městských bytech v Sokolské 
ulici. ------ Projednány a schváleny byly také čtyři záměry města. Tři se týkaly pronájmů 
městských bytů a jeden pronájmu stánku na centrálním dětském hřišti. ------ Rada také 
projednala a vzala na vědomí zápisy ze schůzí komise pro ochranu životního prostředí 
a komise tělovýchovy a sportu. ------ Tato schůze rady byla ukončena v 15.23 hod. 
 Tajemnicí Městského úřadu v Kolíně se má stát bývalá vedoucí okresního 
a poté i městského odboru zdravotnictví a sociálních věcí a naposled zaměstnankyně 
Úřadu práce Dagmar Soukupová. Její výběr ale musí potvrdit Středočeský kraj. 
K závěrečnému pohovoru se minulý týden dostavilo 6 osob z 9 přihlášených. 
 V případu trestně stíhaného bývalého místostarosty Kolína Romana Pekárka 
není zatím podána obžaloba a provádí se standardní úkony. Loni v září se objevila 
nahrávka, podle které se měl před rokem bývalý kolínský místostarosta Roman Pekárek 
sejít s brněnským podnikatelem Petrem Ličkou a dojednat cenu za prodej městských 
pozemků na Šťáralce. Ty byly nakonec firmou zastupovanou Petrem Ličkou zakoupeny 
za 15 milionů korun, ačkoliv město očekávalo cenu 19 až 20 milionů. Znalcem 
přibraným v trestním řízení byla tržní cena pozemků stanovena na 41,5 milionů korun. 
Zatím není jisté, zda podnikatel Romanu Pekárkovi milion opravdu dal. Roman Pekárek 
vinu popírá. Prověřovaní případu dále pokračuje. „Po zahájení trestního stíhání se 
provádí podle trestního řádu klasické vyšetřování. Jedná se o výslech obviněných osob. 
Výslechy svědků (původně podaná vysvětlení v rámci prověřování nejsou procesně 
použitelná u soudu), opatřování dalších listinných důkazů apod. Pokud policejní orgán 
uzná, že vyšetřování je již ukončeno a má dostatečné důkazy, pozve obviněné a obhájce 
k seznámení se spisem a poté podá státnímu zástupci návrh na konečné opatření, jímž 
může být návrh na podání obžaloby, návrh na zastavení trestního stíhání (pokud se 
nepodaří důkazy obstarat) či návrh na postoupení věci. O tomto návrhu pak státní 
zástupce rozhodne a tím končí přípravné řízení trestní,“ uvedl minulý týden státní 
zástupce Krajského státního zastupitelství v Praze Petr Jirát. Pokud je ve věci podána 
obžaloba soudu, teprve pak soud nařídí ve věci termín konání hlavního líčení, pokud 
uzná, že věc je způsobilá k projednání před soudem. Pokud ne, může soud věc vrátit se 
svými závaznými pokyny k doplnění vyšetřování k novému rozhodnutí státního zástupce.  
 Kolínští házenkáři si v sobotu 4. června připomněli významný milník v historii 
klubu, a to přesně 50 let od založení prvního oddílu v Kolíně. A vydařilo se prakticky 
vše, co mělo. Nádherné počasí, skvělá návštěva a hlavně i vynikající házená. Pojďme si 
krátce připomenout, jak házená v Kolíně vznikla. Po shlédnutí vynikajícího utkání 
v PMEZ mezi Duklou Praha a DHFK Lipsko se několik studentů SVVŠ Kolín – dnešní 
gymnázium – rozhodlo tento sport založit také v Kolíně. Průkopníci Z. Jeřábek, 
K. Molnár, P. Urban, J. Kruml, P. Křapka, L. Melichar, J. Brabec, V. Buka, J. Šimek, 
M. Lukeš, V. Navrátil a další získali ke spolupráci pana Josefa Vávru, který se stal také  
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prvním trenérem a předsedou házenkářského oddílu. Psalo se jaro roku 1961. První 
hřiště si doslova vykopali v trávníku vedle tenisových kurtů. V krátkém čase vzniklo 
první antukové hřiště na házenou, které je na tomto místě dodnes, jen jeho povrch se 
měnil. Původní škvároantukový přes asfaltobeton až po dnešní umělý povrch. První 
týmy v Kolíně hrály pod hlavičkou Tatra Kolín. Tento název se později změnil na 
Spartak Tatra, TJ Agro až po nynější HC Kolín. Na zakládajícího předsedu oddílu, 
pana Josefa Vávru, navázalo svou prací dalších pět dobrovolníku, kteří kolínskou 
házenou vedli a vedou až do dnešních let. Byli to postupně Bohuslav Břichnáč, Karel 
Molnár, Petr Křapka, Josef Lébl a Václav Havlíček. „Jelikož bychom jednak nebyli 
schopni vyjmenovat všechny hráče, hráčky, trenéry, funkcionáře a nechtěli jsme na 
nikoho zapomenout, vydává klub HC Kolín k příležitosti tohoto jubilea almanach. Ten 
by měl podrobněji popisovat veškeré důležité události kolínské házené v její padesátileté 
historii,“ uvedl tiskový mluvčí kolínského klubu Pavel Prachař. Výsledkem 25:25 pak 
skončilo přátelské házenkářské utkání druholigového kolínského HC Kolín 
proti prvoligovému házenkářskému mužstvu Jíčína.     (René Volf, Kolínský deník) 

Krajský radní a kolínský zastupitel JUDr. Karel Molnár v brance při utkání starých gard Kolína a Kutné Hory 

 
 Po několika odkladech mohli Kolíňáci v pondělí 6. června poprvé zabrousit na 
nové internetové stránky městského úřadu. Hojně se o nich diskutovalo v souvislosti 

s tím, že nová radnice se jimi chce více 
přiblížit občanům, udělat je přehlednější, 
pestřejší, rozdělit na informace pro turisty, 
podnikatele, občany atd. Podle starosty 
Kolína Víta Rakušana budou časem pořízeny i 
jazykové mutace celých internetových stránek, 
bez nichž se podle starosty žádné město, jež se 
chce zviditelnit v rámci turistického ruchu, 
jednoduše neobejde. 
 
 
 

 
-  67  -  



 Zastupitelka Irena Fuchsová (Změna pro Kolín) zjistila, že je třeba dávat 
pozor, nejen komu posíláme elektronickou poštu, ale hlavně jak v ní komunikujeme. 
Jedním kliknutím totiž e–mail může omylem dojít někomu úplně jinému. A tak e–mail, 
který odeslala Irena Fuchsová omylem Stanislavu Hlubockému místo městskému 
právníkovi, koluje po městě. Patrně omylem klikla na jinou klávesu, než zamýšlela, a tak 
se občan dozvěděl: „...tato bleskurychlá odpověď Standy jenom přitakává mému názoru 
... bože... Je vidět, že je to šťastnej člověk, když má čas na takovéhle pí.....y.“ „Nemíním 
se k tomu dál už vyjadřovat,“ řekla Irena Fuchsová. --------- Opoziční ČSSD v celé 
záležitosti vidí pohrdání voliči. „I touto kauzou se potvrdilo moje podezření, že 
zastupitelé za Změnu pro Kolín nekandidovali proto, aby v Kolíně uskutečnili nějakou 
změnu ve prospěch občanů, ale aby uskutečnili změnu ve prospěch sebe,“ říká předseda 
kolínské ČSSD Marek Semerád. „Je to mimořádné pohrdání voliči a občany. Doufám, 
že Irena Fuchsová z toho zodpovědně vyvodí důsledky a odstoupí z funkce zastupitele. 
Pokud by měla zájem, náš stacionář pořádá pravidelné kursy ovládání PC pro 
seniory,“ dodal. --------- Starosta města Vít Rakušan (Změna pro Kolín) je toho názoru, 
že komunikace s občany musí být samozřejmě za každých okolností vedena slušným 
způsobem. „V tomto duchu jsem mluvil i s kolegyní Fuchsovou, která svou chybu 
uznala. Jako starosta města se Ing. Hlubockému omlouvám a nemám důvod nevyslovit, 
v případě zájmu druhé strany, omluvu i osobně,“ reagoval starosta. --------- Stanislava 
Hlubockého uráží nejen vulgární výraz, ale hlavně fakt, že nikdo nereaguje na jeho 
závažná obvinění. „Některé zastupitele jsem oslovil a měl jsem pocit, že se o chyby 
v práci úřadu zajímají. Vypadá to ale, že i zde šlo jen o pokryteckou přetvářku,“ řekl. 
S úřadem Stanislav Hlubocký už několik let řeší stavby na svém pozemku, které 
označuje jako nepovolené, včetně stavby města. Vadí mu, že je spoluvlastníkem veřejné 
komunikace, takže i zodpovědným za její údržbu i případné zranění chodců. Poukazuje 
na porušování zákona, protekci a falšování podkladů pro správní rozhodnutí. „Pokud to 
nejsou pí.....y, řešte to,“ řekl na adresu zastupitelů. 
 Více než 150 závodníků se v sobotu 11. června dopoledne vydalo na 
patnáctikilometrovou  a sedmikilometrovou trať prvního ročníku Mezinárodního 
festivalu běhu. Byli mezi nimi běžci nejen z nejrůznějších koutů naší republiky, ale i ze 

Slovenska, Francie či USA. Akci pořádalo 
občanské sdružení Kolínská 14. Se startovním 
číslem jedna běžel také starosta Vít Rakušan. 
„Prvních 12 kilometrů jsem si trať užíval, ty 
zbývající tři už byly horší,“ shrnul ještě 
zmáčený potem, ale s úsměvem na tváři pár 
minut po zdolání celé trasy. Ta vedla nikoli po 
fádních silnicích, jak tomu někdy u podobných 
běhů bývá, ale zavedla účastníky do všech 
hezkých koutů Kolína. Vybíhali z historického 
centra, protnuli Karlovo náměstí, tedy dění 

Kmochova Kolína, běželi po lávce nad řekou, cíl byl v pěkném prostředí Borků. 
Doprovodný program obsahoval například vystoupení dětí Mateřské a Základní školy 
Veltruby a Dětského domova Býchory v úvodu festivalu na Medvědí louce, kde jej 
oficiálně zahájil starosta Vít Rakušan. Po slavnostních fanfárách se účastníci závodů 
přesunuli na start k chrámu sv. Bartoloměje, kde startovní výstřel provedl Petr Steklý, 
předseda organizačního výboru 48. mezinárodního hudebního festivalu Kmochův Kolín. 
Absolutní vítězem na 15km trati se nakonec stal Jiří Miler (AC Mladá Boleslav) časem 
51:24. Vítězkou v kategorii žen pak Kateřina Kriegelová z Velkých Losin v čase 
1:03:16. Nikdo ze 150 účastníků běh nevzdal.  
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 Venkovská kapela ze Žďáru nad Sázavou byla poslední hudební partou, která 
zahrála na letošním již 48. ročníku mezinárodního hudebního festivalu Kmochův 
Kolín, který proběhl ve dnech 10. – 12. června. Kapela vystřídala dvanáct set 
muzikantů na pódiu i pod ním poté, kdy skončil závěrečný nedělní Monstrkoncert. První 
tóny festivalu naopak patřily domácí Suchdolance, která v pátek festival zahájila na 
řepařské drážce, jíž přijel „osobně“ František Kmoch s manželkou. Mezi těmito dvěma 
koncerty se odehrálo mnoho dalších hudebních vystoupení, tanců a doprovodných akcí. 
Organizátoři z občanského sdružení Prostor, kteří se letos pořádání po výběru radou 

města ujali, navázali na cestu, již dvěma 
ročníky vytyčil tým Oldřicha Novotného a 
Jiřího Nováka. Prvně jmenovaný také velkou 
měrou pomáhal i letos ke zdaru celého 
podniku. Cílem současného týmu 
podporovaného i vedením města je změnit 
festival více k městským slavnostem se 
širokým spektrem kulturního vyžití, což 
letošní ročník potvrdil. Málo diváků přišlo 
tradičně v pátek po poledni, když dopolední 
program nazvaný Děti dětem ještě sledovali 
žáci kolínských škol, ale poté, co odešli na 
oběd, poslouchali dětský orchestr z Roudnice 
nad Labem či Pralinku jen ti nejvěrnější 
fanoušci žánru. S postupujícím časem se však 
náměstí zaplňovalo, a to na domácí orchestry 
Harmonie 1872 či na Velký dechový orchestr 
Dolní Chvatliny. Že už dnes není dechovka 
jen o lidové notečce, bylo znát na festivalu na 
každém kroku. Jedna z finalistek soutěže 
SuperStar zazpívala s orchestrem Dolních 
Chvatlin skladbu z repertoáru Marie Rottrové 
Lásko voníš deštěm. Kolínský veselý 
symfonický orchestr KOKOSY opět pobavil 
nadsázkou, vtipem a filmovými melodiemi, 
Městská hudba Františka Kmocha se spojila 
s několika místními sbory a přenesla 
Nocturno z rekonstruovaného chrámu svatého 
Bartoloměje či divadla na náměstí a troufla si 
i na Verdiho. Paradoxně v tu dobu se ve 
vedlejším Městském společenském domě 

hrála ortodoxnější dechovka, protože kapela Kujooni produkovala polku, valčík či 
mazurku, ovšem s úžasnými zábavnými texty. Nakonec diváky v sále  nejvíce rozparádil 
David Kraus, který disponuje rockovým hlasem, takže si může dovolit vyzobávat kvalitní 
zahraniční repertoár a zpívat jej česky. T.O.P. Dream Company se zpěvákem Ondřejem 
Rumlem už byli jen funkovou třešničkou na dortu povedeného večírku pro fanoušky, 
kteří hledají í na festivalu jinou muziku než jenom tu klasicky dechovou. Sobota je 
tradičně nejnabitější. Tentokrát návštěvnicky poněkud zaostávala scéna na zámeckém 
nádvoří, kde kromě zahajujících Pánů z Kolína vystupovaly především děti z kolínských 
škol a tanečních kroužků, často však bohužel jen pro své rodiče a nejbližší. Kdo však 
zašel, zažil nejen bonbónky ze školních akademií, ale i dvakrát cimbálovou muziku 
Dědci, Suchdolanku, Mirka Vlasáka s kapelou Epy de Mie, kouzelníka Romana  
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Šabrnáka, který místní hudebnici rozpoutal oheň nad hlavou, či populárního herce 
Martina Písaříka s kytarou a kapelou. Tradiční průvod městem lemovaly stovky lidí a 
kromě tradičních mažoretek, orchestrů, automobilových veteránů, skautů či baráčníků 
tentokrát ještě pobavili členové souboru Long Vehicle Cirkus na chůdách. Ti už znají 
kolínské náměstí z loňského Kašparova kolínského Memoriálu a lidi je naopak ze 
soutěže Česko – Slovensko má talent. Své diváky si našel program v synagoze, který 
vrcholil kubánskou muzikou v podání souboru Atarés. Evě Pilarové, která si zazpívala  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
se svojí kapelou i Kolínským Big Bandem, se dostalo více než vřelého přijetí a příjemný 
večer, v němž se na pódiu střídal Big Band s Moravankou Jana Slabáka, přilákal tolik 
lidí, že se náměstím nedalo projít. Ještě téměř za světla se odpaloval ohňostroj, v neděli 
dopoledne předvedly mažoretky na Kmochově ostrově, kdy spadly jediné dešťové kapky 
letošního ročníku, že umí i se stuhami, křídly a dalšími rekvizitami. Závěrečný 
Monstrkoncert měl švih a kromě závěrečného Kmocha či Dvořáka, Bacha nebo Smetany 
zazněl i Zamphir, Ježek či Webber. „Nečekal jsem, že řeknu větu, že mě baví dělat 
kulturu pro Kolíňáky,“ prohlásil na závěr Kmochova Kolína ředitel festivalu Petr Steklý 
a dodal: „Chtěli jsme jít cestou předchozích organizátorů, což se, myslím, podařilo. 
Teď to všechno spočítáme, mám asi tři stránky připomínek a uvidíme, ale asi bychom do 
toho šli znovu.“ Vzhledem k tomu, že starosta i oba jeho zástupci se v týmovém duchu 
zúčastnili všech vyhlášení a oficiálních akcí, bylo by možná dobře, kdyby prolomili 
letité zvyklosti a konečně přisoudili pořádání festivalu jednomu organizátoru na více let 
dopředu. Začít na něm pracovat je totiž třeba už nyní!       Kolínský deník, Zdeněk Hejduk 
 Další řádky napsal autor Washek na blogu cz – musical ...... Po týdnu jsem se 
vydal na další koncert, tentokrát do Kolína na už 48. Kmochův Kolín. Tentokrát se 
klasické Nocturno přesunulo na náměstí a akce to byla opravdu vydařená ...... 
Doprovodnou, tedy hudební složku, obstarala Městská hudba Františka Kmocha pod 
vedením Miloslava Bulína. Nutno dodat, že orchestr byl perfektní a hudba naprosto 
dokonalá. Zpěv písní potom zůstal na pěti sborech, které vytvořily jeden obrovský, 
obklopující celý orchestr. Byly čtyři sbory z Kolína (Ženský komorní, Kolínský, 
Gymnázium Kolín a Privatissima) a jeden Kutnohorský (Tyl). Sbory zazpívaly 4 písně 
(přičemž nejvíce se mi líbil Sbor Židů z opery Nabucco od G. Verdiho a Alleluja od G. 
F. Händela) a v jedné doprovázely sólistu, kterým byl Zdeněk Licek, který zazářil 
především ve známém Dobytí ráje! Hvězdou večera ale jednoznačně byla Pavla 
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Břínková, která představila muzikál Divotvorný hrnec nádhernými písněmi jako Jakpak 
je dnes u nás doma nebo Tam za tou duhou. V duetech pak sólisté učarovali hlavně 
písní Párkrát mlčet od A. Lloyd Webbera. Famózním finále celého večera pak byla 
Beethovenova Óda na radost ...... Úžasný koncert na kolínském náměstí zahájil 
Kmochův Kolín ve velkém stylu!   --------- Program Nocturna: 1. Tak pravil Zarathustra – 
fanfára, 2. Giuseppe Verdi – Sbor židů z op. Nabucco – pěvecké sbory, 3. J. Haan – La Storia, 4. Carl Orf 
– Carmina Burana – pěvecké sbory, 5. Vangelis – Dobytí ráje – zpěv Zdeněk Licek, 6. Burton Lane – 
Jakpak je dnes u nás doma – zpěv Pavla Břínková, 7. Burton Lane – S čertem si hrát (Divotvorný hrnec) 
– zpěv Pavla Břínková, Zdeněk Licek, 8. G.F. Händel – Alleluja – pěvecké sbory, 9. Burton Lane – Tam 
za tou duhou – zpěv Pavla Břínková, 10. Andrew Lloyd Webber – Párkrát mlčet – zpěv Pavla Břínková, 
Zdeněk Licek, 11. Ludwig van Beethoven – Óda na radost – pěvecké sbory 
 
 V pondělí 13. června se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 26. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, bylo přítomno všech devět členů rady. Schůze se dále zúčastnilo 

šest vedoucích odborů městského úřadu. V pořadu schůze bylo pod čísly 
386/2011 – 404/2011 přijato celkem devatenáct usnesení. Nejprve rada 
souhlasila s použitím znaku města na titulní straně reklamní mapy města. 
Druhým usnesením rada schválila vyhlášení veřejné neanonymní soutěže na 
vytvoření jednotného vizuálního stylu města Kolína. Následovala usnesení: 

a) na pronájem dvou bytů v majetku města, b) o zrušení výběrového řízení uchazečů 
o zakázku malého rozsahu na akci vypracování návrhu změny č. 2 územního plánu pro 
město Kolín a současně vyhlášení nového výběrového řízení. V dalších deseti 
usneseních rady bylo Zastupitelstvu města doporučeno schválit: a) tři prodeje pozemků 
ve vlastnictví města, b) vyřazení tří nedobytných pohledávek z evidence, c) obecně 
závaznou vyhlášku číslo 8/2011, kterou se mění a doplňuje vyhláška o místním poplatku 
za užívání veřejného prostranství, d) obecně závaznou vyhlášku číslo 9/2011, 
o stanovení koeficientů pro výpočet daně z nemovitosti, e) III. rozpočtové opatření 
k rozpočtu města, f) uzavření dohody o splátkách s TJ Sokol Kolín. Konečně pak rada 
schválila udělení výjimky ze směrnice MěÚ Kolín o zadávání zakázek ohledně 
zpracování žádosti o dotaci na čerpání prostředků z fondů EU na realizaci projektu 
„Přístavba jižního křídla předzámčí, tzv. purkrabství v areálu zámku – pivovar 
v Kolíně“, zřízení věcného břemene na majetku města, kde oprávněným bude a.s. ČEZ 
Distribuce, a vyřazení drobného dlouhodobého hmotného majetku ve výši 27 882,02 Kč 
z evidence. ------ Ze tří projednávaných žádostí rada dvě schválila a jednu, týkající se 
výstavby betonového kříže, zamítla. ------ Projednány a schváleny byly záměry města na 
pronájem nebytových prostor v ulici Ant. Kaliny a na pronájem pozemků Zemědělskému 
obchodnímu družstvu Zálabí. ------ Dále rada projednala a vzala na vědomí zápisy 
z jednání komisí zdravotní a sociální, pro připojené městské části a kulturní. V rámci  
projednávání zápisu z kulturní komise rada schválila pět finančních příspěvků na komisí 
navržené účely. ------ V závěru schůze rada projednala a vzala na vědomí informativní 
zprávy o výměně dmychadel v ČOV Kolín a o dvou schůzích likvidační komise. ------ 
Tato schůze rady byla ukončena v 18.05 hod. 
 Kolínská kladivářka Kateřina Šafránkova reprezentovala Českou republiku ve 
dnech 18. a 19. června na Mistrovství Evropy družstev ve Stockholmu. Minulý rok se 
čeští atleti probojovali do superligy této soutěže mezi naprostou evropskou elitu 
a odjížděli k utkání s přáním nebýt mezi sestupující trojici. Šafránková celé střetnutí 
svou disciplínou zahajovala a vedla si naprosto famózně. Na start nastupovala sice 
s letošním devátým výkonem mezi dvanáctkou startujících, ale už v prvním pokusu 
poslala kladivo do vzdálenosti 67,11 metrů a zařadila se na skvělé 3. místo. Ve druhé 
sérii se sice před ni dostaly reprezentantky Běloruska a Španělska, ale kolínská  
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závodnice, která házela v pořadí jako předposlední, dokázala svým druhým hodem 
překonat český rekord žen do 22 let výkonem 69,39 m a posunula se na 3. příčku. O tu  
nepřišla ani ve třetích pokusech, kdy se k ní na 6 cm přiblížila běloruská závodnice, 
a protože ME družstev má modifikovaná pravidla, podle nichž jen první čtveřice má 
ještě čtvrtý pokus, mohla Kateřina absolvovat toto finále. V něm se už pořadí nezměnilo, 
a tak Šafránková svojí třetí pozici udržela.  
 
 K historii tohoto podniku se kronikář pokusí sepsat samostatný 
článek. Určitě i proto, že byl v Lučebních závodech a.s. Kolín devět let 
zaměstnán. 

 
 V pondělí 20. června se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 27. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Mgr. Ing. Jan Pospíšil, MBA, bylo přítomno osm členů rady, zbývající devátý člen byl 

řádně omluven. Schůze se dále zúčastnili čtyři vedoucí odborů městského 
úřadu a předseda představenstva a.s. Správa městských sportovišť Kolín 
(SMSK). V pořadu schůze bylo pod čísly 405/2011 – 428/2011 přijato 
celkem dvacet čtyři usnesení. Ve třech usneseních napřed rada schválila 
oslovení uchazečů pro realizaci zakázky malého rozsahu na digitalizaci 

kronik města Kolína a poté schválila pořadí uchazečů: a) na realizaci veřejné zakázky 
malého rozsahu na stavební úpravy sociálního zařízení pavilonu v MŠ Masarykova 891, 
b) na realizaci veřejné zakázky malého rozsahu, kterou je oprava střešního pláště 
tělocvičny sportovní haly BIOS u ZŠ Prokopa Velikého č. 633. Dále rada projednala 
a schválila: a) personální změny v komisích rady pro občanské záležitosti a místopis,  
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cestovní ruch a propagaci města, b) udělení výjimek z počtu dětí v jedné třídě několika 
kolínských mateřských škol, c) odměny ředitelům škol zřizovaných městem Kolín, 
d) pronájem částí několika pozemků na umístění 41 plakátovacích ploch firmy Rengl 
s.r.o., e) zřízení dvou věcných břemen na pozemcích města ve prospěch firem ČEZ 
Distribuce a.s. a RWE GasNet s.r.o. Poté rada projednala a schválila dvanáct usnesení 
týkajících se pronájmu bytů a nebytových prostor v majetku města. Z nich bylo např. 36 
smluv na prodloužení nájmu v bytech města. Zastupitelstvu města rada doporučila 
schválit: a) veřejnoprávní smlouvu mezi městem Kolín a městysem Červené Pečky o 
zajišťování výkonu činnosti Městské policie Kolín v uvedeném městysi, b) přípravu 
projektu a podání žádosti o dotaci na vybudování podnikatelského inkubátoru v areálu 
pivovaru v Kolíně. ------ Ze šesti projednávaných žádostí adresovaných radě města byly 
čtyři schváleny a dvě týkající se prominutí nájemného a přehodnocení kupní ceny za 
prodej bytové jednotky zamítnuty. ------ K podpisu byly schváleny tři smlouvy. ------ 
Projednány a na vědomí vzaty byly zápisy ze schůzí komise rady pro hospodaření s byty 
a nebytovými prostory a komise tělovýchovy a sportu. ------ V závěru schůze byla 
členům rady poskytnuta předsedou představenstva a.s. SMSK pravidelná informace 
o činnosti této organizace. Schůze byla ukončena v 17.15 hod. 
 V kolínské automobilce TPCA dochází k pravidelné obměně francouzského 
viceprezidenta a zástupce společnosti PSA Peugeot Citroën ve vedení TPCA. Do 
mateřské PSA Peugeot Citroën se po více než třech letech působení v kolínské 
automobilce vrací Bernard Million-Rousseau. Na jeho pozici v TPCA nastupuje od 

1. července Patrice Le Guyader (foto vlevo). Bernard Million-
Rousseau nastoupil do TPCA v dubnu roku 2008. Tři roky strávené 
v TPCA vnímá jako velmi zajímavou část své dosavadní kariéry. 
Nyní se Bernard Million-Rousseau vrací do Francie, kde se bude 
věnovat novým mezinárodním projektům skupiny PSA Peugeot 
Citroën. Patrice Le Guyader vystudoval obchodní právo na 
pařížské univerzitě. Pro skupinu PSA Peugeot Citroën pracuje již 
22 let, zejména ve výrobních závodech. TPCA Czech pro něj 
nebude první zahraniční působení. Do TPCA přichází z pozice 
ředitele divize lidských zdrojů skupiny PSA Peugeot Citroën, kde 

byl zodpovědný za plánování lidských zdrojů a rozvoj talentů skupiny. „Na působení 
v kolínském závodu se velmi těším. Jde o firmu, která má v evropském automobilovém 
průmyslu skvělou pověst,“ říká nový viceprezident TPCA Patrice Le Guyader. 
 V pondělí 27. června se od 15.00 hod konalo v saloncích č. 1, 2 a 3 Městského 
společenského domu VI. zasedání Zastupitelstva města Kolína ve volebním období 
2010 - 2014. Přítomno bylo dvacet čtyři členů zastupitelstva. Z celého zasedání byli 
řádně omluveni dva zastupitelé a z části jednání jeden zastupitel. V jednání, které řídil 
starosta města Mgr. Vít Rakušan, bylo za přítomnosti vedoucích odborů, ředitelů 
městských organizací a veřejnosti projednáno a schváleno dvacet dva usnesení pod 
čísly 80/2011 – 101/2011. V úvodu jednání, v diskuzi a připomínkách občanů, vystoupili 
pánové Bareš a Čábela. Prvně jmenovaný seznámil přítomné s činností občanského 
sdružení Kolín – náš domov. Pan Čábela připomněl možnost kategorizace daně 
z nemovitosti, jejíž realizace by tak byla při zvyšování této daně pro občany 
přijatelnější. Oběma pánům odpověděl starosta města. Poté již přítomní zastupitelé 
přistoupili k projednání programu, ve kterém schválili následující usnesení:  
  
 č. 80/2011 – změnu přílohy č. 1 Zřizovací listiny ZŠ Kolín III, Masarykova 412.  
 č. 81/2011 – změnu přílohy č. 1 Zřizovací listiny ZŠ Kolín II, Bezručova 980.  
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 č. 82/2011 – prodej pozemku č. 637/43 o výměře 57.242 m2 v průmyslové zóně Kolín – 
Ovčáry, z majetku města Kolína do vlastnictví společnosti AMESBURY – PZS s.r.o., za cenu 
410 Kč/m2, tj. 23 469 220 Kč a náklady vynaložené na vynětí pozemku ze zemědělského půdního 
fondu (ZPF) ve výši 400 694 Kč, tj. celkem 23 869.914 Kč, a uzavření smlouvy o smlouvě 
budoucí kupní a smlouvy kupní.  
 č. 83/2011 – prodej pozemku č. 84/21 o výměře 56 m2 z vlastnictví města Kolína do 
majetku Ing. Víta Somberga, za celkovou kupní cenu 56 000 Kč.  
 č. 84/2011 – prodej pozemku  č. 2825/13 o výměře 3 m2 z vlastnictví města Kolína do 
vlastnictví společnosti ČEZ Distribuce za celkovou kupní cenu 6 000 Kč.  
 č. 85/2011 – prodej pozemku č. 7945/1 o výměře 14 m2, z vlastnictví města Kolína do 
vlastnictví Richarda Svobody, za 14.000 Kč. 
 č. 86/2011 – souhlasná prohlášení, která jsou sepsána v souladu s ustanovením § 40 
odst. 2 písm. a) a odst. 3 vyhlášky číslo 26/2007 z důvodu odstranění duplicitních zápisů 
vlastnictví některých pozemků v majetku města. 
 č. 87/2011 – výkup pozemků o celkové výměře 2.912 m2 z vlastnictví id. ½ Věroslava 
Poláka a id. ½ Dagmar Poučové za celkovou cenu 305.760 Kč (105 Kč/m2).  
 č. 88/2011 – přípravu projektu a podání žádosti o dotaci na zžízení podnikatelského 
inkubátoru v areálu zámku – pivovaru 
 č. 89/2011 – uzavření Dodatku ke smlouvě o úvěru č. 60/09/LCD ze dne 14. dubna 2009  
 č. 90/2011 – vyřazení nedobytné promlčené pohledávky ve výši 25 522 Kč z evidence 
pohledávek.  
 č. 91/2011 – vyřazení nedobytné promlčené pohledávky ve výši 64 063 Kč z evidence 
pohledávek.  
 č. 92/2011 – Obecně závaznou vyhlášku číslo 8/2011, kterou se mění a doplňuje OZV 
3/2011 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství.  
 č. 93/2011 – Obecně závaznou vyhlášku číslo 9/2011, o stanovení koeficientů pro 
výpočet daně z nemovitosti. 
 č. 94/2011 – III. rozpočtové opatření k rozpočtu města Kolína na rok 2011.  
 č. 95/2011 – hospodaření města Kolín v roce 2010 a závěrečný účet města Kolín za rok 
2010 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření města Kolín za rok 2010 vydané 
firmou AV-AUDITING, s.r.o., s výhradou nedostatků uvedených ve Zprávě o výsledku 
hospodaření a včetně přijatých nápravných opatření.  
 č. 96/2011 – uzavření dohody o splátkách s Tělocvičnou jednotou Sokol Kolín. 
Pohledávka ve výši 500 000 Kč bude splacena takto: 31.10.2011 – 10 000 Kč, 31.10.2012 – 
100 000 Kč, 31.10.2013 – 100 000 Kč, 31.10.2014 – 100 000 Kč, 31.10.2015 – 100 000 Kč, 
31.10.2016 – 90 000 Kč.  
 č. 97/2011 – uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi městem Kolín a městysem Červené 
Pečky o zajišťování výkonu činnosti Městské policie Kolín podle zákona č. 553/1991 Sb., 
o obecní policii, ve znění pozdějších předpisů. 
 č. 98/2011 – starostovi města Kolína Mgr. Vítu Rakušanovi bylo uloženo vypracovat 
soubor opatření k úspoře výdajů na místní správu vč. harmonogramu realizace.  
 č. 99/2011 – navrhuje valné hromadě společnosti Správa městských sportovišť Kolín, 
a.s. (SMSK) schválit změnu zakladatelské listiny společnosti SMSK, která spočívá ve změně 
počtu členů představenstva na tři osoby. 
 č. 100/2011 – aby Zastupitelstvem města Kolína delegovaná osoba města, jakožto 
zástupce akcionáře ve společnosti spol. Správa městských sportovišť Kolín, na valné hromadě 
této společnosti navrhla zvolení Václava Vobory členem dozorčí rady a následně pro něj 
hlasovala.  
 č. 101/2011 –delegovat  starostu Kolína Mgr. Víta Rakušana jakožto zástupce města na 
valnou hromadu společnosti Správa městských sportovišť Kolín a.s. a zároveň ho zmocnit ke 
všem úkonům, ke kterým je město Kolín jako akcionář společnosti SMSK oprávněno na valné 
hromadě, která bude rozhodovat o změně zakladatelské listiny a o personální změně ve složení 
dozorčí rady.  
 Zastupitelstvo města přijalo mimo jiné návrh na vyřazení nedobytných pohledávek 
z evidence za cca 216 tisíc korun a drobného dlouhodobého hmotného majetku za téměř 28 tisíc  
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korun. Podle starosty Víta Rakušana jde o šlendrián minulých vedení města, na který 
každoroční audity neustále poukazovaly. Zároveň dodal, že bude potřeba zjistit, zda se v 
některých případech nejedná o trestný čin. Jednotlivé případy ale zatím nechtěl upřesnit. Již v 
minulém volebním období zastupitelé odepsali pohledávku ve výši cca 700 tisíc korun. Mělo jít o 
peníze, s nimiž měly v letech 2001 až 2004 hospodařit osoby z městského úřadu okolo pultu 
centralizované ochrany (tzv. OMO). Na co byla suma využita, není známo. Nikde se totiž faktury 
vystavené především na hlídání soukromých subjektů nenašly a místo do městské pokladny 
mohly putovat do něčích kapes. Před volbami sliboval ex-starosta Jiří Buřič, že odepsáním 
pohledávky věc neskončí. „Město chce vědět, jak a kdo s penězi nakládal. Musí být prokázáno, 
proč faktury nebyly vydány a jestli jde o úmyslný, nebo neúmyslný čin,“ řekl loni Jiří Buřič. 
Nyní se zdá, že jakákoliv snaha zjistit, kdo nehospodárně nakládal s penězi daňových 
poplatníků, bude marná. Podle místostarosty Tomáše Růžičky už jsou pohledávky promlčené a k 
promlčení došlo již před nástupem nového vedení. Dále uvedl, že případnou trestní 
odpovědnost, respektive, zda nedošlo k naplnění znaků ve věci podezření ze spáchání trestného 
činu, posoudí městští právníci.  

 
 Městské divadlo v Kolíně obdrželo mimořádně od městské rady 20 tisíc korun 
na dovybavení zařízení pro neslyšící. Od září bude mít divadlo připravena sluchátka 
pro 6 osob. Dále disponuje plošinou pro vozíčkáře i toaletami pro tělesně postižené. 
„Zkvalitňujeme služby. Chceme umožnit návštěvu divadla sluchově handicapovaným 
divákům, aby si mohli dopřát plnohodnotný prožitek z představení. Nainstalovali jsme 
v divadle technicky dokonalé audiozařízení na principu bezdrátového rádiového 
přenosu s plným a nerušeným pokrytím celého hlediště. Praxe je taková, že při vstupu 
do divadla nahlásí zájemci svůj požadavek, obdrží malá sluchátka (přijímač), kterým si 
individuálně volí hlasitost poslechu. Při odchodu z divadla vrátí sluchátka zpět. 
Samozřejmostí je, že služba je bezplatná. Z finančních důvodů je zatím množství 
pomůcek omezené na 6 kusů sluchátek, ale bude-li trvale zájem vyšší, budeme problém  
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řešit. Poděkování patří zřizovateli divadla, městu Kolín, které na kompenzační pomůcky 
finančně přispělo, a Centru pro zdravotně postižené, které se na projektu podílelo,“ řekl 
ředitel divadla Luboš Růžička.  
 Výstavba nového dětského pavilónu v Oblastní nemocnici Kolín je těsně před 
zahájením. Nový pavilón D bude prodloužením pavilónu F ve tvaru hokejky. 
„Staveniště již bylo předáno firmě a stavba započne každým dnem. Zásadní ovšem je, že 
dle smlouvy o dílo musí být stavba dokončena do 31. srpna 2012. Po příštích 
prázdninách budou mít naši nejmenší pacienti k dispozici nový pavilonek,“ uvedl ředitel 
Oblastní nemocnice Kolín Petr Chudomel. Péče o dětské pacienty bude soustředěna 
právě do tohoto pavilónu. Bude tam ambulantní trakt, lůžka dětské chirurgie a dětského 
oddělení včetně osmilůžkové jednotky intenzivní péče s návazností na neonatologickou 
JIP a gynekologicko-porodnický pavilon. Stávající dětský pavilon by měl projít celkovou 
rekonstrukcí na jaře příštího roku. Vše se ale odvíjí od toho, zda bude nemocnice 
úspěšná s žádostí o dotaci z prostředků ROP, kterou již podala.  
 Mladí fotbalisté Kolína přepisovali historii. Po vítězství v okresním přeboru 
mladší přípravky a vítězném tažení krajským finále zakončili ve dnech 22. a 23. 
června spanilou jízdu na neoficiálním mistrovství republiky, které nakonec také 
ovládli. Kolín začal své vystoupení utkáním s domácím týmem Bíliny, který porazil 2 : 0. 

Ve druhém zápase porazili kolínští mladíci 
přeborníka kraje Vysočina, celek Fotbalové 
školy Třebíč 7 : 1. uvedl trenér Pavel Klas. 
V posledním zápasu skupiny čekal na Kolín tým 
Klatov, který nakonec odešel poražen 6 : 1. Ve 
finálovém boji čekal Kolín tým Boskovic, vítěz 
druhé skupiny, který si dokázal suverénně 
poradit se všemi svými protivníky. Zápas 
nakonec skončil remízou 2 : 2 a rozhodovat tak 
musely pokutové kopy. Zde byli hráči Kolína 
úspěšnější, když proti dvěma boskovickým, 

proměnili tři penalty. Poslední úspěšný pokus pak odstartoval euforii. Jak u spoluhráčů, 
tak i u přítomných rodičů. Odměnou za předvedený výkon jim byl i potlesk od dalších 
diváků, kteří finále shlédli. Kromě týmového úspěchu získal Kolín i jedno prestižní 
individuální ocenění. Titul nejlepšího hráče turnaje si odnesl Aleš Chábera. Sestava 
mladší přípravky FK Kolín: Čábelka – Klas, Brdíčko, Kopáček, Exner, Chábera – 
Robovský, Batelka, Záhora, Baloun, Konyvka. 
  V druhé polovině června jako už tradičně vyvrcholila letošní domácí 
mládežnická atletická sezona mistrovstvím České republiky v kategoriích dorostu 
a juniorů. Výborně si vedla i výprava kolínských atletů, která vybojovala pět cenných 
kovů.  Nejlépe si v moravskoslezské metropoli vedla svěřenkyně Ivana Kargera Helena 

Jiranová (foto), která si nejprve v sobotních rozbězích na 
400 m dorostenek zajistila časem 57,35 s postup do 
nedělního finále. I v něm potom v čase 56,99 s dominovala 
a vybojovala si tak titul mistryně České republiky! Blízko ke 
zlatu měli i další dva kolínští atleti. Dorostenec Matyáš 
Dalecký, svěřenec Antonína Morávka, bojoval 
v dorostenecké výšce i přesto, že šlo o jeho první start po 
zranění, až do poslední chvíle o titul, když po zdolaných 198 

cm vynechal 201 cm, ale další postupnou výšku nepřekonal a po halovém titulu se musel 
tentokrát spokojit se stříbrem. Členka tréninkové skupiny Jany Šedinové dorostenka 
Kamila Kleiberová pak překvapila na trati 1 500 m překážek, na které ještě do  
 

-  76  -  



posledního kola vbíhala s náskokem na prvním místě. Nakonec z toho byla stříbrná 
medaile, první Kamilin velký úspěch v dosavadní kariéře. Vynikající výkon předvedla 
v oštěpařském sektoru svěřenkyně Jiřího Tučka Petra Andrejsková. Ta sice nestačila na 
jednu z nejlepších evropských závodnic Irenu Šedivou, ale posledním hodem poslala 
600 g těžké náčiní až do vzdálenosti 47,90 m, což znamenalo nejen třetí kolínské stříbro, 
ale také nový osobní rekord a kolínský historický rekord žen. O poslední kolínskou 
medaili, tentokrát bronzovou, se postarala štafeta dorostenek na 4x400 m, která běžela 
v sestavě Nikol Lumendová, Petra Sotonová, Karolína Novotná a Helena Jiranová a 
zaběhla čas 4:06,76.  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Konečné výsledky Advanced                          Konečné výsledky Intermediate 
1. Ramert Miloš  FoxMDM1 OK-7801           1. Čechmánek Michal  ASK 21 OK-2121  
2. Rolínek Jan    FoxMDM1 OK-7801            2. Sehnal Václav          DG 1001 OK-0110  
3. Muck Martin  FoxMDM1 OK-7801            3. Kříž Stanislav          ASK 21 OK-2121  
 

Konečné výsledky Sportsman 
1. Svoboda Aleš   ASK 21 OK-2121 
2. Červinka Ivo    ASK 21 OK-2121 
3. Jordán Radim  ASK 21 OK-2121 
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 Nezaměstnaných na Kolínsku k 30. červnu dál ubývá. Přesto je v tomto ohledu 
jedním z nejpostiženějších okresů a je jak nad krajským, tak celostátním průměrem. 
Zatímco k poslednímu květnu bylo bez práce 4 994 obyvatel v produktivním věku, ke 
30. červnu Úřad práce v Kolíně zaznamenal 4 915 lidí bez zaměstnání. Z toho je 2 549 
žen a 90 mladistvých a absolventů škol. Toto číslo však určitě během letních měsíců 
vzroste, až si absolventi škol začnou hledat práci. Míra nezaměstnanosti na Kolínsku 
spadla z 9,5 % na 9,3 %. Meziměsíční úbytek činil 1,6 %. O jedno pracovní místo se 
teoreticky uchází 17 lidí. Ze 77 okresů je Kolínsko 28. nejhůře postiženou oblastí 
republiky. Ze sousedních okresů si nadále nejlépe vede Praha-východ s mírou 
nezaměstnaností 3,6 % (3,6 %), následují Mladoboleslavsko se 4,6 % (4,7 %), 
Benešovsko se 4,9 % (5 %), Pardubicko s 5,7 % (5,7 %), Kutnohorsko s 8,3 % (8,4 %) a 
Nymbursko s 9,5 % (9,4 %). Středočeský kraj oznámil 6,8 % (6,8 %) a Česká republika 
8,1 % (8,2 %).  
 V prvé červnové dekádě pršelo pouze v jejím úvodu, tedy ve středu 1. června, 
a to celé odpoledne a večer dost hustě. Jinak nepršelo. Protože obloha byla převážně 
jasná a slunečná, dosahovaly celkem vysokých hodnot i teploty. Noční se pohybovaly 
okolo 12 °C, denní pak dosahovaly hodnot od 20 do 30 °C. Počasí v pondělí 6. června 

je v poznámkách kronikáře definováno jako krásné až 
tropické. Vítr v prvé dekádě června dosáhl maximálně 
hodnot, formulováno podle Beauforta, čerstvého větru. -
-------- Příjemně teplé i přijatelně deštivé a minimálně 
větrné počasí s většinou polojasnou oblohou vládlo 
i v celé druhé dekádě června. Kronikář strávil většinu 
dekády v Plzni, odkud podnikl za již zmíněného hezkého 
počasí několik výletů a pěších túr. Hezké počasí vládlo 

v Mariánských Lázních stejně tak jako na Radyni, ve Zbirohu nebo na hradech Žebráku 
a Točníku. --------- Stejně hezké počasí, doplňované téměř stálým bezvětřím, panovalo i 
ve třetí dekádě června. Jen v prvé polovině poslední červnové dekády bylo počasí 
deštivější. Ve středu 22. a v pátek 24. června pršelo v Kolíně v odpoledních a večerních 
hodinách velmi hustě.   
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OBSAH: 1) Rychlobruslařská hala ve Velkém Oseku, 2) Kolínský občan Pavel Juřík, 3) Nová kniha 
Pavla Juříka, 4) Kolínští lehcí atleti na mistrovství ČR, 5) Statistiky kolínských hasičů, 6) 28. schůze Rady 
města, 7) Mladí kolínští volejbalisté Albert Blažek a Dan Vejdělek, 8) Kateřina Šafránková a Petr Peňáz 

na Mistrovství Evropy lehkých atletů do 22 let v Ostravě, 9) Kolínský rodák Jakub Krčín z Jelčan, 10) 
29. schůze Rady města, 11) Volejbalistky TJ Agro Kolín ve Vídni, 12) Dramatická událost na 

protialkoholní záchytné stanici, 13) Občanské sdružení Prostor a výstavba mateřské školy, 14) Městská 
knihovna a vinohrad za synagogou, 15) Umělecký pomník na kolínském hřbitově, 16) Červencová 

nezaměstnanost, 17) Počasí v sedmém měsíci roku. 
 
 Nápad postavit rychlobruslařskou halu ve Velkém Oseku se setkal s tvrdou 
realitou. Výsledek není zrovna příjemný: hala stát nebude, zbyl po ní osmimilionový 
dluh. A věřitelům navíc dochází trpělivost, chtějí své peníze. Na světlo vyplouvají ale 
i další nesrovnalosti. Podle současného starosty odstoupilo staré vedení společnosti 
Velkoosecká sportovní den předtím, než měli podle notářského zápisu uhradit jeden 
z úvěrů. „Notářský zápis opravňoval v případě nesplacení dluhu podat exekuci,“ řekl 
starosta. Jediný likvidní majetek, kterým společnost ručí, jsou pouze pozemky, kde měla 

hala stát. Nastala paradoxní situace, kdy myšlenka 
postavit sportovní stadion možná bude stát místní 
fotbalisty jejich hřiště. To se totiž rozkládá na 
pozemku pod správou společnosti Velkoosecká 
sportovní, která peníze ručitelům dluží. Obec se ale 
snaží katastrofálnímu scénáři předejít. Od věřitelů 
dostala termín do konce srpna, aby měli čas najít 
jiné řešení splácení úvěru. „Pokud jde o závazky 
podepsané předchozím zastupitelstvem, tak ty jsou 
v podstatě nezpochybnitelné,“ řekl starosta Velkého 

Oseka. Nové vedení společnosti Velkoosecká sportovní ještě doufalo, že se podaří najít 
nového investora, kterému by se podařilo projekt realizovat. Nikdo takový se ale 
nepřihlásil. Projekt sportovního stadionu ale stále zůstává, jiné využití podle starosty 
prý není pro investory atraktivní. „Pozemky jsou určeny ke sportovní a rekreační 
činnosti, bytová výstavba možná není, není to až tak atraktivní,“ řekl. Tím také vysvětlil, 
proč věřitelé trvají na splácení penězi a o pozemky nemají zájem. Bývalé vedení 
společnosti je nyní vyšetřováno oddělením hospodářské kriminality Policie České 
republiky, zda jednalo s péčí řádného hospodáře.  
 Jeho Jasnost Hans Adam II., vládnoucí kníže z Lichtensteinu, předal 
17. května na hradě Vaduz jedno z nejvyšších státních vyznamenání kolínskému 
občanovi Pavlu Juříkovi. Komandérský kříž Řádu za zásluhy mu byl udělen pro jeho 
přínos při obnovení diplomatických styků mezi ČR a Knížectvím lichtenštejnským. Pavel 
Juřík je jediným Kolíňákem v poválečné historii, který vysoké zahraniční státní 
vyznamenání obdržel. Jeho hodnotu nijak nesnižuje fakt, že Lichtenštejnsko je jedním 
z nejmenších států Evropy (s nejvyšší životní úrovní na světě). Příběh Pavla Juříka je 
příkladem toho, jak mezinárodní vztahy mohou významně ovlivnit i lidé, kteří stojí mimo 
diplomacii či politiku. Společné dějiny dnešního knížecího rodu Lichtensteinů a českého 
státu trvají již více než 760 let. Lichtensteinové byli druhým nejbohatším šlechtickým 
rodem v českých zemích hned za Schwarzenbergy. Kromě zámků Lednice, Valtice, 
Šternberk nebo Velké Losiny jim patřil Kostelec nad Černými lesy, Plaňany nebo 
Roztoky u Prahy. Z důvodu pozemkové reformy za první republiky a konfiskace majetku 
po 2. světové válce byly vztahy s Lichtenštejnskem problematické. Neměli jsme až 
donedávna  
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diplomatické styky, oba státy se vzájemně neuznávaly, což bylo evropskou raritou. 
Vypadalo to, že se čeká na někoho, kdo ztuhlou mezinárodní situaci odblokuje. Kníže 
Hans Adam II. soudí, že tím člověkem byl právě Kolíňák ze Sendražic Pavel Juřík (foto 
vlevo). Tento pražský rodák (nar. 1965) se v první řadě významně prosadil ve své 
profesní oblasti – bankovnictví. Zaváděl u nás první bankomaty a stal se naším předním 
odborníkem na platební karty. Od poloviny 90. let mu vyšlo několik knih z této oblasti, 
zmínit nutno především výpravnou publikaci „Platební karty – Velká encyklopedie 
1870-2006“. Jiným dominantním předmětem jeho zájmu je historie. Byť není v tomto 
oboru profesionálem, podařilo se mu brzy získat renomé. Své objemné historické knihy 

začal psát zejména proto, že mu na trhu 
chyběly. V nakladatelství Libri vydal již jako 
kolínský občan v rychlém sledu tři obsáhlé 
exkluzívní velkoformátové publikace: 
„Jihočeské dominium“ (2008), „Moravská 
dominia Liechtensteinů a Dietrichsteinů“ 
(2009) a „Dominia pánů z Hradce, Slavatů 
a Czerninů“ (2010). Při psaní výše zmíněné 
knihy o Lichtensteinech považoval za vhodné 
oslovit lichtenštejnského knížete Hanse – 
Adama II. Ten ho pozval, i s manželkou 

a dcerami, v dubnu 2008 do Vaduzu. Jejich krátká schůzka se nakonec protáhla na dvě 
hodiny a Pavel Juřík získal souhlas knížete a lichtenštejnského muzea k otištění cca 150 
unikátních snímků z jejich archivů. Tato schůzka se stala impulzem pro obnovení 
jednání o diplomatických stycích mezi knížectvím a ČR. Po 60 letech, kdy u nás byli 
Lichtensteinové tabu, se Pavlovi Juříkovi podařilo přímočaře uchopit téma, které 
historici považovali za ožehavé, a na pravou míru uvedl některá pochybná tvrzení 
škodící pověsti šlechtického rodu. Mimo jiné v publikaci píše i o jednotlivých členech 
knížecí rodiny, majetkových otázkách i současném životě v Lichtenštejsku. Publikace 
vyšla zhruba 14 dní poté, co ČR a Lichtenštejnsko navázaly diplomatické styky. Kníže 
osobně napsal do knihy úvod a přijel ji do valtického zámku v září 2009 pokřtít. Zájem 
o Lichtensteiny Pavla Juříka po vydání knihy neopustil, a proto založil „Historický 
spolek Lichtenstein“. O rok později, v listopadu 2010, se z podnětu Pavla Juříka a jeho 
spolku konala v Olomouci konference „Knížecí rod Liechtensteinů v historii zemí 
Koruny české“. Událost zahajoval vládnoucí lichtenštejnský kníže Hans Adam II. 
a účastnilo se jí okolo šedesáti historiků ze sedmi zemí. Rozvoj kulturní a hospodářské 
spolupráce obou zemí podporuje i nově jmenovaná velvyslankyně Lichtenštejnska v ČR 
Marie-Pia Kothbauer princezna Liechtenstein.                       (Vladimír Sládek, Kolínský pres) 
 
 Nejplodnější kolínský autor historicko-naučných knih Pavel 
Juřík vydal svoji další publikaci. „Historie bank a spořitelen 
v Čechách a na Moravě“ vyšla k 260. výročí založení první banky na 
našem území – Královské privilegované úvěrní banky v Brně, ale 
vypráví i o vzniku první zastavárny v Praze, tzv. Schwarzenberské 
banky, prvních spořitelen a akciových či zemských bank a o rozvoji 
peněžnictví v habsburské monarchii, Československu a Česku, a to až 
do roku 2011. Bezmála dvousetstránkovou knihu velkého formátu 
doprovází okolo 200 převážně barevných fotografií. Kniha představuje bankéře, 
interiéry bank, jejich architekturu, historii, zabývá se i vývojem bankovních služeb 
a technologií až do současnosti. Autor mohl v knize spojit oba své dominantní zájmy – 
historii a bankovnictví – díky nimž ho čtenáři v Česku znají.  
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 Skvělé představení předvedli kolínští atleti na mistrovství České republiky 
mužů a žen v Brně 2. a 3. července a poděkovali tak za krásný stánek, zázemí 
a tréninkové podmínky, které v Kolíně v poslední době vyrostly. Přitom v moravské 

metropoli panovaly zcela neatletické podmínky. 
V sobotním večeru trápily závodníky citelný chlad 
a poryvy větru, v nedělním odpoledni pak bylo jen okolo 
11 °C. Jako první nastupovala do kladivářského sektoru 
největší kolínská medailová naděje Kateřina Šafránková 
(foto), poprvé v kariéře po letošních výkonech jako 
favoritka šampionátu. V prvních dvou pokusech (61,35 
a 61,32) se nemohla srovnat technicky a dostala se pod 
tlak, protože na čelo se těsně vyhoupla její loňská 

přemožitelka ze šampionátu do 22 let Tereza Králová. Ve třetí sérii (61,95) se Kateřina 
sice dostala těsně do vedení, ale po čtvrtém hodu Králové (62,83) o ně opět přišla. 
Vzápětí ale dokázala zakontrovat (63,70), a když se jí soupeřka v závěrečné šesté sérii 
jen přiblížila (63,35), spadla z ní nervozita a posledním hodem poslala kladivo do 
vzdálenosti, na kterou je letos zvyklá (66,55). Po třech letech tak mladá kolínská 
kladivářka vybojovala svůj druhý mistrovský titul mezi ženami. --------- V průběhu 
závodu v hodu kladivem zaklekl do startovních bloků rozběhu na 110 m překážek další 
kolínský zástupce a účastník nadcházejícího ME do 22 let Petr Peňáz. Ten po zranění 
kotníku do poslední chvíle zvažoval svůj start na mistrovství, ale vítězství v rozběhu 
(14,33) a jasný postup do finále daly za pravdu jeho konečnému rozhodnutí. Potom už 
nastala další velká chvíle kolínské výpravy. Petr Peňáz měl ve finálovém běhu sice 
pomalejší start a po dvou překážkách byl až sedmý, ale v dalším průběhu závodu se 
mocně dotahoval na čelo a nakonec protnul cílovou čáru jako třetí v čase 14,29 s.         
(Jiří Tuček, Kolínský deník) 
 Kolínští hasiči zveřejnili dvouměsíční statistiku, ve které analyzovali své 
výjezdy. V pěti procentech případů vyjeli naprosto zbytečně. Jednalo se totiž o planý 
poplach, kdy jejich zásah nebyl vůbec potřeba. Jenže v samotném Kolíně je situace ještě 

horší. Tam je planých poplachů o hodně více. Zcela zbytečně 
vyjížděli hasiči dokonce v 11 % případů. Celkově vzato, od 1. 
dubna do 30. června řešili středočeští hasiči celkem 3 372 
událostí. Na Kolín připadá dvanáct procent, tedy 389 případů, 
kdy hasiči vyjížděli. Před ním je Mladá Boleslav s 688 případy, 
Krajské ředitelství, které drží prvenství, řešilo 740 událostí. 
Kolínští hasiči vyjížděli nejvíce k požárům, které tvoří téměř 
polovinu případů. Dále zasahovali u dopravních nehod (23%) a 
u technické výpomoci (18%). V Českém Brodě je situace 

podobná s jedním podstatným rozdílem: planý poplach řešili pouze ve dvou z čtyřiceti 
šesti výjezdů. Co se týká požárů, ze čtyř stanic, které spadají pod kolínské velitelství, 
nejvíce hořelo za dva měsíce v Kolíně: celkem 59 výjezdů.  
 V pondělí 11. července se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 28. schůze Rady města Kolína. Ze schůze, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, byli řádně omluveni čtyři členové. Schůze se tak zúčastnilo pouze 

pět členů rady. V zasedací místnosti byli dále přítomni tři vedoucí odborů 
městského úřadu a jedna zaměstnankyně odboru regionálního rozvoje 
a územního plánování. V průběhu schůze bylo pod čísly 429/2011 – 
442/2011 přijato celkem čtrnáct usnesení. V úvodu schůze rada schválila 
personální změnu v komisi školské a mládeže a jedenáct smluv na nájem 

bytů v majetku města. Dále rada projednala a schválila oslovení firem pro zhotovení 
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veřejných zakázek malého rozsahu na městský dohledový kamerový systém (MDKS) 
a na projektovou dokumentaci parkoviště pro osobní vozidla v Žižkově ulici v Kolíně III. 
V dalších čtyřech usneseních byl schválen pronájem několika městských pozemků na 
umístění reklamních billboardů firmám Sicco, FTV Global, Jirma a Euro AWK. 
Následovala další čtyři usnesení, v kterých přítomní radní schválili následujíc finanční 
příspěvky: 9 500 Kč o.p.s. TyfloCentrum Praha, 20 000 Kč Klubu přátel Františka 
Kmocha, 20 000 Kč společnosti Barry a 20 000 Kč panu Vítězslavu Podrazilovi na 
12. vzpomínkový koncert. Rada také doporučila Zastupitelstvu města schválit prodej 
jednoho menšího (20 m2) pozemku a konečně schválila výjimku, navýšení počtu žáků 
v třídách 2. a 5. základní školy. ------ K podpisu byly schváleny čtyři smlouvy. ------- 
Schůzi rady bylo předloženo celkem osm žádostí. Šest z nich rada schválila (prominutí 
úhrady nájemného, výstavby sjezdů k budoucím rodinným domům) a dvě byly zamítnuty 
(umístění stánku s občerstvením a zřízení restaurační zahrádky). ------ Dále byly 
projednány a na vědomí vzaty dvě informativní zprávy a zápisy ze schůzí komisí rady: 
a) dopravní, b) pro hospodaření s byty a nebytovými prostory, c) školské a mládeže, 
d) tělovýchovy a sportu, kulturní, bezpečnostní a výstavby a rozvoje města. Tato schůze 
rady byla ukončena v 16. 00 hod. 
 Kolín má volejbalové olympijské vítěze. Albert Blažek na dolní fotografii vlevo 
a Dan Vejdělek, volejbalisté z Kolína, přivezli zlatou medaili z 5. olympiády dětí 
a mládeže, která se konala v červnu v Olomouci. Teprve čtrnáctiletí hráči klubu SK 
Volejbal Kolín byli členy výběru nejlepších starších žáků Středočeského kraje. Střední 
Čechy prošly náročným turnajem bez jediné prohry, ve finále pak porazily tým 
Jihočeského kraje. Zlatá medaile je zároveň cenná i pro kolínský volejbal: Albert i Dan 
se totiž do krajské reprezentace probojovali v konkurenci chlapců z Příbrami a Odoleny 
Vody, tradičních volejbalových měst, která hrají českou extraligu a jejichž mládežnické 
výběry patří k nejlepším. 

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 V sobotním (16. července) programu Mistrovství Evropy do 22 let v Ostravě 
měla česká atletika celou řadu želízek, mezi nimiž nechyběli ani kolínští závodníci 
Petr Peňáz a Kateřina Šafránková. Hod kladivem celý sobotní program zahajoval, na 
rozdíl od pátku na sluncem rozpáleném sektoru. Vlastní soutěž začala výborně loňská 
juniorská mistryně světa Sophie Hitchon, která hned prvním pokusem hodila 67,95 m 
a ujala se vedení. I Bianca Perie prezentovala výborným výkonem 67,83 m a po ní už 
přišla na řadu svěřenkyně trenérů Tučka a Pluhaře. Šafránková, která byla od počátku 
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šampionátu pod velkým tlakem nejen médií i okolí, jež ji stavěly do role největší české 
naděje na medaili, ale teď i soupeřek, které začaly ve velkém stylu, poslala svůj první 
hod do ochranné sítě. Ve druhé sérii nejprve Hitchon poslala kladivo do vzdálenosti 
nového britského rekordu 69,59 m a po ní Perie skvělým hodem dokonce překonala 
70metrovou hranici (70,57 m). Šafránková sice „zajistila“ finálovou účast opatrným 

hodem 67,37 m a na chvíli se dostala na 3. místo, ale 
vzápětí ji vynikajícím hodem 70,06 m přehodila Polka 
Ioanna Fiodorow. Když se Šafránkové třetí hod vůbec 
nevydařil a favoritka Perie se zlepšila na 71,59 m, bylo 
jasné, že boj o medaili bude přetěžký a Šafránková 
potřebuje překonat osobní i český rekord do 22 let. A ačkoli 
se bila o vytouženou medaili s maximálním nasazením 
a další hody se jí technicky už vydařily, síly v horkém počasí 
ubývaly, a tak se dokázala postupně zlepšit „jen“ na 67,71 
a 67, 94 m a zbyla na ni tentokrát po 3 stříbrných ziscích 

z předchozích mládežnických šampionátů nepříjemná 4. příčka. Sobotní semifinále se 
vzápětí vůbec nevydařilo dalšímu kolínskému zástupci Petru Peňázovi. Pro něj byla už 
účast mezi nejlepší evropskou šestnáctkou velkým úspěchem, ale byl motivovaný poprat 
se ještě o lepší umístění. Ukázalo se, že motivace byla až příliš velká, a Peňáz měl 
v polovině závodu kolizi na překážce, po níž svou první semifinálovou účast na velké 
soutěži nemohl dokončit, a patří mu tak 16. místo. Oba dva ale jednoznačně skvěle 
reprezentovali nejen kolínskou atletiku, ale také Českou republiku.   

(Jiří Tuček, Kolínský pres) 
 Už několik let se ptám lidí, kteří nežijí na Kolínsku, koho považují za 
nejznámějšího Kolíňáka. Někdo uvede Kmocha, Sudka či Deburaua, ale s obrovskou 
převahou se nejčastěji v odpovědích objevuje jméno Jakub Krčín z Jelčan. Není proto 
od věci připomenout některá fakta z života osobnosti v rodném Kolíně jen málo známé. 
DĚDEČEK KONŠELEM – Rod Krčínů z Jelčan je zmiňován od roku 1295 v Jelčanech 
u Zásmuk. První zprávy o této rodině jsou v Kolíně od roku 1494, kdy je mezi 

pokutovanými pro hru v kostky zmiňován Jakub 
Krčín (děd slavného rybníkáře). Tento praotec 
rodu obdržel 8. května 1509 od Vladislava II. 
Jagelonského původní erb. Jeho druhá žena 
Alžběta dostala svatebním darem dvůr se 
sladovnou v Kolíně na pražském předměstí 
(v místech dnešního náměstí Republiky, v bloku 
domů okolo Hlavní pošty). V závěti její otec 
odkázal Jakubovi roku 1511 ještě dům čp. 79 
v tehdejší ulici Hradní (dnes na stejném místě 
stojí Městský společenský dům). Na tomto domě 
si rodina nemálo zakládala. Jakub Krčín byl 
v roce 1519 jmenován mezi kolínské konšely. 
Z nové hodnosti se však dlouho netěšil, jelikož 
v roce 1520 zemřel při morové epidemii. OTEC 
RYTÍŘEM – Konšel Jakub Krčín po sobě 
zanechal tři děti: Jana, Jiříka a Mandalenu. 
Král Ferdinand I. udělil bratrům Janovi 

a Jiříkovi týž erb, jakým se chlubili jejich předkové, a byli přijati do rytířského stavu. 
Krčínové spravovali se svými rodinami společně otcovský majetek, až si jej roku 1545 
rozdělili. Nejstarší syn Jan obdržel dvorec s dědinami lukami a lesem na Pražském  
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předměstí.Mladší Jiřík převzal polepský dvůr se všemi grunty a dcera Mandalena se 
ujala městského domu čp. 79 a od bratrů obdržela finanční dorovnání. Ze sourozenců 
Krčínových se nejlépe dařilo Jiříkovi (s manželkou Kateřinou měli pět dětí). Jejich 
druhý syn Jakub, pozdější rybníkář, se narodil 18. května 1535 v Zámecké ulici v Kolíně 
čp. 79. Někteří Krčínovi životopisci mylně uvádějí místo narození Polepy, ale dvůr 
v Polepech byl zakoupen až v roce 1536. KRČÍN PURKRABÍM – Jakub Krčín 
navštěvoval školu na dvoře kostela sv. Bartoloměje. Potom studoval na vysokém učení 
pražském, jež však živého a těkavého Krčína příliš dlouho nepoutalo. Jako 
jednadvacetiletý mládenec začal v roce 1556 pracovat u Viléma Trčky z Lípy, kde jako 
správce opatroval lesy a rybníky. Připomeňme si, že Trčkova sestra byla ženou Karla ze 
Žerotína, pána kolínského zámku. Trčka udržoval přátelské styky s Vilémem 
z Rožmberka a doporučil svého správce na jeho panství. Tak se Krčín stal správcem 
klášterních statků v Borovanech. Vilém z Rožmberka brzy poznal schopnosti mladého 
muže a ustanovil ho roku 1561 podpurkrabím na zámku v Českém Krumlově. Po roce 
působení v této funkci se stal purkrabím. V této již samostatné funkci začal hospodařit 
po 

svém: jak mohl tak šetřil. Tím získal přízeň a důvěru svého pána, zároveň mu však 
přibývalo nepřátel mezi podřízenými. DRAVÝM EKONOMEM – Vilém z Rožmberka se 
těšil přízni a důvěře tří panovníků: Ferdinanda I., Maxmiliána II. a Rudolfa II. 
Prokazoval jim mnoho let služby, půjčoval jim peníze, posílal do válečných polí nemalý 
počet vojska a vykonával pro ně nákladné cesty a vyřizoval důležitá poslání. Také míval 
spoustu návštěv (i ze dvora), které až příliš využívaly ochoty knížecí pohostinnosti. Toto 
vše stálo Viléma z Rožmberka slušné peníze. Jeho kapse ulevovali i různí umělci, 
alchymisté a astrologové, kterými se rád obklopoval. Potřeboval tedy aby jeho panství 
spravoval pěkně dravý ekonom. Na konci roku 1569 povýšil Jakuba Krčína na regenta – 
nadřízeného všem hejtmanům a úředníkům na celém rožmberském panství. Krčín 
nepřizpůsobivé podřízené bez milosti nahrazoval jinými nadějnými adepty. Na Vilémově 
panství měl na starost rozšiřování a opravu statků, výstavbu budov a dvorů, pěstování 
plodin, zřizování mlýnů s pilami a provoz pivovarů. Zasahoval též proti pytlačení 
v lesích a rybnících, a to po tehdejším způsobu velmi tvrdě. Při krádeži ryb byli dotyční 
věšeni nebo jim byla uťata ruka ... GENIÁLNÍM RYBNÍKÁŘEM – Jakub Krčín vynikl ze  
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všeho nejvíc v rybničním hospodářství. České řeky a rybníky oplývaly v jeho době 
hojností ryb. Již Karel IV. podporoval rybníkářství, protože si přál, aby království české 
mělo dostatek ryb a vodních par (pro deště – jak jednoduché a geniální). Rybnikářství 
bylo výnosným zaměstnáním, což Krčín poznal již ve svém rodišti. Kolínští rybáři byli 
váženými občany, ryby se objevovaly velmi často na jídelních stolech. O labské ryby 
z okolí Kolína byl velký zájem a jejich tehdy lovené množství nepostačovalo poptávce. 
Proto na Kolínsku vznikaly četné rybníky jako: Bačov, Kyselo, Ovčárecký, Lhotský, 
Podemlejnský, Podhajský, Hluboký, Písečný, Zálužný, Koratinský, Štítarský, u Starého 
Kolína Čakovec a Sakman, u Libenic Velký, u Nové Vsi Keltský, v Polepech Nadymač 
a jiné. V době služby Krčína u Rožmberků bylo sice v jižních Čechách několik set 
rybníků, ale podle něj málo výnosných. Proto se pustil s chutí do jejich obnovy. Starým 
rybníkům nechal zvednout hráze, čímž je i plošně zvětšil. Největším Krčínovým dílem je 
rybník Rožmberk, který počal stavět roku 1584. Pracovalo na něm 700 – 800 stálých 
dělníků po dobu šesti let. Tento rybník má hráz dlouhou téměř 2,5 km, 10 m vysokou a 
50 m širokou. Nejgeniálnějším Krčínovým dílem byla však soustava stok opatřující 
rožmberské rybníky živou vodou. Za vytčeným cílem šel Krčín přímo, nedbaje námahy, 
překážek, nebezpečí a nenávisti (jeden z jeho nejznámějších rybníků Svět se kdysi 
jmenoval Nevděk). UZNÁVANOU AUTORITOU – Jakub Krčín působil jako správce 
majetku Rožmberků až do Vilémovy smrti v roce 1592. Za své služby dostával 
pravidelný plat, navíc dům v Českém Krumlově a za jistou úplatu získal k doživotnímu 
užívání sedlčanské panství. Od Rudolfa II. obdržel povolení psát se Jakub Krčín 
z Jelčan a Sedlčan, Rudolf zároveň doplnil jeho dosavadní erb. Krčínova pověst 
přesahovala hranice rožmberského panství. Jeho rad v hospodaření se dožadovala 
města Poděbrady, Pardubice, Bechyně, Kutná Hora a další. Byl uznávanou autoritou, 
a to nejen v rybníkářství, ale v celé oblasti vodních staveb. Podle způsobu provedení 
existuje opodstatněná domněnka, že Krčín zřídil v rodném Kolíně vodovod, kterým vedl 
samospádem výbornou vodu od Štítar do města (existují o tom i písemné záznamy z roku 
1597). EPILOG – Krátce poté, co Krčín získal sedlčanské panství, zvolil si za své sídlo 
Křepenice severovýchodně od Sedlčan. Zde vystavěl tvrz a nazval ji Nový hrádek 
Krčínův (Krčínov). Byl dvakrát ženatý, s druhou ženou měl šest dcer (jedna z nich 
zemřela v devíti letech). Sám Krčín zemřel mezi 19. lednem a 15. únorem 1604. Je 
pochován v Obděnicích na jižním Sedlčansku, kde na náhrobní desce chybí datum 
úmrtí. Hrobku si nechal zhotovit za svého života, a i když po něm zbylo mnoho majetku, 
nenašel se nikdo, kdo by mu nechal datum do kamene vytesat.                              

(Vladimír Serbus, Kolínský pres) 
 V pondělí 25. července se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 29. schůze Rady města Kolína. Na schůzi, kterou řídil místostarosta 
Ing. Mgr. Jan Pospíšil, MBA, bylo přítomno osm členů rady a jeden byl řádně omluven. 

V zasedací místnosti byli dále přítomni tři vedoucí odborů městského úřadu 
a Mgr. Petr Kesner, vybraný uchazeč na pozici vedoucího odboru školství, 
kultury a sportu. V průběhu schůze bylo pod čísly 443/2011 – 465/2011 
přijato celkem dvacet tři usnesení. V úvodu schůze rada schválila: a) žádost 
společnosti Confero, s.r.o., k užití znaku města Kolína, b) doporučení 

Zastupitelstvu města schválit 1) prodej části jednoho pozemku ve vlastnictví města, 
2) bezúplatná nabytí pozemku z vlastnictví ČR, c) zřízení věcného břemene na majetku 
města ve prospěch a.s. ČEZ Distribuce, d) šest usnesení s celkem šedesáti dvěma 
smlouvami na pronájem bytů v majetku města, e) pronájem nebytového prostoru ve 
vlastnictví města. Dále byla schválena dvě usnesení na oslovení uchazečů pro zhotovení 
zakázek malého rozsahu na výměnu oken a vchodových dveří v několika bytových  
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domech v majetku města. V dalších čtyřech usneseních byly schváleny prodeje bytů ve 
vlastnictví města formou dobrovolné dražby. Stanovené vyvolávací ceny se podle 
velikosti bytů pohybovaly od 250 000 do 890 000 Kč. Dále byly schváleny finanční 
příspěvky občanskému sdružení Labská stezka (20 000 Kč) a 13 000 Kč na doprovodný 
program k 5. ročníků závodů dračích lodí. Ředitelce Mateřské školy v Sendražicích byla 
k životnímu jubileu udělena mimořádná finanční odměna. V závěrečných usneseních byl 
a) z funkce vedoucího odboru školství, kultury, sportu a mládeže odvolán Mgr. Karel 
Kárník a novým vedoucím tohoto odboru byl jmenován Mgr. Petr Kesner, 
b) provozovateli městské kanalizace, firmě Vodos, byla udělena výjimka ze Směrnice 
č. 1 Městského úřadu Kolín na zpracování projektové dokumentace včetně inženýrské 
činnosti pro havarijní situaci kanalizační stoky v ulici Rybářské. ------ K podpisu bylo 
schváleno osm smluv. ------ K projednání bylo radě předloženo celkem deset žádostí. 
Sedm z nich rada schválila, dvě zamítla a jedna byla z jednání stažena. ------ S kladným 
stanoviskem bylo projednáno osm záměrů města týkajících se pronájmů nebytových 
a bytových prostor v majetku města. ------ Projednán a vzat na vědomí byl zápis 
z jednání komise rady pro místopis, cestovní ruch a propagaci města. ------ V úplném 
závěru schůze, která byla ukončena v 17.35 hod, byly ještě projednány dvě informativní 
zprávy. 

 Na kolínské záchytce se ve středu 27. července pokusil jeden z klientů spáchat 
sebevraždu. Alkoholové opojení stálo muže málem život. Nechybělo totiž mnoho a 
mohl by být mrtvý. Vše začalo silniční kontrolou. Policisté se rozhodli zastavit jedno 
vozidlo, ve kterém byl sedmačtyřicetiletý řidič. Už letmý pohled stačil, aby se ukázalo, 
že muž není rozhodně ve střízlivém stavu. Když ho totiž požádali, aby nadýchal, ukázalo 
se, že v krvi má řidič tři promile alkoholu. Vzhledem k jeho silně podnapilému stavu se  
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rozhodli, že opilého muže pro jistotu umístí na záchytnou stanici. Sotva tam ale byl 
hospitalizován, pokusil se téměř okamžitě o sebevraždu – chtěl se oběsit. Pracovníci  
záchytné stanice muže v pravidelných intervalech kontrolovali, což je v takových 
případech běžná praxe. Jenže je čekalo nepříjemné překvapení, muže nalezli 
v bezvědomí. Naštěstí ho resuscitovali a tak ho zachránili z bezprostředního ohrožení 
života. „Muž je nyní hospitalizován v kolínské nemocnici na oddělení ARO,“ potvrdila 
mluvčí středočeské záchranky.  
 Občanské sdružení Prostor (OS Prostor) upustilo od zamýšlené stavby 
mateřské školy na Kollárově náměstí v Kolíně na místě pustnoucí budovy vedle areálu 
Kolárka. Regionální operační program regionu soudružnosti Střední Čechy vypsal totiž 
výzvu na získání peněz z Evropské unie pouze pro školky v obcích do 5 tisíc obyvatel 
s tím, že nositelem projektu nemůže být občanské sdružení, ale pouze obec. Tím pádem 
padl záměr o umístění školky v Kolíně, když o dotaci nemohlo požádat občanské 
sdružení. Nicméně  OS Prostor vymyslelo variantu, ve které byly osloveny okolní obce, 
zda do projektu půjdou i za předpokladu, že školka bude umístěna v Kolíně. Obce 
potvrdily, že ano. Ovšem pak bylo zjištěno, že další podmínkou výše zmíněné výzvy je to, 

že školku musí mít obec ve svém 
katastru. To znamenalo konec, protože 
postavit školku jinde než v Kolíně 
nemělo smysl. Město Kolín stavbu nové 
školky nepodpoří, protože ji 
nepotřebuje. Určitý předpoklad však 
říká, že v následujících dvou letech 
může za určitých okolností ve 
stávajících mateřských školách scházet 
okolo 70 míst. Na to město reaguje 
argumentem, že nedostatek míst ve 
školkách by vznikl pouze za 
předpokladu, že by se město rozhodlo 

do těchto zařízení umisťovat děti z přilehlých obcí. Kromě toho město má nevyužité 
kapacity, které je schopno využít a zprovoznit při minimálních nákladech. Jiná studie, 
kterou má město k dispozici, říká, že od roku 2013 bude docházet k úbytku dětí 
v mateřských školách. Kdyby přesto nastal vyšší příliv dětí v předškolním věku, měla by 
tento problém vyřešit hlavně školka v Masarykově ulici, kde prý jsou rezervy pro 
zvýšení její kapacity asi o 12 míst. Ředitel OS Prostor Petr Steklý si však myslí, že Kolín 
další mateřskou školu potřebuje. Právě kvůli okolním obcím, jejichž obyvatelé v Kolíně 
pracují nebo odsud odjíždějí do Prahy a zase se sem vrací. Ředitel Prostoru se prý 
určitě pokusí aspoň o zbourání vedlejšího zchátralého objektu u Kolárky (viz foto výše) 
a o zřízení parku na jeho místě.  
 Městská knihovna Kolín získala od grantové komise TPCA v rámci programu 
Partnerství pro Kolínsko 70 000 Kč na projekt úpravy parku a založení malého 
vinohradu za synagogou na bývalých městských hradbách. „Navazujeme na projekt 
Po stopách Davidovy hvězdy, který jsme zahájili letos v dubnu a který je podle mě 
úspěšný,“ vysvětluje ředitel knihovny Pavel Kárník a pokračuje: „Příští rok si totiž 
připomeneme 70. výročí odsunu kolínských Židů do nacistických koncentračních táborů. 
Vinohrad Souznění, jak jsme jej nazvali, historicky na parkánu býval. Zasadil jej tam 
a pečoval o něj sám rabín Richard Feder. Takže si myslím, že je dobrou myšlenkou 
vinohrad obnovit a parkán více zpřístupnit veřejnosti. Kvůli tomu chceme nakoupit 
lavičky, sekačku, kompostér, prostě vše, abychom se o parkán mohli starat.“ Mimo výše 
zmíněných 70 tisíc korun bude potřeba do projektu vložit dalších několik tisíc korun,  
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které bude muset knihovna nejspíš vydat ze svého rozpočtu. „A to do toho nepočítám 
naši práci,“ podotýká Pavel Kárník. Knihovna má se synagogou ještě další velké plány, 
ale nejprve ji chce získat do své péče. „Chceme rozšířit výstavní okruhy a pořádat více 
koncertů a přednášek. Součástí prohlídky bude i zvelebený parkán, Je možné, že by se 
na něm mohlo hrát i divadlo,“ řekl také Pavel Kárník. Do konce tohoto roku by měla 
proběhnout příprava parkánu, aby v dubnu příštího roku došlo na tu nejatraktivnější 
část projektu – sázení vinných hlav za účasti významných osobností. Zkušenosti 
s pěstováním vinné révy budou čerpat od dodavatelů košer vína (které se prodává i 
v kolínské synagoze) z Chrámců u Mostu, na jehož výrobu dohlíží rabín a starají se o ni 
výhradně ortodoxní židé.  
 Na kolínském hřbitově přibyl další umělecký pomník. Památník v podobě 
kamenného kříže a pod ním kamenný hrob s úkrytem pro urnu přibyl 30. července na 
kolínském hřbitově. Pro jednoho kolínského živnostníka, který podlehl dlouhé těžké 
nemoci, jej zde instaloval kolínský kameník Ivan Erben. „Ten kříž z kamene tesal 
kameník a kolínský kytarista Honza Čerňanský, při práci na něm zkolaboval, a to 
přesně na svatého Bartoloměje, kdy v Kolíně slavíme posvícení, skončil na dlouhou 
dobu v nemocnici,“ řekl Erben. Dnes je již Čerňanský z nemocnice doma a u svého díla 
pomohl alespoň se zakrytím náhrobku, který s popruhy v rukou zvedali čtyři lidé. Dva 
z firmy a dva příbuzní zemřelého. Kromě nejbližších příbuzných se s ním rozloučil také 
kolínský duchovní otec Bedřich Blažek. 
 

 
 Ačkoliv počet lidí bez práce zůstal k poslednímu dni minulého měsíce skoro na 
stejné úrovni jako měsíc předtím, míra nezaměstnanosti se zvýšila z 9,3 na 9,4 %. 
K datu 31. července zaznamenal Úřad práce v Kolíně 4 914 klientů (měsíc předtím 
4 915), z toho bylo 2 587 žen a 79 absolventů škol a mladistvých. Ze 77 okresů Kolínsko 
zůstalo na 28. pozici nezaměstnaností nejhůře postižené oblasti. O jedno pracovní místo 
se teoreticky uchází téměř 19 lidí. Ze sousedních okresů si nadále nejlépe vedla Praha –
východ s mírou nezaměstnaností 3,6 % (za předešlé sledované období 3,6 %), následují 
Mladoboleslavsko se 4,7 % (4,6 %), Benešovsko se 4,9 % (4,9 %), Pardubicko s 5,8 % 
(5,7 %), Kutnohorsko s 8, 5 % (8,3 %) a Nymbursko s 9,8 % (9,5 %). Středočeský kraj 
oznámil 6,9 % (6,8 %) a Česká republika 8,2 % (8,1 %). 
 Oficiální zpráva Českého hydrometeorologického ústavu – Letošní červenec 
byl nejchladnější od roku 2000 a nejdeštivější od roku 1997. S průměrnou měsíční 
teplotou 15,8 °C byl teplotně podprůměrný o -1,1 °C a v průměru spadlo 146 mm, tj. 
185 % dlouhodobého normálu let 1961 – 1990 (předběžná data jsou vyhodnocena  
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z dvaceti pěti referenčních stanic). Přitom z pohledu historie posledních 50 let je jasně 
vidět, že průměrná červencová teplota letošního roku byla v 60. až 80. letech naprosto 
běžná. V 60. letech 20. století zaznamenali hned pět teplotně podprůměrných červenců 
(1961, 1962, 1965, 1966, 1968), v 70. letech čtyři (1974, 1977, 1978, 1979), v 80. letech 
tři (1980, 1981, 1984), v 90. letech pouze v roce 1993 a v prvním desetiletí 21. století 
také pouze jeden v roce 2000. Historicky nejchladnější července jsou z let 1771 
(průměrná měsíční teplota vzduchu 15 °C), 1844 (16,1 °C) a 1786 (16,3 °C). Naopak 
historicky nejteplejší července jsou z let 2006 (průměrná měsíční teplota 24,8 °C), 1994 
(24,3 °C) a 1834 (24 °C). Nejdeštivější července byly v letech 1997 (v průměru spadlo 
195 mm, tj. 246 % dlouhodobého normálu), 1954 a 1981 (195 mm, tj. 220 %). ------ 
Počasí, které bylo v Kolíně, se nijak výrazně nelišilo od výše uvedené zprávy 
hydrometeorologického ústavu. Některé konkrétnosti. 3. července pršelo celý den, ze 
soboty 9. na neděli 10. července asi hodinová bouřka se silným, přívalovým lijákem. To 
samé se odehrálo v noci na pondělí 11. července. V nocích na středu 13. a čtvrtek 
14. července opět silné bouřky s přívalovými lijáky. Denní teploty se v prvé polovině 
července pohybovaly v Kolíně v rozmezí od 20 do 25 °C. Druhou polovinu července 
strávil kronikář v Železné Rudě na Šumavě, kde kupodivu nepršelo tak jako v Kolíně, 
ale byla tam zima. Ač jsme s manželkou bydleli v normálním zděném domě, skoro každý 
večer jsme si museli přitápět. Ranní teploty se v Železné Rudě pohybovaly okolo 10 °C, 
denní se s obtížemi dostávaly nad 20 °C. Toto počasí tak bylo celkem výhodné pro pěší 
túry. Jinak však stálo, lidově řečeno, za bačkoru, nechci-li použít přiléhavější formulace 
...... 
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 Město Kolín připravuje vyhlášku omezující hazard na území města. Ještě než 
vyhláška spatří světlo světa, chce vedení oslovit Ministerstvo financí ČR, aby v Kolíně 
nepovolovalo již žádné videoterminály (výherní loterijní terminály). Dosud platilo, že 
právě jen ministerstvo má pravomoc zmíněné hrací přístroje povolovat, zatímco město 
k tomu nemohlo říct vůbec nic. Současně vedení města řeší otázku, jestli vydat vyhlášku 
ještě před očekávanou změnou zákona o výherních hracích automatech, nebo počkat na 

změnu. „Již před loňskými volbami jsme 
tvrdili, že výherní hrací automaty nepatří do 
blízkosti škol. Je nutno si uvědomit, že herny 
jsou často spojeny s trestnou činností,“ 
připomněl starosta Vít Rakušan. Herny rovněž 
podporují nebo rovnou produkují gamblery, 
kteří pak ve výherních automatech dokážou 
prohrát ohromné částky, což má často za 
následek zásadní narušení mezilidských vztahů 
a existenční potíže nejen samotných hráčů, ale 

často i jejich blízkých. Zvláště kombinace s drogovou závislostí je velmi nebezpečná. 
Snahu města ale brzdí dlouholeté smlouvy uzavírané na provoz automatů, především 
videoterminálů. Většina smluv na videoterminály byla uzavřena Ministerstvem financí 
ČR a tyto smlouvy jsou platné do roku 2017 a 2018. Proto se uvažovaná regulace může 
týkat pouze toho, aby již další zařízení tohoto typu na území města nevznikala. Město 
bohužel nemůže výherní automaty zcela vykázat. Má totiž povinnost určit lokality, kde 
mohou herny s automaty stát. V Kolíně je 201 výherních hracích přístrojů ve 
42 provozovnách. Tzv. videoterminálů je 178. Celkový výnos pro město v roce 2010 
činil 14,55 miliónů korun. Pokud město přistoupí na omezení hazardu, významně 
poklesne zisk z této činnosti – asi o 10 až 15 %. Město zároveň hodlá vydat i 
protialkoholní vyhlášku omezující konzumaci alkoholu na vybraných veřejných 
prostranstvích. Obě vyhlášky by měly vyjít v září nebo v říjnu.  
 
 
 Starosta města Kolína Mgr. Vít 
Rakušan připomněl položením kytice 
163. výročí narození kapelníka 
a zakladatele městské hudby Františka 
Kmocha. Světoznámý hudebník se 
narodil 2. 8. 1848 v Zásmukách 
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 Čtvrtek 4. srpna – Na Kmochově ostrově se bude tři dny promítat. Milovníci 
promítání pod hvězdami se během srpna mohou těšit na tři večery příjemně strávené 
před stříbrným plátnem. V amfiteátru na Kmochově ostrově se bude promítat ve dnech 
18. – 20. srpna. Návštěvníci tak budou mít možnost zažít nevšední atmosféru letního 
kina v krásném přírodním prostředí. Letní promítání 2011 organizuje občanské sdružení 
Kolínská 14. Po 1. mezinárodním festivalu běhu to bude další událost, kterou toto 
sdružení oživí společenské dění v Kolíně. Navazuje tak na slavnou tradici letního kina 
v Kolíně z dávných let. „Chceme vytvořit v našem městě příležitost k prázdninovému 
setkání v příjemném přírodním prostředí s filmem a hudbou. Jde především o společný 
zážitek, o setkání. Skladba filmů proto není to nejpodstatnější, to každý jistě chápe. 
Výběr filmů jsme volili vzhledem k našim finančním a technickým možnostem a věřte, 
opravdu jsme se snažili, abychom oslovili co nejširší vrstvy příznivců filmové tvorby,“ 
přibližuje záměr pořadatele Leoš Bešťák, předseda pořádajícího občanského sdružení 
Kolínská 14. Ve čtvrtek 18. 8. bude letní prodloužený filmový víkend zahájen filmovým 
prázdninovým muzikálem Mamma Mia s hudbou legendární skupiny ABBA. V pátek 
19. 8. se představí filmový Kajínek a ještě předtím navodí filmovou atmosféru Kolínský 
Big Band, který  připomene nejslavnější filmové melodie. Po skončení filmu bude 
následovat rozjímání s živou hudbou. V areálu bude dostupné občerstvení. Sobota 20. 8. 
je věnována dětem. V 15 hodin začne v prostoru amfiteátru dětské odpoledne, kterým 
bude provázet Luboš Votroubek. Pro děti budou připraveny soutěže a bohatý  program. 
„Na programu pro děti nám velmi záleželo. Chceme dětem co nejvíce zpříjemnit 
neodvratně se blížící konec prázdnin,“ doplňuje k programové skladbě Leoš Bešťák. 
Sobotní film „Já, padouch“ ukončí víkendové filmové setkání v Kolíně. Filmová 

představení budou začínat vždy po setmění (cca 20.30 hod). Páteční koncert Kolínského 
Big Bandu začne v 19 hod. Vstupné pro děti a dětské odpoledne je zdarma. „Věříme, že 
se filmová tvorba pod hvězdami v krásném prostředí kolínského amfiteátru bude líbit 
a současně s ní se uskuteční spousta setkání kamarádů a přátel. Protože hlavně o tom to 
tady je!“ uzavírá Leoš Bešťák. Nakonec vše proběhlo tak, jak bylo naplánováno. I 
počasí organizátorům a hlavně pak divákům přálo. 
 V pondělí 8. srpna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 30. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, se zúčastnili všichni členové rady. V zasedací místnosti bylo dále 
přítomno pět vedoucích odborů městského úřadu, ředitel a.s. Správa městských 
sportovišť Kolín Ing. Jan Širc a předseda představenstva této akciové společnost, 
Ing. Václav Kmoch. V průběhu schůze bylo pod čísly 466/2011 – 494/2011 přijato  
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 celkem dvacet devět usnesení, kterými Rada města schválila: 1) upravenou podobu 
znaku města Kolína, 2) uzavření dodatku č. 3 k nájemní smlouvě mezi městem Kolín 
a společností Barbora Kolín spol. s r.o., 3) ve třech usneseních sedm smluv na 
pronájem bytů v majetku města, 4) úpravu práv nájemců při vzájemné směně bytu, 
5) podání dvou výpovědí z nájmu bytů ve vlastnictví města, 6) čtyři věcná břemena na 
pozemcích v majetku města, 7) doporučení Zastupitelstvu města a) schválit prodeje částí 

pozemků  z vlastnictví města Kolína do majetku pěti soukromých osob, 
b) zrušit vyhlášku města Kolína č. 4/1998 o vymezení závazné části 
územního plánu zóny Kolín – U Jána, c) směnu a bezúplatné nabytí 
pozemků, d) vyřadit z evidence pohledávek dvě promlčené, nedobytné 
pohledávky, 8) pronajmutí stánku na centrálním dětském hřišti paní Margitě 

Hartigové, 9) oslovení firem pro zhotovení veřejné zakázky malého rozsahu 
"Zpracování pasportu komunikací v Kolíně", 10) pořadí uchazečů pro zhotovení 
zakázky malého rozsahu na akci "Zpracování návrhu změn č. 2 územního plánu Kolín", 
11) vyřazení celkem 212 položek z evidence drobného dlouhodobého nehmotného 
majetku, 12) personální změny v bezpečnostní komisi, 13) finanční příspěvek ve výši 
20 000 Kč provozovateli osobní lodní dopravy v Kolíně na projekt pravidelné turistické 
lodní dopravy spojený s propagací města, 14) finanční příspěvek 20 000 Kč na činnost 
Skupiny historického šermu a dobové hudby Páni z Kolína, 15) poskytnutí finančního 
příspěvku z kapitoly „Příspěvky v kompetenci RM“ na provoz vzdělávacího rodinného 
centra o.s. Montessori OVEČKA, 16) poskytnutí povodňového plánu města Kolín 
Hasičskému záchrannému sboru Středočeského kraje k digitalizaci, 17) finanční 
příspěvek 20 000 Kč o. s. Prostor na motivační složku odměn pro pracovníky na veřejně 
prospěšných pracích (VPP), 18) přijetí dotace z rozpočtu Středočeského kraje na 
Kolínské sportovní dny základních škol 2011 a uzavření smlouvy o poskytnutí dotace ve 
výši 100 000 Kč. ------ K podpisu bylo schváleno šest smluv. ------ Projednány byly čtyři 
žádosti. Tři z nich byly schváleny, jedna týkající se prominutí penále za opožděné platby 
nájemného byla zamítnuta. ------ Schváleny byly záměry města na prodloužení rámcové 
smlouvy s poskytovatelem a dodavatelem hlasových služeb a internetu a na pronajmutí 
nebytových prostor. ------ Projednáno a vzato na vědomí bylo pět informativních zpráv. 
------ V závěru jednání rada vyslechla informace představitelů a.s. Správa městských 
sportovišť Kolín (SMSK). Schůze rady byla ukončena v 18.05 hod. 
 Kolín 13. srpna – Krajský úřad potvrdil Dagmar Soukupovou ve funkci 
tajemnice městského úřadu. Na podpis čekalo město dva měsíce a do jisté míry lze 
říct, že už mu docela docházela trpělivost, takže zvažovalo i správní žalobu. „Podle 
našich konzultací jistojistě vyhrajeme. Takže krajský úřad jde v tomto ohledu, pokud 
nepodepíše, do jednoznačně prohrané bitvy. Zde to nevybojuje jinak, než že to bude 
prodlužovat, a může to mít právní následky i pro protistranu. Do ofenzivy jednoznačně 
půjdeme, protože zákonný důvod pro to, aby nám nebyla potvrzena tajemnice, 
jednoduše neexistuje,“ hněval se starosta Vít Rakušan. „Paní doktorka Dagmar 
Soukupová vyhrála za přítomnosti zástupce krajského úřadu řádně vypsané výběrové 
řízení, které i podle informací z krajského úřadu proběhlo zcela v souladu se zákonem,“ 
dodal. „Každé rozhodnutí má své lhůty. Až proběhnou, bude rozhodnuto, zda kraj 
podepíše, či ne,“ reagoval hejtman David Rath. „Zákon říká, že u jmenování tajemníka 
musí být podpis ředitele krajského úřadu. Náš ředitel třeba při svém nástupu čekal na 
spolupodpis ministra Langra tři měsíce. To je holt právo nadřazeného orgánu státní 
správy si všechny materiály prostudovat, zjistit si informace atd. Zde musím reagovat 
slovy pana prezidenta Václava Klause: Žádný takový podpis není automatický. Ani 
hejtman ani ředitel úřadu není automat na podpisy, kam pan starosta Rakušan strčí 
lístek a vypadne mu podepsaný. Každý podpis je vůle podpisujícího. Jestli si pan  
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starosta myslí, že vše, co mu úředníci přinesou na stůl, je povinen podepsat, tak to bude 
Kolín brzy bez starosty, neb ten bude ve vězení, protože podepsal něco, co neměl,“ 
komentoval hejtman s tím, že pokud by se ředitel krajského úřadu rozhodl jmenování 
nespolupodepsat, tak prostě tajemnice jmenována nebude. Podpis ale nakonec přišel, 
správní žaloba tedy patrně nehrozí a zkřížené zbraně v tomto případě míří do depozitu. 
Nová tajemnice nastoupí do funkce 22. srpna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 

Krásná plavčice kolínského aquaparku Vodní svět – Michaela Podnecká 
 
 V pondělí 15. srpna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 31. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, se zúčastnili všichni členové rady. Přítomna byla vedoucí kanceláře 
úřadu a Milan Greineder – konzultant pro Kolín a Sokolov, Agentura pro sociální 
začleňování v romských lokalitách. V průběhu schůze byla pod čísly 495/2011 – 

497/2011 přijata tři usnesení. V prvém usnesení rada schválila zřízení 
oddělení marketingu a propagace města a zároveň několik změn 
Organizačního řádu MěÚ. Dále bylo schváleno zřízení sekretariátu starosty 
a úpravu náplně činností Kanceláře úřadu, Odboru hospodářské správy, 
Odboru obrany a krizového řízení, Živnostenského odboru, Odboru správy 

bytových a nebytových prostor, Odboru školství, kultury a sportu, Odboru sociálních 
věcí a zdravotnictví, Odboru dopravy, Odboru životního prostředí a zemědělství, úpravu 
názvu oddělení ORR a začlenění psího útulku pod Městskou policii Kolín. ------ 
K podpisu byly schváleny čtyři smlouvy. ------ Vystoupení pana Greinedera, konzultanta 
Agentury pro sociální začleňování v romských lokalitách, která je nástrojem Vlády ČR. 
Pan Greineder seznámil členy rady města s informacemi o působení agentury ve městě.  
 Podle deníku MF Dnes Příbram už není středočeským Palermem, ale tuto 
nezáviděníhodnou roli převzal Kolín (a s ním i Beroun). Ve statistice trestných činů, 
které se bezprostředně dotýkají obyvatel, Kolín vede. Jde o vraždy, násilí, znásilnění, 
vloupání, krádeže, podvody, výtržnictví a sprejerství. V počtu vloupání a krádeží je  
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Kolín v kraji na vrcholu. Policisté v Kolíně už několik let zaznamenávají stoupající 
počet místních vloupání a krádeží. Zvedla se i násilná a mravnostní kriminalita. Obětí 
trestného činu se v Kolíně od ledna do července 2011 stal každý 67. člověk. Od počátku 
roku je zaznamenáno 1 300 násilných a majetkových trestných činů.  
 Novým vedoucím Odboru školství, kultury a sportu Městského úřadu Kolín je 
Petr Kesner. Dosud pracuje jako zástupce ředitele 4. základní školy v Lipanské ulici. 
O místo, které se uvolnilo po Karlu Kárníkovi, se původně ucházelo 9 lidí – 4 z nich ale 
nesplnili požadavky a 1 se k výběrovému řízení nedostavil. Petr Kesner nastoupí do 
funkce již od 15. srpna. 
 Atletický stadion Mirka Tučka v Kolíně prošel kolaudací a nyní se dojednávají 
podmínky užívání nové budovy s atletickým klubem Sokol Kolín. „Nová budova bude 
v příštích dnech předána atletům a ti budou moci využít nové zázemí. Kromě nových 
šaten, kanceláří pro závody a trenéry, skladu pro sportovní náčiní je v nové budově také 
posilovna, občerstvení a relaxační část vybavená saunou, vířivou vanou 
a odpočívárnou. Správa městských sportovišť Kolín vybudovala pro atlety prvotřídní 
zázemí, které jim mohou ostatní kluby jen závidět,“ uvedl ředitel Správy městských 
sportovišť Kolín Jan Širc. Během srpna proběhne slavnostní otevření nové budovy 
a funkčnost celého areálu ukáží první velké mezinárodní závody International Visegrad 
Match of Athletes U20, konané ve středu 24. srpna.  
 Úterý 16. srpna  – S trochou nadsázky by se dalo říct, že když se ledaskde 
utahují opasky, zasáhly úspory i podobu kolínského městského znaku. Na novém 
zeštíhlí věže, drak bude menší ... Ve skutečnosti změnu znaku nevyvolaly ani tak úspory, 
jako podle starosty Víta Rakušana časté výzvy odborníků, že dnes užívaný městský znak 
neodpovídá heraldickým zásadám. Původní není dochován a vychází se z historických 
pečetí. „Například drak, tedy podružný symbol, zabírá téměř třetinu znaku. Ten by měl 
být gotický, ale tvary věží jsou spíše barokní,“ popsal starosta Rakušan. „Pokud se 
budeme držet historie a heraldických zásad, je nový znak rozhodně správnější. 

Subjektivně mi paradoxně přijde svým 
vyzněním modernější, působí svěžejším 
dojmem,“ přiznal se Vít Rakušan. Novou 
podobu znaku už odsouhlasila městská 
rada. Autorem je uměleckoprůmyslový 
výtvarník, heraldik, člen Unie výtvarných 
umělců ČR, Stanislav Pokorný. „Podoba 
městského znaku, která se doposud nejvíce 
používala, byla odbornou veřejností již 
dlouho kritizována, protože neodpovídá 
popisu dle odborné literatury a je 

v rozporu s heraldickými zákonitostmi,“ potvrdila vedoucí kanceláře úřadu Gabriela 
Malá s tím, že nynější změna znaku není taková, aby podléhala schvalování dle zákona 
o obcích, prvky znaku se nemění, jde jen o překreslení stávajícího znaku dle skutečnosti, 
popisu a heraldických zákonitostí. „I přes tento fakt město Kolín požádalo o odborný 
posudek Michala Vitanovského, člena podvýboru pro heraldiku a vexilologii 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Dle jeho ústního vyjádření je nová podoba znaku 
velmi zdařilá a nic nebrání v jeho používání. Tato podoba znaku bude zavedena spolu 
s novým logem města Kolína, které bude výsledkem probíhající soutěže jednotného 
vizuálního stylu,“ uzavřela Gabriela Malá. --------- Podle heraldika Pavla Paláta vznikl 
městský znak přenesením pečetního obrazu na štít, který má být modrý se stříbrnou 
kvádrovanou hradbou a cimbuřím, otevřenou bránou a vytaženou zlatou mříží. Zeď 
stoupá po stranách brány šikmo vzhůru ke krajům štítu. Za hradbou vystupují dvě 
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stříbrné věže, každá s jediným oknem a vysokou špičatou červenou střechou, ukončenou 
zlatou makovicí. Mezi věže je vložen červený štítek se stříbrným korunovaným 
dvouocasým českým lvem ve skoku doprava. Barevné doložení znaku pochází 
z 2. poloviny 17. století. Na štítku stojí dva zlatí draci dlouhými krky do sebe spleteni, 
s hlavami od sebe odvrácenými (A. Přibyl, K. Liška: Znaky a pečetě středočeských měst, 
1975 a J. Čarek: Městské znaky v českých zemích, 1985). 
 Hrdinové odcházejí. Loni zaklepal na nebeskou bránu Milan Paumer, letos 
13. srpna Ctirad Mašín. Zemřel na leukémii, o kterou se nejspíš postaraly 
komunistické uranové doly v Jáchymově, kde po svém odsouzení v roce 1951 
pracoval. Nenarodil se v Kolíně, nýbrž v Olomouci (* 11. srpna 1930, manželé Josef a 
Zdena Mašínovi zde tehdy žili proto, že manželka byla z Olomouce a Josef Mašín zde 
v té době sloužil jako důstojník Československé armády). Spolu s Josefem (* 8. března 
1932) a Zdenou (* 7. listopadu 1933) jsou dětmi generála Josefa Mašína (* 26. srpna 
1896 v Lošanech - + 30. června 1942 v Praze). Rodině patřil do konce 40. let minulého 
století rodinný statek v Lošanech u Kolína, na kterém Mašínové hospodařili již několik 
století. „Kluci Mašínovi v Lošanech soustavně nebo nějak dlouhodobě nežili. 
Z Olomouce byl Josef Mašín st. převelen do Prahy, kde rodina bydlela v důstojnických 

bytech blízko Divoké Šárky. Do Lošan, kde žila matka Josefa Mašína st., jezdili kluci 
buď s rodiči, dnes by se nechalo říci, že na některé víkendy nebo na část školních 
prázdnin. Po smrti svého manžela se Zdena Mašínová s dětmi přestěhovala do 
Poděbrad, kde žili v domě v ulici Na Chmelnici,“ vysvětluje předseda Společnosti 
Václava Morávka v Kolíně Pavel Pobříslo. Ctirad s Josefem pochytili od svého 
statečného otce mnohé. V roce 1945 byli oba bratři – ještě jako nedospělí! – 
vyznamenáni prezidentem Edvardem Benešem čs. medailí Za chrabrost za „osobní 
statečnost v době války. „Oba Mašínovic hoši se jednak prokazatelně podíleli na 
různých drobných sabotážích, kdy například ničili, co šlo zničit z nacistické vojenské 
techniky zaparkované na vagónech poděbradského nádraží. Oba hoši také společně 
s matkou Zdenou ukrývali určitou dobu před koncem války v domě v ulici Na Chmelnici 
uprchlého ruského zajatce Stěpana Sannikova. To byly nepochybně hlavní důvody, proč 
jim prezident Beneš zmíněnou medaili udělil. Určitou roli v tom hrál i fakt, že to byli 
potomci již tehdy uznávaného národního hrdiny, podplukovníka Josefa Mašína,“ 
vysvětluje Pavel Pobříslo. Ctirad a Josef se však „proslavili“ především ozbrojeným 
odbojem proti komunistickému režimu v Československu v letech 1951 až 1953 
a posléze útěkem přes východní Německo do západního Berlína v říjnu 1953. Jinak to 
nešlo, komunistický režim neprodyšně uzavřel hranice a nikdo neměl šanci svobodně  
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odejít ze země, jako je tomu dnes. Právě proto za nimi zůstalo 6 mrtvých. Jejich činy 
dosud rozdělují českou společnost. Část lidí je považuje za hrdiny, část za vrahy. Cílem 
bratří Mašínů a jejich spolupracovníků bylo podle jejich zastánců škodit nastupující 
komunistické totalitě stejným způsobem jako za 2. světové války nacistickému režimu. 
Dodejme, že zatímco bratři Mašínové se spolu s Milanem Paumerem na Západ probili, 
Václava Švédu, Zbyňka Janatu a Ctibora Nováka komunisté popravili. O tomto 
odvážném, činu byly napsány 4 knížky. První – Jenom ne strach – napsal na základě 
vyprávění Ctirada Mašína Ota Rambousek (1990). V roce 1998 se objevila na pultech 
kniha Jana Němečka Mašínové – zpráva o dvou generacích. V roce 2004 vyšel 
kolínskému Čechoameričanovi Janu Novákovi napínavě napsaný popis útěku skupiny 
bratří Mašínů Zatím dobrý, jenž získal cenu Magnesia Litera 2005. O rok později 
spatřila světlo světa kniha Barbory Mašínové Odkaz, v níž jsou šířeji popsány historické 
souvislosti celého příběhu. Letos byla vydána kniha Cesta na severozápad, jejímiž 
autory jsou tentokrát samotní aktéři slavného útěku – Ctirad Mašín, Josef Mašín 
a Milan Paumer. Kniha autentických vzpomínek obsahuje i dosud nepublikovaná 
svědectví a dokumenty a je vybavena obsáhlou obrazovou přílohou. Mašínům a jejich 
druhům ve zbrani byl věnován i díl z kdysi populárního seriálu Třicet případů majora 
Zemana (díl 8 – Strach). Šlo o propagandistické dílo, jehož účelem bylo pošpinit Mašíny 
i případné další jejich následovníky – bojovníky se zločinným socialistickým řádem. 
Oba bratři se po povedeném útěku přesunuli do Spojených států. Nikdy se do Česka 
nevrátili. To se k nim zachovalo přinejmenším macešsky. Pouze bývalý premiér Mirek 
Topolánek si splnil sen a v roce 2008 jim udělil Plaketu předsedy vlády České 
republiky. V roce 1998 byli bratři Mašínové navrženi na Čestnou medaili T. G. 
Masaryka. Návrh byl komisí Masarykova demokratického hnutí tehdy zamítnut, s tím, že 
„někoho“ zabili“. Podle politologa Bohumila Doležala měl soud po revoluci prohlásit, 
že činy nebyly trestné (nikoliv jen že byly promlčené), protože se skupina postavila proti 
zločinnému režimu. Na druhou stranu, prostředky, které Mašínové použili, byly 
nepřiměřené a neodpovědné – vhodné spíše pro občanskou válku než pro tehdejší 
situaci. Neměli by proto být dáváni za vzor. Novinář Tomáš Zahradníček u příležitosti 
úmrtí Milana Paumera (29. 7. 2010) odsoudil činnost celé skupiny. Podle něho špatně 
posuzovali situaci, protivníky i prostředky. Nedokázali nic víc než zabít několik 
náhodných lidí, které považovali za nepřátele. Hrdinstvím v 50. letech bylo nestřílet, ale 
snažit se v rámci možností o něco užitečného (za příklad dává bratry Medkovy a 
Havlovy), Mašínové místo toho jen způsobili mnoho utrpení nevinným bez jakéhokoli 
výsledku. Zahradníčkův postoj nepřímo podpořil i prezident Václav Klaus. Premiér Petr 
Nečas na pohřbu Milana Paumera v Poděbradech (4. 8. 2010) oponoval těm, kdo 
pokládají skupinu bratrů Mašínů za kontroverzní z důvodu lidských obětí jejich činů. 
Vyslovil názor, že proti zotročení může člověk bojovat všemi prostředky, opak by 
zpochybnil všechny odboje. Tehdejší předseda senátu Přemysl Sobotka tamtéž řekl, že 
„proti režimu, který popravil stovky nevinných, věznil statisíce svých odpůrců, vyháněl 
občany z jejich vlasti a devastoval stát, měl každý plné právo zvednout zbraň. Za takové 
situace měli svaté právo ti nejstatečnější pozdvihnout zbraň proti diktatuře“. Proti 
odbojové skupině bratří Mašínů se postavil i někdejší místopředseda Senátu a dnešní 
kolínský zastupitel Jan Rakušan. Svůj nesouhlas opíral o to, že při probíjení na Západ 
a v úsilí o získání zbraní zabili spoutaného policistu. Přirovnal to k vraždám 
spojeneckých vojáků. „Zabití zajatce je vždy surový, zbabělý, mimořádně 
odsouzeníhodný čin, který se všude v civilizovaném světě nazývá vraždou,“ prohlásil 
Jan Rakušan.  

  (Michal Černý, Kolínský pres) 
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 Zahájení rekonstrukce čistírny odpadních vod (ČOV) v Kolíně je stále ve 
hvězdách. I starosta Vít Rakušan přiznává, že evropskou dotaci nejspíš město nezíská 
bez změn smluv. Řekl také, že očekává od Státního fondu životního prostředí radu, jak 
dotaci dostat. Evropská komise, jak je již všeobecně známé, pozastavila vyplácení 
některých dotací na stavbu kanalizací a čistíren odpadních vod. Napadla směrnici 
Ministerstva životního prostředí ČR, která umožňuje vynětí čistíren odpadních vod 
z ostatní vodohospodářské infrastruktury. A to je i případ Kolína. Ten ve svízelné situaci 
není sám, podobně je na tom dalších zhruba 40 měst a obcí v České republice. Smlouvy 

o poskytnutí dotace měly být podepsány 
k 30. červnu. Města a obce jako takové 
nemají na chod věcí vliv, ačkoliv splnily 
ministerstvem životního prostředí vytyčené 
podmínky. Kolín má získat dotaci z EU ve 
výši 80 milionů korun, zbylých zhruba 
30 milionů má dodat město. Starosta Vít 
Rakušan si dosud stěžoval na nedostatek 
informací. Minulý měsíc se ale sešel 
s Radkou Buřilovou, která je pověřena 
řízením Státního fondu životního prostředí 
ČR, a pochvaloval si, jak se mu konečně 
dostalo potřebných údajů. Nicméně problém 

Kolína to nevyřeší. Podle starosty je potřeba zapojit do jednání s Evropskou komisí 
mimo úředníky ministerstva i politiky. Však také Svaz měst a obcí oslovil premiéra 
Petra Nečase. Zatím ale prý bezvýsledně. Vít Rakušan rovněž připustil, že město bude 
muset nejspíš projednat s firmou Vodos, která zařízení provozuje, změnu smluvních 
vztahů. Zakázku na rozšíření a optimalizaci čistírny odpadních vod dostala společnost 
Geosan Group, která již měla na zkvalitnění a zvýšení kapacity kolínské čistírny 
odpadních vod od dubna pracovat. Dá se očekávat, že se blíží doba, kdy se rozhodne, 
zda Geosan odstoupí od dodatku smlouvy s městem, který jej zavazuje pod hrozbou 
sankce dokončit zakázku do určitého data, tak aby město mohlo ČOV využívat od roku 
2012. Geosan zatím pouze zahájil práce na zařízení staveniště. Město má kromě dotace 
další méně schůdné možnosti, jak získat peníze. První z nich je půjčka. Otázkou je, zda 
by ji Kolín při svém zadlužení dostal a jestli by ji byl schopen splácet. Třetí nejméně 
pravděpodobná varianta je financování zakázky prostřednictvím firmy Geosan. 
Předmětem veřejné zakázky je intenzifikace stávající ČOV tak, aby byla schopna 
obsloužit 44 tisíc obyvatel. Jedná se o rekonstrukci stavebních objektů a dodávku části 
nové technologie. 
 V pondělí 22. srpna se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 32. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, se zúčastnili, s cca půlhodinovou absencí jednoho člena, všichni 
ostatní členové rady. Přítomna byla tajemnice, šest vedoucích odborů a jedna vedoucí 
oddělení městského úřadu. V průběhu schůze bylo pod čísly 498/2011 – 514/2011 

přijato sedmnáct usnesení. Prvním rada schválila uzavření devíti nájemních 
smluv na byty s pečovatelskou službou. --- Druhým byly schváleny změny 
sazeb parkovného v režimu parkovacích automatů. --- Třetím bylo osloveno 
pět firem ve věci zhotovení veřejné zakázky malého rozsahu pro vybavení 
sportoviště prostředky pro freestyle sporty. --- Čtvrtým a pátým byly 

schváleny pronájmy některých pozemků v majetku města. --- Šestým rada doporučila 
Zastupitelstvu města přijmout bezúplatný převod povrchů několika komunikací na 
pozemcích v dosavadním majetku města nebo ČR. --- V dalších šesti, tedy v sedmém až 
dvanáctém, rada schválila 39 smluv týkajících se bytů v majetku města. Dále rada  
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schválila: a) prodej jedné bytové jednotky formou dražby s vyvolávací cenou 990 000 
Kč, b) doporučení Zastupitelstvu města schválit splátkový prodej jedné bytové jednotky 
konkrétnímu občanovi města, c) zpětvzetí jedné žaloby jednostranné výpovědi z nájmu 
bytu, d) uzavření nájemní smlouvy na pronájem nebytových prostor v budově 
Smetanova čp. 764, e) že tajemnice městského úřadu, PhDr. Dagmar Soukupová, může 
užívat při přijímání státoobčanských slibů závěsný odznak s velkým znakem ČR. ------ 
K podpisu bylo schváleno pět smluv. ------ Z pěti předložených žádostí rada tři, týkající 
se splátkových kalendářů dlužníků na nájemném nebo prodeje alkoholu na veřejném 
prostranství, zamítla. ------ Dále byl projednán jeden záměr města na pronajmutí 
nebytových prostor a na vědomí byly vzaty zápisy z jednání komisí zdravotní a sociální 
a pro připojené městské části. ------ V závěru jednání rada projednala a vzala na 
vědomí tři informativní zprávy. ------ Schůze byla ukončena v 17.35 hod. 
 Kolínský psí domov slaví kulaté výročí. Je mu deset let. „23. srpna tomu bylo 
deset let, kdy k nám městská policie přivezla prvních pět pejsků, kteří do té doby 
přebývali v záchytných kotcích v areálu městské policie. Jeden z nich byl voříšek 
Punťa, který figuruje na jedné z našich pohlednic. Za těch deset let bylo přijato přesně 
na den 2 733 psů,“ shrnula vedoucí útulku Alice Kubíčková. Jak se útulek od doby 
svých počátků změnil? Asi jako vše a každý za deset let. „Vše zestárlo, včetně nás 
zaměstnanců, něco zmoudřelo, včetně nás zaměstnanců, něco zaniklo – iluze 

o některých lidech, něco vzniklo – iluze o 
některých lidech, něco se stále opakuje, něco 
se pozměnilo – máme třetího a doufáme, že 
definitivního provozovatele – Městskou policii 
Kolín, když předchozím zřizovatelem byla 
Správa městských sportovišť Kolín a.s. A něco 
je tradice – a to je většinou spontánní dílo 
času. Vzhledem ke stejnému personálnímu 
složení o několika málo lidech vznikl v Alíkově 
za deset let svérázný humor, slang a kolegiální 
i přátelské povědomí zatím bez velkých 

konfliktů. Tady bych si dovolila za těch deset let kolegům poděkovat,“ řekla vedoucí 
útulku, který se snaží také vychovávat lidi k zodpovědnosti a vztahu k ostatním živým 
tvorům. „Za oněch deset let je znát posun. Trvalo poměrně dlouho, než lidé pochopili, 
že k nám nelze zdarma vozit hromadně pejsky vždy, když jim začnou překážet nebo je 
přestanou bavit. Užili jsme si dost hanlivých poznámek i výhrůžek. Dnes se nám jich 
ještě občas také dostane, ale v menší míře. Po deseti letech je stále hodně těch, kdo 
nechápou některé logické principy psího 
útulku a ani nechtějí pochopit. Hrubě se 
rozčilují, pokud jim nevyhovíme podle jejich 
představ, a odmítají návrhy jiných, mnohdy 
lepších řešení. Arogantní a pohrdavé 
projevy také nejsou výjimkou. Inu člověk,“ 
říká Alice Kubíčková s tím, že ona výchova 
lidí není nic jiného než trvání na 
respektování souhrnu pravidel, za jakých lze 
v našem útulku manipulovat s pejsky. 
Snažíme se ve prospěch psů s ohledem na 
potřeby a možnosti lidí. ------ O útulek alias 
Alíkov se stará celkem pět lidí, z čehož se čtyři zaměstnanci střídají po 12 hodinách 
v nepřetržitém běhu útulku. Prošli několikadenním školením odchytu zvířat při Vysoké  
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škole veterinární v Brně, složili zkoušky, na jejichž základě dostali k této činnosti 
osvědčení. Vít Husa a Jaroslav Rajsík před příchodem do Alíkova pracovali v trojském 
útulku, což byla velká škola, Pavel Světinský pracoval jako profesionální psovod 
u Hradní stráže a Zdeněk Radoměřský, původně zootechnik, je letitým členem 
kynologické organizace. V útulku je k dispozici několik odchytových tyčí, speciální 
odchytové rukavice a foukací uspávací set. Ve finále však bývají nejúčinnějším 
a nejosvědčenějším odchytávadlem piškoty. Psí útulek je zařízením, kterým se může 
Kolín chlubit. Nezřídka se o něm mluví jako o nejlepším ve středních Čechách, i když 
zaměstnanci tvrdí, že zas až tak úplně nej určitě ne. Jsou zde však rozhodně dobré 
podmínky pro poskytování kvalitní péče o psy. Jejím základem je kvalitní přístup 
zřizovatele – majitele, kterým je město Kolín a který psí útulek dotuje, dále dobrý 
personál, který bez této dotace nemůže být dobrým a stabilním personálem. „Jinak 
slýcháme často od návštěvníků, že náš útulek je krásný, čistý. Libují si také v časové 
dostupnosti, kterou způsobuje právě personální obsazení, které umožňuje 
čtyřiadvacetihodinové pokrytí. Pejsky vydáváme do celé republiky, za což vděčíme 
našim webovým stránkám. Při naší nízké kapacitě 28 psů dokážeme ročně průměrně 
280 psů přijmout a najít jim nový domov, přičemž vyhovíme navíc požadavkům většiny 
obcí, které k nám umisťují psy za poplatek. Taktéž za stejných podmínek přijímáme psy 
od majitelů. Podotýkám, že nevydáme psa každému. Zájemce také odmítáme,“ 
připomíná Alice Kubíčková, která útulek vede od samého začátku. ------ Na fotografii na 
předcházející straně stojí zleva Pavel Světinský a Vítek Husa. Sedící zleva Zdeněk 
Radoměřský, Alice Kubíčková a Jaroslav Rajsík. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Budova psího útulku blízko čistírny odpadních vod na kolínském Zálabí, kde se říká na Spálence 
 
 Ve středu 24. srpna hostil nový areál atletického stadiónu Mirka Tučka akci, 
jakou doposud nikdy kolínští atleti nepořádali. Pod záštitou místopředsedy vlády 
a ministra zahraničních věcí ČR Karla Schwarzenberga, předsedkyně Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR Miroslavy Němcové, velvyslanců Maďarska, Polska 
a Slovenska a starosty města Kolína Víta Rakušana, který celou akci také slavnostně  
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zahájil, se zde uskutečnilo Mezinárodní utkání atletů do 19 let zemí Visegrádské čtyřky. 
Maďarsko zastupoval výběr Budapešťského atletického svazu, Polsko reprezentovali 
atleti Velkopolského svazu lehké atletiky, ze Slovenska přijel výběr Bratislavského 
atletického svazu a proti těmto týmům nastoupil za Českou republiku výběr České obce 
sokolské a jako pátý tým pak reprezentace města Kolína. Patronkou utkání pak byla 
jedna z největších postav historie české atletiky, světová rekordmanka a mistryně světa 

Jarmila Kratochvílová. V předvečer utkání byly 
delegace jednotlivých týmů přijaty starostou města 
v reprezentačních prostorách radnice a pro všechny 
účastníky pak byla připravena večerní prohlídka 
historického centra města. Už úvodní disciplíny 
ukázaly, že se kolínská atletika ani v tak kvalitním 
závodě určitě neztratí. Vynikajícího úspěchu dosáhla 
oštěpařka Petra Andrejsková, která dokázala ve své 
disciplíně zvítězit velmi kvalitním výkonem 44,53 m. 
Totéž se už podařilo pouze ve skoku o tyči 
hostujícímu Lukáši Posekanému, který navíc přidal 
skvělý výkon 510 cm. Výborně si vedl také výškař 
Matyáš Dalecký, který se přehoupl přes 206 cm a 
zůstal jen těsně na stříbrné pozici. Stříbro získal také 
oštěpař Jan Kubeš za osobní rekord rovných 60 
metrů. Těsné vítězství až poslední disciplínou uhájil 
favorizovaný maďarský výběr, z jehož středu 

vyčnívali svými výkony především diskař Huszák (52,39), překážkářka Juhászová 
(14,28), její kolega nad překážkami Gönczöl (14,31), oštěpař Gulyás (60,45), dálkař 
Kiss (693) a především tyčkařka Horváthová (390). Druzí Poláci předvedli rovněž řadu 
skvělých výkonů – největší hvězda utkání, stříbrný medailista z ME Kowalczyk, vyhrál 
taktický běh na 1 500 m (4:03,17), výborní byli sprinteři na 100 m Wiciszkiewiczová 
(12,18) a Hryszkiewicz (10,88) a na 400 m Maury (48,70), výškař Baszcziński (209) a 
koulaři Nizio (17,56) a Losová (13,72). Jediné vítězství pro slovenskou reprezentaci 
dobyla dálkařka Baňovičová (534). Výsledek utkání: 1. Maďarsko 335,5, 2. Polsko 
313,5, 3. Česká republika – město Kolín 253, 4. Česká republika – Česká obec sokolská 
177, 5. Slovensko 79.                                                ( Kolínské noviny, Jiří Tuček) 
 Bytový dům na zálabském předmostí Masarykova mostu v Kolíně, který získal 
nedávno novou barevnou fasádu, se může pochlubit i nově řešenými balkóny, kde 
tyčkové zábradlíčko nahradil mléčný plast. V rušné ulici Ant. Kaliny je to první pokus 
jak decentně odclonit balkónové soukromí před pohledy z rušného chodníku. Obyvatelé 
balkonů okolních domů a vlastně i jinde v Kolíně si zábradlí zneprůhledňují rákosovými 
rohožemi, napínají na něj plachty, vplétají pruhy plastů či montují mořená prkýnka. 
Domy tak získávají rustikální nezaměnitelnost, ovšem architektuře to příliš neprospívá. 
I nejnovější kolínské sídliště pod vodárnou touto balkónovou nectností trpí.  
 Zákazníci Městské knihovny Kolín už mohou využít obou dříve ohlášených 
novinek – biblioboxu a čteček elektronických knih. Plechový kontejner, jenž stojí u 
vchodu do čítárny od začátku srpna, slouží pro vracení půjčených knih mimo provozní 
dobu knihovny po 24 hodin denně za jakéhokoli počasí. „Knihám se nic nestane, 
protože skříň je chráněná proti nepříznivým povětrnostním podmínkám i proti 
vandalům,“ popsal zařízení ředitel knihovny Pavel Kárník, který doufá, že novinka 
omezí problémy s pozdním vracením a následným pokutováním čtenářů. Bibliobox 
knihovnu stál 146 tisíc korun. Čtečku začala půjčovat knihovna až tento týden. Půjčit si 
ji může registrovaný čtenář starší 18 let, s registrací nejméně rok a  vyrovnanými  
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závazky s Městskou knihovnou Kolín. Napřed ale bude muset vyplnit smlouvu 
o výpůjčce platnou na 10 dnů, dodržovat z ní vyplývající pravidla a složit kauci ve výši 
1.000 korun, která mu bude vrácena při návratu čtečky. Vypůjčovatel se například 
zavazuje, že čtečku bude užívat jen k práci s dokumenty dle přiloženého návodu, pokud 
ji poškodí nebo nevrátí příslušenství k přístroji, zaplatí opravu nebo dokoupení. 
Poškodí-li čtečku tak, že nemůže dále sloužit svému účelu nebo ji vůbec nevrátí, zaplatí 

její pořizovací cenu včetně ceny 
příslušenství s přihlédnutím k výši 
běžného opotřebení (čtečka spolu 
s příslušenstvím stála 3 tisíce 
korun). Vypůjčovatel také není 
oprávněn přenechat čtečku 
k užívání jiné osobě. Pokud čtečku 
vrátí později, než praví smlouva, 
zavazuje se zaplatit knihovně 
dohodnutou smluvní pokutu ve 
výši 20 korun za každý započatý 
den prodlení. Smluvní pokuta je 
splatná při vrácení čtečky. Spolu 
se čtečkou obdrží uživatel 
USB kabel, adaptér k napájení ze 

sítě a sluchátka. Jak ředitel knihovny připomíná, čtečky i bibliobox jsou zatím ve 
zkušebním provozu. Do konce srpna je vše otevřeno pro připomínky veřejnosti. V Mladé 
Boleslavi se měsíčně vrací prostřednictvím biblioboxu cca 600 knih, ještě více v Kutné 
Hoře – 50 až 70 knih denně. „My jsme měli v biblioboxu první knihu krátce po instalaci 
a každý den se zatím knihy objevují. Bohužel už jsme uvnitř našli kámen a kelímek. 
Nikde v ČR zatím nedošlo k poškození biblioboxu, tak doufám, že Kolín nebude mít 
smutné prvenství,“ dodal Pavel Kárník.  
 Nejlepší kolínská sportovkyně loňského roku Kateřina Šafránková 
reprezentovala český vysokoškolský sport na XXI. letní světové univerziádě v čínském 
Šen-čenu. V tomto supermoderním dvanáctimiliónovém městě na druhé největší 
sportovní akci planety bylo mezi sportovci ze 152 zemí světa ve 123členné české 
výpravě také 11 atletů, usilujících o co nejlepší umístění v nesmírně těžké konkurenci. 
A to platilo beze zbytku i o hodu kladivem, do něhož nastoupilo hned 8 kladivářek 
s výkonem za 70 metrů, tedy příslušnic naprosté světové špičky. Kateřina Šafránková 
startovala v první skupině kvalifikace téměř v pravé poledne za velmi těžkých podmínek, 
na něž se tady hlavně Evropané a Severoameričané aklimatizují jen velmi těžko – 
teploměr ukazoval 35 stupňů ve stínu, na rozpáleném tartanu pak ještě o mnoho více, 
a vlhkost vzduchu byla 75 %. Kvalifikační limit byl stanoven velmi daleko, na hranici 
65 metrů. Naštěstí se kolínské kladivářce podařilo limit překonat hned prvním hodem, 
když nářadí doletělo do vzdálenosti 65,63 metrů. Mohla tak co nejdříve opustit výheň 
stadiónu, vydechnout si a začít se připravovat na páteční finále. Finále, které proběhlo 
v pátek 19. srpna, mělo vysokou úroveň, když na medaili bylo třeba přehodit 71 metrů. 
Česká zástupkyně Šafránková po dvou měřených hodech za 66 metrů zabojovala 
v poslední sérii, avšak výkon 67,18 m stačil „jen“ na celkové 7. místo.  
 Se začátkem školního roku zahájí na Městském úřadu Kolín činnost nově 
vzniklé oddělení marketingu a propagace. Proč bylo nutné oddělení zřídit? „Město 
Kolín dlouhodobě postrádalo koncepce v mnoha směrech. Bylo zvykem žít jaksi 
nahodile, čekat na to, co život přinese. Toto se snažíme napravit a jedním z nástrojů 
vedoucích ke zlepšení stavu je i nově založené oddělení. Jeho výstupem bude především  
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lepší informovanost občanů o dění ve městě, zvýšení propagace města doma 
i v zahraničí, podpora komunikace veřejných a soukromých aktérů, zvýšení 
konkurenceschopnosti města a modernizace veřejné správy,“ vysvětluje starosta Vít 
Rakušan. Oddělení marketingu a propagace se bude zabývat základním marketingovým 
výzkumem, zpracováním analýz s následným vypracováním opatření v podobě 
marketingového plánu, komunikací mezi představiteli města a veřejností. Bude 
zajišťovat propagaci města s cílem zvýšit jeho atraktivnost, informační servis pro 
obyvatele a firmy ve městě, zprostředkování a podporu kooperačních aktivit veřejných 
a soukromých aktérů, zabezpečování styku s veřejností, přípravu a pořádání tiskových 
konferencí, koordinaci aktualizací webových stránek, vydávání Zpravodaje města 
Kolína, vedení a zpracování kroniky a fotokroniky města, organizačně a administrativně 
činnost komise výstavby a rozvoje města a v neposlední řadě bude kontaktní 
organizační složkou při společensko-kulturních akcích konaných ve městě. Oddělení 
budou personálně tvořit vedoucí oddělení a marketingová specialistka Gabriela Malá 
a redaktorka Šárka Krombholzová. Oddělení bude funkčně nezávislý útvar přímo řízený 
starostou města Kolína. Současně radní schválili návrh na zřízení sekretariátu starosty. 
„Ten samozřejmě existuje už nyní, byl však funkčně podřízen kanceláři úřadu, nikoliv 
přímo vedení města. To v praxi znamenalo, že my jsme nebyli těmi, kdo úkoloval naše 
asistentky a případně je odměňoval za kvalitní a sankcionoval za nekvalitní práci. Tento 
stav byl nefunkční a vyžadoval změnu, proto je nyní, jak je to ostatně v jiných městech 
běžné, sekretariát podřízen přímo starostovi města,“ popsal důvod založení starosta. 
Sekretariát je tvořen třemi asistentkami, které zůstanou sedět na svých místech, to 
znamená v místnosti před kancelářemi vedení města.  
 Od minulého pondělí se nová tajemnice Městského úřadu v Kolíně Dagmar 
Soukupová (foto níže) naplno pustila do práce. Ačkoliv byla vybrána už na začátku 
června, musela čekat celé 2 měsíce na potvrzení Krajským úřadem Středočeského kraje. 
Na radnici vstoupila v době, kdy byl schválen nový organizační řád městského úřadu. 
Na rozhlížení se nebude mít moc času. Vedení města si přeje mít městský úřad 
personálně štíhlý a funkční. „Dlouhodobě se bavíme o tom, jestli je počet zaměstnanců 
optimální, zda pracovní náplň na konkrétním městě odpovídá plnému úvazku, prostě se 

chceme bavit o každém konkrétním 
úředníkovi, zda je jeho zatížení takové, 
aby odpovídalo plnému pracovnímu 
úvazku. To je dlouhodobý trend, který 
na úřadu od počátku prosazujeme,“ 
říká starosta Vít Rakušan. Právě 
personálně optimální a funkční městský 
úřad je úkolem pro novou tajemnici. 
Bude muset projít pracovní náplň 
všech úředníků a zamyslet se nad tím, 
jestli je systém na úřadu takový, jaký 
by měl být. Dagmar Soukupová měla 

vzhledem k obstrukci krajského úřadu dost času seznámit se s chodem městského úřadu. 
„Očekávala jsem každým dnem, že dojde k udělení souhlasu s mým jmenováním. 
Protože se tak ale dlouho nedělo, měla jsem jednak dost dlouhou dobu na to, abych 
kvalitně předala agendu na mém bývalém pracovišti (Úřad práce v Kolíně), a jednak 
jsem byla stále v kontaktu s vedením města, takže jsme konzultovali změny 
organizačního řádu, které vyústí 1. září zavedením oddělení marketingu a propagace 
a sekretariátu starosty“ popsala tajemnice. Hned první den v práci se Dagmar 
Soukupová osobně představila svým kolegům a poprvé se zúčastnila jednání městské  
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rady. V úterý už si domluvila individuální schůzky s vedoucími městských odborů, na 
nichž budou probírat chod jednotlivých odborů úřadu. Obrázek o tom, jestli je potřeba 
úřad zeštíhlet, si prý bude moci tajemnice udělat až po nějakém čase. Doplňme, že 
se změnou organizačního řádu na radnici došlo ke vzniku oddělení marketingu 
a propagace a sekretariátu starosty a zanikla kancelář úřadu, pod kterým byla 
i personální agenda. Ta, stejně jako oddělení informačních technologií, přešla pod 
přímé řízení Dagmar Soukupové.  
 K datu 31. srpna oznámil Úřad práce v Kolíně 4 895 nezaměstnaných, což 
znamená, že oproti předchozímu měsíci jich 19 vyřadil. Míra nezaměstnanosti na 
Kolínsku se však nezměnila a ustálila se na 9,4 %. Kolínsko je 26. místě mezi 77 regiony 
České republiky. Na jedno pracovní místo připadá 18 klientů úřadu práce.  Ze 
sousedních okresů má nejnižší  míru nezaměstnanosti tradičně Praha-východ – 3,4 %. 
Následují Mladoboleslavsko (4,8 %), Benešovsko (5 %), Pardubicko (5,8 %), 
Kutnohorsko (8,6 %) a Nymbursko (9,8 %). Středočeský kraj ohlásil 6,9 % a Česká 
republika 8,2 %. Město Kolín vykazuje míru nezaměstnanosti ve výši 10,4 %. 
 Počasí prvé dekády měsíce srpna bylo hodně deštivé, teplotně odpovídající 
roční době s většinou panujícím bezvětřím. Teploty odpovídající roční době 
představovaly noční hodnoty 12 až 15 °C, denní se pak pohybovaly okolo 25 °C. Stejné 
počasí vládlo i v prvé polovině druhé dekády. Od 16. srpna však začalo deštivé počasí 
ustupovat, ale nikoliv zcela, protože 19. srpna se nad Kolínem přehnaly, podle 

kronikáře, dva super přívalové 
deště, doprovázené v nárazech 
prudkým větrem. To ale byla 
výjimka. Jinak nad městem vládla 
polojasná, spíše však jasná a 
slunečná obloha a bezvětří. Noční 
teploty dosahovaly až 18 °C, denní 
se pak pohybovaly v od 25 do 
30 °C. Od 21. do 27. srpna bylo 
v Kolíně opravdu hezké letní 
počasí, pokažené jen prudkou 

bouřkou a lijákem v noci na pátek 26. srpna. Výrazná změna počasí nastala následující 
den, tedy v sobotu 27. srpna, kdy se citelně, až o 10 °C, ochladilo. Odpoledne a večer za 
silného větru hustě pršelo. V následujících dnech se však počasí umoudřilo a vrátilo se 
k letnímu normálu, tedy k převážně jasné obloze, teplotám okolo 25 °C a bezvětří. 
Nicméně noční teploty začaly klesat až pod 10 °C. 
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 Dne 2. září 2011 uplynulo již dvacet let od vzniku Městské policie v Kolíně. 
Důvodem ke vzniku Městské policie v Kolíně byla snaha představitelů města 
zabezpečit svým občanům co největší pocit bezpečí a dát jim k dispozici veřejný orgán, 
ke kterému se mohou obracet s jakýmikoli problémy jež se dotýkají bezpečnosti 

a pořádku ve městě. Garanty zrodu této složky byli pp. Jiří Buřič a 
Pavel Pobříslo (tehdejší starosta města a tajemník městského úřadu). 
Městská policie byla v Kolíně zřízena k datu 2. září 1991, kdy po 
odpoledním slavnostním shromáždění městského zastupitelstva 
v obřadní síni radnice a po stejně slavnostním složení přísahy, vyšla 
první dvoučlenná hlídka, konkrétně strážníci Mojmír Turek a Roman 
Moulis, do ulic města stejného dne v 18.00 hod. Prvotní početní stav 

byl 10 strážníků sloužících na adrese v Parléřově ulici č. 34. V současnosti pro město  
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pracuje 40 strážníků (z toho 6 žen) a 3 ostatní zaměstnanci obce zařazení do obecní 
policie. Sídlem MP je Kutnohorská ul. 23, Kolín IV. Činnost městské policie se řídí 
zejména zákonem ČNR č. 553/1991 Sb., o obecní policii. Z tohoto zákona vyplývají 
základní pravomoci a povinnosti strážníků městské policie. 
 O stovky korun měsíčně víc zaplatí od nového roku obyvatelé Kolína žijící 
v městských bytech. Město totiž zvyšuje nájem, a to o devět až deset korun za čtvereční 
metr. „Rada uplatňuje podle zákona zvýšení nájemného pro šestý rok od 1. 1. 2012, to 
znamená, že pátý rok (tj. období roku 2011) navýšení nájemného nebude realizováno,“ 
uvedl místostarosta Tomáš Růžička. Zdražení nájemného se podle jeho slov netýká bytů 

přednostně určených po zaměstnance TPCA, kde je to 
podmíněno investiční politikou vlády, a dále se 
jednostranné zvýšení nájemného nedotkne bytů 
s pečovatelskou službou. V dosavadních bytech první 
kategorie se bude od nového roku platit 58,01 korun za 
metr čtvereční měsíčně, druhá kategorie 56,66 korun, byty 
se sníženou kvalitou 50,42 korun a čtvrtá kategorie 

49,02 korun. „V porovnání s okolními městy lze říct, že nájemné v Kolíně je podobné 
jako v Kutné Hoře, města Poděbrady a Nymburk využila plné zvýšení nájemného a je 
tam tedy nájemné zhruba o deset korun vyšší,“ porovnal místostarosta Růžička. Kolín 
má toho času přibližně 2 000 bytů, z toho 850 pro automobilku TPCA. 
 V pondělí 5. září se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 33. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil místostarosta 
Ing. Mgr. Jan Pospíšil, MBA, se zúčastnilo všech devět členů rady. Přítomna byla 
tajemnice, čtyři vedoucí odborů a jedna vedoucí oddělení městského úřadu. V průběhu 

schůze bylo pod čísly 515/2011 – 554/2011 přijato třicet devět usnesení. 
Prvním rada schválila změnu znění přílohy č. 1 Nařízení 1/2011 o placeném 
stání silničních motorových vozidel na místních komunikacích ve 
vymezených oblastech města Kolína. --- Druhým a třetím byly schváleny 
finanční příspěvky klubu SK Volejbal Kolín (9 000 Kč) a Tanečnímu klubu 

Crossdance Kolín (20 000 Kč). --- Čtvrtým, pátým a šestým byly schváleny personální 
změny organizační struktury městského úřadu v souvislosti s odvoláním Mgr. Karla 
Kárníka z funkce vedoucího odboru školství, kultury a sportu a jmenováním nového 
vedoucího tohoto odboru, Mgr. Petra Kesnera. --- Dále bylo schváleno odvolání 
MUDr. Evy Matějkové z funkce členky poradního výboru organizační složky Městská 
hudba Františka Kmocha a jmenování Petra Krále do této funkce. --- Devátým 
usnesením byla schválena mimořádná odměna řediteli 4. ZŠ v Lipanské ulici, Mgr. 
Bohumilu Herčíkovi, k jeho životnímu jubileu. --- V desátém usnesení byly schváleny 
místní a pomístní názvy ulic, částí města, pozemkových tratí, vodních toků a ploch. --- 
Dalších deset usnesení se týkalo bytového majetku města. Pět z nich vyhlásilo prodej 
některých městských bytů formou dražby. Nejzávažnějším usnesením bylo jednostranné 
zvýšení nájemného od 01. 01. 2012 s výjimkou bytů s pečovatelskou službou takto: 
u bytů o 17,8 % (dosavadní byty I. kategorie), tj. na 58,01 Kč/m2/měsíc, 20,7 % 
(dosavadní II. kat.), tj. na 56,66 Kč/m2/měsíc, u bytů se sníženou kvalitou o 22,2 %, 
(dosavadní III. kat.), tj. na 50,42 Kč/m2/měsíc a o 25,7 % u bytů (dosavadní IV. kat.), 
tj. na 49,02 Kč/m2/měsíc. --- Dvacáté prvé usnesení schválilo vyřazení a současně 
stanovení pořadí uchazečů na realizaci zakázky malého rozsahu Výměna oken domu čp. 
642, 643, 644 v ul. Benešova, Kolín II – západní strana a výměna vchodových dveří. --- 
V dalších devíti případech bylo schváleno zřízení věcného břemene na majetku města 
několika firmám a jedné soukromé osobě. --- Dále rada schválila: a) pořadí uchazečů 
realizace veřejné zakázky malého rozsahu – Komparace a zefektivnění kamerového  
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systému, b) pořadí uchazečů na realizaci veřejné zakázky malého rozsahu Rozšíření 
kamerového systému, c) oslovení uchazečů k podání nabídky pro realizaci veřejné 
zakázky. Výměna oken a oprava fasády na hospodářské budově v areálu MŠ Bezručova, 
d) oslovení firem uchazečů k podání nabídky na realizaci veřejné zakázky Rekonstrukce 
a přístavba sport. hřiště 7. ZŠ Masarykova v Kolíně, e) pořadí uchazečů na realizaci 
zakázky malého rozsahu Zpracování pasportu komunikací v Kolíně. Dále rada 
doporučila zastupitelstvu města schválit: 1) IV. rozpočtové opatření k letošnímu 
rozpočtu, 2) přistoupit na variantu č. 3 v písemném návrhu hejtmana Středočeského 
kraje MUDr. Davida Ratha, a to, že město převezme zřizovatelské povinnosti a práva ke 
gymnáziu (nikoliv k budově, kterou město vlastní) a školu bude provozovat jako vlastní 
příspěvkovou organizaci. Poslední tři usnesení schválila: a) celkový počet zaměstnanců 
městského úřadu na 201, b)  finanční příspěvek na asistenční službu zdravotně 
postiženým, seniorům a dalším občanům v tísni ve městě Kolín a přilehlých oblastech ve 
výši 5 520 Kč, c) udělení výjimky z počtu dětí v jedné třídě MŠ Kolín II, Masarykova 
891. --------- K podpisu bylo schváleno pět smluv. --------- Z pěti předložených 
a projednaných žádostí byly čtyři schváleny a jedna, žádost o splátkový kalendář za 
dlužné nájemné, zamítnuta. --------- Schválen byl také záměr na pronajmutí některých 
pozemků v Zibohlavech. --------- V závěru schůze byl ještě projednán a na vědomí vzat 
zápis z jednání kulturní komise a na vědomí byly také vzaty dvě informativní zprávy. ----
----- Schůze byla ukončena v 18.00 hod. 
 

Plakala i nebesa, řekla Kolíňačka 
Pavla. Stovka hokejových fanoušků se 
přišla na Karlovo náměstí rozloučit se 
svými hokejovými hrdiny, Janem 
Markem, Karlem Rachůnkem 
a Josefem Vašíčkem, kteří zahynuli při 
leteckém neštěstí u ruské Jaroslavli. 
Přítomní nikterak nehleděli na 
nepříznivé a uplakané počasí. „Všichni 
jsme se svolali a domluvili přes 
Facebook,“ vysvětlila dále Pavla. Kašna 
se proměnila ve smutný pomník, svíčky 
rozsvěcovali všichni nehledě na věk, 

přicházeli dlouholetí hokejoví fanoušci i čerství zapálení diváci. Přinášeli novinové 
články, fotografie, dresy a šály. Nejsmutnější moment nastal, když sbor hlubokých 
mužských hlasů zazpíval národní hymnu. ------ Viz též články o tomto leteckém neštěstí 
na zářijových stránkách událostí republikové i zahraniční kroniky. 
 
 Zahájení stavby nového pavilonu nemocnice. Jedno podlaží pro dětskou 
chirurgii – 18 lůžek, dalších 36 lůžek pro dětské oddělení, tedy menší a starší děti, 
a v šestém nadzemním podlaží osmilůžková dětská jednotka intenzívní péče. Tak bude 
vypadat nový pavilon dětských oborů, jehož výstavbu ve čtvrtek slavnostním poklepem 
na základní kámen zahájila Oblastní nemocnice Kolín. Hotovo by mělo být zhruba za 
13 měsíců. Podle tempa začínající výstavby by se termín měl bez problémů stihnout, na 
stavbě se pracuje o víkendech, ve všední dny tam dělníky vidíte ještě v sedm hodin 
večer. Výstavba pavilonu D, jemuž v nemocnici s ohledem na jeho tvar pracovně říkají 
hokejka, bude stát zhruba 230 milionů korun, celou částku hradí kraj. „V napjatých 
rozpočtech to není úplně jednoduché, takže přesunujeme, kouzlíme, nicméně snažíme se 
kraj nezadlužovat,“ komentoval hejtman středočeského kraje David Rath, který se  
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slavnostního poklepu zúčastnil, s tím, že kraj kolínskou nemocnici považuje za páteřní 
v kraji, neopomenutelnou a věnuje jí mimořádnou pozornost. „O zdravotnictví se hovoří 
jako o černé díře na finance, ale není tomu tak. Oproti infrastruktuře, zejména silnicím, 
je zdravotnictví ukázkou skvělého hospodaření,“ dodal hejtman. Podle jeho slov vznikne 
soustředěním veškeré péče o dětské pacienty do jednoho moderního pavilonu takový 
malý dětský Motol v Kolíně. „Jsem rád, že se nám krůček po krůčku daří dokončit 
projekt, který jsme si předsevzali zhruba před třemi lety, tedy dokončit v Kolíně celý 
komplexní areál nemocnice,“ doplnil hejtman a vypíchl propojení budoucího objektu se 

všemi dalšími nezbytnými pracovišti systémem chodeb 
tak, že se s pacienty nebude muset jezdit venku v dešti 
a sněhu, což se v řadě nemocnic dosud stále děje. Podle 
architekta Lea Provaze bude toto propojení fungovat 
prostřednictvím nadzemních krčků a vnitřních chodeb. 
„Dětská JIP bude mít například návaznost na 
neonatologickou JIP, která je toho času v přilehlém 
gynekologicko – porodnickém pavilonu,“ upřesnil 

ředitel nemocnice Petr Chudomel. „Když jsme otevírali gerontocentrum, hovořili jsme 
o tom, že starý člověk není jen přestárlým dospělým, ale specifickým pacientem, který 
také potřebuje specifickou péči. Stejně je tomu s dětmi, které nejsou jen zmenšeninou 
dospělého, i ony vyžadují speciální péči,“ řekl ředitel nemocnice. V současné době je 
dětské oddělení ve starém pavilonu, který je podle Petra Chudomela nevyhovující, na 
úrovni 50. – 60. let. Novým pavilonem D modernizace v kolínské nemocnici nekončí. Je 
již připravený projekt, podle něhož by se do prostor dnešního dětského oddělení, 
samozřejmě po úpravách, mělo přemístit oddělení ORL, centrum vaskulárních 
intervencí alias cévní chirurgie.  
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 Plných 14 startujících posádek dračích lodí vyrazilo v sobotu 10. září již do 
pátého ročníku klání o putovní pohár starosty města na vlny Labe u Kmochova 
ostrova. K tradičnímu hlavnímu závodu na 200 metrů přibyl „maraton“ na 1 000 metrů. 
Na ten si samozřejmě ne všechny posádky troufly a nelze se jim divit. Vždyť jejich 
nasazení v hlavním závodu bylo jako vždy na plné obrátky. Před zahájením zahrála 
v amfiteátru ostrova Městská hudba Františka Kmocha, zatančily mažoretky, vystoupila 
skupina historického šermu Poprávu, malí návštěvníci po celý den doslova okupovali 
skákací hrad. Hlavní závod i nově klání na 1 000 metrů opanovali Dragons Jablonec, 
oba poháry tedy putují do města nad Nisou. Posádka Halko se kolínských závodů 
účastní od prvního ročníku a nejednou jí bedna unikla o vlásek. Tentokrát jim labské 
štěstí přálo a odnesli si stříbro. Také KVS Kolín – Sandberk patří k tradičním 
účastníkům, tentokrát zajeli třetí místo v hlavním závodu i v závodu na 1 000 metrů. 
Avšak i ti, kteří nestáli na stupních vítězů, zaslouží uznání. Například Kolidraci jeli 
v oslabení o čtyři veslaře, v posádce měli dokonce dvě děti, a přesto zajeli 13. místo. 
Sympatické bylo spojení několika posádek do závodu na 1 000 metrů. Do Remax – 
Hospital Devils se spojily obě posádky Remaxu (K2 a High Way) s lékaři z kolínské 
nemocnice. 
 
Závod o putovní pohár 200 m    Závod na 1000 m  
1. RK Dragons Jablonec nad Nisou 54,09    1. RK Dragons Jablonec nad Nisou 4:42,06 
2. HALKO 55,82       2. Namydlený blesk 5:09,50 
3. KVS Kolín-Sandberk 55,90     3. KVS Kolín-Sandberk 5:12,32 
4. Namydlený blesk 56,48      4. Velký Osek 5:26,51 
5. Velký Osek 57,28      5. Město Kolín 5:31,98  
6. Město Kolín 58,01      6. HALKO 5:33,68 
7-8. Hospital Devils 1:02,59     7. KOPOS Kolín 5:35,45 
7-8. KOPOS Kolín 1:02,59     8. REMAX-Hospital Devils 5:45,32 
9. LEDAŘI 1:02,09      9. LEDAŘI 5:45,99 
10. REMAX K2 1:02,51      10. Abeceda PC 6:04,54 
11. REMAX High Way 1:02,84      
12. Bavoři 1:04,09      
13. KOLIDRACI 1:05,06      
14. Abeceda PC 1:05,22      
 
 Občané Kolína si vybrali svého největšího. Podle ankety, v níž mohli volit lidé 
žijící v Kolíně z už nežijících velikánů, na celé čáře zvítězil kapelník a skladatel 
František Kmoch. Na druhém místě se umístil mim Jean Gaspard Debureau a na třetím 
básník a fejetonista Josef Svatopluk Machar. Výsledky poprvé vyhlásil starosta města 
Vít Rakušan na společenském večeru konaném k výročí 750 let od první písemné zmínky 

o Kolínu v sobotu 10. září večer v Městském 
společenském domě. „Stal se jím František Kmoch, 
rodák ze Zásmuk,“ pronesl k velké radosti přítomné 
Městské hudby Františka Kmocha, které poté do života 
uvedl nové CD. Zároveň za pomoci mažoretek ze 
skupiny Srdíčko vylosoval tři šťastlivce z hlasujících, 
na které čeká taška plná dárků. Samotný společenský 
večer měl tři umělecké části. V té první, slavnostně – 
oficiální, zaplnila plochu společenského domu Městská 

hudba Františka Kmocha i se spojenými šesti pěveckými sbory, aby zopakovala úspěšné 
vystoupení z letošního Kmochova Kolína, v němž zazněly jak klasické skladby teď už 
Největšího Kolíňáka jako Kolíne, Kolíne, Na motoru, Lví silou nebo Česká muzika, ale 
i třeba Sbor židů z opery Nabucco Giuseppeho Verdiho, Bugatti step Jaroslava Ježka se 
sólem čtyř klarinetistů nebo Angelika A. L. Webera se sólem na flétnu Jany Havlíkové, 
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Óda na radost Ludwiga van Beethovena či 
Chaplinova Světla ramp. Druhá část večera pak 
patřila Kolínskému Big Bandu s jeho sólisty. 
O rozjuchaný závěr večera se pak postaral 
country beat Kapři Ládi Douska s hostujícím 
houslistou a hráčem na klávesy Pavlem 
Ptáčkem. O předěly mezi hudebními bloky se 
postaral Taneční klub CrossDance, konkrétně 
juniorská formace Crazy Dance, a s ukázkami 
latinsko – amerických tanců juniorský pár Lukáš 
Bříza a Kateřina Weisserová. I přes celodenní 
namáhavé klání v dračích lodích se ne pouze 
formálně dostavili nejen starosta města, ale 
i oba jeho zástupci, stejně jako většina členů 
rady města a několik dalších úředníků. Kulaté 
tisící výročí čeká Kolín za předlouhých 250let. 
Kdo na něm bude hrát a v jakém sále? 
 
 

 V krásném letním počasí se uskutečnil v neděli 11. září po poledni na 
kolínském starém mostě a Jiráskově náměstí podzimní sportovní dětský den, který ve 
spolupráci s místními sportovními oddíly připravila agentura Line Production. Ti 
úplně nejmenší si nejen zajezdili na kolech či koloběžkách, ale pod dohledem 
zkušenějších si vyzkoušeli střelbu na basketbalový koš či fotbalovou branku, bavili se 
s kouzelníkem, zaujala je ukázka sebeobrany taekwondo i malí hasiči ze Starého Kolína, 
a když drobný adept hasičského sportu neudržel natlakovanou proudnici, v teplém dni 
sprška vody nikomu nevadila.„Jednalo se už o druhý ročník této akce a přišlo na něj 
zase více dětí než na první a spolupracovalo i více sportovních oddílů, takže to vypadá, 
že se zrodila další tradice,“ zhodnotil jeden z pořadatelů. 
 Dalším příspěvkem k oslavě sedmistého padesátého výročí prvního zápisu 
o městě Kolínu byl Den otevřených dveří na kolínské radnici, který se konal v neděli 
11. září. Role průvodců se ujali starosta Vít Rakušan a jeho zástupci Tomáš Růžička 

 
 
 

 
 
 
 

Muži odleva: 
Martin Špinka, 

Tomáš 
Růžička, Vít 

Rakušan a Jan 
Pospíšil 
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a Jan Pospíšil, asistoval ještě vedoucí odboru Martin Špinka. Oni i jejich asistentky 
a v případě Martina Špinky manželka byli oblečeni v historických kostýmech 
a namaskováni. „Kostýmy jsou zapůjčeny z barrandovských ateliérů, kostýmérky 
a maskérky si vyžádaly naše fotografie a připravily si předem podobu každé dvojice,“ 
shrnulo vedení města. O prohlídku byl obrovský zájem, přítomní byli rozděleni na malé 
skupinky a každou z nich po radnici vodil jeden z průvodců, který podal zasvěcený 
výklad. Zajímavostí byla třeba návštěva sklepa pod radnicí. „V minulosti se tu 
plánovalo třeba vybudování vinného sklepa, ale bylo by to tak finančně náročné, že je to 
nereálné. Ale kdyby měl někdo z vás nějaký finanční záměr, tak klidně zaklepte na naše 
dveře,“ vtipkoval starosta Vít Rakušan, který se ve sklepě loučil s jednou ze skupin 
návštěvníků. Po skončení prohlídek se ještě celá družina vydala v horku do sálu Na 
Zámecké, aby přítomným členům Klubu přátel Františka Kmocha oznámili, že jejich 
guru se den před tím stal v anketě Největším Kolíňákem. Zde sklidila jejich návštěva 
obrovský úspěch. 
 Osmičky v záhlaví měl letošní pietní akt konaný v pondělí 12. září k uctění 
památky kolínského rodáka, protinacistického bojovníka Václava Morávka. Ten se 
narodil 8. srpna 1904 v Luční ulici 25 na Zálabí manželům Josefu a Jaroslavě, rozené 
Muzikové. Vzpomínková akce na něj coby pozdějšího štábního kapitána 
prvorepublikové Československé armády, hrdinu československého protinacistického 
odboje a brigádního generála in memoriam, se konala již poosmé. Po úvodní fanfáře 
v podobě fanfár z předehry k operetě Franze von Suppe Lehká kavalerie uctily památku 
jeho i dalších bojovníků proti totalitním režimům minulého století přeletem nad Kolínem 

bojové letouny L 159 z 21. základny taktického 
letectva v Čáslavi. Při pietním aktu nemohli chybět 
příslušníci čestné stráže Armády ČR, Městská hudba 
Františka Kmocha pod taktovkou Miloslava Bulína, 
členové kolínského Junáka – svazu skautů a skautek 
a příslušníci aktivních záloh Armády ČR, kteří byli 
krátce před pietním aktem vyznamenáni v obřadní 
síni radnice Čestným odznakem štábního kapitána 
Václava Morávka. Na pódiu před budovou dnešní 
obchodní akademie stanuli starosta Kolína Vít 

Rakušan s oběma místostarosty, Miroslav Jelínek, starosta obce Lošany, kam se 
k památníku Josefa Mašína pietní akt následně přesunul, 1. místopředseda Senátu 
Přemysl Sobotka, kolínský senátor Pavel Lebeda, poslanci Parlamentu ČR, ministr 
vnitra Jan Kubice, ministr obrany Alexandr Vondra, zástupci dalších ministerstev, 
armádní generálové Tomáš Sedláček a Jiří Šedivý, generálmajoři František Malenínský 
a Hynek Blaško, brigádní generálové Jiří Verner a Miroslav Masopust, zástupce 
velvyslance USA Joseph Penington, vojenští přidělenci USA, plukovník Walter Scales, 
Francie, plukovník Bruno Bucherie, a Velké Británie, plukovník Andrew Shephard, 
ředitel Ústavu pro studium totalitních režimů, Mgr. Daniel Herman, zástupci 
Konfederace politických vězňů, Vojenského sdružení rehabilitovaných, Společnosti 
Václava Morávka v Kolíně a další lidé zvučných jmen. A také Zdena Mašínová, dcera 
generála Josefa Mašína, Sandra Mašínová, jeho vnučka, Jaroslava Karbanová, neteř 
generála Václava Morávka. 
 Kolín 16. září – Do konce března příštího roku chce město podle místostarosty 
Jana Pospíšila předložit materiály potřebné ke schválení dotace na tzv. podnikatelský 
inkubátor. Ten by měl vzniknout v areálu kolínského zámku alias pivovaru. Pracovat na 
něm by se tedy teoreticky mohlo začít na sklonku roku 2012. Radnice si ve čtrnácti 
městech zjišťovala zkušenosti, jak inkubátory fungují a jaké s nimi jsou zkušenosti.  
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Někde zejí prázdnotou, jinde staví už druhý ...... Každopádně dotace na kolínský 
inkubátor je podle místostarosty Pospíšila celkem na dobré cestě. Starosta Vít Rakušan 
doplnil, že město spolupracuje s Vysokou školou politických a společenských věd a jako 
strategického partnera pro tento projekt vybralo automobilku TPCA, největšího 
zaměstnavatele na Kolínku, který má navíc s PR službami a produkty větší zkušenosti 
než město. „Požádali jsme TPCA o spolupráci, aby nám pomohli vytvořit prezentaci 
a strategii prezentace. Budeme také společně vytipovávat další podniky a subjekty ve 
městě, které by se na samotné realizaci podílely, tzn. že oni sami by přišli s nápady, jaké 
druhy podnikatelské činnosti do inkubátoru umístit,“ dodal starosta a odhadl, že 
v inkubátoru by mohlo být kolem 15 kanceláří. Z nákladů na celkovou opravu 
kolínského zámku, které se podle odhadu starosty pohybují kolem půl miliardy, by 
inkubátor znamenal jen část, ale přece ...... Jde o cca 90 milionů, za které by se 
provedla přestavba a přístavba purkrabství kolmo na budovu, v níž dnes sídlí odbor 
životnímu prostředí. „Máme informace, že peníze na ministerstvu průmyslu jsou, ne 
každý projekt na ně ale dosáhne,“ připomněl starosta. V podnikatelském inkubátoru by 
měli lidé, kteří mají dobrý nápad, ale ne peníze na rozjezd podnikání, placení pronájmu 
kanceláří apod., najít azyl s dotovaným nájemným. Dočasně samozřejmě. „Určitě 
bychom je tam nedrželi třeba pět let. Po čase, pokud by se jejich podnikání rozjelo, by 
měli inkubátor opustit a uvolnit místo dalším,“ shrnul Vít Rakušan. 
 Kdo přišel hladový, ten se skutečně nasytil. Kuchařky a kuchaři ze středních 
odborných učilišť z České republiky i ze zahraničí totiž 17. září návštěvníkům 
druhého ročníku Gurmánfestu předvedli, co všechno se dá v kuchyni 
připravit. A soudě podle účasti, mnozí si nechávali speciálně na ochutnávku místo 
v žaludku pro jistotu několik dní. Všichni se totiž snažili ochutnat téměř všechno. 
A degustační porci za dvacet korun si nikdo ujít nenechal. Účast se podle naprosto 

plného náměstí dala počítat 
s klidným svědomím ve stovkách 
návštěvníků, celé náměstí navíc 
bylo lemované různými stánky, kde 
se různé pochutiny daly pořídit. 
Prostor měly sýry, různé druhy 
masa, vína a piva. Méně prostoru 
měli ale strávníci, kteří na festival 
jídla dorazili příliš pozdě. Lavice a 
stoly byly okamžitě obsypané, 
gurmáni je opouštěli celkem 
neochotně, mnohým nezbývalo, než 
ochutnávat za chůze. ------ Myslet 

si, že Gurmánfest byl pouze o jídle, by bylo špatné. Pokud jste zrovna nebyli 
zaneprázdněni ochutnáváním, mohli jste se občerstvit kulturně. Festival totiž zahájil 
průvod mažoretek za doprovodu Městské hudby Františka Kmocha, následovalo 
vystoupení pěveckého sboru SONUS. Z orchestrů se také předvedl poděbradský TOX. 
Zahráli i písničkáři Funny Fellows z Bratislavy a vystoupilo několik revival bandů, 
například Robbie Williams nebo ABBA. Kromě toho vystoupily i kolínské taneční 
legendy. Divákům se totiž předvedla pánská taneční skupina Rasputin. O závěrečné 
defilé se pak postarali skautští dudáci Kilt. ------  Televizní kuchaři Kluků v akci, tedy 
Filip Sajler a Ondřej Slanina, předvedli divákům několik postupů, které mají v rukávu. 
Třeba jak rychle a dobře nakrájet cibuli a zeleninu. Jejich práce byla navíc natáčena 
pro použití v jejich kuchařském pořadu. Na malém pódiu se odehrála i soutěž středních 
škol ve výrobě palačinek, zároveň si návštěvníci mohli hned vyzkoušet získané tipy  
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a triky od Kluků v akci. Pódium zároveň posloužilo jako místo, kde se shromažďovaly 
ztracené děti. Televizní kuchaři totiž vyvolávali rodiče několika ztracených dětí, naštěstí 
se brzy odloučení členové rodiny setkali. 
 Na avizovanou návštěvu přijel v pondělí 19. září 2011 do Kolína ministr 
kultury Jiří Besser spolu s poslankyní Helenou Langšádlovou, místopředsedkyní 
rozpočtového výboru Parlamentu ČR. Na radnici je uvítal starosta Kolína Vít Rakušan 
s místostarosty Tomášem Růžičkou a Janem Pospíšilem. Nosným tématem rozhovoru 
nebyla tentokráte jen kultura či údržba památek, ale i tolik diskutované rozpočtové 
určení daní (RUD), které by mělo přilepšit nejen malým obcím, ale i městům velikosti 
Kolína, a to v řádech desítek milionů. Jiří Besser i Helena Langšádlová jako dlouholetí 
starostové středočeských měst velmi podrobně RUD rozebrali. Jiří Besser poté velice 
podrobně konzultoval problémy internetizace knihoven a úskalí knihovního zákona 
s ředitelem Městské knihovny Kolín Pavlem Kárníkem. Ten mu již v předstihu zaslal 
svůj podrobný názor na problémy i s možnostmi řešení. Následná konzultace proběhne 

u  
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Helena Langšádlová, 
ministr kultury Jiří Besser, 
místostarosta Jan Pospíšil 
a ředitel městské knihovny, 

Pavel Kárník, 
 
 
 
 
 
 

nového ředitele Národní knihovny v Praze. Příjemné setkání čekalo účastníky v chrámu 
sv. Bartoloměje, kde všechny uvítal farář Libor Bulín, který před Kolínem působil 12 let 
v Berouně, právě za starostování Jiřího Bessera. Pan farář svého dávného známého 
provedl celým chrámem a nechal se informovat o možnostech dalšího financování 
obnovy této cenné památky. Ke skupině se zde připojila i Klára Zubíková, vedoucí 
odboru kultury a památkové péče Středočeského kraje. Následovala prohlídka synagogy 
a židovského ghetta i zdevastovaného areálu kolínského zámku. Zde ministr upozornil 
na možnost čerpání peněz z tzv. Norských fondů. Jiří Besser i Helena Langšádlová 
přislíbili pomoc festivalu Kmochův Kolín a těsně před zasedáním zastupitelstva se 
rozloučili se všemi zúčastněnými před kolínskou radnicí.   (Mgr. Pavel Kárník) 
 V pondělí 19. září se od 15.00 hod konalo v saloncích č. 1, 2 a 3 Městského 
společenského domu VII. zasedání Zastupitelstva města Kolína ve volebním období 
2010 – 2014. Přítomno bylo všech dvacet sedm členů zastupitelstva. Jeden zastupitel 

opustil s omluvou jednání po 16.00 hod. V jednání, které řídil starosta 
města Mgr. Vít Rakušan, bylo za přítomnosti vedoucích odborů, ředitelů 
městských organizací a veřejnosti projednáno a schváleno sedmnáct 
usnesení pod čísly 102/2011 – 118/2011. V úvodu jednání představil 
starosta města všem přítomným novou tajemnici městského úřadu, paní 

PhDr. Dagmar Soukupovou. Poté přítomní zastupitelé přistoupili k projednání 
programu, ve kterém schválili následující usnesení:  
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 č. 102/2011 – zaplacení až 70 % kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně podílu na 
pozemku v pravidelných měsíčních splátkách Josefu Vašíčkovi za bytovou jednotku,  
 č. 103/2011 – přistoupit na variantu č. 3 v písemném návrhu hejtmana Středočeského 
kraje MUDr. Davida Ratha, a to tu, že město převezme zřizovatelské povinnosti a práva ke 
gymnáziu a tuto školu bude provozovat jako vlastní příspěvkovou organizaci města.  
 č. 104/2011 – prodej pozemku č. 3985/13 o výměře 17 m2 z vlastnictví města Kolína do 
majetku Společenství vlastníků bytových jednotek čp. 614, 615, 616, Benešova ul., celkem cca 
17 000 Kč. 
 č. 105/2011 – prodej pozemků č. 312-2140/2010 a 383-2477/2011 z vlastnictví města 
Kolína do majetku více kupujících 
 č. 106/2011 – prodej pozemku č. 7946 o výměře 10 m2 z vlastnictví města Kolína do 
majetku manželů Jaroslavy a Romana Charvátových ze Starého Kolína za 15 000 Kč. 
 č. 107/2011 – prodej pozemku č. 2645/11 o výměře 20 m2 z vlastnictví města Kolína do 
majetku ideální ½ Mgr. Simony Černušákové, Kolín, a ideální ½ Ing. Romana Škrabánka, 
Kolín, za celkovou kupní cenu 25 000 Kč. 
 č. 108/2011 – bezúplatné nabytí pozemku č. 510/182 o výměře 1 892 m2 v kat. území 
Sendražice u Kolína z vlastnictví ČR, ve správě Pozemkového fondu ČR, do vlastnictví města 
Kolína a uzavření smlouvy o bezúplatném převodu. 
 č. 109/2011 – směnu pozemku  č. 865/2 o velikosti 158 m2 z vlastnictví města Kolína za 
část pozemku č. 865/1, díl „a“ o velikosti 209 m2 ve vlastnictví společnosti SPEL a.s.,  
 č. 110/2011 – přijetí nabídky Pozemkového fondu ČR na bezúplatný převod povrchů 
komunikací na pozemcích: pozemkové parcele č. 3084 o výměře 8 152 m2 a pozemkové parcele 
č. 2956/1 o výměře 2 332 m2 do majetku města, 
 č. 111/2011 – obecně závaznou vyhlášku města Kolína č. 10/2011, kterou se ruší 
vyhláška města č. 4/1998 o vymezení závazné části územního plánu zóny „Kolín – U Jána,“ 
  č. 112/2011 – vyřazení promlčené nedobytné pohledávky ve výši 20 772,50 Kč 
z evidence pohledávek 
 č. 113/2011 – vyřazení promlčené nedobytné pohledávky ve výši 60 000 Kč z evidence 
pohledávek 
 č. 114/2011 – IV. rozpočtové opatření k rozpočtu města Kolína na rok 2011. 
 č. 115/2011 – souhlasí se vstupem obce Konárovice do dobrovolného svazku obcí 
Vodohospodářské sdružení Kolín 
 č. 116/2011 – souhlasí se změnou a doplněním stanov Vodohospodářského sdružení 
Kolín tak, jak jsou uvedeny v dokumentu „Smlouva o vstupu obce Konárovice do dobrovolného 
svazku obcí Vodohospodářské sdružení Kolín“,  
 č. 117/2011 – deleguje starostu města Kolína Mgr. Víta Rakušana jako zástupce města 
Kolín na valnou hromadu společnosti Správa městských sportovišť Kolín, a.s., která se bude 
konat dne 20. 09. 2011  
 č. 118/2011 – seznam místních a pomístních názvů na části kat. území Štítary u Kolína 
  
 Po obsáhlejší závěrečné diskuzi některých členů zastupitelstva byla toto zasedání 
starostou města ukončeno v 17.14 hod. 
 Městské zastupitelstvo schválilo 19. září 2011 převod zřizovatelských 
povinností a práv ke Gymnáziu Kolín na město Kolín. Tak by se dal lapidárně shrnout 
průběh rozhodování zastupitelů o dalším osudu této střední školy. Předcházející 
diskuze byla bohatá a pravda, kdyby se rázně neukončila, mohli by zastupitelé 
v městském společenském domě sedět ještě teď. Inu, nešlo o zrovna jednoduché 
rozhodování. ------ „Chápu, že pan starosta nechce gymnázium převést na kraj, aby 
jednou neslyšel, že za jeho starostování přišel Kolín o gymnázium. Chce pro gymnázium 
to nejlepší, to by byl špatný starosta, kdyby to tak nedělal,“ řekl senátor Pavel Lebeda a 
připomněl známou rivalitu gymnázií v Kolíně a v sousední Kutné Hoře. „Tam pan 
starosta nadále vyučuje a byl by špatný pedagog, kdyby škole, na níž učí, nepřál jen to 
nejlepší,“ dodal. „Každý máme nějakou historii,“ reagoval starosta Vít Rakušan. „Já  
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se nestydím za to, že jsem učil 
na Gymnáziu Jiřího Ortena 
v Kutné Hoře, ba jsem na to 
pyšný, protože toto gymnázium 
mi dalo mnoho životních 
zkušeností. Ale staré přísloví 
praví – čí chléb jíš, toho píseň 
zpívej. Já jsem nyní starostou 
Kolína a mým primárním 
zájmem je, aby fungovalo 
Gymnázium v Kolíně, a věřte, 
že teď nosím dres Kolína,“ 
dodal. ------ „Převod gymnázia 
je rozhodnutí, které ovlivní 
naše děti a vnuky a ti se nás 
jednou nebudou ptát, jak jsme 
kdo hlasovali či v jaké straně 
jsme byli,“ připomněl 
zastupitel, ředitel nemocnice 
Petr Chudomel. „Nás se 
v nemocnici také pacienti 
neptají, kdo nás vlastní. Jaký je 
přísun peněz, se každý může 
přesvědčit sám,“ dodal. ------ 
„Je velmi těžké dosáhnout na 
jakékoli dotační tituly tehdy, 
když je zřizovatelem někdo jiný 
než majitel nemovitosti,“ řekl 
starosta Vít Rakušan. „O tom 
svědčí letitá zkušenost, na 
dotace se v případě gymnázia 
prostě nedosáhlo, ať už seděla 
ve vedení kraje ODS nebo 
sociální demokracie. Když se 
podíváte na základní školy 
v Kolíně, ať už je to sedmá, 
čtvrtá, připravuje se první 
základní škola, vidíte, že 
dotační tituly na zateplení škol, 
na výměnu oken stále existují. 

Věříme si v tom, že krom částky, kterou budeme ročně do gymnázia investovat a kterou 
zakomponujeme jako pevnou složku rozpočtu, si budeme moci sáhnout i na dotace,“ 
dodal starosta. ------ Protinávrh opoziční sociální demokracie, aby město převedlo 
budovu gymnázia kraji s garancí její opravy v letech 2012 – 2013, koalice přehlasovala. 
„Město by nejraději vidělo komerční nájem 900 tisíc, který by se vracel garantovaně do 
gymnázia,“ řekl Vít Rakušan. „Ale dobrovolně jsme se tohoto návrhu, který se nám od 
začátku zdál nejracionálnější, vzdali. Tři návrhy pana hejtmana byly: symbolické 
nájemné, převod na kraj nebo město si převezme zřizovatelská práva a povinnosti. 
Dopis jsme brali vážně a jednu variantu jsme se rozhodli akceptovat,“ dodal. Poslední 
jmenovanou na návrh rady zastupitelé schválili. Město tak bude ročně  
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podle místostarosty Jana Pospíšila počítat s částkou do čtyř milionů korun na provoz 
gymnázia. Na opravy je podle jeho slov ve výhledu na příští rok z městského rozpočtu 
šest až osm milionů, už letos 1,8 milionu. 
 Obchvat Kolína nabírá zpoždění. Zavodněné území na Šťáralce způsobilo 
problémy při výstavbě obchvatu. Už je jasné, že v tomto úseku dojde ke zpoždění. 
Konečný termín uvedení celé stavby do užívání, tedy závěr příštího roku, ale zatím podle 
vyjádření Ředitelství silnic a dálnic ze dne 26. září stále platí. Podle jeho mluvčí 
dochází nyní v blízkosti Šťáralky k větším sanačním opatřením, než bylo původně 
očekáváno. „V současné době je monitorováno sedání násypů a z naměřených hodnot je 
zřejmé, že dokončení a zprovoznění 4. úseku do konce tohoto roku není možné,“ uvedla 

mluvčí. Do konce tohoto roku bude podle 
jejích slov uvedena do předčasného užívání 
pouze přeložka silnice II/125 včetně úprav 
stávajících navazujících silnic III. třídy a most 
spojující obec Polepy s Kolínem. „S ohledem 
na citované skutečnosti se předpokládá 
uvedení celé trasy obchvatu do předčasného 
užívání současně, a to do konce roku 2012,“ 
ujistila. Podle místostarosty Tomáše Růžičky 
bude tedy zatím 3. úsek končit u Polepské 

ulice, a jak velké zpoždění to bude, se zatím neví. „Svolal jsem schůzku 
zainteresovaných osob, aby nám vše vysvětlily,“ dodal místostarosta a připomněl 
letošní plánované zprovoznění úseku na Uhlířské Janovice a napojení Pašinky, která už 
dva roky trpí nouzovou variantou dopravy. Příští rok by se mělo dokončit přemostění 
Štítarského údolí, mezitím dořešit problémy na Šťáralce, přičemž od Polepské ulice na 
Šťáralku budou práce pokračovat a nakonec se vše, doufejme, zprovozní současně. 
„Přímý vliv na to nemáme, můžeme připomínkovat dílčí věci, přenášíme názory 
občanských aktivit na zhotovitele, ale neurčíme, jak to v konečném důsledku bude. 
V zájmu 99 procent lidí v Kolíně je, aby už obchvat byl. Každý den zpoždění je pro nás 
nešťastný,“ shrnul starosta Vít Rakušan. 
 Dalšího výrazného úspěchu v letošním roce dosáhlo družstvo hasičů SDH 
Zibohlavy v sobotu 24. září na II. Mistrovství ČR družstev v klasických disciplínách 
CTIF. Družstvo obhájilo loňské prvenství a stalo se tak celkovým mistrem České 
republiky v této disciplíně hasičského umění. Soutěž se konala na městském stadionu 
Jiřího Wolkera ve Dvoře Králové nad Labem, kam zavítaly kromě 15 českých družstev 
i  dva týmy z Rakouska a dva Německa kde má tato soutěž dlouholetou tradici. Soutěž 
v disciplinách CTIF probíhá v požárním útoku bez vody, kde je kladen důraz především 
na přesnost provedení, ale samozřejmě vše v rychlosti. Tím pádem přicházejí i chyby, 
které jsou bodovány, co bod to vteřina. Ihned po útoku následuje štafeta 8 x 50m se 
dvěma nízkými kladinami a s atraktivním průskokem osmimetrové roury. Každé 
družstvo mělo dva pokusy a Zibohlavům se povedl lépe první pokus, hlavně bez 
trestných bodů. Nakonec výsledek z prvního pokusu stačil na celkové 1. místo a členové 
SDH Zibohlavy jsou – MISTRY ČESKÉ REPUBLIKY v ,,klasice“ pro rok 2011. Sestava 
družstva: Honza Švarc, Jarda Vaněk, Ivan Jirků, Michal Král, Zdeněk Vaněk, Michal 
Karban, Jarda Dynybyl, Radek Vyvial, Petr Beneš. 
 
Pořadí  Družstvo   Útok/s  Štafeta/s Body     
    1.  Zibohlavy   40,16  55,58  402,26 
    2.  Vlčnov    43,28  55,78  400,94  
    3.  Michálkovice   52,94  57,45  389,61 
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 Kauza gymnázium nekončí – O převodu zřizovatelských práv a povinností ke 
Gymnáziu Kolín z krajského úřadu na město Kolín, jak o něm rozhodli kolínští 
zastupitelé, budou muset rozhodnout ještě zastupitelé krajští. „Poté to již bude na 
jednání mezi městem, ministerstvem školství a krajským úřadem,“ říká místostarosta 
Jan Pospíšil s tím, že na provoz školy město v rozpočtovém výhledu počítá s částkou do 
čtyř milionů. Do budovy je podle jeho slov na příští rok počítáno s investicemi 6 až 8 
milionů. „Už letos tam jde 1,8 milionu,“ dodává místostarosta. Podle mluvčí kraje 
Berill Maschekové ještě na sklonku minulého týdne kraj oficiální stanovisko od Kolína 
neměl. „Podle neoficiálních zpráv zastupitelé města schválili variantu, kdy budova 
školy zůstane ve vlastnictví města a zřizovací práva přejdou také na město,“ řekla Berill 
Mascheková. Kauzou gymnázium nyní patrně ještě zamíchá jeho vybavení – nábytek, 
výpočetní technika, vybavení laboratoří, dataprojektory atd. „Vnitřní vybavení je totiž 
nezpochybnitelným vlastnictvím Středočeského kraje. Překvapuje mne, že na jednání 
nebyl tento rozpor ventilován. Nebo se snad na tak podstatnou věc prostě zapomnělo?“  
ptá se senátor Pavel Lebeda v dopise adresovaném starostovi, který se redakci podařilo 
získat. Hodnota vybavení? V řádech milionů (jen vybavení jedné počítačové či chemické 
učebny se pohybuje kolem 600 tisíc korun). Čeká město, že to od kraje dostane jako 
dar? Nebo již počítá s výdajem na nákup vybavení v městském rozpočtu?  
 V pondělí 26. září se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 34. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, se zúčastnilo všech devět členů rady. Přítomna byla tajemnice a pět 
vedoucích odborů městského úřadu. V průběhu schůze bylo pod čísly 555/2011 – 

584/2011 přijato celkem třicet usnesení. Rada města tak schválila: 
1) pořadí soutěžících z veřejné soutěže na vytvoření jednotného vizuálního 
stylu města Kolína, 2) odvolání Mgr. Karla Kárníka z funkce člena redakční 
rady Zpravodaje města Kolína a jmenování Mgr. Petra Kesnera do této 
funkce, 3) doporučení zastupitelstvu města schválit vyřazení pohledávky 

v celkové výši 333 970,11 Kč z evidence a prodej jednoho pozemku v majetku města 
o výměře 6,6 ha, 4) udělení mimořádných odměn řediteli 7. ZŠ a ředitelce Mateřské 
školy v Bezručově ulici, 5) personální změny v komisi tělovýchovy a sportu, 6) žádost 
umělecké agentury Monte Christo o užití znaku města Kolína na propagační materiály 
vydané při příležitosti pořádání XII. ročníku mezinárodního festivalu Devět bran 2011, 
7) finanční příspěvek TK Crossdance Kolín na Mistrovství světa v Liberci ve výši 
20 000 Kč, 8) termíny pro konání 49., 50. a 51. ročníku hudebního festivalu Kmochův 
Kolín, 9) pověření o. s. Prostor organizací 49. ročníku hudebního festivalu Kmochův 
Kolín 2012, 10) devět usnesení s více jak jedním stem nájemních a jiných smluv na byty 
v majetku města. Bylo mezi nimi také devět výpovědí z nájmu v městských bytech, 11) tři 
usnesení na pronájem nebytových prostor v majetku města v ulicích Antonína Kaliny, 
Kouřimské a Smetanově, 12) přidělení zakázky na zhotovení zadávacích podmínek 
a zajištění výběrového řízení na akci Revitalizace sídlištních ploch v Kolíně, 
13) vyřazení a také stanovení pořadí uchazečů na realizaci veřejné zakázky malého 
rozsahu Vybavení pro freestyle sporty, 14) pronájem několika pozemků o celkové 
výměře 400 m2 na dobu jednoho měsíce, 15) zřízení věcných břemen na dvou pozemcích 
města ve prospěch firmy RWE GasNet, 16) personální změny v komisích dopravy, pro 
ochranu životního prostředí a kulturní. --------- K podpisu bylo schváleno devět smluv. -
-------- Projednáno bylo devět žádostí, z nichž jedna nebyla přijata, dvě byly schváleny 
a šest, například žádosti o zvýšení finančního příspěvku nebo splátkového kalendáře na 
dlužné nájemné, bylo zamítnuto. --------- Projednáno a vesměs schváleno bylo devět 
záměrů města, většinou na pronájmy nebo prodeje pozemků. --------- Projednány a na 
vědomí vzaty zápisy z jednání komisí dopravy, tělovýchovy a sportu a pro hospodaření  
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s byty a nebytovými prostory. --------- Projednány a na vědomí byly taktéž vzaty tři 
informativní zprávy: o inventurních rozdílech, údržbě stromů na Kmochově ostrově a 
dražbě pozemků někdejšího Okresního bytového podniku, státního podniku v likvidaci. 
Schůze byla ukončena v 18.00 hod 
 V krásném, téměř letním počasí se v pátek 30. září v podvečer sešlo přibližně 
sto padesát lidí na kolínském Kmochově ostrově, aby se stali svědky otevření nově 
zrekonstruovaného altánku uprostřed travnaté plochy. „Společně s Vláďou Blechou a 
Márou Nápravou jsme založili občanské sdružení s cílem zajistit kulturnější prostředí 
zdejšího skate parku. Zároveň jsme ale zjistili, že můžeme ovlivnit i další místa našeho 
města,“ vylíčil Michal Opočenský, místopředseda občanského sdružení Tlustá kočka 

(děti ulice), jak se dostali k rekonstrukci 
altánku. Onu opravu částkou sto osmdesát 
tisíc korun podpořila automobilka TPCA 
v rámci projektu Partnerství pro Kolínsko. 
Byly vyměněny trámy, podlaha, vše dostalo 
nový nátěr. Přítomné přivítalo vedení 
občanského sdružení, za TPCA krátce 
pohovořila Edita Hanušová, poté Michal 
Opočenský vyzval přihlížející, aby pomohli se 
strhnutím černého igelitu zakrývajícího 
altánek, což několik z nich rádo učinilo. 

„Tenhle altánek byl taneční, ale přímo naproti němu stála hospoda a vedle ní další 
altánek, v němž hrála kapela a dirigoval František Kmoch. Ten altán byl za komunistů 
rozebrán a jeden z místních ředitelů si jej nechal odvézt domů, dodnes stojí ve vsi 
kousek od Kolína. Byl jsem u toho a mám na to i svědky,“ tvrdil jeden z místních, který 
si nepřál zveřejnit své jméno, ale jehož identitu redakce zná. 
 K 30. září evidoval Úřad práce v Kolíně včetně dislokovaného pracoviště 
v Českém Brodě celkem 3 998 uchazečů o zaměstnání, z toho 2 282 ženy. V porovnání 
s předchozím měsícem, kdy úřad práce vedl v evidenci 4 154 uchazečů o zaměstnání, 
klesla míra nezaměstnanosti z 8,2 % na 7,9 %. Práce byla zprostředkována 
112 osobám, vyřazeno ze seznamu bylo 173 klientů, ve 40 případech došlo k vyřazení 
z důvodu úmyslného maření součinnosti s úřadem práce. Zářijová statistika 
nezaměstnanosti v několika dalších okresních měst Středočeského kraje. Nižší procento 
nezaměstnanosti zaznamenaly např. Mladá Boleslav 3,9 % (v srpnu 3,9 %) či Benešov 
4,5 % (4,4 %), naopak vyšší nezaměstnanost zaregistrovala např. města Mělník 8 % 
(8 %), Nymburk 8,4 % (8,6 %), Kladno 8,7 % (8,8 %) nebo Kutná Hora 9 % (9,2 %). 
Průměrná nezaměstnanost ve Stč. kraji v porovnání se srpnem (8,9 %) klesla na 6,3 %. 
 V prvé dekádě září byla obloha většinou polojasná a jen zřídka jasná. Srážky 
byly minimální. Noční teploty se pohybovaly v rozmezí 7 až 10°C, denní pak okolo 
25°C. Povětří bylo mírné. Vítr dosahoval, podle Beauforta, maximálně hodnot mírného 
větru. --------- Obloha byla ve většině druhé zářijové dekády spíše zatažená. Přesto však 
např. v pondělí 12. září, kdy se v Kolíně a Lošanech konaly pietní akty, vládlo krásné a 
slunečné počasí. Noční teploty dosahovaly stejných hodnot jako v prvé dekádě, 
pohybovaly se tedy mezi 7 až 10°C a přes den pak vystupovaly nebo překračovaly 
hodnotu 20°C. Povětří bylo opět velmi mírné, vánek nebo mírný vítr. --------- Ve třetí 
zářijové dekádě vládlo polojasné až slunečné počasí s nočními teplotami okolo 8°C. 
Denní teploty pak vždy překračovaly hodnotu 20°C. Déšť se v podobě mírných přeháněk 
objevoval jen zřídka. Povětří se podle Beauforta v závěru měsíce zhoršilo z mírného, na 
dosti čerstvý vítr (20 – 28 km/hod)  
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OBSAH: 1) Kolínské alíkoviny, 2) Zemřela Mgr. Jarmila Veselá, 3) BC Kolín žádá město o mimořádný 
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Sladkovského ulici,  11) 37. schůze Rady města, 12) Středočeský hejtman David Rath v kolínském 
gymnáziu, 13) Otevření zrekonstruované sportovní haly Střední odborné školy stavební a Středního 
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21) Setkání starostů tří měst v Kolíně, 22) 39. schůze Rady města, 23) Obraz „Hold Slavii“ v obřadní síni 
 
 Přes třicet soutěžících pejsků, kupa diváků, smích i radostné povzbuzování. 
Tak vypadalo v sobotu 1. října odpoledne v kaštanové aleji v Borkách, kde kolínský 
psí útulek pravidelně pořádá ve spolupráci s domem dětí a mládeže Kolínské alíkoviny 
– soutěžní klání pejsků bez průkazu původu. Alíkoviny měly letos v záhlaví kulaté výročí, 
a to 10 let od vzniku psího útulku. K oslavě přispěl i starosta Vít Rakušan, který 
s květinami v ruce přišel vedoucí Alici Kubíčkové poděkovat za práci útulku. Na 
Kolínských alíkovinách nemohl chybět Zdeněk Srstka, se kterým se tradičně spousta  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
přítomných fotila a on nikoho neodmítl. Tradičně do Kolína dorazil i Pavel Zvolský 
nabízející projížďky psím spřežením. To však tentokrát trochu zkomplikovalo počasí, 
které na sobotu, první říjnový den, vykouzlilo neuvěřitelných 24 stupňů ve stínu. 
V takovýchto teplotních podmínkách by se psi při zátěži během tažení vozíku schvátili. 
„Účast návštěvníků i pejsků byla velmi slušná, něco přes 30 pejsků je tak akorát, soutěž 
se potom neprotahuje,“ zhodnotila Alice Kubíčková a připomněla velikou pochvalu 
spolupráce s Domem dětí a mládeže Kolín. „Bez DDM by to nešlo, jeho podpora je 
ohromná,“ dodala. V kolínských Borkách se sešli místní pejsci, ale přijeli i skalní 
účastníci i ze vzdálených koutů. Do města, kde jí zachránili život, se po několika 
měsících opět přijela podívat i Fany, dnes zhruba dvouletá fenka, která byla nalezena 
těžce zraněná na okraji Kolína. Dostala se do útulku a do péče veterinářky. Amputace 
části přední tlapky ji zachránila od jisté smrti. Na zaplacení operace vyzpívali žáci 
Základní školy Masarykova Kolín při tradičním Vánočním zpívání pro pejsky. 
A Fanynka se má dnes moc dobře, bydlí u hodných lidí v Přelouči, srst má lesklou jako 
krtek a na Alíkovinách dokonce úspěšně soutěžila a chybějící tlapka jí vůbec nebránila 
v pěkných psích kusech.  
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 Kolínská zastupitelka v minulém volebním období, Mgr. Jiřina Veselá, zemřela 
po těžké nemoci v neděli 2. října v nemocnici v Hradci Králové ve věku 59 let. 
Mgr. Veselá, pedagožka a školní inspektorka, byla zakládajícím členem základní 

organizace Strany zelených, která v Kolíně vznikla v roce 2006. 
V následujících volbách se stala zastupitelkou a probojovala se i do 
městské rady. Zabývala se především ochranou životního prostředí 
a lidskými právy. Jednou z jejích iniciativ byla i snaha o vytvoření 
protialkoholické vyhlášky v Kolíně. Jiřina Veselá byla známa svým 
demokratickým přístupem a otevřeností. V rozhovoru pro Kolínský 
pres například uvedla: „Zpravodaj Městského úřadu v Kolíně by měl 
nadále vycházet a také poskytovat určitý prostor jiným, chcete-li 
opozičním názorům. Všichni tím přece mohou jen získat. Třeba už jen 

to, že radnice nebude mít výhradní právo na neomylnost.“ Pohřeb Jiřiny Veselé se 
konal 7. října v obřadní síni kolínského ústředního hřbitova. Čest její památce!  
 Basketbalový klub BC Kolín požádal město o mimořádnou dotaci ve výši 500 
tisíc korun na vyrovnání loňských finančních závazků. „K podání žádosti 
o mimořádnou finanční dotaci nás vedlo několik skutečností,“ ozřejmuje krok oddílu 
manažer BC Kolín Miroslav Sodoma. „Jednou z nich je celková špatná finanční situace 
v České republice a tím i snížení příspěvku od našich stálých partnerů. Dále je to 
snížení dotace od města v naší již rozpočtově nastavené sezóně. Dále jak pro mládež, 
tak pro A tým hrající Mattoni NBL zvyšující se náklady na chod klubu i přes výrazná 
úsporná opatření. Kdo sleduje dění v BC Kolín, jistě tyto kroky zaznamenal. Mám na 
mysli například uvolnění některých hráčů, asistenta trenéra týmu a jednoho funkcionáře 
klubu. Náročnost práce zůstala stejná, ba v trenérské oblasti se ještě navýšila, neboť 
mládežnická základna klubu se zvýšila. Toto jsou hlavní důvody doplněné tím, že 
chceme minimálně zachovat stávající úroveň jak již týmu mužů v nejvyšší domácí lize 
a jeho postavení, tak i celkové práce s mládeží, zachování stávajících týmů, jejich 
soutěží, tak předškolní mládeže i aktivit, které BC Kolín vyvíjí mimo svá utkání – 
basketbalová odpoledne, besedy, vánoční charitativní maratón a tak dále,“ řekl 
manažer BC Kolín. Radní budou o žádosti teprve jednat, konečné slovo budou mít 
zastupitelé.  
 V pondělí 3. října se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 35. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, se zúčastnilo všech devět členů rady, z nichž však tři byli z části 
schůze omluveni. Přítomna byla tajemnice, čtyři vedoucí odborů, jedna vedoucí 

oddělení městského úřadu a zástupci hokejového klubu SC Kolín.  
V průběhu schůze bylo pod čísly 585/2011 – 592/2011 přijato celkem osm 
usnesení, v nichž rada schválila: 1) finanční příspěvek Skupině historického 
šermu a dobové hudby Páni z Kolína ve výši 43 000 Kč, 2) zřízení dvou 
věcných břemen na pozemcích města ve prospěch firem ČEZ Distribuce a 

RWE GasNet, 3) čtyřikrát podání výpovědi z nájmu v městských bytech, 4) ve dvou 
usneseních celkem třináct nájemních smluv na byty v majetku města, 5) poskytnutí 
finančního příspěvku Městské policii Kolín ve výši 10 000 Kč na akci pořádanou 
k příležitosti výročí 20 let činnosti MP Kolín, 6) žádost občanského sdružení Centrum 
pro seniory Kolín k užití znaku města Kolína. --------- K podpisu byla schválena jedna 
smlouva. --------- Ze čtyř projednávaných žádostí byly dvě zamítnuty, jedna schválena 
a jedna, žádost Basketball clubu Kolín o mimořádný finanční příspěvek, stažena 
z programu jednání. --------- Ze dvou projednávaných záměrů města byl jeden zamítnut 
a druhý stažen z projednávání. --------- Projednány a vzaty na vědomí byly zápisy 
z jednání komisí kulturní a komise zdravotní a sociální. --------- Projednány byly také tři  
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informativní zprávy. --------- V závěru schůze rada vyslechla delegaci hokejového klubu 
SC Kolín a doporučila předat předložené zprávy a žádosti k projednání sportovní 
komisi. Tato schůze rady města byla ukončena v 17.00 hod.     

 
 V pondělí 10. října se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 36. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil místostarosta Ing. 
Mgr. Jan Pospíšil,MBA, se zúčastnilo sedm členů rady. Dva členové byli ze schůze 

řádně omluveni. Přítomna byla tajemnice, tři vedoucí odborů, jedna vedoucí 
oddělení městského úřadu a zástupci společnosti KLUCIvespolek.  
V průběhu schůze bylo pod čísly 593/2011 – 601/2011 přijato celkem devět 
usnesení. Rada v nich schválila: 1) nařízení o vymezení úseků místních 
komunikací a chodníků, na kterých se pro jejich malý dopravní význam 

nezajišťuje sjízdnost a schůdnost odstraňováním sněhu a náledí, 2) zrušení výběrového 
řízení uchazečů o zakázku malého rozsahu na akci ,,Rekonstrukce a přístavba 
sportovního hřiště 7. ZŠ Masarykova v Kolíně“, 3) oslovení firem uchazečů k podání 
nabídky pro realizaci veřejné zakázky ,,Rekonstrukce a přístavba sportovního hřiště 
7. ZŠ Masarykova v Kolíně“, 4) doporučit Zastupitelstvu města prodat  pozemek 
č. 2161/22 o výměře 37 m2 v katastrálním území Štítary u Kolína do vlastnictví manželů 
Ivany a Ivana Ostrožlíkových za kupní cenu 31 450 Kč, 5) zřízení věcného břemene ve 
prospěch firmy ČEZ Distribuce a.s.,  6) žádost společnosti Kompakt Poděbrady k užití 
znaku města Kolína na kalendáři s leteckým snímkem města, 7) navýšení hodnoty 
svěřeného majetku do správy o „konvektomat s odkládacím stolem“ Mateřské škole 
Kolín – Sendražice, v celkové hodnotě 292 160,40 Kč, 8) navýšení hodnoty budovy 
Mateřské školy Masarykova 891, Kolín 2, o částku 899 555 Kč, 9) oslovení firmy 
VODOS s.r.o. na zpracování projektové dokumentace včetně inženýrské činnosti 
havarijní situace kanalizační přípojky pro Gymnázium Kolín. --------- K podpisu byly 
schváleny dvě smlouvy. --------- Ze tří projednaných žádostí byla jedna zamítnuta, dvě 
schváleny. Byla mezi nimi i žádost Galerie hl. m. Prahy o bezúplatné zapůjčení obrazu 
Václava Radimského „Pohled na Kolín, triptych“. --------- Projednány a schváleny byly  
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dva záměry města. --------- Projednán a vzat na vědomí byl zápis z jednání komise 
školské a mládeže. ---------  Na vědomí vzala rada města informativní zprávy, týkající 
se: a) dat výročních trhů v roce 2012, b) průběhu zápisů do mateřských škol pro období 
2011/2012, c) úpravy provozu na Masarykově mostě. Účast zástupců společnosti 
KLUCIvespolek na schůzi rady souvisela s jejím vítězným návrhem na jednotný vizuální 
styl (logotyp) města. ------ Schůze byla ukončena v 15.45 hod.  
 Nejzdařilejší návrh loga a logotypu města Kolína vytvořila společnost 
KLUCIvespolek, s.r.o., se sídlem v Kolíně. Město Kolín vyhlásilo v červnu veřejnou 
soutěž na vytvoření jednotného vizuálního stylu reprezentujícího město Kolín. 
Předmětem soutěže bylo navrhnout jednotný vizuální styl, jehož základem bude značka 
a logotyp pro město Kolín. Tato soutěž byla uzavřena k 31. srpnu. Soutěže se zúčastnilo 
11 soutěžících. Někteří předložili dva návrhy, což bylo v souladu s propozicemi soutěže, 
a celkem tak bylo předloženo k posouzení 19 návrhů. Z důvodu neúplnosti nabídky byly 
4 návrhy vyřazeny z posuzování a o zbývajících 15 návrzích rozhodovala odborná 
komise jmenovaná Radou města Kolína. Vyhodnocení soutěže proběhlo dne 14. září. 
Komise se jednoznačně shodla a jako nejzdařilejší návrh loga a logotypu města Kolína 
vybrala práci společnosti KLUCIvespolek, s.r.o., se sídlem v Kolíně. Autory vítězného 
loga jsou Honza Švarc, Michal Koubský a Jirka Novák, kteří tak vyhráli částku 20 tisíc 
korun. Vítěz soutěže uzavře s městem Kolín smlouvu o dílo a licenční smlouvu dle 
platných právních předpisů. Předmětem této smlouvy bude jak vytvoření logomanuálu 
a základního grafického manuálu jednotného vizuálního stylu města Kolína, tak i 
poskytnutí oprávnění vyhlašovateli užít dílo v neomezeném rozsahu a čase. Smluvní 
odměna je stanovena na 60 tisíc korun včetně daně z přidané hodnoty.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Nečekaný nález čekal na pracovníky firmy AVE 
Kolín při tradičním úklidu kolínské kašny na 
Karlově náměstí v pondělí 17. října. Prvotní žerty 
o výlovu odpadků totiž dostaly zcela nový rozměr, 
když se ukázalo, že v kašně mezi odpadky žije přibližně 
dvacítka ryb. Pracovníci je vylovili podběráky, podle 
jejich slov čeká ryby vypuštění do řeky. „Asi šli kolem 
nějací rybáři po oslavách a hodili ryby do kašny,“ 
žertovali. Rybám dělaly společnost ještě pivní lahve, 

kromě toho se pod hladinou skrývala i nerozdělaná láhev ledového čaje. Do vody také 
někdo hodil kabát, který však  nakonec skončil mezi odpadky. 
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  Společnost Telefónica Czech Republic sice slaví své půlkulaté narozeniny 
(před 5 lety se představila českému trhu prostřednictvím nové značky O2, bublinek 
a modré barvy), ale své zaměstnance nijak nepotěšila. Do konce října tohoto roku má  
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totiž skončit call centrum společnosti O2 v Kolíně. „V rámci plnění dlouhodobé 
strategie rozvoje zákaznického servisu mobilních rezidentních zákazníků se společnost 
Telefónica Czech Republic rozhodla posílit tři stávající lokality Ostrava, Příbram 
a Brno a přesunout provoz z Kolína do těchto lokalit. Tam je již dnes soustředěna velká 
část pracovníků zákaznického servisu, takže můžeme lépe využít jejich potenciálu 
a umožnit jim v rámci kariérního plánování přestupy mezi různými typy call center a tím 

je dále rozvíjet a motivovat. Proto 
jsme se rozhodli ukončit provoz 
mobilního rezidentního call centra 
v Kolíně k 1. listopadu a rozprostřít 
provoz mobilních rezidentních linek 
do výše zmíněných lokalit. I nadále 
společnost Telefónica Czech 
Republic provozuje svá call centra 
v osmi lokalitách po celé České 
republice,“ řekla mluvčí společnosti. 
Co bude se stávajícími zaměstnanci 
kolínského call centra? „Protože si 
vážíme zaměstnanců, kteří pro nás 
v kolínském call centru odváděli 

skvělou práci, nabídli jsme všem zaměstnancům možnost pracovního uplatnění v rámci 
naší společnosti, někteří nabídku volných míst využili. Další nabídku uplatnění a využití 
jejich dovedností jim nabízíme přímo u partnerských firem provozujících prodejny. 
Zároveň jsme jim zprostředkovali možnost dalšího uplatnění na call centrech jiných 
společností v regionu,“ uvedla mluvčí. V budově, která stojí ve Sladkovského ulici 
č. 595, nedaleko velké kruhové křižovatky u Jednoty a vlakového nádraží, zůstane 
značková prodejna O2 a část zaměstnanců.  
 V pondělí 17. října se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 37. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, se zúčastnilo všech devět členů rady. Přítomna byla tajemnice a čtyři 

vedoucí odborů městského úřadu. V průběhu schůze bylo pod čísly 
602/2011 – 612/2011 přijato celkem jedenáct usnesení. Rada v nich 
schválila: 1) personální změnu v komisi školské a mládeže, 2) ve čtyřech 
usneseních celkem 92 smluv týkajících se bytů v majetku města, 3) pronájem 
některých pozemků ve vlastnictví města v Zibohlavech, 4) tři usnesení se 

zřízením věcných břemen na majetku města, 5) vzdání se možnosti požádat o bezúplatné 
nabytí části pozemku č. 850/3 o výměře cca 657 m2 z vlastnictví ČR do majetku města,  
6) doporučení Zastupitelstvu města na výkup pozemku č. 16/3 o výměře 54 m2 
v Zibohlavech z vlastnictví manželů Ludmily a Ladislava Bruthansových do majetku 
města Kolína za dohodnutou kupní cenu 15 120 Kč. --------- K podpisu byla schválena 
jedna smlouva. --------- Ze tří projednaných žádostí byly dvě týkající se prominutí 
poplatků za dokončený odtah vozidla zamítnuty. --------- Projednány a schváleny byly 
tři záměry města. Dva na pronájem nebytových prostor a jeden na pronájem pozemků. -
----- Projednány a vzaty na vědomí byly zápisy z jednání komisí: a) tělovýchovy a 
sportu, b) pro místopis, cestovní ruch a propagaci města, c) pro hospodaření s byty 
a nebytovými prostory, d) pro připojené městské části, e) pro ochranu životního 
prostředí. ---------  Na vědomí vzala rada informativní zprávu o rozsvícení vánočního 
stromu na Karlově náměstí a o akci „Vánoční Coca–cola kamion“. ------ Schůze byla 
ukončena v 16.00 hod.  
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 Ve středu 19. října navštívil Kolínsko středočeský hejtman a poslanec za 
volební obvod Kolínsko David Rath. Po poledni se odehrál asi nejzajímavější díl jeho 
mise, když se vydal besedovat se studenty kolínského gymnázia. Podle jeho tvrzení je 
chtěl sám informovat o stavu kolem možného předání zřizovatelských práv a povinností 
z kraje na město bez ohledu na to, co píší sdělovací prostředky. Ačkoli se nabízí 
varianta, že zdatně formulující hejtman chtěl studenty vmanipulovat do názoru, že město 
se rozhodlo špatně a v jejich neprospěch, pokud se odvážilo požádat kraj o převzetí 
správy nad gymnáziem, sám doktor Rath nám řekl, že chtěl skutečně jen studenty ujistit, 

že se jich a ani školy nynější proces nijak 
nedotkne. Štiplavá slůvka na adresu 
města si samozřejmě neodpustil. A tak 
nenápadně během úvodní přednášky 
studentům vnutil představu, že město 
(bez důrazu na fakt, že nynější vedení 
řídí město teprve rok) může za vše 
špatné, co stárnoucí objekt svým 
obyvatelům skýtá. „Tato budova, která je 
zchátralá a za svým morálním zenitem, 
patří městu Kolín. Čili za její technický 

stav odpovídá město ... Podle hejtmana bylo hlavním důvodem návštěvy školy uklidnit 
studenty a učitele. „Já vás chci ubezpečit, že existence tohoto gymnázia není ohrožena, 
nemáte se čeho bát. V žádném případě nebude toto gymnázium zavřeno ani redukováno 
či technicky, řekněme, obtěžováno. Na chodu školy se nezmění a nesmí změnit vůbec 
nic. My uděláme všechno proto, abyste nic nepoznali. To je můj jasný slib, který vám 
tady dávám ...“ Z dalšího vyjádření Davida Ratha vyplynulo, že proces předání bude 
trvat zhruba rok, on vidí předání až v roce 2013. „Musíme se zeptat zastupitelstva kraje, 
zda s tím souhlasí. Pokud řekne ano, musíme se zeptat Ministerstva školství. Pokud 
bude souhlasit, následuje další krok. Musíme ocenit veškerý majetek gymnázia, který 
patří kraji. Po ocenění se musíme dohodnout s městem, za kolik majetek prodáme. 
Pokud se dohodneme i na tomto, teprve pak začne vlastní proces schvalování," pronesl 
a ukázal na další možný bod sváru mezi krajem a městem, totiž na kolik bude oceněno 
vnitřní vybavení školy ...   
 Hejtman a poslanec za Kolínsko David Rath se během své cesty ve středu 
19. října nezastavil jen na kolínském gymnáziu. Mimo to slavnostně otevřel sportovní 
halu v Brankovické ulici. Během let 2005 až 2010 prošla sportovní hala, která dříve 
patřila oddílu TJ Agro, řadou 
nutných rekonstrukcí. Dnešní 
majitel, Střední odborná škola 
stavební a Střední odborné učiliště 
stavební v Kolíně muselo vyměnit 
podlahové krytiny, opravit 
a vymalovat interiér, provést terénní 
úpravy okolí, doplnit sociální 
zařízení a vyměnit okna. V roce 2011 
proběhla výměna kotle, rekonstrukce 
prostor po stávající kotelně, 
zateplení střešního pláště haly, 
rekonstrukce havarijního stavu 
podlahy, nákup sportovního náčiní 
a nářadí. Celkové náklady oprav v roce 2011, které všechny hradil Středočeský kraj, 
dosáhly výše cca 3,8 milionu korun. 
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 V pondělí 24. října se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 38. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil místostarosta Bc. 
Tomáš Růžička, se v plném rozsahu zúčastnilo osm členů rady. Jeden člen byl z části 

schůze omluven. Přítomna byla tajemnice a čtyři vedoucí odborů městského 
úřadu. V průběhu schůze bylo pod čísly 613/2011 – 626/2011 přijato celkem 
čtrnáct usnesení. Rada v nich schválila: 1) doporučit Zastupitelstvu města 
zřízení místa terénního pracovníka na rok 2012 a jeho zařazení do 
organizační struktury úřadu, 2) personální změny v komisích pro místopis, 

cestovní ruch a propagaci města a pro připojené městské části, 3) šest výpovědí z nájmu 
bytů v majetku města, 4) pronájem nebytových prostor v budově ve Smetanově ulici čp. 
764, 5) opětné oslovení několika firem ve věci opravy střechy na budově sportovní haly 
BIOS u 3. ZŠ,  6) doporučení Zastupitelstvu města na výkup pozemků v Zibohlavech 
a na směnu pozemků na Šťáralce, 7) pět usnesení, kterými byla zřízena věcná břemena 
na majetku města, převážně ve prospěch firmy ČEZ Distribuce a.s., 8) doporučení 
Zastupitelstvu města schválit Obecně závaznou vyhlášku č. 11/2011, o zákazu 
konzumace alkoholických nápojů na veřejném prostranství. --------- K podpisu bylo 
schváleno pět smluv. --------- Schváleno bylo všech šest projednaných žádostí, z nichž se 
čtyři týkaly prominutí poplatku za dokončený odtah vozidla při blokovém čištění 
komunikací. --------- Projednány a schváleny byly tři záměry města, všechny na 
pronájem nebytových prostor. --------- Schváleny nebo vzaty na vědomí byly tři 
informativní zprávy. ------ Schůze byla ukončena v 17.00 hod.  
 Podle říjnové statistiky výrazně klesl počet nezaměstnaných na Kolínsku. 
Zatímco na konci září jich úřad práce registroval 4 874, o měsíc později, 31. října,  už 
jen 4 803. Míra nezaměstnanosti se tak během jednoho měsíce snížila z 9,2 % na 
rovných 9 % (ještě k 31. srpnu činila 9,4 %). Kolínsko je 27. místě mezi 77 regiony 
České republiky. O jedno pracovní místo se na Kolínsku oficiálně uchází 17 klientů 
Úřadu práce, předtím to bylo 18.  Zlepšení ohlásili i odjinud. Ze sousedních okresů 
Praha-východ spočítala míru nezaměstnanosti ve výši 3,3 % (k 31. říjnu 3,4 %), 
Mladoboleslavsko 4,6 % (4,7 %), Benešovsko 4,9 % (4,9 %), Pardubicko 5,4 % (5,5 %), 
Kutnohorsko 8,3 % (8,4 %) a Nymbursko 9,4 % (9,6 %). Středočeský kraj uvádí 6,6 % 
(6,8 %) a ČR 7,9 % (8 %).  
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 Tradičně v předvečer založení Československé republiky, tedy 27. října, se 
konala malá pietní slavnost u sochy prvního československého prezidenta Tomáše 
Garrigue Masaryka před kolínským gymnáziem. Kompletní vedení města, tedy starosta 
Vít Rakušan a jeho zástupci Tomáš Růžička a Jan Pospíšil, položili k pomníku kytici, 

stejně jako zástupci skautů, sokolů, baráčníků či 
politických vězňů a dalších složek. „Naše 
současná demokracie trvá už dvaadvacet let, 
tedy déle, než první republika. Neustále se s ní 
srovnáváme a poměřujeme a musíme říci, že 
i my nyní žijeme rovněž ve šťastném období 
demokratických výdobytků, a přesto si stále 
stěžujeme. Vraťme se k tomu, co T.G. Masaryk 
založil, a snažme se současnou demokracii 

budovat na základech první republiky,“ pronesl starosta Vít Rakušan v krátké řeči. 
Zároveň poděkoval všem hrdinům, kteří se o existenci svobodného státu zasloužili. Úvod 
i závěr pietního aktu, který sledovala poměrně hojná divácká účast, zpestřila Městská 
hudba Františka Kmocha a dvě skupiny mažoretek. 
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MUDr. Milan Cabrnoch je současný předseda Oblastní rady ODS v Kolíně a bývalý zastupitel. 
 
 
 Až do 6. října vládlo v Kolíně teplé, téměř letní počasí bez dešťových srážek a 
se zanedbatelným větrným prouděním. Noční teploty se pohybovaly v rozmezí od 5 do 
8 °C, denní pak dosahovaly hodnot mezi 20 až 25 °C. Od sedmého října se počasí 

výrazně pokazilo. Obloha byla až do středy 
12. října polojasná až zatažená a vydatně pršelo, 
hlavně pak z neděle 9. na pondělí 10. října. 
V noci se v těchto dnech pohybovala teplota 
většinou okolo 5 °C, ve dne pak v rozmezí 10 až 
13 °C. S výjimkou 10. a 11. října, kdy vál čerstvý 
a v nárazech dokonce prudký vítr, mohl být 
v ostatních dnech vítr hodnocen podle Beauforta 
jako mírný. Od 13. října přestalo pršet a až do 

úterý 18. října opět začala převládat jasná a slunečná obloha s nočními teplotami okolo 
nuly a s denními v rozmezí 10 až 12 °C. Kronikář si poznamenal, že vládlo krásné  
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podzimní počasí a že na sluníčku bylo opravdu teplo. Pokud nepanovalo bezvětří, bylo 
možné vítr hodnotit nanejvýš jako mírný. Od konce druhé dekády se až do závěru měsíce 
počasí poněkud pokazilo. Ochladilo se a ráno se tvořily nepříjemné mlhy. Obloha byla 
polojasná až zatažená, i když srážky nebyly nijak výrazné. Vytrvalejší drobný déšť 
zkrápěl Kolín jen celou středu 19. října. Noční teploty byly zase okolo nuly, denní se 
pohybovaly v poněkud širším rozmezí, od 8 až do 14 °C. Pokud nefoukal vítr 
v hodnotách definovaných Beaufortem jako slabý nebo mírný, vládlo v Kolíně bezvětří. 

 V pondělí 31. října se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 39. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, se v plném rozsahu zúčastnilo sedm členů rady. Dva byli z části 
schůze omluveni. Přítomna byla tajemnice, šest vedoucích odborů a tisková mluvčí 
městského úřadu. V průběhu schůze bylo pod čísly 627/2011 – 652/2011 přijato celkem 

dvacet šest usnesení. Rada v nich schválila: 1) souhlas s účastí paní Jiřiny 
Holubové na schůzích Rady města Kolína po dobu výkonu funkce tiskové 
mluvčí Městského úřadu v Kolíně, 2) základní sazbu za vystavení parkovací 
karty A, B, PAB a Z pro období platnosti 01.01.2012 – 31.12.2012 
3) doporučení zastupitelstvu města zrušit zřizovací listinu Městské knihovny 

Kolín z roku 1995 a schválit nové znění zřizovací listiny městské knihovny, 4) v šesti 
usneseních celkem šestnáct smluv na pronájem bytů v majetku města a v dalších třech 
případech podání návrhu na výpověď a vystěhování z bytů, 5) pronájem nebytových 
prostor v Husově ulici čp. 110 firmě Drogerie Martina s.r.o.,  6) udělení výjimky ze 
Směrnice č. 1 Městského úřadu v Kolíně a zadání zakázky malého rozsahu na provedení 
udržovacích prací na vzrostlých stromech na Kmochově ostrově firmě Ing. Petr Ledvina 
– Kotys, 7) pronájem části severní a jižní strany domu č.p. 550 v Polepské ulici pro 
umístění dvou billboardů, 8) pronájem části plochy protihlukové stěny v Pražské ulici 
pro umístění jednostranného billboardu, 9) pronájem pozemků ve vlastnictví města  
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o celkové výměře 101 027 m2 k zemědělskému využití, 10) doporučit zastupitelstvu: a) 
přijmout darovaný pozemek o výměře 23 m2 do vlastnictví města, b) schválit budoucí 
prodej pozemku o výměře 277 709 m2 v průmyslové zóně Kolín – Ovčáry, z vlastnictví 
města za cenu 410 Kč/m2, c) schválit Integrovaný plán rozvoje města Kolín pro období 
2008-2015, který zpracovala firma Finanční poradenství Praha, d) schválit pravidla 
rozpočtového provizoria na rok 2012, e) schválit V. rozpočtové opatření k letošnímu 
rozpočtu města, f) schválit uzavření Smlouvy o spolupráci při realizaci projektu 
„Rozvoj eGovermentu ve Středočeském kraji“ mezi městem Kolín a Středočeským 
krajem, g) schválit prodej bytové jednotky o velikosti 87,90 m2, ul. Míru, Kolín II, se 
spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č. p. 610 v rozsahu 879/3158 
z vlastnictví města Kolína do vlastnictví Ing. Michala Pravdy, 11) finanční příspěvek 
Občanskému sdružení M’AM’ALOCA, na rekonstrukci parčíku u Ztracené uličky ve výši 
20 000 Kč, 12) finanční příspěvek Pražské diecézi Církve československé husitské na 
zahájení kulturního projektu „Mapy husitských cest“ – Ročenka pražské diecéze CČSH 
– část Kolín ve výši 4 500 Kč, 13) dohodu o narovnání mezi městem Kolín a nájemcem 
Ing. Pravdou za nájemné bytové jednotky o velikosti 87,90 m2, ul. Míru, Kolín II, kdy 
nájemce uhradí městu Kolín částku 48 744 Kč za nájemné, 14) zrušení výběrového 
řízení uchazečů o veřejnou zakázku „Rekonstrukce a přístavba sportovního hřiště 7. ZŠ 
Masarykova v Kolíně“. ------ K podpisu byly schváleny tři smlouvy. ------ Z pěti 
projednávaných  žádostí byly čtyři, z nichž se dvě týkaly mimořádné finanční podpory 
BC Kolín a TJ SC Kolín, schváleny a jedna zamítnuta. ------ Schválena byla 
informativní zpráva rozpočtu nákladů na demolici staveb v areálu bývalých TSMK 
Kmochova ul. ------ Schůze byla ukončena v 17.30 hod.  

 

V průčelí obřadní síně kolínské radnice se od konce října 2011 do cca poloviny února 2012 
objevil místo triptychu Václava Radimského „Pohled na Kolín“ obraz Viktora Olivy „Hold 

Slavii.“ Důvodem je zapůjčení triptychu Galerii hlavního města Prahy na výstavu děl Václava 
Radimského, která je instalována v pražské Městské knihovně. Pražská galerie tak na oplátku 
zapůjčila Kolínu obraz Viktora Olivy, aby průčelí slavnostní obřadní síně nezůstalo prázdné. 
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 Ženy Sokola Kolín – atletika, budou v novém ročníku působit v nejvyšší 
tuzemské soutěži – extralize. „Po pečlivém zvážení jsme se rozhodli bez ohledu na 
výsledek jednání o financích družstvo žen do extraligy přihlásit,“ pronesl předseda 
oddílu Jiří Tuček. Hlavní roli prý sehrálo to, že do ní už dvakrát kolínské atletky 
nenastoupily. „Musíme pouze vyřešit motivaci závodnic, které nebudou bodovat, aby po 
případném sestupu mohlo družstvo v dalším roce kvalitně bojovat v 1. lize. A myslíme si,  
 
 
 
 
 
 
že tuto motivaci zvládneme. Vedle žádosti o finanční podporu města oslovíme v 
nejbližších týdnech také soukromé subjekty a věříme, že potřebné finanční zajištění 
dáme nakonec dohromady,“ řekl dále předseda klubu. Účast kolínských žen v extralize 
bohužel neznamená, že Kolín uvidí nejlepší české atlety. V extraligové soutěži startuje 
10 týmů mužů a 10 týmů žen. Závody však v Kolíně být nemohou, protože parametry  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
stadiónu (ať už šestidráha, kapacita zázemí či neexistující tribuna) na takováto klání 
nestačí. Do budoucna bude zřejmě jediná šance na to vidět nejlepší české atletky v 
Kolíně, kdyby se prosadil jeden z místních atletických mítinků (nejspíše Polabské 
závody, ale v jiném než tradičním prvomájovém termínu, který je pro extraligu příliš 
časný) mezi extraligové. To by však znamenalo podstatně zvýšit jeho kvalitu, což je 
samozřejmě úzce spjato s finančním zajištěním. A tak v roce 2012 určitě v Kolíně 
extraligu neuvidíme a kolínským dívkám musí stačit, že se utkají s hvězdami jako 
Špotákovou, Hejnovou či Rosolovou na stadiónech jiných.“  
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 Taneční klub CrossDance ve dnech 3. – 6. listopadu bojoval na mistrovství 
světa v latinoshow a special couple dance, které se konalo v Liberci. „Do Liberce 
odjížděla 64členná výprava tanečníků z Kolína, kteří se na mistrovství probojovali díky 
celoročním úspěchům v mistrovské extralize dětí a juniorů,“ řekla Naďa Eretová 
z CrossDance. „Pro děti to je obrovská zkušenost a motivace, ale protože jsme se do té 
doby věnovali zejména latinskoamerickým tancům a formacím, už kvalifikace a účast 
pro nás byly vítězstvím,“ dodala. Výkony kolínských dětí a juniorů předčily očekávání 

a hned první den byl CrossDance 
dvakrát na stupních vítězů. „Nejdříve 
jsme s párovou formací juniorů získali 
stříbro potom dívčí juniorský mini tým 
slavil zlato. Sedm kolínských dívek kolem 
dvanácti let se stalo mistryněmi světa,“ 
pochválila své svěřence Naďa Eretová. 
Junioři bodovali i v latinoshow – postup 
Mafiánek až do finále asi dopředu 
nepředpovídal nikdo. V kategorii 
minikids do osmi let si CrossDance také 

vydobyl pozornost, když se opět dostal do finále a obsadil 4. místo. V sobotu odpoledne, 
kdy už byli unaveni nejen diváci, ale i porota a hlavně tanečníci, startovala kategorie 
párových formací dětí. Kolínská mláďata přijel podpořit i starosta Kolína Vít Rakušan 
a vedoucí odboru školství Petr Kesner (foto), a děti opět bodovaly. Za skvělé podpory 
rodičů, kamarádů a kolegů z klubu tančily jak o život. „Moc děkujeme všem, kteří nám 
drželi palce a podporovali nás – v první řadě rodičům dětí a juniorů, kteří za svými 
dětmi stáli i v dobách nejtěžších tréninků a největší únavy,“ dodala Naďa Eretová.  
 V pondělí 7. listopadu se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 40. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil místostarosta 
Mgr. Ing. Jan Pospíšil, MBA, se zúčastnilo všech devět členů rady. Přítomna byla 
tajemnice, tři vedoucí odborů a mluvčí městského úřadu. V průběhu schůze bylo pod 

čísly 653/2011 – 664/2011 přijato celkem dvanáct usnesení. Rada v nich 
schválila: 1) doporučit zastupitelstvu města schválit jak smlouvu o poskytnutí 
dotace mezi Regionální radou regionu soudržnosti Střední Čechy a městem 
Kolín na hudební festival Kmochův Kolín, tak pověření Mgr. Víta Rakušana 

k administraci tohoto projektu a dotace, 2) podání žádosti o dotaci z Fondu kultury 
a obnovy památek Středočeského kraje pro rok 2012 pro Městskou hudbu Františka 
Kmocha ve výši 90 000 Kč, 3) oslovení firem uchazečů k podání nabídky na realizaci 
veřejné zakázky ,,Rekonstrukce a přístavba sportovního hřiště 7. ZŠ Masarykova 
v Kolíně“, 4) zrušení výběrového řízení uchazečů o zakázku malého rozsahu na akci 
„Výměna oken a oprava fasády na hospodářské budově v areálu MŠ Bezručova“ a 
opětovné oslovení uchazečů o tutéž zakázku, 5) ve dvou usneseních celkem 32 smluv, 
týkajících se bytů v majetku města, 6) personální změny v komisích kulturní a dopravy, 
7) doporučení zastupitelstvu přijmout obecně závaznou vyhlášky města č. 12/2011, 
o stanovení veřejně přístupných míst, na kterých je provozování výherních hracích 
přístrojů zakázáno, 8) prodej bytové jednotky v majetku města o velikosti 50 m2 formou 
veřejné dražby za vyvolávací cenu 590 000 Kč. --------- K podpisu byla schválena jedna 
smlouva. --------- Projednáno a schváleno bylo šest záměrů města, z nichž čtyři se týkaly 
pronájmu nebytových prostor v objektu ve Smetanově ulici čp. 764 a dva pronájmu 
pozemků. --------- Na vědomí byla vzata informativní zpráva z jednání dozorčí rady 
firmy AVE Kolín s.r.o. ------ Schůze byla ukončena v 16.15 hod.  
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 V pátek 11. listopadu, viz pozvánka vlevo, se skutečně sešlo několik desítek 
současných i bývalých strážníků Městské policie v Kolíně, aby si zavzpomínali na to, 
jak tento útvar před dvaceti lety vznikal a jak se odvíjely jeho další osudy. Na fotografii 
dole jsou se současným starostou města Vítem Rakušanem zachyceni zakladatelé policie 

Jiří Buřič, Pavel Pobříslo a Ivan Linhart, od 
počátku sloužící strážníci Jiří Němec, Ing. 
Zbyněk Verfel, Tomáš Vágner, Miloš Škarvada 
a Dušan Březina. Posledně jmenovaný už u 
policie nepracuje. Dále jsou na fotografii 
dřívější velitel Miroslav Šíma, který nyní 
pracuje u Městské policie v Pardubicích, a 
současný ředitel (velitel) Viktor Prokeš. 
V rukou mužů jsou čestné diplomy ke kulatému 
výročí založení městské policie. Po oficiální 

části programu se ve velkém sále Obecního domu rozvinula přátelská a veselá zábava, 
která končila až okolo třetí hodiny ranní. Všichni budou na tento večer určitě rádi 
vzpomínat a věří, že se znovu sejdou po třiceti letech. 
 

Zleva: Jiří Němec, Ing. Zbyněk Verfel, Ivan Linhart, Tomáš Vágner, Pavel Pobříslo, Miloš Škarvada, Mgr. Vít 
Rakušan, Jiří Buřič, Miroslav Šíma, Dušan Březina a Viktor Prokeš. 

 
 V pondělí 14. listopadu se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 41. schůze Rady města Kolína. Schůze, kterou řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, se zúčastnilo sedm členů rady, další dva byli řádně omluveni. Schůzi, 
která projednala a přijala jen jedno usnesení, jímž doporučila zastupitelstvu města 
přijmout obecně závaznou vyhlášku číslo 13/2011, o místním poplatku za provozovaný 
výherní hrací přístroj, koncový interaktivní videoloterie terminál a herní místo 
lokálního herního systému, byla přítomna i tajemnice městského úřadu.  ------ Schůze 
byla ukončena v 13.55 hod.  
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 V pondělí 14. listopadu se od 15.00 hod také konalo v saloncích Městského 
společenského domu  VIII. zasedání Zastupitelstva města Kolína ve volebním období 
2010 – 2014. Na začátku zasedání bylo přítomno dvacet tři členů zastupitelstva. Jeden 
zastupitel se na zasedání dostavil s omluvou krátce po 16.00 hod a tři zastupitelé byli 

omluveni z celého průběhu zasedání. Při jednání, které řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, bylo za přítomnosti vedoucích odborů MěÚ, ředitelů 
městských organizací a veřejnosti projednáno a schváleno sedmnáct usnesení 
pod čísly 119/2011 – 135/2011. Protože se žádný z přítomných občanů města 

nepřihlásil do diskuse, přistoupili přítomní zastupitelé k projednání programu zasedání, 
ve kterém schválili následující usnesení:  
 
 č. 119/2011 – podání žádosti o finanční podporu obcím v rámci dotačního programu 
„Podpora terénní práce pro rok 2012“ a  finanční spoluúčast města ve výši 53 572 Kč. 
 č. 120/2011 – prodej bytové jednotky č. 3 v čp. 610 ul. Míru, Kolín II, o velikosti 
87,90 m2, se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy z vlastnictví města Kolína 
do vlastnictví Ing. Michala Pravdy za kupní cenu ve výši 593 325 Kč.  
 č. 121/2011 – zrušili zřizovací listinu Městské knihovny Kolín z roku 1995 ve znění 
z roku 2005 a schválili nové znění zřizovací listiny Městské knihovny Kolín. 
 č. 122/2011 – smlouvu o poskytnutí dotace mezi Regionální radou regionu soudržnosti 
Střední Čechy a městem Kolín na mezinárodní hudební festival Kmochův Kolín. 
 č. 123/2011 – pověření k administraci projektu „Kmochův Kolín“ pro starostu města, 
Mgr. Víta Rakušana. 
 č. 124/2011 – výkup několika pozemků o rozloze 51 m2 v kat. území Zibohlavy 
z vlastnictví soukromých osob do majetku města za 16 430 Kč a bezúplatné nabytí pozemku 
o výměře 1.892 m2 v kat. území Sendražice z vlastnictví ČR do majetku města Kolína. 
 č. 125/2011 – výkup pozemku o výměře 54 m2 v kat. území Zibohlavy, z vlastnictví 
manželů Ludmily a Ladislava Bruthansových do majetku města Kolína za 15 120 Kč. 
 č. 126/2011 – směnu pozemků o současné výměře 507 m2, ve vlastnictví manželů 
Bc. Tomáše Kecla a Lenky Keclové, Kolín, za pozemek o výměře 551 m2  v majetku města 
Kolína. Směna pozemků bude uskutečněna tak, že žádný z účastníků nebude druhému účastníku 
směny doplácet rozdíl ve výměře nebo kultuře pozemků. 
 č. 127/2011 – přijmutí darovaného pozemku o výměře 23 m2 v kat. území Kolín 
z vlastnictví několika soukromých osob do majetku města Kolína.  
  č. 128/2011 – prodej pozemku o výměře 6,6 ha v průmyslové zóně Kolín – Ovčáry 
z vlastnictví města Kolína do vlastnictví společnosti Panattoni Czech Republic Development 
s.r.o. za cenu 410 Kč/m2 a náklady na vyhotovení geometrického plánu a náklady za vynětí 
pozemku ze ZPF. 
 č. 129/2011 – Obecně závaznou vyhlášku č. 11/2011, o zákazu konzumace alkoholických 
nápojů na veřejném prostranství včetně přílohy, tj. zobrazení vymezených míst veřejných 
prostranství, na kterých je zakázáno požívání alkoholických nápojů. 
 č. 130/2011 – Obecně závaznou vyhlášku města Kolína č. 12/2011, o stanovení veřejně 
přístupných míst, na kterých je provozování výherních hracích přístrojů zakázáno. 
 č. 131/2011 – V. rozpočtové opatření k rozpočtu města Kolína na rok 2011. 
 č. 132/2011 – pravidla rozpočtového provizoria na rok 2012.  
 č. 133/2011 – uzavření Smlouvy o spolupráci při realizaci projektu „Rozvoj 
eGovernmentu ve Středočeském kraji“ mezi městem Kolín a Středočeským krajem, zastoupeným 
hejtmanem MUDr. Davidem Rathem 
 134/2011 – delegaci starosty města Kolína Mgr. Víta Rakušana jakožto zástupce města 
Kolína na valnou hromadu společnosti Městské tepelné hospodářství Kolín, s. r. o.  
 135/2011 – Obecně závaznou vyhlášku číslo 13/2011, o místním poplatku za 
provozovaný výherní hrací přístroj, koncový interaktivní videoloteijrní terminál a herní místo 
lokálního herního systému. 
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Po podání informativní zprávy o stavu prodeje areálu bývalých TSMK následovala 
obsáhlejší diskuze některých členů zastupitelstva. 1) Jiří Truska požadoval poskytnutí 
informací k připravované a doposud nerealizované rekonstrukci ČOV, 2) MUDr. Pavel 
Lebeda – jak je to s náklady na výměnu znaku města? 3) JUDr. Karel Molnár 
informoval o rozhodnutí Rady Středočeského kraje ve věci převodu zřizovatelských práv 
a povinností ke gymnáziu na město Kolín – odbor školství podá žádost na MŠMT ČR o 
stanovisko k převodu, posléze dojde k ocenění movitého majetku a bude vznesen dotaz 
na město, zda za navrženou cenu majetek odkoupí, 4) Ing. Martin Škorpík žádá o 
poskytnutí informací k připravované koncepci MP Kolín členům zastupitelstva města, 5) 
Ing. Václav Kmoch – reakce k položkám AVE Kolín – v druhé polovině letošního roku 
byl na ORR dosazen pracovník, který jednotlivé položky rozkrýval – výsledkem jeho 
činnosti je souhrnná zpráva, která obsahuje cenné poznatky a je východiskem 
k razantním opatřením, apelace na to, aby byla jednotlivá opatření neprodleně 
realizována. ------ Starosta města toto zasedání zastupitelů ukončil v 17.41 hod. 
 Dvě obecně závazné vyhlášky schválili na svém posledním zasedání městští 
zastupitelé. První omezuje požívání alkoholických nápojů na stanovených veřejně 
přístupných místech, druhá vymezuje centrum města jako lokalitu, kde je zakázáno 
provozování výherních hracích přístrojů. „Vždyť veřejný pořádek se dá udržet i jinak. 
Může se stát, že budeme jako v Americe a lidi budou pít z igeliťáků,“ ozývaly se některé 
pochybující hlasy z řad zastupitelů. Návrh městské rady překvapivě podpořil opoziční 
zastupitel, senátor Pavel Lebeda. „I když mohou být různé námitky, někde se začít 
musí,” řekl s tím, že návrh naprosto podporuje i přesto, že většina lidí podle jeho 
názoru pokutu stejně nezaplatí a budou s ohledem na to, že žijí ze sociálních dávek, 
nepostižitelní. Stručně charakterizováno, požívání alkoholu bude zakázáno v blízkosti 
škol, nákupních středisek, nádraží a na zastávkách. Postih za porušení vyhlášky se může 
podle místostarosty Tomáše Růžičky vyšplhat až na 30 tisíc korun. Diskuze se 
rozpoutala i kolem vyhlášky omezující hrací automaty. „Myslíte, že je to rovná soutěž, 
když v Kouřimce se provozovat nesmí a v Legerově už ano?” ptala se zastupitelka Eva 
Kopáčková. „Do středu města automaty jednoznačně nepatří. Centrum je vymezeno 
jednoduše tam, kudy kdysi vedly městské hradby,” reagoval starosta Vít Rakušan. 
Vyhláška byla nakonec schválena a v důsledku se dotkne 20 automatů. Město tak na 
poplatcích přijde podle odhadu místostarosty Pospíšila ročně o 4 až 6 milionů korun. 
 Rozpočet bude vyšší, ale město na tom ušetří. Tak charakterizoval starosta Vít 
Rakušan uplatnění dotace od Regionální rady soudržnosti Střední Čechy na Kmochův 
Kolín. Na dva jeho ročníky putuje do Kolína čtyři a půl milionu korun. Příspěvek byl 
určen na 48. (tedy letošní) a 49. ročník. Dotace však dorazila až několik týdnů po 
skončení akce, proto chce město dojednat její uplatnění pro 49. a 50. ročník, což by 
patrně neměl být velký problém a zároveň peníze přijdou vhod na další zatraktivnění 
a větší reprezentativnost jubilejního Kmochova Kolína. Odsouhlasení smlouvy na dotaci  
městským zastupitelstvem se neobešlo bez kritiky a obav opozičních zastupitelů. „Bez 
výběrového řízení bylo pořádání festivalu opět svěřeno občanskému sdružení Prostor. 
Odborné vedení už požadováno není. Jak mohlo město svěřit organizaci někomu, kdo 
nerozezná fagot od hoboje a basový klíč považuje za zařízení k uzavírání kriminálu?” 
hněval se zastupitel a senátor Pavel Lebeda. Starosta Vít Rakušan ujistil, že odborné 
vedení je zajištěno a místostarosta Jan Pospíšil vysvětlil, že ze smlouvy vyplývá, že 
pokud městská rada nebude mít po uspořádání jednoho ročníku námitky, osloví téhož 
pořadatele i na ročník další.„Může se stát, že dotaci nikdo neproplatí, protože 
organizátor nebyl vybrán výběrovým řízením,” varoval zastupitel Martin Škorpík. V této 
souvislosti padla zmínka, že město bude tudíž patrně muset vypsat výběrové řízení na  
pódium, ostrahu a apod. 
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Malá pietní vzpomínka se konala v pondělí 
14. listopadu odpoledne před budovou kolínské 
strojní průmyslovky. Na Borise Volka, studenta 
této školy, který byl popraven 11. listopadu 1952 
ve věku dvacet čtyři let a má na této budově 
pamětní desku, zavzpomínali členové 
Konfederace politických vězňů, skautů, sokolů, 
studentů průmyslové školy s pedagogem 
i zástupcem města. „Demokracie, která uznává 
svobodu, nemůže překročit fakt, že kde začíná 
svoboda jednoho člověka, tam končí svoboda 

jiného. A my jsme povinni si tu svoji svobodu bránit. Komunisté se tady dostali k moci 
sice demokratickou cestou, ale její pozdější nedemokracií zemřely tisíce lidí,“ 
poznamenal František Teplý z Konfederace politických vězňů. Další řeč ukončil páter 
Josef Hladiš modlitbou a celé setkání hymna České republiky.   
 Od pondělí 7. listopadu až do úterý 15. listopadu byl pro veškerou 
automobilovou dopravu i autobusy uzavřen Masarykův most. Cílem prací bylo 
vybudování zvýšeného a osvětleného přechodu pro chodce u zálabské lékárny a tím 
i zvýšení bezpečnosti pro chodce a cyklisty. Ještě před rokem byl na mostě jednosměrný 
provoz a volný pruh využívali 
cyklisté. Počátkem roku ale radní 
rozhodli o tom, že auta budou moci 
po letech znovu jezdit oběma směry. 
Na to si stěžovali právě lidé, kteří 
byli zvyklí most využívat jako 
cyklostezku. Vedení radnice proto 
začala hledat kompromis. Jenomže 
vyjít cyklistům vstříc není tak úplně 
jednoduché. Most totiž pochopitelně 
není možné rozšířit. Přesto se řešení 
našlo. Na mostě bude během tohoto 
týdne vyznačena trasa s piktogramy 
pro cyklisty, která naváže na už 
vyznačené jízdní pruhy určené vyznavačům bicyklů v Pražské a Rubešově ulici. Kromě 
piktogramů bude na mostě ještě snížena maximální rychlost na 30 kilometrů za hodinu 
a před mostem vznikne nový zvýšený přechod pro chodce, jak již bylo uvedeno již výše.   
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 Kolínské městské divadlo bylo v pátek 18. listopadu dějištěm finálového večera 
soutěže MISS Kolínska 2011. Deset finalistek se postavilo na stejnou startovní čáru. 
Zvítězit však mohla pouze jedna. Tedy celkově. Už tradičně je v doprovodných 
soutěžích volena ještě MISS Sympatie a MISS Kolínského deníku. A kdo že se v pátek po 
dvouhodinové bitvě radoval? MISS Kolínska pro rok 2011 se stala Anna Lhotská. I. 
Vicemiss Kolínska je Edvina Bushgjokajová. II. Vicemiss Kolínska se stala Michaela 
Podnecká. MISS Sympatie se volila pomocí SMS zpráv. Nejvíce jich dostala Edvina 
Bushgjokajová. MISS Kolínského deníku se stala Michaela Podnecká. V soutěži MISS 
Kolínského deníku se hlasovalo na jeho webových stránkách a zároveň v kuponech 
z tištěného vydání Kolínského deníku. A právě kupony rozhodly. Nejvíce jich do redakce 
došlo pro Michaelu Podneckou. Celkové pořadí v MISS Kolínského deníku pak vypadá 
následovně. 1. Michaela Podnecká, 2. Monika Rudolfová, 3. Anna Lhotská.  
 V pondělí 21. listopadu se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 42. schůze Rady města Kolína. Ze schůze, kterou řídil místostarosta 
Bc. Tomáš Růžička, se omluvili dva členové. Jednání se tedy zúčastnilo sedm členů 
rady. Přítomni byli dále tajemnice, pět vedoucích odborů a mluvčí městského úřadu. 

V průběhu schůze bylo pod čísly 666/2011 – 694/2011 přijato celkem dvacet 
devět usnesení. Rada v nich schválila: 1) užití znaku města na a) propagační 
materiál spol. Kinský media o Kolíně, b) informativní plakáty o asistenční 
službě pro zdravotně postižené a seniory PB HELP ASISTENT, 2) podání 

žádosti o dotaci z Fondu sportu, volného času a primární prevence Středočeského kraje 
pro rok 2012 pro město Kolín na akci Kolínské sportovní dny základních škol 2012 ve 
výši 100 000 Kč, 3) personální změnu v kulturní komisi rady města, 4) vyřazení dvou 
pohledávek 18 000 a 42 000 Kč z evidence pohledávek, 5) vyřazení nepotřebného  
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zastaralého dlouhodobého hmotného a drobného dlouhodobého majetku ve výši 
1 551 563 Kč z evidence, 6) členy a náhradníky hodnotící komise nabídek podaných do 
veřejné soutěže na akci: „Odkanalizování příměstské části Zibohlavy” a „Kanalizační 
přivaděč k ČOV Kolín Zibohlavy – Radovesnice I. – Kolín”, 7) doporučení 
zastupitelstvu města  schválit bezúplatné nabytí částí pozemků ze 
soukromého vlastnictví do majetku města, 8) deset smluv týkajících se bytů ve vlastnictví 
města, 9) tři smlouvy na pronájem nebytových prostor v objektu ve Smetanově ulici 
čp. 764, 10) prodej bytové jednotky o velikosti 93,50 m2 v Ovčárecké ulici za vyvolávací 
cenu 890 000 Kč formou dražby, 11) prodej bytové jednotky o velikosti 53,01 m2 
v Brankovické ulici za vyvolávací cenu 650 000 Kč formou dražby, 12) personální 
změny v komisích bezpečnostní, školství a mládeže, 13) změny v Kontrolním řádu 
městského úřadu, 14) odměny ředitelům škol zřizovaných městem Kolín, 15) členy 
a náhradníky hodnotící komise nabídek podaných do veřejné soutěže na akci 
"Revitalizace sídlištních ploch v Kolíně", 16) oslovení uchazečů k podání nabídky 
a prokázání kvalifikace pro realizaci veřejné zakázky "Revitalizace sídlištních ploch 
v Kolíně", 17) pořadí uchazečů pro realizaci veřejné zakázky "Výměna oken a oprava 
fasády na hospodářské budově v areálu MŠ Bezručova". --------- K podpisu byly 
schváleny dvě smlouvy. --------- Projednáno a schváleno bylo šest záměrů města. Tři 
z nich se týkaly pronájmu nebytových prostor v objektu ve Smetanově ulici čp. 764, dva 
pronájmu střech pro účely přenosových antén a jeden pronájmu nebytových prostor 
v ulici Antonína Kaliny čp. 1351. --------- Ze šesti žádostí adresovaných radě města byly 
dvě schváleny, dvě zamítnuty a dvě odloženy k dalšímu projednání. --------- Projednány 
byly zápisy z jednání komisí: bezpečnostní, školské a mládeže, tělovýchovy a sportu, 
zdravotní a sociální, pro hospodaření s byty a nebytovými prostory a pro připojené 
městské části. --------- Schváleny nebo vzaty na vědomí byly čtyři informativní zprávy. --
---- V závěru jednání proběhla diskuze mezi členy rady města a zástupci basketbalového 
klubu BC Kolín.  ------ Schůze byla ukončena v 18.25 hod.  
 V úterý 22. listopadu proběhla na Karlově náměstí dramatická akce, když zde 
za přihlížení veřejnosti policisté z pražského Útvaru pro odhalování organizovaného 
zločinu (ÚOOZ) zatkli tři osoby albánského původu z pizzerie na rohu náměstí 
a Kouřimské ulice. Skupina zadržených mužů nejspíše stojí za podvody s platebními 

kartami. Naznačil to mluvčí Útvaru pro 
odhalování organizovaného zločinu, 
třebaže o detailech nechtěl hovořit. „Věc 
se týká problematiky platebních karet,“ 
vysvětlil. O co přesně šlo, ale zatím uvádět 
nechtěl. Jednalo se snad o zařízení, která 
zadrženým mužům umožňovala vybírat cizí 
účty? „Konkrétní informace nemohu zatím 
uvádět. Jedná se o nový fenomén, který je 
třeba řádně zdokumentovat,“ uvedl mluvčí. 

Zatýkání mužů na náměstí se podle svědků podobalo akčnímu filmu, nastoupila jednotka 
pro odhalování organizovaného zločinu.  Do objektu, kde muži sídlili, vtrhli se zbraněmi 
a mužů se ihned zmocnili.  Dvěma se podle svědků podařilo uprchnout na náměstí, 
policisté je však hned dohnali. (Další snímky ve fotoalbu). --------- Na skupinu cizinců 
z bývalé Jugoslávie operující v Kolíně, Hradci Králové, Pardubicích, Dvoře Králové 
a Trutnově spadla klec. Nezákonnému obohacování se o miliony učinili přítrž 
detektivové z Útvaru pro odhalování organizovaného zločinu.  Cizinci našli neotřelý 
způsob, jak získat peníze z bankovních účtu svých obětí. „Podezřelí si měli podle 
detektivů neoprávněně opatřit data z originálních platebních karet vydaných  
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zahraničními bankami v USA,“ řekl mluvčí Útvaru pro odhalování organizovaného 
zločinu. Jakmile na základě takto získaných údajů vyrobili padělky platebních karet, 
využívali je k platebním transakcím. „Nepokoušeli se však vybrat finanční hotovost 
a nepoužívali k tomu peněžní bankomaty. Pomocí platebních terminálů umístěných na 
několika prodejnách s drahými kovy převáděli finanční částky rovnou na své bankovní 
účty,“ vysvětlil mluvčí. Podezřelí se spoléhali na to, že celá transakce se navenek bude 
tvářit jako běžná platba za zakoupené zboží. Celá skupina byla obviněna 
z neoprávněného opatření, padělání a pozměnění platebního prostředku a z podvodu. 
Navíc čelí přitěžujícím okolnostem. Protože se trestné činnosti měli obvinění dopustit 
jako členové mezinárodní organizované skupiny působící ve více státech, hrozí jim 
v případě prokázání viny až dvanáctileté tresty odnětí svobody. Domovní prohlídky 
obviněných poskytly nejen důkazy, ale i další zajímavé nálezy. Při prohlídkách jejich 
domovů a dalších prostor byly zajištěny i nelegálně držené střelné zbraně. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Tradicí se již stalo slavnostní rozsvěcování vánočního stromu na kolínském 
Karlově náměstí v pátek 25. listopadu před první adventní nedělí. Ani letošní rok nebyl 
výjimkou, slavnostní náladu potrhly již od dopoledne stánky řemeslného trhu rozmístěné 

na ploše centrálního náměstí, na přistavenou plošinu kamiónu pak 
před sedmnáctou hodinou podvečerní vystoupal dětský pěvecký sbor 
4. základní školy vedený Lenkou Dvorníkovou, aby večer zpříjemnil 
zpěvem. Jejich kolegové z 5. základní školy se zase podíleli na 
výzdobě obřího smrku, který darovala paní Poláčková ze své 
zahrady. O nadcházejícím adventu hovořil farář Libor Bulín, po 
rozsvícení stromku i starosta Vít Rakušan. Pak už se stovky lidí 
rozcházely – někteří domů, jiní k pochutinám či horkým nápojům ke 
stánkům a další ke keramickému betlému z dílny kolínského 

výtvarníka Pavla Rajdla, který našel své místo pod vánočním stromem. Jako podstavec 
mu slouží kovová schránka určená vánočním přáním a připomínkám k městskému 
úřadu, která nahradila dřevěnou bednu vyrobenou z volební urny. --------- Velký 
skříňový betlém kolínského keramika Pavla Rajdla vystavený pod vánočním stromem na 
Karlově náměstí je nejpříjemnějším překvapením vánoční výzdoby v Kolíně. Umně  
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provedené keramické figurky i pozadí scény složené z motivů kolínské architektury jsou 
potěšením pro kolemjdoucí. V noci betlém svítí a sklo celé vitríny svědčí o tom, že na něj 
děti tisknou své nosy i ručky. Skvěle je provedena adjustace díla. Betlém je zapouzdřený 
v lesklé elegantní měděné skříni, jež stojí na masivním soklu, do kterého mohou občané 
vhazovat vánoční přání a prosby adresované magistrátu. Kdyby někteří místní umělci 
byli přizváni i k nasvícení a ozdobení vánočního stromu a městského centra, mohli 
bychom se dočkat i dalších zajímavých podob Vánoc.  

 
 Ředitel kolínských hasičů Jan Bradna byl před 21 lety do funkce ředitele 
nikoli jmenován, ale zvolen svými lidmi. V roce 2002 mu vděční obyvatelé ničivými 
záplavami postižených Štěchovic udělili čestné občanství své obce. A v roce 2009 se 
stal Osobností roku Kolína. Těchto tří věcí si podle svých slov nejvíce váží šéf 
kolínských profesionálních hasičů Jan Bradna, který k poslednímu listopadu předává 

žezlo svému nástupci. K hasičům nastoupil 
před 35 lety. „V roce 1976 jsem bydlel 
v Praze, měl jsem dvě malé děti a poohlížel 
jsem se po zaměstnání, kde bych získal byt. 
Pracoval jsem jako přejímací technik 
v autoopravně. Jednou přijel člověk 
s hasičským vozem. Dali jsme se do řeči, 
nabídl mi práci a slíbil byt. A tak jsem k 1. 
lednu 1977 nastoupil. Byt jsem nedostal a 35 
let jsem u hasičské práce zůstal,“ popisuje Jan 
Bradna. „Nejdřív jsem byt nemohl dostat jako 

nováček a potom zase proto, že už jsem měl funkci, tak jsem si postavil v Červených 
Pečkách dům,“ směje se při vzpomínkách. V roce 1982 pracoval jako zástupce velitele 
pražských hasičů. Život si s ním však zahrál. V polovině roku nastoupil u kolínských  
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hasičů a začal od píky. Hasič – strojník – velitel družstva – velitel čety – zástupce 
náčelníka a od roku 1990 náčelník (pozdější terminologií ředitel). Jan Bradna vzpomíná 
na 21 kolínských let, noční vyzvánění telefonu, držení služeb, obrovskou zodpovědnost, 
kterou při práci hasiče člověk cítí zkrátka pořád. Nebude se mu po odchodu z funkce 
stýskat? „Bude. To je jasné, že bude. A určitě se dostanu i k tomu jako naši předchůdci, 
že budu říkat, že ti, co přišli po nás, to dělají špatně. I o mně se to říkalo. Jen si prostě 
člověk musí uvědomit, že jsou zkrátka jiné podmínky.  
 Místostarosta Ing. Mgr. Jan Pospíšil, MBA, spočítal, že každý den včetně sobot 
a nedělí Město Kolín zaplatí na splátkách půjček 330 tisíc korun. Městu na konci 
roku bude zbývat uhradit na splátkách úvěrů 892 miliony korun. V příštím roce je 
celková dluhová služba 125 milionů korun, z toho jen úrok činí 39 milionů korun. Město 
splácí obrovský dluh vzniklý z budování průmyslové zóny, automobilky TPCA a věcí s ní 
souvisejících v době, kdy přijde o některé důležité příjmy, např. z provozu výherních 
hracích automatů šlo do rozpočtu 14,5 milionu korun ročně. Nyní však, když zastupitelé  
odhlasovali  jejich zákaz v některých částech města, se dá očekávat snížení tohoto 
příjmu, podle místostarosty až o polovinu. Navíc v roce 2012 bude muset město 
pravděpodobně vynaložit 59 milionů korun na spoluúčast při rekonstrukci čistírny 
odpadních vod, případně se větší měrou podílet nejen na opravách budovy gymnázia, 
ale i na chodu školy, pokud na město přejdou zřizovatelská práva a povinnosti dosud 
náležející Středočeskému kraji.  
 V pondělí 28. listopadu se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 43. schůze Rady města Kolína. Jednání, které řídil starosta Mgr. Vít 
Rakušan, se zúčastnilo osm členů rady, jeden člen byl řádně omluven. Přítomni byli 
dále tajemnice, dva vedoucí odborů, mluvčí městského úřadu a hosté z o.s. Centrum pro 
seniory. V průběhu schůze bylo pod čísly 695/2011 – 702/2011 přijato celkem osm 

usnesení. Rada v nich schválila: 1) pronájem pozemku ve Štítarech nájemci 
Ředitelství silnic a dálnic ČR, 2) pronájem pozemku v Polepské ulici 
p. Martinu Richterovi na umístění billboardu, 3) doporučení zastupitelstvu 
města ve věci schválení prodeje pozemku o výměře 67 m2 v Sendražicích 

firmě Spel a.s., 4) jedno zpětvzetí výpovědi z nájmu bytu, 5) zrušení předešlé a schválení 
nové smlouvy na pronájem nebytových prostor v základní a mateřské (zvláštní) škole 
Kolín, Kutnohorská čp. 179, 6) ve dvou usneseních celkem osmnáct smluv na uzavření 
a prodloužení nájmu bytů v majetku města. --------- K podpisu byly schváleny tři 
smlouvy. --------- S různými výsledky bylo projednáno sedm žádostí adresovaných radě. 
Dvě žádosti o splátkový kalendář na dlužné nájemné byly zamítnuty. Ostatní žádosti, 
např. o slevu na nájemném,nebo o prodej bytového domu, byly schváleny. --------- 
Projednány a schváleny byly dva záměry města na pronájem nebytových prostor ve 
vlastnictví města. --------- Projednán a vzat na vědomí byl zápis z jednání dopravní 
komise. --------- V závěru schůze byla rada seznámena s historií i současnou činností 
denního stacionáře občanského sdružení Centrum pro seniory. --------- Schůze byla 
ukončena v 16.30 hod. 
 Kolínská radnice zamýšlí odměňovat občany cenou, jejímž prostřednictvím 
chce upozornit na mimořádné výkony, hrdinské či charitativní činy nebo výjimečné 
události. Cena města Kolína by měla být poprvé udělena v příštím roce. Ale také být 
udělena nemusí, neboť podle starosty Víta Rakušana nepůjde o cenu pravidelnou, ale 
spíše občasnou. Podle jeho názoru má být zmíněné uznání protiváhou k  ocenění 
Osobnost roku, kterou každoročně uděluje Spolková rada Kolína. Rada města o ceně 
poprvé jednala 21. listopadu, ale pravidla zatím neschválila. Zatím ani proto není 
jasné, jaká odměna na držitele Ceny města Kolína čeká. Nominace by měli podávat 
přímo občané a vítěze mají určit městští zastupitelé. Na rozdíl od městského počinu  
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podávají návrhy na Osobnosti roku oprávněné kolektivy. Spolkový předseda Aleš 
Zahajský si z Ceny města Kolína sice nic nedělá, přesto v jeho vyjádření najdeme 
kritický osten. „Předsednictvo Spolkové rady Kolína nápad na udělovaní cen podle 
zákona o obcích projednalo na své schůzi 30. listopadu a vnímá jej obdobně jako 
udělování čestného občanství. V obou případech rozhoduje Zastupitelstvo města na 
návrh Rady města. Jednalo by se tedy o politické rozhodnutí momentálního složení 
koalice. Z tohoto důvodu tento záměr nevnímáme jako něco, co je namířeno proti tradici 
udělování Otakarova reliéfu. Výroční cena pro Osobnost roku je v Kolíně udělována 
téměř dvě desetiletí a právě její odtažitost od přímé politické moci zajistila její vyšší 
míru objektivnosti a prestiže. Jestli jde někomu o navázání na cenu města udělovanou 
místním národním výborem v 80. letech minulého století nebo jen o ocenění lidí při 
významných výročích nebo půjde o zviditelnění hrdinů či spřízněných osob, například 
před volbami, by nyní bylo předčasné předjímat. Jedině zavedená procedura léty 
prověřená demokratickou realitou může u veřejnosti uspět. Škoda, že starosta nenašel 
dost odvahy, aby to se mnou osobně předjednal a poslal vyjednávat jiné. Jeho tři 
předchůdci jednali z očí do očí. Právě všeobecná pověst politiků není dobrou devizou 

do začátku a může zničit i dobrou myšlenku. Kolínské 
spolky, v jejichž řadách jsou tisíce členů, už vědí, jak je 
vybudování hodnotné tradice obtížné. Nový nápad, a to 
ani když přežije celé toto volební období, nebude 
protiváhou výroční spolkové ceny,“ prohlásil Aleš 
Zahajský. --------- Starosta Vít Rakušan si nemohl nechat 
vcelku opepřené vyjádření Aleše Zahajského líbit. 
„Musím jménem vedení města Kolína vyjádřit velké 
překvapení nad slovy pana Aleše Zahajského. Skutečně 
nerozumím obsahu jeho sdělení, nemluvě o ostrém a 
konfrontačním tónu, který z neznámých důvodů zvolil. 

Nechci předjímat, že se v jeho případě (kandidoval v komunálních volbách za ODS) 
jedná o politické hrátky bez věcného základu. Pokud, jak sám tvrdí, nevnímá záměr 
udělovat cenu města Kolína jako něco, co je namířeno proti tradici udělování 
Otakarova reliéfu, potom nechápu jeho potřebu se proti plánovanému ocenění tímto 
způsobem vymezovat. Že se jedná o záležitost v jiných městech obvyklou (cenu města 
udělují např. Brno, Olomouc, Chomutov, Zlín, Dobříš, Sokolov, Přelouč, Holešov aj.) a 
vycházející ze zákona o obcích, to sám pan Zahajský potvrzuje. Nicméně podprahově lze 
vyčíst, že se pan Zahajský skutečně obává ztráty jakési pofiderní jedinečnosti, kterou 
spolkovou radou udělované ocenění v současnosti má. Je s podivem, že člověk, který se 
dle vlastních vyjádření snaží o oživení tradic a kulturnosti města Kolína, bez rozmyslu 
zaútočí na nápad, který k daným cílům může směřovat. Jeho porovnání s 80. lety je 
vyloženě směšné a svědčí jen o nedostatku jakýchkoliv věcných argumentů – 
zastupitelstvo města je složeno z osobností (hájících i stejný stranický dres jako pan 
Zahajský), které jistě nebudou slepě schvalovat návrhy předložené starostou. 
Zdůrazňuji, že návrhy na ocenění cenou města Kolína budou moci podávat sami 
občané, což je cesta nejdemokratičtější a jistě neodpovídající metodám soudruhů z 
MNV v 80. letech. V další fázi bude s návrhy pracovat odborná komise, která v žádném 
případě nebude složena pouze ze zástupců vládnoucí koalice, nýbrž především 
z významných osobností našeho města bez jakékoliv politické příslušnosti. Cena města 
Kolína bude udělována dle jasně stanovených pravidel za účelem ocenění mimořádných 
počinů ve všech oblastech společenského života (věda, umění, publicistika, výchova a 
vzdělání, sport, hospodářský rozvoj, kultura, péče o životní prostředí, veřejně prospěšná 
činnost, záchrana lidských životů). A poslední poznámka – s p.Alešem Zahajským jsem  
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se osobně viděl na mnoha akcích pořádaných spolkovou radou, přijal jsem opakovaně 
jeho pozvání, dokonce jsem byl několikrát požádán o proslov. Za celý rok se nestalo, 
aby město Kolín se mnou v čele, nevyšlo spolkové radě zastoupené panem Zahajským 
vstříc. Ačkoliv jsem měl mnoho pochybností a nedobrých pocitů z organizace volby 
Osobnosti roku, nezasahoval jsem do výsostného teritoria dané organizace. O to více je 
pro mě útok pana Zahajského nepochopitelný. A skutečně nepotřebuji na setkání s ním 
sbírat odvahu, skutečně nemám pocit, že právě on by mě jakkoliv ohrožoval. Jsem však 
starostou města Kolína, kde na úřadě pracuje 200 zaměstnanců, jejichž práce přirozeně 
využíváme. Proto jsem pověřil jednáním s dotyčným pánem Ing. Gabrielu Malou, 
vedoucí oddělení marketingu. Pan Zahajský je skutečně první, koho tento postup urazil. 
Přeji spolkové radě mnoho úspěchů, ještě jednou gratuluji všem oceněným. A panu 
Zahajskému přeji dostatek nápaditosti, klidu, velkorysosti a co nejméně maloměstské 
zahořklosti!“ zareagoval Vít Rakušan.                     (Michal Černý, Kolínský pres 6. prosince 2011). 
 Na Kolínsku se k 30. listopadu o zaměstnání oficiálně ucházelo 4 827 lidí, 
zatímco na konci října jich bylo o 24 méně. Míra nezaměstnanosti tak v minulý měsíc 
dosáhla 9,2 % (9 % k 31. říjnu). Kolínsko je 27. místě mezi 77 regiony České republiky. 
O jedno místo se zde uchází 17 lidí. Ze sousedních okresů Praha – východ spočítala 
míru nezaměstnanosti ve výši 3,3 % (ke 31. říjnu 3,3 %), Mladoboleslavsko 4,5 % 
(4,6 %), Benešovsko 5 % (4,9 %), Pardubicko 5,6 % (5,4 %), Kutnohorsko 8,7 (8,3 %) 
a Nymbursko 9,5 % (9,4 %). Středočeský kraj uvádí 6,7 % (6,6 %) a Česká republika 
8 % (7,9 %).  
 Listopadové počasí – v prvé dekádě měsíce převažovala polojasná až zatažená 
obloha, což však neznamenalo, že v některé dny, konkrétně pak v neděli 6. a v pondělí 
7. listopadu, bylo jasno a slunečno. Noční teploty se pohybovaly od nuly k 5 °C, denní 
pak dosahovaly 10, ve slunečných dnech, viz předchozí věta, až 13 °C. Nepršelo a sucho 

už začínalo být problémem. Co se větru týká, pak 
převládalo bezvětří, a jen místy vítr dosahoval (podle 
Beauforta) hodnoty mírný, tj. rychlosti 
12 až 19 km/hod. Téměř shodné, avšak mírně se 
ochlazující počasí pak provázelo i další dny ve druhé i 
třetí dekádě měsíce. Zhruba od 12. listopadu se začaly 
ráno tvořit mlhy a během dne bylo město uzavřeno 
pod pokličkou inverzního počasí. Svatý Martin na 
bílém koni nepřijel ani se neopakoval loňský rok, kdy 

sníh v Kolíně napadl koncem listopadu. Nadále nepršelo, a tak od posledního deště 
uplynuly v Kolíně závěrem listopadu již téměř dva měsíce. Jednoduše i jednoznačně se 
nechá konstatovat, že letošní listopadové počasí nejen v Kolíně, nýbrž i v celé republice 
za mnoho nestálo. 
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OBSAH: 1) Sociální situace měst ČR, 2) Vánoční kamion Coca-Coly v 
Kolíně, 3) Kauza bývalého místostarosty Romana Pekárka pokračuje,  

4) Dokončená rekonstrukce budov 7. základní školy, 5) 44. schůze Rady 
města, 6) Vánoční odpoledne a večer automobilky TPCA na Karlově 

náměstí, 7) Sedmý závod cyklokrosového Toi-Toi Cupu v Kolíně,  
8) Stanovisko Ministerstva školství, tělovýchovy a sportu k převodu 

zřizovatelských práv Gymnázia ze Stč. kraje na město Kolín,  9) 
45. schůze Rady města, 10) Koncert Kolínské filharmonie v městském 

divadle, 11) Zvyšování cen vodného a stočného a jízdného MAD na rok 
2012,  13) 46. schůze Rady města, 14) Pieta k uctění památky Václava 

Havla, 15) Městská policie a akce Bezpečný Kolín, 16) Oprava 
skateparku pod Novým mostem, 17) Betlémské světlo v Kolíně,  

18) Výstava obrazů Václava Radimského v Praze, 19) Přání občanů ve 
schránce pod vánočním stromem na Karlově náměstí, 20) Silvestrovský 

běh, 21) Prosincová nezaměstnanost, 22) Počasí dvanáctého měsíce. 
 
O colu zdarma se Kolíňáci prali. Vánoční kamion Coca-
Coly, který dorazil ve čtvrtek  1. prosince kolem 16. hodiny 
v rámci celostátní reklamní akce na Karlovo náměstí, 
vzbudil frenetický poprask. Inzerovaný kamión se oproti 
předpokladu skoro o hodinu opozdil a hlavní roli místo 
zábavy převzala neřízená vřava. Na rozdávání globálního 
nápoje se davy draly bez ohledu na 
spoluobčany a jejich majetek. „Bylo 
to úplně jak stádo divokých prasat. 
Lidé káceli, co se dalo, a hlavně 
jsem viděla i porážení dětí. Myslím, že organizačně byla akce 
špatně zabezpečená, přístup měl být omezen bariérami. 
Takový zájem asi nikdo nečekal,“ vypověděla jedna 
z provozovatelek trhoveckého stánku na kolínském náměstí. 
Pořadatelskou službu si nepříliš úspěšně zajišťovala Coca-
Cola, město jí pouze zdarma zapůjčilo část náměstí.  
 Pět až dvanáct let ve vězení. Takový trest hrozí 
bývalému místostarostovi Romanovi Pekárkovi (foto) kvůli 
podezření, že si řekl o milionový úplatek. V současné době 
se žaloba teprve připravuje. „Mohu to potvrdit. Od 
policejního vyšetřovatele jsem obdržel návrh na podání 
žaloby kvůli podezření z 
korupčního jednání na 
Městském úřadě v Kolíně,“ řekl 
krajský zástupce Petr Jirát. 
Roman Pekárek však popírá, že 
by žádal o úplatek. „Nikdy jsem 
si o něj neřekl ani ho nevzal,“ 
řekl k připravované žalobě 

bývalý místostarosta. Jestli ale na místě setkání Pekárka a zástupce firmy došlo k 
předání úplatku, se teprve ukáže při soudním přelíčení. Tajná nahrávka unikla v září 
minulého roku a zachycuje rozhovor mezi Romanem Pekárkem a zástupcem stavební  
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firmy ohledně prodeje městského pozemku. Pekárek si v ní říká o úplatek, faktura na 
jeden milion měla být rozdělená na čtyři díly, „aby to nebylo tak vokatý“. Zároveň 
protistraně radí, jak platbu zamaskovat, „aby tomu nečouhala sláma z bot”. Celá 
záležitost skončila pro Romana Pekárka a bývalého starostu Jiřího Buřiče vyškrtnutím 
z kandidátky minulých komunálních voleb.  
 Za účasti vedení města, 7. základní školy a zástupců zhotovitele stavby se 
v pondělí 5. prosince konalo slavnostní předání zrekonstruované budovy školy. 
Projekt realizovaný v letech 2010 – 2011 byl spolufinancován Evropskou unii – Fondem 
soudržnosti a SFŽP ČR v rámci Operačního programu životního prostředí. Provedené 
úpravy spočívaly v zateplení obvodového zdiva, výměně výplní a zateplení střechy. 

 
 

 
Zleva: Ing. Vlastislav Janík – obchodní ředitel 

společnosti Trigema (zhotovitel), Mgr. Vít Rakušan – 
starosta města Kolín, Bc. Tomáš Růžička – I. 

místostarosta města Kolín, Mgr. Petr Strejček – ředitel 
7. ZŠ Masarykova Kolín Autor: Šárka Krombholcová 

 
 
 
 

Realizací těchto opatření dojde ke snížení emisí CO2 o cca 195,09t/rok a k úspoře 
energie cca 1 865 GJ/rok. Celkové náklady na akci činily 14 105 318 Kč, z toho 
příspěvek z fondu EU představuje částku 11 989 520 Kč (85 %), příspěvek SFŽP ČR 
705 266 Kč (5 %) a příspěvek města Kolín 1 410 532 Kč (10 %). „Splnili jsme slib, kdy 
jsme při loňské návštěvě školy panu řediteli garantovali, že za rok touto dobou budou 
děti a jejich učitelé užívat výuku v nesrovnatelně lepších podmínkách. Tak se skutečně 
stalo a dnes slavnostně otevíráme budovu, která patří k těm nejmodernějším ve městě 
a splňuje veškeré evropské standardy. V současné nedobré finanční situaci města se 
jedná o velký úspěch a jasně to ukazuje, kde vidí současné vedení města priority,“ řekl 
starosta města Vít Rakušan. 
 V pondělí 5. prosince se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 44. schůze Rady města Kolína. Jednání, které řídil místostarosta 
Mgr. Ing. Jan Pospíšil, MBA, se zúčastnilo všech devět členů rady. Přítomni byli dále 
tajemnice, čtyři vedoucí odborů a mluvčí městského úřadu. V průběhu schůze bylo pod 
čísly 703/2011 – 720/2011 přijato celkem osmnáct usnesení. Rada v nich schválila: 

1)pravidla pro udělování Ceny města Kolína, 2) změnu ceníku jízdného pro 
městskou autobusovou dopravu v Kolíně v souvislosti se změnou sazby DPH, 
3) pořadí uchazečů pro realizaci veřejné zakázky „Rekonstrukce a přístavba 
sportovního hřiště 7. ZŠ Masarykova v Kolíně“, 4) ve třech usneseních 

několik smluv týkajících se bytů v majetku města, 5) čtyři usnesení na pronájem 
nebytových prostor v domě č.p. 764, ul. Smetanova, Kolín IV, 6) finanční příspěvek 
občanskému sdružení Kolínská 14 na „Promítání pod hvězdami Kolína“ ve výši 
10 000 Kč, 7) finanční příspěvek Městské knihovně Kolín na literární soutěž Macharovo 
pero 2011 ve výši 23 000 Kč. 8) finanční příspěvek pro Line production na Vánoční 
koncert Betlémské světlo ve výši 30 000 Kč, 9) žádost společnosti MOTÁK, s.r.o., 
Pardubice k užití znaku města Kolína, který bude umístěn na informační mapě města 
Kolína, 10) personální změny v komisích kulturní a pro občanské záležitosti, 11) podání 
žádosti o dotaci z Fondu cestovního ruchu a podpory podnikání Středočeského kraje 
pro rok 2012 pro město Kolín na akci Průvodce městem Kolín ve výši 300 000 Kč,  
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s minimální spoluúčastí žadatele ve výši 5 %.  --------- K podpisu byla schválena jedna 
smlouva. --------- Schválena byla žádost o odkup pozemku z majetku města na stavbu 
garáže a zamítnut byl záměr o nabytí pozemku po státním podniku v likvidaci VYAS 
Vyškov. --------- Projednány a vzaty na vědomí byly zápisy z jednání komisí školské a 
mládeže, tělovýchovy a sportu, kulturní, pro místopis, cestovní ruch a propagaci města.  
--------- Na vědomí byla vzata informativní zpráva o záměru města prodat pozemky 
v ulici Na Přesypu, Kolín V. --------- Schůze byla ukončena v 17.05 hod. 
 

Vedení automobilky T.P.C.A. vánoční 
večírky organizovalo původně jen pro své 
zaměstnance. Před lety však pozvalo na 
Karlovo náměstí i Kolíňáky. Vloni kvůli 
krizi program neuspořádalo, letos se 
k němu opět vrátilo.Ve studeném, ale ne 
mrazivém sobotním dni program na 
Karlovo náměstí přilákal tisíce malých 
i velkých diváků. „Vsadili jsme na dva 
divácké taháky a pak program sestavený 
především z místních zdrojů,“ shrnula 
mluvčí z pořádající agentury Imaphoto. 
Těmi taháky myslela kapelu Divokej Bill 
a koncert projektu Kašpárek v rohlíku, kteří 
jsou také víceméně místní. Už od pátku se 
na náměstí stavělo obří pódium a stánky, 
celá show vypukla úderem třinácté sobotní 
hodiny, kdy se otevřely především atrakce 
pro nejmenší. Jejich základ tvořily atributy 
Kašpárkova městečka, nápadu kolínského 
Davida Dvořáka. Děti mimo jiné napsaly 
Ježíškovi nejdelší dopis, který nakonec 

měřil 53,25 metrů a byl zapsán do knihy tuzemských rekordů. Po vzoru filmu Bony 
a klid sáňkovaly v Kouřimské ulici na navezeném sněhu, nechávaly si malovat na tváře 
atd. Po ploše náměstí se projely obří loutky pod názvem Exht Street Puppets, zatančily 
vicemistryně světa v latino show z kolínského CrossDance, vánoční náladu vytvořil 
pražský pěvecký sbor Mikrochor, nechyběl do kabátů a péřových bund zabalený 
Kolínský Big Band, který potěšil nejen své fanoušky, ani skupina historického šermu 
Páni z Kolína, zajímavou světelnou show předvedla partička říkající si Pyroterra. 
Vrcholem pak bylo závěrečné vystoupení úvalské skupiny Divokej Bill, která před časem 
vyhlásila na dlouhou dobu koncertní pauzu. „Nebudeme hrát celý příští rok, chceme si 
odpočinout a natočit desku, dnešek byl opravdu výjimkou,“ potvrdil kytarista a zpěvák 
Vašek Bláha. Ještě před tím davy pozdravili japonský prezident a francouzský 
viceprezident automobilky i kolínský starosta. Jejich projevy byly přijaty s jásotem 
a diváci se s chutí snažili opakovat japonské slovo děkuji, které je prezident naučil. Celý 
večírek ukončil před desátou hodinou večerní ohňostroj odpalovaný ze střechy 
Městského společenského domu.                                      (Kolínský deník, Zdeněk Hejduk) 
 V sobotu 10. prosince se na kolínské cyklokrosové trati v Borkách jel v pořadí 
sedmý závod letošního Toi-Toi Cupu. Díky lepšímu finiši se z vítězství radoval David 
Kášek před Petrem Dlaskem. Třetí v pořadí dojel Jan Nesvadba. Nejlepší z kolínských 
závodníků Tomáš Paprstka skončil na šestém místě. Právě on hrál na začátku závodu 
jednu z hlavních rolí. Start na tartanovém oválu měl nejlepší, první kolo zvládl také  
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nejrychleji. Ještě ve třetím kole se držel ve vedoucí čtyřčlenné skupině, jenomže pak 
začal ztrácet a nakonec z toho bylo se ztrátou víc než jedné minuty šesté místo. Zatímco 
se začal propadat, ostatní mu začali ujíždět. Po polovině závodu se na čele vytvořila 

silná trojice Kášek, Dlask 
a Nesvadba, která si to nakonec 
rozdala mezi sebou. Nejlepší 
závěr předvedl David Kášek, 
který proťal cílovou pásku jako 
první. Zatímco první trojice se po 
dojezdu do cíle připravovala na 
slavnostní dekorování, kolínský 
Filip Eberl teprve touto metou 
projížděl. Nakonec skončil 
dvanáctý a jako druhý nejlepší 
jezdec z pořádající stáje Remerx 

Cycling Team Kolín. Kolínský závod hodně napověděl o tom, kdo by mohl ovládnout 
letošní pohárový závod. Před posledním závodem v Uničově má nejlepší vyhlídky na 
celkové prvenství čtveřice Pfingsten, Dlask, Kášek a Kyzivát. 
 Celkové pořadí: 1. David Kášek (Cyklo Team Tábor) 01:01:58, 2. Petr Dlask (Rubena 
Birell Specialized) –1, 3. Jan Nesvadba (Madeta – Fitness/Specialized) –8, 4. Vladimír Kyzivát 
(Johnson Controls TJ Auto Škoda) –46, 5. Radek Polnický (Jirapo – Giant) –53, 6. Tomáš 
Paprstka (Remerx Cycling Team Kolín) –1:03, 7. Zdeněk Mlynář (Focus Cycling Znojmo) –
1:11, 8. Vojtěch Nipl (TJ Stadion Louny) –1:26, 9. Jakub Skála (Cyklo Team Tábor) –1:35, 
10. Michael Boroš (Cyklo Team Tábor) –1:41,  
 Ministerstvo školství, tělovýchovy a sportu ČR nedoporučilo převod zřizovacích 
práv gymnázia na město Kolín, a to především z důvodu, že je tento převod 
nesystémový. Sdělil nám to vedoucí Odboru školství a sportu Krajského úřadu Střední 
Čechy Pavel Schneider. Jinak Středočeský kraj zatím neakceptoval přání vedení města 
Kolín sejít se na nejvyšší úrovni a projednat žádost o převzetí zřizovatelských práv 

a povinností kolínského gymnázia. Pouze vyzval město, 
aby se vyjádřilo, kolik finančních prostředků hodlá 
investovat do budovy školy a zda je připraveno od kraje 
odkoupit vybavení školy. Druhý kolínský místostarosta 
Jan Pospíšil prohlásil, že takové garance bude město 
moci dát až po schválení rozpočtu zastupiteli v lednu 

2012. Kraj už rovněž vyčíslil přibližnou částku majetku gymnázia, který bude chtít 
městu odprodat. „Pořizovací hodnota majetku je asi 14 milionů korun, zůstatková 
účetní hodnota je asi 0,5 milionu korun. Přesná hodnota majetku bude určena před 
prodejem, a to formou soudního odhadu. Hodnota majetku bude jistě stanovena 
v mezích výše zmíněných částek. Přesně takto jsme informovali i město Kolín,“ uvedl 
dále Pavel Schneider. Dodal však, že v současnosti je upřesňován seznam vybavení 
školy a jeho cena. „Budeme chtít znát konkrétně, o jaký majetek jde,“ dodal starosta. 
Zastupitelstvo kraje zatím o gymnáziu nejednalo, pouze v rámci interpelace jednoho ze 
zastupitelů informoval příslušný radní o současném stavu jednání v této věci, prozradil 
vedoucí krajského odboru školství a sportu.  
 V pondělí 19. prosince se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 45. schůze Rady města Kolína. Byla zahájena minutou ticha k uctění 
památky Václava Havla. Jednání, které řídil starosta města Mgr. Vít Rakušan, proběhlo 
za účasti sedmi členů rady, dva byli řádně omluveni. Přítomni byli dále tajemnice, šest 
vedoucích odborů, jedna vedoucí oddělení, mluvčí městského úřadu a statutární  
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zástupce občanského sdružení Prostor, Petr Steklý. Posledně jmenovaný informoval 
v začátku schůze členy rady o stavu příprav na 49. ročník festivalu dechových hudeb 
Kmochův Kolín. V dalším průběhu schůze bylo pod čísly 721/2011 – 752/2011 přijato 
celkem třicet dva usnesení. Rada v nich schválila: 1) vystavení parkovacích karet pro 

některé úřady a organizace státní správy na území města, 2) doporučit 
zastupitelstvu města přijetí Pravidel pro udělování čestného občanství a Ceny 
města Kolína, stejně tak jako vyřazení jedné pohledávky z evidence 
pohledávek, 3) personální změny v komisi výstavby a rozvoje města, 

4) odpisové plány dlouhodobého hmotného a nehmotného majetku na rok 2012, 5) čtyři 
usnesení na pronájem nebytových prostor v domě č.p. 764, ul. Smetanova, Kolín IV, 
6) finanční příspěvky 1. a 7. základní škole, skupině historického šermu Páni z Kolína, 
občanskému sdružení Kokosy a taneční skupině CrossDance, 7) pronájem pozemků 
Štítarskému sportovnímu klubu, 8) pronájem pozemků na umístění reklamního poutače 
a novinového stánku, 9) tři usnesení o umístění věcného břemene na pozemcích města, 
10) zadávací podmínky pro zjednodušené výběrové řízení dodavatele projekčních prací 
veřejné zakázky „Podnikatelský inkubátor Kolínský zámek“, 11) čtyři výpovědi z nájmu 
bytů v majetku města, 12) ve třech případech zpětvzetí výpovědí z nájmu bytů v majetku 
města, 13) dvacet sedm smluv na prodloužení nájmů bytů v majetku města, 14) dohodu 
o ukončení servisní smlouvy se společnosti ITS Kolín, 15) tři smlouvy na pronájem 
nebytových prostor v domě čp. 764 ve Smetanově ulici, 16) pronájem části dvou střech 
domů v majetku města na umístění antén pro bezdrátový přenos internetu, 17) stanovení 
celkového počtu zaměstnanců městského úřadu na 190 systematizovaných funkčních 
míst, 18) změny v organizačním řádu městského úřadu, 19) oslovení uchazečů pro 
realizaci zakázky „Ofsetový tisk a následné knihařské zpracování periodika Zpravodaje 
města Kolína“. --------- K podpisu bylo schváleno osm smluv. --------- Schůze se dále 
zabývala devíti žádostmi občanů nebo organizací, z nichž byly čtyři týkající se 
splátkových kalendářů zamítnuty. --------- Projednány a schváleny byly čtyři záměry 
města. --------- Projednány a vzaty na vědomí byly zápisy z jednání komisí kulturní, 
dopravy, výstavby a rozvoje města, hospodaření s byty a nebytovými 
prostory a zdravotní a sociální.  --------- Na vědomí bylo vzato pět informativních zpráv, 
např. o ukončení partnerství s holandským městem De Ronde Venen, o zvýšení cen 
vodného a stočného. --------- V závěru schůze byl projednán návrh na řešení havarijního 
stavu kanalizace a přípojky Gymnázia Kolín. --------- Schůze byla ukončena v 19.20 
hod. 
 V novém roce má jistojistě dojít i na zvýšení ceny vodného a stočného. Tomáš 
Růžička tvrdí, že nebude nijak razantní. Přesnější je ředitel firmy Vodos Kolín s.r.o. 
Jaroslav Fišera. „V 1. polovině listopadu předložil Vodos s.r.o. městu Kolín svůj návrh 
na změnu stočného v Kolíně. Z předložené kalkulace na rok 2012 je zřejmé, že se naše 
společnost snaží nezvyšovat náklady. Bohužel pokles množství odváděných odpadních 
vod v Kolíně o 5 % je příčinou toho, že navrhujeme zvýšení ceny stočného o 3 %, 
tj. z 32,96 na 33,98 korun za krychlový metr pro rok 2012. Tyto ceny jsou uvedeny bez 
DPH. V konečné ceně pro zákazníka se projeví i zvýšení sazby DPH z 10 na 14 %. 
Zároveň předložil Vodos s.r.o. Vodohospodářskému sdružení Kolín svůj návrh na cenu 
vodného pro rok 2012. U vodného pro rok 2012 navrhujeme zvýšení z 31,06 na 31,94 
koruny za krychlový metr. Toto zvýšení o 0,88 korun za krychlový metr bez DPH je 
způsobeno zvýšenou potřebou oprav vodohospodářského zařízení a mírným poklesem 
odebraného množství pitné vody. V konečné ceně pro zákazníka se i zde projeví zvýšená 
sazba DPH na 14 %. Z výše uvedených návrhů cen vodného a stočného lze při 
průměrné spotřebě 35 metrů krychlových za rok u jednoho odběratele spočítat, že jeho 
náklady budou zvýšeny na jeden měsíc o 5,54 koruny bez DPH.“  
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 Ve čtvrtek 22. prosince se od 13.30 hod konala v zasedací místnosti v přízemí 
městského úřadu 46. schůze Rady města Kolína. Jednání, které řídil starosta města 
Mgr. Vít Rakušan, se zúčastnilo sedm členů rady, další dva byli řádně omluveni. 
Přítomni byli dále tajemnice, mluvčí městského úřadu a jednatel společnosti MTH Kolín 
Jan Hladík. V průběhu schůze byla pod čísly 753/2011 – 754/2011 přijata dvě usnesení. 
V prvém rada nesouhlasila s předloženým návrhem na zvýšení cen tepelné energie na 
rok 2012 předloženým firmou Městské tepelné hospodářství spol. s r.o. Kolín. Druhým 
usnesením rada schválila členy a náhradníky komise pro otevírání obálek a komise, 
která bude následně hodnotit veřejnou zakázku „Zhotovení projektové dokumentace pro 
Podnikatelský inkubátor Kolínský zámek.“ Schůze byla ukončena v 13.50 hod. 
 23. prosince se v kolínském kostele Nejsvětější trojice uskutečnil pietní akt za 
exprezidenta Václava Havla. Do kostela se dostavilo několik desítek lidí, kteří přišli  
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uctít památku bývalého prezidenta. „Často teď v médiích čteme články, které více či 
méně kriticky hodnotí Václava Havla. Ať se na to díváme jakkoliv, je to on, kdo se 
zasloužil o to, abychom mohli své myšlenky svobodně vyjadřovat,“ řekl ve své řeči 
starosta Kolína Vít Rakušan. Kolínský farář Josef Hladiš pohovořil o snahách bývalého 
prezidenta Václava Havla o pozvednutí duchovních zásad národa. „Vynikal lidskostí 
a kultivovaností, nepodléhal materiálním podstatám života. Usiloval o duchovní 
hodnoty,“ řekl. Zástup truchlících se po zhruba půlhodinové pietě šel podepsat do 
kondolenční knihy, kterou město odešle Dagmar Havlové.  

Pieta za Václava Havla před kolínskou radnicí. 

  
 Městská policie Kolín se připravuje na start akce Bezpečný Kolín – strážníci do 
ulic. V jejím rámci vyšle od 1. ledna do ulic 5 strážnic, které budou fyzicky přítomny 
v jim přidělených lokalitách. Podle starosty města a velitele městské policie nebudou 
vykonávat klasickou hlídkovou činnost ani přímo zasahovat, ale mají být spíše 
spojovacím článkem mezi občany a represivní složkou městské policie. Za to by měly 
výborně znát svou oblast a umět komunikovat s obyvateli. Z tohoto důvodu projdou 
například školením v komunikaci vládní Agentury pro sociální začleňování v romských 
lokalitách. Jednotlivé strážnice budou představeny i s kontaktem na ně během prosince 
nejen v městském zpravodaji. Město bude prostřednictvím strážnic v podstatě suplovat 
činnost Policie ČR, kterou dlouhodobě trápí nedostatek policistů v terénu.  

Oprava skateparku pod Novým mostem 
v Kolíně skončila. V uplynulých dnech 
proběhlo přejímací řízení. Firma vybraná 
z výběrového řízení na sportovišti natáhla nové 
modře natřené drátěné oplocení, vyměnila vrata 
a vrátka a vybavila jej novými prvky, například 
minirampou, velkým a malým radiusem nebo 
beng wallridem. Práce probíhaly od 31. října do  
30. listopadu. Celkové náklady na akci činily 
559 200 korun (včetně DPH). „Dotace z fondu  
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Podpora prevence kriminality Ministerstva vnitra představovala částku 499 000 korun 
a příspěvek města Kolín 60 200 korun,“ doplnila tisková mluvčí kolínské radnice Jiřina 
Holubová.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Výstavu Václava Radimského ve výstavních prostorách Galerie hlavního 
města Prahy v městské knihovně na Mariánském náměstí navštívili zástupci kolínské 
radnice. Kolín na výstavu zapůjčil triptych Pohled na Kolín, jehož domovským místem 

je obřadní síň kolínské radnice. Právě tento 
monstrózní triptych o rozměrech tři krát osm 
a půl metru rozděluje výstavu na českou 
a francouzskou tvorbu tohoto předního českého 
krajináře přelomu 19. a 20. století, následovníka 
Clauda Moneta. „Bez tohoto obrazu by skutečně 
výstava nebyla to pravé,“ zhodnotil starosta Vít 
Rakušan s tím, že obrazu, jehož obrovskou 
hodnotu raději ani nechtěl prozradit, se díky 
výstavě dostalo i několika restaurátorských 

zásahů.„Je to velice poutavá výstava, určitě Kolíňákům doporučuji, aby se na ni zajeli 
podívat. Václav Radimský je jedním z našich nejznámějších rodáků, jeho otec byl 
v Kolíně starostou. Na výstavě je opravdu spousta maleb z našeho regionu – Pašinka, 
Starý Kolín, Hánín, z Radimského české tvorby skutečně hlavně Polabí,“ dodal. Zájem 
o její zhlédnutí je velký, denně ji navštíví 300 až 400 obdivovatelů, což je v podstatě 
dvojnásobek obvyklé návštěvnosti. 
 Kulaté výročí slavila letos bedna přání umístěná pod vánočním stromem na 
Karlově náměstí. Pravda, od původní schránky vyrobené z volební urny postupem 
času poněkud změnila svou podobu, ale stále, i po pěti letech, je to ona se svým 
stejným posláním. A zdá se, že větší část Kolíňáků ji začíná skutečně brát jako něco, co 
k Vánocům v Kolíně tradičně patří. Postupně se v ní nachází stále méně hloupostí, a tak 
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převažují konkrétní podněty nebo třeba hezká vánoční přání. Letos zástupci radnice 
v bedně přání našli 140 podepsaných či anonymních příspěvků, krásné dětské kresby i 
pár drobných mincí. Zda jejich věnování myslel původní majitel jako příspěvek do 
rozpočtu města, těžko říct, komentář ani instrukce nezanechal. Jinak autoři lístků 
vhozených do schránky většinou nehýřili jen tak marně slovy. Často se vyskytovala 

přání nového supermarketu v oblasti Zálabí, 
zkrášlení města zelení nebo třeba sochou, více 
autobusových zastávek či sběrných míst. 
K dalším požadavkům občanů patří třeba oprava 
chodníku v Masarykově ulici, veřejné osvětlení 
v Sendražicích, nádoby na bioodpad v Kolíně IV 
nebo automat na čerstvé mléko. Město by také 
nemělo tolerovat volný pohyb psů na veřejných 
prostranstvích a nadále by se měl rozšiřovat 
kamerový systém, aby byly lépe kontrolovatelné 

noční výtržnosti. Nejvíce se objevovaly připomínky ohledně vybudování cyklostezek 
a lepšího úklidu města. Jedním z nejhezčích byl příspěvek: „Přesně před rokem jsem 
vhazovala přání miminko a letos už je na světě.“ Všechna přání radnice roztřídila, 
rozebrali si je starosta a místostarostové, kteří je předají k vyřízení příslušným odborům 
městského úřadu. Při samotném aktu otevírání bedny nemohlo chybět poděkování Pavlu 
Rajdlovi za betlém, který letos poprvé zdobil místo pod vánočním stromem. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 Míra nezaměstnanosti na Kolínsku kopírovala na konci roku 2011 tuzemský 
trend. Meziměsíčně se zvýšila o 0,7 % – z 9,2 % na 9,9 %. Zatímco k poslednímu 
listopadu hledalo práci 4 827 lidí, tak ke 31. prosinci jich bylo už 5 160 (z toho 
2 560 žen a 254 mladistvých). Na jedno pracovní místo na konci uplynulého roku 
připadalo více než 20 klientů úřadu práce (o měsíc dříve 17). Kolínsko je 29. místě mezi 
77 regiony České republiky. 
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Praha-východ oznámila míru nezaměstnanosti ve výši 3,3 % (měsíc předtím rovněž 
3,3 %), Mladoboleslavsko 4,6 % (4,5 %), Benešovsko 5,5 % (5 %), Pardubicko 6,1 % 
(5,6 %), Kutnohorsko 9,2 % (8,7 %) a Nymbursko 10,1 % (9,5 %). Středočeský kraj 
evidoval 7,1 % (6,7 %) a Česká republika 8,6 % (8 %).  
 Prosincové počasí – V prvých dnech měsíce vládlo docela příjemné i když 
chladné podzimní počasí. Noční teploty klesaly slabě pod nulu a denní se šplhaly 
k 6 °C. Obloha byla polojasná až jasná a místy vál docela silný vítr. V sobotu 
3. prosince začalo po opravdu velmi dlouhé době, zhruba po dvou měsících, sem tam 
poprchávat. V neděli 4. prosince pak propršelo celé odpoledne a téměř celá noc na 
pondělí 5. prosince. S deštěm se i oteplilo. Noční teploty v těchto dnech vystoupaly až 
k 5, denní pak až k 10 °C. Dešťové přeháňky pak pokračovaly i v dalších dnech, 
neměnily se ani teploty. Co se však změnilo, to byl vítr. Ten ve dne 9. až 11. prosince 
dosahoval v nárazech hodnot podle Beauforta bouřlivého větru až vichřice. Spolu s tím 
se i ochladilo. Noční teploty klesaly mírně pod bod mrazu a denní se pak šplhaly max. 
k 5 °C. Vítr se uklidnil a většinou vládlo bezvětří. Obloha však byla převážně jasná 
a slunečná. Další ochlazování nastalo po 15. prosinci, kdy se denní teploty dostávaly 
jen těsně nad nulu a noční klesaly až k – 5 °C. Ve dnech okolo 20. prosince padal v noci 
a k ránu déšť se sněhem. Ten však téměř okamžitě roztával. Ve dnech 19. až 
21. prosince vládla přes den nad Kolínem zcela jasná obloha. Počasí se však zcela 
nepovedlo 24. prosince. Většinu Štědrého dne bylo teplo připomínající spíše začínající 
jaro. Korunu všemu pak nasadil podvečerní a večerní déšť,  místy dost hustý. Obdobné 
deštivé počasí provázelo i první svátek vánoční. Tedy nehezké vánoce na blátě. Podobné 
počasí, s nočními i denními teplotami nad bodem mrazu a občas doprovázené poměrně 
silným větrem, vládlo bohužel až do konce roku. Pršelo jak na Silvestra, tak i na Nový 
rok 2012. Po sněhu nebylo nikde v Kolíně ani památky!! 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PF 2012 
 
 
 
 

-  152  -  



 
 
 
 
 
Adam Hans II. – vládnoucí kníže Lichtenšteinu – 79, 80  Andrejsková Petra – atletka – 54, 77, 100 
 
 
Bach Sebastian Johan – hudební skladatel – 70   Balšánek Pavel – občan města – 39 
Bartoňová Eva – náměstkyně ministra – 41   Beaufort Francis – hydrograf – 34, 78, 117, 152 
Beethoven Ludwig van – hudební skladatel – 71, 109  Beneš Petr – hasič Zibohlavy – 115 
Beneš Roman – podnikatel – 28    Besser Jiří – ministr vlády ČR – 112 
Bešťák Leoš Ing. – ředitel firmy – 91    Blaško Hynek Ing. – generálmajor – 110 
Blažek Albert – volejbal Kolín – 79, 82    Blažek Bedřich – duchovní – 88 
Blažková Marie Ing. – Pekařství Hankovec – 3, 4  Blecha Josef Ing. – ředitel ÚP – 9, 65  
Blecha Vladimír – občan města – 117    Boroš Michael – cyklokros – 146 
Bradna Jan – ředitel hasičů – 130, 139, 140   Brant Josef – občan města – 29 
Brich Jan – občan města – 65    Bruthans Ladislav – občan města – 123, 133 
Bruthansová Ludmila – občanka města – 123, 133  Brychca Pavel – ředitel PB Help – 8, 9 
Březina Dušan – městská policie – 132    Břínková Pavla – zpěvačka – 71 
Bříza Lukáš – tanečník – 109     Bucherie Bruno – plukovník Francie – 110 
Bulín Libor – farář – 138     Bulín Miloslav – dirigent – 70, 110 
Burger Helmut – ředitel AVE – 8    Buřič Jiří – bývalý starosta města – 40, 41, 54,  
       55, 56, 75, 132, 144 
Bushgjokajová  Edvina – Miss Kolínska – 136 
 
 
Cabrnoch Milan MUDr. – poslanec EP – 118, 127 
 
 
Čábela Jaromír – občan města – 73    Čarek Jiří – heraldik – 95 
Čechmánek Michal – letecká akrobacie – 77   Čerňanský Jan – kameník – 88 
Černušáková Simona Mgr. – občanka města – 113  Černý Michal – novinář – 13, 20, 96, 142 
Červín Jiří – novinář – 9     Červinka Ivo – letecká akrobacie – 77 
Červinka Zdeněk – podnikatel – 6, 7    Červinková Jaroslava – podnikatelka – 7  
Čéška Eustach – hudebník – 65 
 
 
Dalecký Matyáš – atlet – 17, 76, 100    Debureau Gaspard Jean – mim – 83, 108 
Dlask Petr – cyklokros – 145, 146    Dobrovský Luboš – bývalý kancléř – 46 
Doležal Bohumil – politolog – 96    Dousek Láďa – hudebník – 109 
Družstvo KCC Sokol České Budějovice – korfbal – 60  Družstvo VKC Kolín – korfbal – 60, 61 
Družstvo volejbalu Sokol Kolín – 62    Dvořák Antonín – hudební skladatel – 56 
Dvořák David – divadelník – 145    Dvořák Jan Mgr. – starosta Č. Peček – 61  
Dvořák Tomáš – šéftrenér – 53    Dynybyl Jaroslav – hasič Zibohlavy – 115 
 
 
Eberl Filip – cyklokros – 146     Erben Ivan – kameník – 88 
Eretová Naďa – tanečnice – 131    Feder Richard – rabín – 87 
Ferdinand I. – český panovník – 84    Fibich Zdeněk – hudební skladatel – 56 
Fiodorow Ioanna – atletka – 83    Fišera Jaroslav Ing. – ředitel Vodos – 147 
Fitzbauer Jakub – sport. střelec – 17    Fotbalová přípravka FK Kolín – 76 
Franc Jiří – občan města – 58    Francová Libuše – občanka města – 58 
Fučík Jaroslav – volejbal Kolín  – 63    Fuchsová Irena – zastupitelka – 64, 68 
 
 
Greineder Milan – konzultant – 93    Gruml Vilém Ing. – ředitel SMSK – 3, 24, 31 
Guevara Che – revolucionář – 49    Guyader Le Patrice – viceprezident TPCA – 73 
 
 
Haas Jakub – Min. vnitra ČR – 19    Händel Friedrich Georg – skladatel – 70 
Haník Zdeněk – předseda ČVS – 62    Hankovec Jan – pekařství – 1, 3, 4 
Hanušová Edita – TPCA – 117    Hapka Petr – hudebník – 32 
Hartigová Margita – podnikatelka – 92   Havel Václav – prezident ČR – 143, 146, 148, 149 
Havlíčková Marta – hygienička – 65    Havlíková Jana – hudebnice – 108 
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Havlíková Pavlína – zastupitelka – 13    Havlová Dagmar – herečka – 149 
Havránek Tomáš – občan města – 58    Házená Kolín – hráči – 66, 67 
Hegerová Hana – zpěvačka – 24, 32    Heincl Jiří Ing. – podnikatel – 58 
Hejduk Zdeněk – ředitel MSK – 32, 42, 49, 70, 145  Hejnová Zuzana – atletka – 130 
Herčík Bohumil Mgr. – ředitel 4. ZŠ – 105   Herman Daniel Mgr. – ředitel USTR – 110 
Hitchon Sophie – atletka – 82, 83    Hladík Jan – ředitel MTH – 148 
Hladík Miloš – občan města – 29    Hladiš Josef – duchovní – 135, 149 
Hlavatá Karolína – atletka Praha – 53    Hlubocký St. Ing. – podnikatel – 57, 58, 68 
Holubová Jiřina – tisková mluvčí MěÚ – 109, 128  Hoppová Renata – atletka – 17 
Hora Jan Ing. – zastupitel – 12    Horáček Michal – textař – 32 
Horáček Miroslav – občan města – 49, 51, 52   Horáková Iveta Ing. – prac. MěÚ – 16, 36 
Hrubý Milan JUDr. – státní zástupce – 36, 40, 41  Hübschmann Filip – deratizátor – 33 
Hübschmann Jan – deratizátor – 33    Hudousek Jan – volejbal – 62 
Husa Vít – Psí útulek Kolín – 99 
 
 
Chaplin Charlie – filmový herec – 109    Charvát Roman – občan města – 113 
Charvátová Jaroslava – občanka města – 113   Chudomel Petr MUDr. – ředitel nemocnice – 1,  
       10, 39, 65, 76, 107, 114 
 
Janáček Leoš – hudební skladatel – 56    Janata Zbyněk – bojovník proti komunismu – 96 
Jančák Boris JUDr. – právník a zastupitel – 19, 59  Janečková Tereza – záchranářka – 42 
Janík Vlastislav Ing. – ředitel firmy – 144   Janotka Josef – údržbář – 6, 7 
Janoušek Milan JUDr. – advokát – 59    Jány Sáša – stylista – 55 
Jelínek Miroslav – starosta Lošan – 110   Jeřábek Michal – občan města – 38  
Jeřábek Zdeněk – házená Kolín – 66    Jeřábková Jana – občanka města – 32 
Ježek Jaroslav – hudební skladatel – 70, 108   Jiranová Helena – atletka – 76 
Jirát Petr – státní zástupce – 56, 66, 143   Jirků Ivan – hasič Zibohlavy – 115 
Jírovský Martin Ing. – ved. odboru MěÚ – 16, 17, 31  John Radek – ministr vnitra ČR – 27 
Jordán Radim – letecká akrobacie – 77   Jouza Ladislav – historik RMK – 46 
Juřík Pavel – spisovatel – 79, 80     
 
 
Kajínek Jiří – vězeň – 91      Kalašová Karolína – cyklistka – 17 
Kalousek Miroslav – ministr financí ČR – 36, 45, 46   Karban Michal – hasič Zibohlavy – 115 
Karbanová Jaroslava – neteř Václava Morávka – 110  Karel IV. – český panovník – 84 
Karger Ivan – trenér atletiky – 76    Kárník K. Mgr. – ved. odboru MěÚ – 105, 116 
Kárník Pavel Mgr. – ředitel MKK – 46, 59, 87, 88, 100, 101, 112 Kasal Tomáš Mgr. – právník – 10 
Kášek David – cyklokros – 145, 146    Kašparová Jana – moderátorka – 56 
Kecl Tomáš Bc. – občan města – 133    Keclová Lenka – občanka města – 133 
Kesner Petr Mgr. – ved. odboru MěÚ – 85, 86, 90, 105, 116, 131 Klaus Václav – prezident ČR – 64, 92 
Kleiberová Kamila – atletka – 76    Kmoch V. Ing. – zastupitel – 3, 24, 65, 91, 134  
Kobylák Oldřich – občan města – 58    Kocourek Martin – ministr vlády ČR – 55 
Kolář Pavel – podnikatel – 64    Kopáčková Blanka – hasička – 65 
Kopáčková Eva PharmDr. – zastupitelka – 134   Kosina Vít Ing. – předseda OHK – 53 
Košťál Petr – podnikatel – 10     
Kothbauer Pia Marie – princezna Lichtenstein – 80  Koubský Michal – počítačový grafik – 121 
Koutský Otakar dr. – volejbal – 62    Král Michal – hasič Zibohlavy – 115 
Král Petr – zastupitel – 9, 59, 105    Králová Tereza – atletka – 81 
Kratochvílová Jarmila – atletka – 53, 100   Krčil Vavřín – podnikatel – 7  
Krčín Jakub – rybníkář – 79, 83, 84, 85   Kriegelová Kateřina – atletka – 68 
Krombholzová Šárka – zaměstnankyně MěÚ – 102  Krumich Jiří Mgr. – taj. MěÚ – 31, 50, 56, 64 
Kružík Robert – dirigent KF – 56    Křička Čeněk – architekt – 37 
Křivánek Luboš – občan města – 39    Kříž Stanislav – letecká akrobacie – 77 
Kubeš Jan – atlet – 100     Kubice Jan – ministr vlády ČR – 110 
Kubíčková Alice – Psí útulek Kolín – 98, 99, 118   Kurka Bohumil Ing. – občan města – 58  
Kurka Vít – občan města – 58    Kurková Libuše – občanka města – 58 
Kužel Petr – předseda OHK ČR – 53    Kyzivát Vladimír – cyklokros – 146 
 
 
Lane Burton – hudební skladatel – 71    Langer Ivan JUDr. – ministr vnitra ČR – 27, 92 
Langr Ladislav – starosta Poděbrad – 46   Langšádlová H. Mgr. – poslankyně – 45, 112 
Lebeda Pavel MUDr. – senátor PČR – 11, 12, 110, 116, 134 Ledvina Petr Ing. – podnikatel – 128 
Ledvinová Nina – mluvčí ŘSD – 44    Lhotská Jana – Miss Kolínska – 136 
Licek Zdeněk – zpěvák – 70, 71    Lička Petr – podnikatel – 56, 66 
Linhart Ivan – městská policie – 132    Linke Stanislav – volejbal Kolín – 63 
Liška Karel – heraldik – 95     Lumendová Nikol – atletka – 77 
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Mach Eduard – firma Strabag – 5    Machar Svatopluk Josef – spisovatel – 108  
Malá Gabriela Ing. – zaměstnankyně MěÚ – 94, 102, 142  Malá Hana – Min. vnitra ČR – 19 
Malásek Petr – hudebník – 32    Malenínský Fr. Ing. – generálmajor – 110 
Malina Antonín – občan města – 29    Malinová Vanda – občanka města – 29 
Mališevská Květa – občanka města – 49, 56, 57   Málková Michaela MUDr. – psycholožka – 13 
Marek Jan – hokejista – 106     Marek Petr – Povodí Labe – 51 
Mareš Pavel – jednatel AVE – 36    Martinec Ivan – ředitel Kina 99 – 15 
Martínek František – občan města – 42, 43   Martínková Jana – novinářka – 55, 56 
Masaryk G. Tomáš – prezident ČSR – 126   Mascheková Berill – tisk. mluvčí Stč. kraje – 116 
Masopust Miroslav – brigádní generál – 110   Mašín Ctirad – boj. proti komunismu – 90, 95 
Mašín Josef ml. – bojovník proti komunismu – 95  Mašín Josef st. – boj. proti nacismu – 95, 110 
Mašínová Barbara – spisovatelka – 96    Mašínová Sandra – občanka USA – 110 
Mašínová Zdena ml. – bojovnice proti komunismu – 95, 110 Mašínová Zdena st. – odboj. proti totalitám – 95 
Matějková Eva MUDr. – zastupitelka – 9, 59, 105  Matek Jiří – volejbal Kolín – 63 
Maxmilián II. – český panovník – 84    Michalčík Josef Ing. – ved. odboru MěÚ – 42, 43 
Miler Jiří – atlet – 57, 68     Mizerová Lenka – občanka města – 58 
Mlynář Zdeněk – cyklokros – 146    Molnár Karel JUDr. – zastupitel – 10, 53, 57,  
       62, 65, 66, 67, 134 
Monet Claude – malíř – 150     Moravcová Františka – občanka města – 65 
Moravec Otakar – bojovník proti nacismu – 36, 46  Morávek Antonín – atletika – 53, 76 
Morávek Josef – otec Václava Morávka – 110   Morávek Václav – bojovník proti nacismu – 18,  
       46, 47, 52, 95, 110 
Mouchová Lenka – podnikatelka – 9    Moulis Roman – městský strážník – 104 
Muck Martin – letecká akrobacie – 77    Muziková Jaroslava – matka V. Morávka – 110 
 
 
Nádvorník Roman – Pekařství Hankovec – 3, 4   Navrátil Václav MUDr. – zastupitel – 59, 66 
Nečas Petr – premiér vlády ČR – 96, 97   Nečesaný Jaroslav – občan města – 26 
Němcová Miroslava – předsedkyně PS PČR – 99   Němec Jaroslav Ing. – předseda AFK – 39 
Němec Jiří – městská policie – 132    Němeček Jan PhDr. – historik – 96 
Neruda Pavel – občan města – 18    Nesvadba Jan – cyklokros – 145, 146 
Nipl Vojtěch – cyklokros – 146    Nosek Jiří JUDr. – notář – 16 
Novák Ctibor – bojovník proti totalitám – 96   Novák Jan – spisovatel – 96 
Novák Jiří – Kmochův Kolín – 69    Novák Jiří – počítačový grafik – 121 
Novotná Karolína – atletka – 77    Novotný Oldřich Mgr. – Kmochův Kolín – 69 
Nymburský Lubomír – zastupitel – 19 
 
 
Oliva Viktor – malíř – 129      Opočenský Michal – občan města – 117 
Orten Jiří – básník – 114     Ostrožílka Ivan – občan města – 120 
Ostrožílková Ivana – občanka města – 120    
 
 
Paclík Tomáš – podnikatel – 27, 28    Palát Pavel – heraldik – 94 
Paprstka Tomáš – cyklista – 17, 145    Paumer Milan – bojovník proti nacismu – 95, 96 
Pekárek Roman Mgr. – podnikatel – 9, 40, 41, 49, 56, 64,  
66, 143, 144 
Peňáz Petr – atlet – 79, 81, 83    Penington Joseph – ambasáda USA – 110 
Perie Bianca – atletka – 82, 83    Peška Tomáš – cyklista – 17 
Petřík Josef – stavitel – 65     Peychl Ladislav MUDr. –  občan města – 28 
Pfingsten Christoph – cyklokros – 146    Pilarová Eva – zpěvačka – 70 
Pittel Jozef – občan města – 65    Plašil Jakub – podnikatel – 9 
Plašil Ondřej Mgr. – podnikatel – 9, 59   Pleskač Miroslav – občan města – 10 
Pobříslo Pavel – kronikář – 95, 132    Podnecká Michaela – plavčice – 90, 93, 136 
Podrazil Vítězslav – dirigent – 82    Pokorný Jiří – policista – 41 
Pokorný Stanislav – výtvarník – 94    Polák Josef – zastupitel Stč. kraje – 65 
Polnický Radek – cyklokros – 146    Posekaný Lukáš – atlet – 100 
Pospíšil Jan MBA, Mgr. Ing. – místostarosta – 4, 11, 16, 24,  
37, 45, 46, 50, 54, 61, 72, 85, 105, 109, 110, 111, 112, 115,  
116, 120, 126, 131, 134, 140, 144, 146, 151 
Pravda Michal Ing. – občan města – 129, 133   Prokeš Viktor – ředitel Městské policie – 24, 132 
Provaz Leo – architekt – 107     Přibyl Alois – heraldik – 95 
Ptáček Pavel – hudebník – 109    
 
 
Radimský Václav – malíř – 120, 129, 143, 150   Radoměřský Zdeněk – Psí útulek Kolín – 99 
Rachůnek Karel – hokejista – 106    Rajdl Pavel – výtvarník – 43, 138, 151 

 
-  155  -  



Rajsík Jaroslav – Psí útulek Kolín – 99    Rakušan Jan MUDr. – zastupitel – 96 
Rakušan Vít Mgr. – starosta Kolína – 1, 8, 9, 10, 11, 15, 17,  
19, 24, 26, 28, 31, 34, 36, 38, 39, 41, 43, 45, 46, 50, 52, 53,  
54, 55, 56, 57, 58, 59, 60, 61, 64, 65, 67, 68, 73, 74, 75, 90,  
91, 92, 93, 94, 97, 99, 102, 109, 110, 111, 112, 113, 114, 115,  
116, 118, 123, 126, 128, 131, 132, 133, 138, 140, 141, 144,  
146, 149, 151 
Rambousek Oto – bojovník proti komunismu – 96  Ramert Miloš – letecká akrobacie – 77 
Ransdorf Miroslav PhDr. – poslanec EP – 49   Rath David MUDr. – Stč. hejtman – 1, 39, 92,  
       106, 118, 124, 133 
Reicho Josef – volejbal Kolín – 63    Richter Martin – podnikatel – 140 
Rolínek Jan – letecká akrobacie – 77    Rosolová Denisa – atletka – 53, 130  
Rottrová Marie – zpěvačka – 69    Rousseau Million Bernard – TPCA – 46, 73 
Rudolf II. – český panovník – 84, 85    Rudolfová Monika – Miss Kolínska – 136 
Ruml Ondřej – zpěvák – 69     Růžička Karel – volejbal Kolín – 63 
Růžička Luboš – ředitel MD Kolín – 32, 76   Růžička Tomáš Bc. – místostarosta – 2, 6, 14,  
       22, 24, 30, 31, 42, 46, 47, 53, 55, 62, 75, 81, 97,  
       105, 109, 115, 119, 125, 126, 134, 136, 144,  
       147, 151 
 
 
Řebíček Jiří – volejbal Kolín – 62 
 
 
Sajler Filip – kuchař – 111     Sannikov Stěpan – válečný zajatec – 95 
Scales Walter – plukovník USA – 110    Sedláček Tomáš Ing. – arm. generál – 110 
Sehnal Václav – letecká akrobacie – 77   Semerád Marek Mgr. – starosta Cerhenic – 1, 
Serbus Vladimír – místní historik – 85    Shephard Andrew – plk. Velká Británie – 110 
Schneider Pavel – školství – 146    Schwarzenberg Karel – ministr vlády ČR – 99 
Siblík Petr Mgr. – státní zástupce – 41    Skála Jakub – cyklokros – 146 
Slabák Jan – dirigent – 70     Sládek Vladimír – novinář – 15, 20, 26, 80 
Slanina Ondřej – kuchař – 111    Slavík Martin – zastupitel – 27 
Sloup Jiří – předseda Stč. VS – 62    Smetana Bedřich – hudební skladatel – 56 
Smutný Jan Mgr. – poslanec PČR – 45    Sobotka Přemysl MUDr. – Senát PČR – 96, 110 
Sodoma Miroslav – manažer BC Kolín – 119   Sotonová Petra – atletka – 77 
Soukupová Dagmar PhDr. – tajemnice MěÚ – 66, 90, 92, 98,  
102, 103, 112 
Souška Josef – občan města – 29     Srstka Zdeněk – herec – 118 
Staněk Martin Mgr. – státní zástupce – 40, 41   Steklý Petr Mgr. –  o.s. Prostor – 26, 70, 87, 147 
Stránský Jiří – spisovatel a skaut – 41    Strejček Petr Mgr. – ředitel 7. ZŠ – 144 
Sudek Josef – český fotograf – 4, 83     Suchomelová Věra Ing. – AVE – 8, 10, 37 
Suppe von Franz – hudební skladatel – 110   Světínský Pavel – Psí útulek Kolín – 99 
Svoboda Aleš – letecká akrobacie – 77    Svoboda Jakub – firma Strabag – 5, 6  
Svoboda Richard – občan města – 74    Synek Jaroslav – volejbal Kolín – 63 
Synek Jindřich – ředitel SŠS – 65 
 
 
Šabrňák Roman – kouzelník – 70    Šafránková Kateřina – atletka – 17, 64, 71, 72,  
       79, 81, 82, 83, 90, 101 
Šafránková Monika Bc. – ředitelka MŠ – 39   Šanc Ivo – starosta Kutné Hory – 46 
Šedinová Jana – atletka – 76     Šedivá Irena – atletka – 77 
Šedivý Jiří Ing. – arm. generál – 110    Šíma Miroslav – městská policie – 132 
Širc Jan – ředitel SMSK – 24, 31, 54, 91, 94   Škarvada Miloš – městská policie – 132 
Škorpík Martin Ing. – zastupitel – 11, 29, 134   Škrabánek Roman Ing. – občan města – 113 
Šnajdr Marek Bc. – poslanec PČR – 22   Špinka Kamil – ved. odboru MěÚ – 17, 31 
Špinka Martin Ing. – ved. odboru MěÚ – 16, 109, 110  Špotáková Barbora – atletka – 130 
Šťastný Boris MUDr. – poslanec PČR – 22   Šulc Roman – fotograf – 46 
Švarc František – předseda KSČ – 49    Švarc Jan – hasič Zibohlavy – 115 
Švarc Jan – počítačový grafik – 121    Švéda Václav – bojovník proti totalitám – 96 
 
 
Tačihara Satoši – ředitel TPCA – 31    Teplý František – KPV – 135 
Tesař Josef – volejbal Kolín – 63    Těšitel Josef – starosta Sokola – 53, 65 
Tichý Martin Ing. – ved. odboru MěÚ – 36, 42, 43  Tomková Milada JUDr. předsedkyně soudu – 40 
Topolánek Mirek – premiér vlády ČR – 96   Trčka Vilém – rybníkář – 84 
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Truska Jiří – zastupitel – 134     Tuček Jiří – atletika Sokol Kolín – 54, 77, 81,  
       82, 83, 100, 130 
Tuček Miroslav – atletika Sokol Kolín – 90, 94, 99  Turek Mojmír – městský strážník – 104 
 
 
Vágner Tomáš – městská policie – 132    Vaněk Jaroslav – hasič Zibohlavy – 115 
Vaněk Zdeněk – hasič Zibohlavy – 115    Vašíček Josef – hokejista – 106 
Vašíček Josef – občan města – 113    Vejdělek Dan – volejbal Kolín – 79, 82 
Verdi Giuseppe – hudební skladatel – 69, 108   Verfel Zbyněk Ing. – městská policie – 132 
Verner Jiří Ing. – brigádní generál – 110   Veselá Jarmila Ing. – zastupitelka – 118, 119 
Vidner František – volejbal – 62    Vilém z Rožmberka – šlechtic – 84 
Villner Petr Ing. – ved. odboru MěÚ – 10   Vitanovský Michal – výtvarník – 94 
Vlasák Miroslav – dirigent – 69    Vobora Václav – občan města – 74 
Vokál Emil JUDr. – volejbal Kolín  – 63   Voldánová Olga – majitelka pozemků – 58 
Volek Boris – bojovník proti komunismu – 130, 135  Volf René – novinář – 67 
Volšanský Petr MUDr. – lékař – 20    Vondra Alexandr – ministr vlády ČR – 110 
Vondráčková Jana – matka Jakuba – 1    Voráček Jakub – novorozenec – 1 
Votroubek Luboš – moderátor – 91    Výprachtický Josef – starosta skautů – 41, 42 
Výsledky MR v akrobacii kluzáků – 77    Vyvial Radek – hasič Zibohlavy – 115 
 
 
Webber Lloyd Andrew – hudební skladatel – 70, 71  Weisserová Kateřina – tanečnice – 109 
Williams Robbie – zpěvák – 111    Wolker Jiří – básník – 115 
 
 
Zahajský Aleš – občan města – 141, 142   Zahradníček Tomáš – novinář – 96 
Zima Ladislav – občan města – 25, 38    Zinková Hana MUDr. – lékařka – 32 
Zrůstová Hana – moderátorka – 56    Zubíková Klára Mgr. – zastupitelka – 10 
Zvolský Jaroslav JUDr. – právník – 29    Zvolský Pavel – chovatel psů – 118 
 
 
Žáček Jan – skaut – 41     Žert Bedřich RNDr. – majitel pozemků – 58 

 
 
 

Seznam použitých zkratek 
AVE  Poskytovatel komunálních služeb 
BC  Basketbalový klub 
ČR  Česká republika 
ČSSD  Česká strana sociálně demokratická 
ČVS  Český volejbalový svaz 
EP  Evropský parlament 
FK   Fotbalový klub 
HZS  Hasičský záchranný sbor 
KOL  Kolíňáci, místní volební sdružení 
KPV  Konfederace politických vězňů 
KSČM  Komunistická strana Čech a Moravy 
MDK  Městské divadlo Kolín 
MěÚ  Městský úřad 
MKK  Městská knihovna Kolín 
MPK  Městská policie Kolín 
MR  Mistrovství republiky 
MŠ  Mateřská škola 
MTH  Městské tepelné hospodářství 
ODS  Občanská demokratická strana 
OS  Občanské sdružení 
PČR  Parlament České republiky 
PS PČR Poslanecká sněmovna Parlamentu České republiky 
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RM  Rada města 
RMK  Regionální muzeum Kolín 
ŘSD  Ředitelství silnic a dálnic 
SFŽP  Státní fond životního prostředí 
SMSK  Správa městských sportovišť Kolín, akciová společnost 
SŠS  Střední škola stavební 
TOP 09 Tradice, odpovědnost, prosperita 2009, politická strana 
TPCA  Toyota Peugeot Citroën Automobile 
ÚP  Úřad práce 
USA  Spojené státy americké 
ÚSTR  Ústav pro studium totalitních režimů 
ZHS  Záchranný hasičský sbor 
ZPK  Změna pro Kolín, místní volební sdružení 
ZŠ  Základní škola 
 
 

 
Chrám sv. Bartoloměje – pohled od budov HZS Kolín v Polepské ulici. 
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